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want to know whether a letter in acdition to the number,
or some inslgnia which distinguished the discs, which oy
number would give a date, if that distinguished the Copion
records 1n toto from anybody else's records of tars?

A The slip had a date on it and the disc number which
distinguished i1t from any other disc or any other date.

Q I am sorry. Was there anything else besides
a number on that disc, any letter, or any other insignia
or symbol? A No, the only number that appeared on the
disc was the number as T described & moment 550, & let-
ter and a number,.

Q That 1s the point that I thougnt T heard you say.
I thcught I heard letter. What kind of a letter would Gte
on the d1sc? A A letter Ay or a letter B.

Q Well, did all the discs affecting Coplon have
the same letter? Never mind about the aunber,

A No, they did not.

< They did not? A NO.

Q All right. Now then, 1r cornection with your
search of these particular records, or ycur obtaining the
records, can ycu tell me when you went up there to the disc,
you knew you had played a certain number between July 12th
and the Lime, Novewber 10th, correct? A That 1s cor-
rect,

< Now, wnen ycu did that, did you ever mslte 1 chech-
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back before the date, Ncvember 10LUL aé to whal parilcular
nunLors ¢f discs and letters on the discs were no longer
in existencce® 4 you do that? A No, T did not,

Q Well, then, l.ow would ycu know then - how would you
know when you went to this rack on the 27th [loor and you
pickeu odt nuinoers, how would you know that there were no
more Gjscs or any wcre aiscs in the Coplon vase in existence
te Le destroyed bearing a letler and peariag & number?

How would you know that? A As T wentioned before, I
paintained o 1list of all the records I llstened to.

T dic thls on a Gally busis, Mr. Palmer. I listened to
{he records every day and I mwaintalned a 1list which had
the dlsc numbers, those iumbers rererred to the discs 1n
Ltue Coplcn case, ard I thereby knew each one of the discs
that applied to this case.

& Now, T s8till am trying --

THE COURT: Go to something else, Mr. Palmer,

MR. PALNMER: T want to ask one morc questicn.
T azn't understand 1t yet.

THE COURT: I you dca't understand it yet one
Lore quentlon way be lmpossiuvle.

) Will you kindly tell me this: how did you know whei
you went to the particular rack as Lo the facl that other

than the eight or nh.e oi* ten records that were there bearing

{hose numbers, that the other records which you had read -




5fh . Avignone-yedirectg

which you had played back before, were ,,0 ionger i esist-

ence? Hcw did you krow that? A Siaiply Lecatse I
chocked that list agaiust all of ine €x18ting vreocerds and

oniy found those eight or tern rewalning.
Q But the cight or ton were 1n the .ack? A 103
Q How dicd you know thaot {he cthiers were ot out
scuowhere else, the oues that ;o1 2:4 -0t Limve 1 lhe TaCk?
How aid ;ou know that? A Theie had neve. leen a1y .ota-

ki . PR - g o P - o . o -
Lion wmale on any of ithose i's2s Ly we to hold “them “oyp any

reasdn or contcined 1n these letteis [ srcpared,
Q So far &5 jou are concerned thewy, o= T w12 sum-

wailze 1€ then In this way vecause of Ltiie acl Llint they

were pot on the racl and tne only crnes o, the rzoe had
certaln ndavers, you Lodll 10U Tocr grauted thal ', ihe Crdirar
euvurse of lLusiress cf the FrI all the other discs whi’cll were
nov v that particular rack Lad veen destroyed 1n Lhe reyular
course of business, aw I right, had been destroyed, or

were in the process cf being desiroyed, cu wvelng destrdyed?

A yes.

Q But actually, as you sit here, other than the ones
you picked up on November 1Cth to be destroyed, you don't
know of your own knowledge whether any other records that
were not on the rack and which came into existence after

July 12th are not still in existence? You have no knowledge

of that at all? A No.
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Q That is what I wanted to know. Now then, 1n
connection with this particular statement of youré -

THE COURT: You are not going to be much longer, are
you, Mr. Palmer?

MR. PALMER: No.

THE COURT: T did not think you would be.

MR. PAIMER: No.

Q In connection with the statement that you have made,
will you kindly tell me did you ever have a talk with this
lady, Mrs., -- A Saliba?

G Mrs. Saliba. A Mrs. Saliba I presume you mean?

Q Yes, since Wovember 1C, 1949, about the fact that
on Wovember 10, 1949, you had taken ocertain discs from the
rack, some ten or eleven, snd put them in the particular
place that she maintained for records to be destroyed?

T'1d you ever talk to her about that, anything concerning
that particular matter? A T don't think T have. To
the best of my knowledge T did not.

Q All right. Can you tell me now whether at any
time before wvou took the witness stand yesterday 1f you
ever asked Mrs. Saliba whether or not the records which wvere
not on the rack and the numbers of which vou had on your
particular slips, had actually been destroyed? Did you

ask her that? A No,

Q D16 you know she kept a book which has been put
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before his Honor, this Judge, in which she claimed thst

all records that were destroyed with a recognizable number
on it was in existence and still in existence? Did you
know that? A T knew that yesterday when she so testifiegd.

Q That is the first time. Now T ask you the ques-
tion: you never looked at that book, did you? A No, Y
have not.

Q Then you do not know either by Iooking at that book
which does not contain the name of anyone who destroyed thewm,
or anything in connection with the matter supposed to be
on the discs, you don't know now whether or not that took,
1f you looked at 1t, could disclose the fact that certatin
of these records are not still in existence? A No, I
could not, because I do not remember the numbers of those
discs.

Q Now in connection with - and I will be through with
you 1in a moment - in connection with the time before July
12th when you spoketo Mr, Relmont, on July 12th he gave
you instructions about summarizing the cdiscs, and later on
vhen you got these second summaries in, and then there came
November 10th when, as you told me yesterday, you were tcold
to destroy them, d41d you ever have a talk with Mr. Relmont,
or did Mr. Relmont or anyone in this building ever mention

to you the fact that prior to July 12th there had been des-

troyed all records of Coplon intercepts which begzn in the
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month of‘.January 1949, all records c?memorandums taken
thrcugh the earphones by the agents, by listenings in con-
nection with 1t, and all matters pertaining thereto?

Was that ever mentionecd tc you? A No, no mention was
made of any such activity.

Q And when you saw Mr., Kelley on the 3rd of January

MR. WHEARTY: 1950.

MR, PAILMER: What is that?

MR. WHEARTY: I presume you are talking about
January 3, 1950. You said 1949,

MR. PALMER: Ch, I said 1949, I am sorry. I

‘ meant 1950. I lost sight of 1t. Thank you, MR. Whearty,
too.
Q When you spoke to them on January 3, 1950, and

told them as you told us about the fact of the destruc-
tion of these records on November 10th, did they mention to
you anything at all about the fact that the records prior to
July 12, 1949, that they had uncovered or discovered had also

been destroyed? A Mr., Kelley made no such statement to

me.
Q@ Did you make any such inquiry? A T did not.
Q Now do you know of your own knowledge, or have you

heard who it was who handled the destruction of the records

prior to July 12, 1949, on the Coplon taps beginning in
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January? A T knov nothing of that, Mr. Palmer.
MR. PALMER: Now, your Honor --
VTEE COURT: Are you through with this vitness?
MR. PAIMER: I am through now, but I want to say --

T™E COURT: Just a moment. Mr, Pomerantz is arising.

MR, POMERANTZ: May I have just a moment, your

Honor, to ask one question, and I mean one question,

THE COURT: One question, yes. 8it down, Mr.

MR. PAIMER: Yes, sir.
BY MR. POMERANTZ:

Q@ Mr. Avignone, between July and September, while
you were listening to these discs which were later destroyed,
did you hear anything in the course of your listening which
related to national security or national defense?

A Vhatever T heard I included in those letters.

If 1t is a matter of national defense I believe it wiuld be
for a higher authority than myself to say, Mr,Pomerantyg.

Q I am accepting your authority at this moment, and
I vant your judgment as to whether what you heard involved
national security or national defense during the course of
your listening in on these discS?

MR. KELIEY: T object to that question, as the

ansver is not within the province of this wvitness,
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THE COURT: Objection sustained.

MR. KELLEY: T have two very short questions, if
your Honor please,

THE COURT: Yes,

BY MR. KELLEY:

Q When you said yesterday, referring to your ansver
vhich appears on page 3601 of the record, that the instruc-
tions to destroy records were unusual, were you referring
only to your personal experiences or to the experience:
of the FBI as a whole?

MR. PALMER: If your Honor please, I object. I
object upon the ground that all he can speak about is about
his personal experiences, insofar as that is concerned,
and that it 1s an attempt to whitewash the FBI through this
witness, and I object as incompetent and irrelevant.

T™E COURT: The objection is overruled.

MR, PAIMER: Exception.

THE COURT: Sit down, Mr, Palmer,

MR. PALMER: Yes, sir,

T™HE COURT: You may answer.

A That was only unusual, as I tried to bring out

vesterday, insofar as my experiences were concerned, because

it was the first time that I had handled any such thing.
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Q Now, on November 10th, when ! destroyed certain
written slips, notes of your own, and discs, as of that
time all of your summaries had been mailed to Washington,
had they not?
MR, PALMER: One moment please, your Honor.

I object to the gquestion. The gentleman never sald

he destroyed any discs on November 10th. He said that

he put them in that particular receptacle and somebody

else took them thereafter, I am objecting to the form
of the question.

MR, KELIEY: I stand corrected; counsel 1is right.

Q When you placed the discs on that date in a recept-
acle for destruction and destroyed written slips and notes,
as of that time all of your summarles had been mailed to
Washington, had they not?

MR. PALMER: I object, if your Honor please, upon
the ground that he 1s not the best witness on that score,
because he said he left them in the place, and unless he
says he malled them himself how would he know -=-

THE COURT: Objection overruled.

MR, PALMER: Exception.

A When I completed the letters they were mailed to
Washington in the normal course of buginess and I believe
they had all been mailed.

Q At least, had they been placed where you normally
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placed gtgoing mall prior to that,ime? A Yes, that

1s correct,

Q At any time from the time you received these
instructions or at any time up to now had you ever in any
way initiated a request to Washington that those summaries
be desgtroyed?

MR, PALMER: I object, 1f your Honor please.
He had nothing to do with the destroylng of records.
That was not his province. He had to take orders, not gilve
orders. It 1s not his‘to reason why he took them.
THE COURT: Objection overruled,
MR. PALMER: Exception.
A No, I made no such request.

MR, KELLEY: That is all, no further questions.
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RECROSS EXAMINATION BY MR. POMERANTZ:

Q Well now, when you sald or when you characterized
your own activities yesterday as "unusual,” didn't you
say or intend, when you used the word "unusual," to
indicate that it was rather extraordinary to destroy
documents where a case is on trial; wasn't that the
implication of your use of the word? A No,

MR, PALMER: I object to the form of the question,
if your Honor please.

THE COURT: Youvare objecting to Mr, Pomerantz's
question?

MR. PALMER: I am, because I am not taking answers
blind that way. It is for your Honor to make an under-
standing as to what the witness has saild.

MR, POMERANTZ: I want to know the operation of
his mind.

MR, PALMER: Since when can you make an operatlon
of a mind in the courtroom?

THE COURT: I did not ask for argument. The

objection is overruled.

A Did I use the word "unusual”?

Q You did yesterday. A By the use of the word
"unusual” I meant that it was a deviation from the policy
with which I was familiar, and in so far as it was

different from the policy with which I was famillar, and
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never having handled anything like this wiretap, I

considered 1t unusual and used that word.

Q How long had you been with the FBI before November
10th? A Just about nine years.

Q And in the nine years you were with the organization
were you ever given an order to destroy records? 4 No,
I had not. That was entirely left to somebody else
to do.

Q@ 1In other words, it was a rather unusual event in
your 10 years of experience with the FBI, was 1t not?

A In so far as my personal participation in the
destruction of any records is concerned, that is true, but
I do know that other records have been ordered destroyed.

MR. POMERANTZ: That 1s all.

THE WITNESS: (Continuing) Things that are no
longer of any use.
RECROSS EXAMINATION BY MR. PAIMER:

Q@ I want to clear up this one mystery to me now:

You don't remember after November 10, 1949, after you put
these particular discs in that receptacle in Mrs. Saliba's
room, you don't know of your own knowledge whether they
were ever destroyed, do you? A No, I do not. I merely
set the machinery in motion.

Q In other words, so far as you are concerned, 1in

the same way -~
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THE COURT: I thought tha

we went over all of
this, Do not rehash it. Are you through?
~ MR, PALMER: Yes.

THE COURT: You are excused,

(Witness excused.)

THE COURT: We will adjourn until twenty minutes
after two.

MR, PALMER: I am going to ask that the person
who destroyed the records before July 12th be produced,
because I was under the impression from what the production
was that this gentleman would cover the entire period of
time,

THE COURT: Make a note of that request and I will
act on it later.

MR, PALMER: Very good.

(Recess to 2:20 P,M,)
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' "STANDARD FORM NO. §4 ‘
1

-Oﬂice Memorandum + vnitep ST"'I‘ES, GOVERNMENT

W . T0 i  GUY HOTTEL, SAC, Washington Field DATE:  April 26, 1949
FROM : KENNETH T. DELAVIGNE, Supervisor

SUBJECT: JUDITH COPLON
'ESPIONAGE - R

L]

At about 1:30 P, M, on April 26, 1549,

Inspector LAUGHLIN of ‘the.Bureau instructed that Special +

Agents MENDENHALL, C. J. JONES, and L. W. R. OBERNDORF"

| present themselves at.2:00 P, M, this -date -in rom 308,

| ‘of “the Municipal Court Building-for the purpose of being
interviewed by the prospective jurors in this case,

-

KTD:cl
65-5128

Trel sjef | =2
F. £,
APR £(1943 ﬁ

1 ]
‘ WASHING ION, D, ¢ j
L Yroute TO |f. A




TO

FROM

‘SUBJECT:

" STANDARD FORM NO, 64 b
Office Memorandum -

JUDITH COPLON
'ESPIONAGE - R

GUY HOTTEL, SAC, Washington Field

' KENNETH T. DELAVIGNE, Supervisor

DATE: Ap il

At 10:55 A, M, this da’ce, Inspector FLETCHER
of ' the ‘Bureau requested that. ‘Agent, MENDENHALL be instructed
that prior'to.the tims he-testified in-this case, contact
should be made with Mr, FLETCHER to dotermine if the in-
structions received from Mr. FLETCHER concerning his

testinbny are to be.changed,

Mr, FLETCHER indicated the

possibility that the Bureau, prior to his testifying,
night .desire to issue ‘further. 1nstructions.

Agent MENDENHALL was immediately personally’

advised by the writer,

KTD:cl
65-5128

ROUTE JO
/77 Wéﬁ&ﬁf , , «EZ."/"""

UNITED STATES: GOVERNMENT

26, 1949

Y

“ éé’i /2. ¢

APR 21949

WASHING TON. D. C. ]
N/
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ADDENDUM (April 26, 19L9)

» Iater ‘the same dato,. Inspector LAUGHLIN' of the Burcau
.called back-and stated that the-Bureau:.now.desired that Agent.
‘MENDENHALL testify in-accordance with the'instructions furnished
hin'by Mr. FLETCHER; that is, he is to testify according to the
facts with regard to his knowledge-of ‘technical .dinstallations if
asked .such'a question while testifying.

‘Mr, ..LAUGHLIN. stated ‘it -will now.not be necessary for
Agent MENDENHALYL or the-writer to contact fhe -Bureau prior -to
‘MENDENHALL?'s -testifying.. :

'
8 y
B £
3,
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’ STANDARD FORM NO, ¢4

Oﬁic‘e Memorandum « vnireD ST’TES GOVERNMENT

DATE:

o GUY HOTTEL, SAC, Washington Field April 26, 15L9
FROM KENNETH T. DEIAVIGNE, Supervisor
SUBJECT: JUDITH COPLON

ESPIONAGE =~ R

On April 26, 1949, I telephonically advised
Inspector LAUGHLIN of the Bureau (with reference to the
information received by the Bureau from an outside source
‘that an individual being considered as a Juror .by the name of
BEAVER was a Communist), that the agent in.attendance at the
Court Room had ascertained that apparently the panel being
considered to handle the trial in this case was Panel #5.

I oxplained to Mr, LAUGHLIN that we had investigated, per
‘Bureau instructions, only Panels #2 and #3. I asked hinm

for advice as to whether the Bureau desired that we endeavor .
at least to check our indices on jury Panel #5, in the hopes 7~
that any derogatory information cbtained pertaining to these ™~
individuals would be of assistance to the prosecutions A

He subsequently telephonically advised me that the

Bureau had approved this -procedure,

o \s/2¢ 1323
\ F. B. .
KTD:cX | APR 251949

65-5128 ,
_ WASHING i ON, D. &
ROOTETO S
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O]ﬁce Memomndzmz « UNITED STATES GOVERNMENT

TO : GUY HOTTEL, SAC, Washington Field pare: April 26, 1949
FROM :  KENNETH T. DELAVIGNE, Supervisor

SUBJECT: JUDITH COPLON
ESPIONAGE - R

At 1223 P. M, this date, I advised Inspsctor
. LAUGHLIN of the Bureau that a jury, including two alternates,

had been sworn in consisting of eight white men, two negro
‘men, and four negro wonen, two of the white men being the
alternates (the jury consisting of six white and six colored),
T told Mr, IAUGHLIN that the Court adjourned at l:15 P, M.

\ without hearing any testimeny; that subsequent ‘to the swearing in

| of the 8ury, in the absence of the jury, PAIMER made a motion

! ‘to the Uourt under a Federal Rule, the number of which our
agent was unable to understand, which claimed that the seizure

‘ of the material in the possession of JUDITH COPLON upon her

| arrest in New York was illegal and requesting the retwn of
‘the property to thé defendant with the additional request

that the Court order this avidence supprossed,

I advised Mr, IAUGHLIN that the prosecutors
had agreed with tho Court that this motion will be heard at
10:00 A, ¥, on April 27, 1549, at which time the government
will have available the New York agents who participated in

the seizure at New York, o
i r~
|
| XTD:cl

s r/v/ L?&/
ézms‘w li'

WASHM@ "ON, D. C.» f

65-5128
|
i

ROUTE TO R M




Diroctor, FBI April 27, 1949
GUY HOTT:L, SAC, Washington Fleld

JUDITH COPLCH
UPICHAGE - R

The foilouing roflacls a check of the indiceg of the “i:-’ashirng}m
Fi1o1d Officoe emcerning the Jurors melocted Lor the above nmentiomed mattor.

Tndices vare nogative concerning tho following Jurorss
Le ETMY Co DUSELL (Govb) 38 1810 8th Sty W ,
, Stanp Fackery Dure Irs & Lngr.
1. Mrse ADGLEWA (. IHCUARD (Qovt) Sk 719 Jrving St., 1
_mhor'Bur;. ' o & Drinte
Nousowife
16, SLUR Le 1AL (Govb) 171 D-St., XA
18, LR He NILLR

BEegys

Printer-Linotype, GFO0 |

316 16th St,, M8, Damt Apt,

Head Moat Cutter Safeway Strs,
20, AlD..J He NURFORD 1111 Holbrook Terr, NE, #2

-Central Ufe, Bpren, CiP Tele,
23, JOLM V. PUGH 102], tidsconsin Ave., NI,

Sheet Motal Torker Jenkins Co.
2, LUWENE M, SHORTIR (Govt) 26 922 [i1th Stey ME

Clerk Quartermaster Genersl
26e rse JLAH Ce SIACKUM (Govk) 35  15h2 First St., g&dﬂ

Head Chaywonan ! pal Cbre >
28. Urse YATTID T, TAYLOR L9 558.23rd Fl., XE /
Rousewife
29 VAT C. J. VANOW 25 1813 Diurke St., OB, #5-B

Painter=Chay, i, lorrism

Concerning Juror 78 (JOo71 GLULD), the indices reflect the Tollowing
Inforwatione ADRATAN OLCGEGE SILY AN, who hag been described by a self confossed
csplonase atent ag belng ongoged in vaplonage, was & nanber of & busingss
orpanization dealiny in povermuent surplus camodities and composed of CHISTORLIR
Je TIMWTR, THADM M. TTANSDR, 377 QOULD, ond FRATH CONOLLY, BSILVUNAN in
. -gontach with thesa persons and on oy 9, 1946, accompanied by Jir GOULD,
mada a trip 4o low Ior:, Th0ro is no informatlion indicating whether thire wes
any simdficance In SILYTT/AN1e conlacts with GOULD as to egpionage activity,
nor Anformation ddentifying this JC3 COULD aa belng Juror /8. ‘

ee - 51-20 ' (5-5/28—325
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The indiees of this offiee further reflect that an Individual
naswd JOE GUULD 1s commected with the Interpational. Bank for mmt-mtlm
and Develgment

[ 3

The above mentionsd JOb GOULD, who was conmwoted with ABRAHAM
SILVERAN 18 knowm o be & Professor of Heonomdos and formerly resided in
Delmare, The Juror nwabers &ppeaving in this mw sre those jurors
mmdmwm Court Panel #5 for April, L

It 13 sugpeated that $he Buresu fumish this mtomatlm %0 Mre
Jo . KTLLEY, ?mucuw for the Govermment in 1his malior,
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~ @
O]ﬁce Memomnd%m e UNITED STATES GOVERNMENT

™ ‘SAC GUY HOTTEL . DATE:  Aprdl 25, 1949
FROM. : SA LEWIS E, GLENN
SUBJECT: JUDITH COPLON

ESPIONAGE ~ R

At 2:00 FM Speclal Agent McQUEEN.called and furnished the
following information for the attention of MR. DELAVIGNE,

He advised -that the defense attorney in the case of the

y capticned individual is presently attacking the selection
.of the petit jury panel on the ground that fifty per cent
of the panel are goverrment employees,

yﬁ;

FAEE:
VAVIEVA &
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APR 24 1849 f

WASHUvL JON, D. C i
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Y

Office Memomndum UNITED STIES GOVERNMENT

TO

FROM.

SUBJECT:

« KTD:cl

GUY HOTTEL, SAC, Washington Field paTE:  April 26, 1949
KENNETH T. LELAVIGNE, Supervisor

JUDITH COPLON
ESPIONAGE - R

Re WFO letter to the Bureau of instant date
advising of the ‘request - of Departwental Attorney, Mr, JOHN
M+ KELLEY, that the SINDERBRANDS (ALVIN and TLORRAINE) be
ro—interviewod and shown the material found in COPLOle
possession pertaining to then,

On instant date, Supervisor WHITSON of the Burcan k{
advised that the re-interview with ‘the SINDERBRANDS had been

approved on the basis suggested by Mr, KELLEY but cautioned

that only the material found in COPLON!s possession pertaining

to the SINDERBRANDS should be exhibited to theso individuals,..

pd ,é VJ:WE

65-5128 ArR 201949
WASHIN%‘ON.Q. C.
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Director, ¥BI Apri 27, 1949
BAC GUY HOTTEL, Washington'Field

JUDITH:COPLON ‘ ‘
Espionage ~-R ’ '

‘Reforence .-WFO. letter to Bureau April.26, 1949, advising of request
by Departmental Attorney JOHN. M. XELIXY that ALVIN and :LORRAINE SINDERBRARD
be reinterviewed and shown the.material.found in COPLON's possession.pertaining
£0-then, ‘ :

On.Aprid 26, 1949, at T:37 p.m., LORRAINE SIIOERBRAND wes interviewsd,
‘at the Weshington Field 0ffice by Special Agents CHARLES D. CHAPMAN and BOLLIS
‘W, BOWERS, The interviev was concluded at 8:50 p.m. For purposes of this
letter, LORRAINE. SINDERERAND will be referred +o as LORRAINE, Pags mumbers
Yeferred to in this letter are those in the report of Special Agent THEOMAS
A, MEDENHALL dated Maxrch'29, 1949, -at Washington, D, C., in the matter of
JUDITH:COPLOK, 'Espionage - 'R. .

‘LORRATNE 'SIMDERBERAND was asked in- opening the ‘interview .whether . -
anything had -come ‘to.her mind ‘since the last interview on.March 25, 1949,

osonoerning herself or JUDITH COPLON-which.she thought may be.of interest to v
the - ¥BI, :Her reply wes that she hed:not thought of eny additional information.

-She then said there wes one thing that she had forgotten and that was that she

‘and ‘hexr Jusbend had ‘becons members:-of the Washington Cooperative Bookshop.
LORRAINE -said that she.d1d not willingly withhold this- information, -that she

‘had forgotten it -and ‘that she ‘had never used her membership in ‘this bookshop.
Bhe -said that on ooe oocasion she had a dentist. appointment at the £
Msdical ‘Building and having.arrived eerly, she decided td go.to the Washington:
Bookahop and purchase a membership: which she.did. LORRAINE seid that she and {3
hor husband had thought that it was a-good :1dee -+0.Join the Bookshop in:oxder
'to get the available books and the ten per.cent discount, She said that no ..
ons in partioular had ‘interested them in this:Bookshop.

LORRAIRE was asked ‘if ‘she ‘knev.an ‘individual by the name of PHOKBE
who -attended high school with COPLON and she informed that it meast be
PHOERE WEISS who 18:-a red haired . girl, LORRAINE wes asked: about PHOEBE
‘inammch .as. on:Pags 10L is reflected that one PHOERK, .a red haired girl who
was in a.grade higher than COPLON, ‘appeared to-have considerable influence
‘on JUDITH COPION. This information was fumished by Mre. SANFORD J. RANDALL
‘who 2ls8o said that both PHOEBE and COPLON were yery politically minded for

- high 'school students .and in.response ‘to a direct question stated that :in her

opinion the political beliefs of this red haired girl went beyond the stage
of being libersl, ;

‘ b =5 ’)/J’,..:,?J-j
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Directar, ¥BI : April 27, 1949
Re: JUDITH. COPLON :
Espionage « R

L

]

L1ORRAINE was asked if she had had any contact whatsoever with
COPION since the date of the last :interview.and she Teplied that she had

‘on ‘Monday, April 25, 1949, gone t0 the trial and while there.saw COPLON

in -the ladies' yest room., JORRAINE said the gist of their conversation vas
that COPLON-said - "Isn't this & mess".and that.she, LORRAINE, agreed that
the situation in-which COPLON found ‘herself was, and ‘she asked COPLON-how
her mother was , knowing her mothexr to have hoarr ‘trouble, COPLON said that
she was -all right. Accoxrding-to LORRAINE, this vas the extent of the'
oonversation.she had with COPION because of the orowded condition of the
room,

LORRAINE wes -asked vhat her reasction would be +0 information that
COPLON and others were considering hexr-and her husband, ALVIN, as possidble
reoruits to engage .in the type of -activities COPION is prountly accused
of ‘having been engaged in, JTORRAINE replied that COPLON and ‘the othexrs
world be orasy, Sbmth.nnbomth-ntorm”rtamngtohpnolt
shioh was ‘written by COPLON. .Bhe reald the material and said, "Well,
this decks:up what I have said (meaning the interview.on mroh 2s, .19&9);
however, there -are same untruths in it". ILORRAINE said the first
was true although she 414 not Xknow anything. about COPLON's feeling
mtricted booauu ot :mmm'- progressive political leanings.

ceuecrning'ﬂu moontwaytph IORRAINE said -she attended
‘Brooklyn College -only one-and a.half years instead of +wo or three as
indicateds further, that she would rather substitute a waxd for "reactionary"
An the phrase - "a,opl.oud her reactionary colleagues” although its use wes
probably true, IORRAINE said “stupid" was more the word -although it wes
unkind, She said these colleagues were women alder than herself who vere
uninformed. By this she meant they 4id mot read the nevspapers or -were not
conscious of world affairs; further, that ahe would describe them as "“unawere”.

Oontiming-concerning-the -second ‘paragraph, LORRAINE said she at.
no time had considered obtaining work -at the Nevy and that the Loyalty \
Program had nothing +o do with -her consideration. Shcadaedthatshom :
enployed in the U, 8. Patent Offive: uulor thﬁprogramandhu&nothen :
investigated +o her knowledge, :

-Regarding the third paragraph, LORRAINE said she had not been
oonnected vwith nor a member of the American Etudents! Union.’ LORRAXNE
previously informed upon interview on March .25, 1949, that she did not
now-vhether COPILON had ever been a member of the Amexrdcan Studentst Union
at Bernaxd College.




Res JUDITH COPILON
Espionage - R

Mrn@ningfhuthimw,maitut o be- Odtht
she ‘placed .considerable emphasis on this, LORRAINE said she is not anmd '
hes been a-member of the Commminist Party., On Page 125.of the MENDENHALL -
Tepart is reflected that she ves aslked about any affiliation with Commnids

; or Commmist front organizations at which time she replied - no, and theqn:
‘ vunpooinom.yuhdﬂ:hohdonrboonam‘borotfhovotomot
; ‘Abrahant Lincoln :Brigede. LORRAINE, at this time, March .25, 1959, maid -
she had:done part time wluntoorhlpto.olioﬂ-mmrorthu .
© The complste detalls concerning this portion of the interview is set ro:rt.h

on Page 125,

Gonocerning-the-fourth paragraph, LORRAINE said ahe definitely
lmmtn@nomn”acmmhtanﬂtothhmmtmthm
COPLON may ‘have asquired this idea from high school gossip. [LORRATNE
explained that while in high sohool COFLON, SELMA. AUGUST now RUBENSTEIN
mhmlfmatnoorrrhmmawntmm@thom The trio Taoke
up after vhigh she and COPLON went togsther for mwhile and then she and
SEIMA becams a pair. While she and SELMA were going together, SELMA at one
$ime made a remerk to the effect ‘that COPION wes a2 Commmist. LORRAINE
sald that in recreeting the. ciromtanco-anaﬂunnngctm»vm
BELMA made ‘such Temark, she recalled that while in high school CORION was
- attractive, mwtmwmmwhmmam,mm
squally as bright, 412 not win any honors and was not very attractive., -
IQRRAINE, ‘therefore, atiributed SELMA's xemark about COPLON to:-high schoal
‘@rlish gossip and @ouihly envy,

c et . ~Ocmtiming regarding paragraph fomr, LORRATNE said -she 444 not -
» tmxcmluamicwmuvmﬂwuwotmruam
moody ‘person,

. ‘With regard o ‘paragraph-five, LORRAINE said she might very 'udJ.
have ducuuoa going to a psychiatrist but -that COPLON-does not inow that
“her ills were physical rather +than mental. |

Concerning-the Jast paragreph, LORRAINE sald her sister, SOPHIE;
iunotaCQnmmhtmrumlmhrctth -Commmunist ‘Party, which ahe
then qualified by saying ~ to:hexr knowledge, LORRAINE has previously mede
a ‘sinilar statement with the -similar qualifications, BEhe continued that
she Delieved OOPLON may have obtained the impression that SOPHIE ves &
Comminist from literature seen in the EIXIN's howme vhich .literature SOPHIE
had brought in, LORRAINE xecalled one book by Reverend HEWLETT JOHNSON
(the red Dean) concerning the-S8oviet Union, She was unable to recall the
title nd -any other literature that may have caused COPION's impyression.




Directar, ¥BI April 27, 1949
Ret JUDITE COPLON
Espionage - R

LORRAINE ves:shown that portion of COPLON's material concerning
ALVIN. SINDERERAND .and said that it was-all ‘true with the exception that
her husband u»prohuy'quporior -politically to -herself,

‘With regard to Presentation, Inc,, LORRAINE said that ‘her husbend,
ALVIN, met BUBERT LACKIE at an American ‘Veterens Camuittes meeting. in
Washington, D, C., ard that it ves ‘through -him that . she :and ‘Her hnsband
becans  interested in this-organization. She:says that ahe and _her husband
knov practically everyone connsoted with .Presentation, Inc.

Puring the oourse.of this interview LORRAINE was asked.how she
obtained her apartment at 247 Delaware Avenue, N. W., anl informed that.
while she and her husbend were in-Washington the first few -nonthe -after
their marriage in October, 1947, her husterd.had .gons to about six-rental
egencies +hroughout ‘Weshington and f£inally through CAREY WINSTON, 139 15th
Street, N, W., they obtained an.apartment at 2hk7:Delavare Aveme, S. W.

She sald while at this apartment -they became friendly with-one couple by .
the name of ‘MAX -ard ‘HELEN ELLITCHER., She said ‘this couple moved to:Nevw Yo'’k
dast summer. ,

It 18 to-be noted that during the cowrse of this interview with
LORRAINE :SINDERERAND, she d1id not at any +ime by her actions or-words /' f
dndicate that she.may haye known that: COPLON ‘i% or hes been connected with,,
-any Commnist organizations or is or has been.a Commnist or member of the |

4

Commnist Paxrty. | /

k
LORRATIE oould not give any explanation-as to vhy tlile materisl
was prepared and upon being asked -vhat she -how thought of COPLON aftexr having
been told that this information ves prepared concerning her and hexr husbend,
she .said that she felt no animosity concerning COPLON .and -that she was not
angry with her.
Y,

ALVIN: SINDERERAND ‘vas intervieved by Special Agents JAMES J.' ..
CANAYAN and ROBERT L. SMELTZER.at which time he reiterated the information
concerning JUDITH COPLON which he hed ‘given upon prior interview, He atated
that since this interview nothing:had transpirved or come to his attention™
sither through-his own reflection:or in disoussions -with his wife which
would give him any reason to qualify these xemarks previously offered. .

I
¥

The - memorendun prepared by JUDITH COPLON:concexning ALVIN
SINDERERAND -was offered +to-him-for his observetion and after reading the *
same he oocmented that "A%.least JUDITH:meems to:have her facts correct®,

t
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Director, ¥BI April 27, 1949
Ret JUDITH COPLON
‘Espionage = R

ALVIN stated that he was at a loss +0 offer any explanation as to vhy
JUDITH may have prepared such a memorandwa. and that he could categorioally
state that he had had no prior indication that she had contemplated 30 doing.

Concerning the observation in themsaorandux +that "Politically
his (ALVIN's) views seem %o parailel LORRAINE's™, ALVIN atated that he
believed this to be substantially true and that he considered both himself
and his wife to be palitically liberal as he had previously explained,

~ ALVIN continued Dby stating that he had at no time enjoyed eny
official connection with "Presentation, Inc." but that he did in faoct know
many of the people connected with this organization. .He stated -that upon
only one ocoasion hed he met CARL , this being for a short time in
Pebruary, 1949, and that he had me exchanged plessantries with this
datter individual and hed engaged in no controversial discussions with him,

There was next exhibited +o ALVIN -the memorendum of JUDITH
concerning LORRAINE BINDERBRAND which after he Yad read it stated that it
appeared to Do substantially txue so fexr as he knew dbut +hat he oould
state categorioally -that LORRAINE was not and had never been a Commmnist
ox a menber of the Cowmunist Party and that he had no reason to suspect that
any member of hexr family had been.

ALVIK stated tha® in conneotion with the paragraph concerning
LORRAINE's being bothered by her work at the Patent Office and "deploring
her reactionary colleagues™, he was not certain of oourse that she had
used such texrms but that he felt this information as set farth in the
memorandun was substantially correct and that it was his opinion that im
referring 0 hexr colleaguss as reactionary, LORRAIIE would not in necessity
have meent to conment upon their peolitical leanings but rathexr upon their
dack of ability to think for themselves and to be versed in contemporary
and interesting subjeots., LORRAINE had men%ioned to him +that many of these
Andividuals seemed to accept as gospel truth anything +that their superiors
t0l4 them rather than attemp*ing to think things out for themselves,

In continuing ALVIN stated that his wife had never indicated to
‘him even inferentially +hat she Xnew JUDITH was a Commnist or tha® she
‘had reason %o think that she had ever been a Comminist.,

In conclusion he stated that he had no reason to offer for such
a memorandum having been prepared by JUDITH on LORRAINE SINDERBRAND and that
he was quite certain that as in his case this had been done without the

W&Momfof:x::::}% w
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Oﬁice Memomnd%m UNITED STATES GOVERNMENT

TO

:FROM. :

SUBJECT:

, 'GUY EOTTEL, SAC, Washington Field

‘KTD:cl

DATE: April 27, 15L9

KENNETH T. DELAVIGNE, Supervisor

JUDITH COPLON
ESPIONAGE - R

At 11:30 A, M, this moring, I advised Inspector LAUGHLIN
of the Bureau that Court convened.at 10:20-A, M, this morning, at which
time PAIMER made -a sort of vagus complaint regarding the..fact that he
had not had adequate time to prepare this case properly,

I.advised him that with the jury excluded, PAIMER had called
GRANVILLE to the stand and had attempted to attack. hi.m on the basis that
he had not been paraded before the witnesses along with other Bureau
agents on April 26, 1949, I advised him-that PAIMER was determinedly
going into various questions as to the legality of the arrest. of COPLON
with particular regard to the motion he 'has made and concernig which the
Bureau has previously been advised, to cause the suppression of the
evidence cbtained from the person of COPLON., I -stated that among the
questions asked GRANVILLE were inquiries as to how GUBITCHEV and COPLON
were accosted, how many radio cars were involved, to whom the contents
of the purse were turned over, where she was carrying ‘her pocketbook,
and whether GRANVILLE saw the contents and particularly whether GRANVILLE
saw any papers passed betwesn GUBITCHEV and COPLON,.

I tald'him at this point, PALMER attempted to bring out
details concerning the length of COPLON!s detention in the New York
Office and the fact that she had been stripped and searched; that at
this point, WHEARTY got up and in narrative fashion related all he knew
concerning what had happened at this point, I advised him that PAIMER
asked mmerous questions as to whoether COPLON had been advised of her "le"

-right to counsel and that WHEARTY had finally advised him that she had

been s0 advised,

I told Mr, LAUGHLIN that when PAIMER ascertained that Agent
MILLER had signed the complaint, he put MILLER on the stand and had
Just begun questioning him and that his principal cbjectives seemed to
be to determins whether GRANVILLE had seen COPLON prior to arresting her;
whether COPLON and GUBITCHEV went by a park on 191st Street which has

-a lovert!s lans; whether the agents had observed 'that. JUDITH was depressed

and crying, etc.

L1 1329
F. & h *\

APR 271949

65-5128 © WASHING TON gam /
ROUTETO )
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'O]ﬁbe Memomndﬂm e UNITED STATES ,GOVERNMENT

TO : . :
~ GUY HOTTEL, SAC, Washington Field DATE:  ppri1 28, 29h9

'FROM
KENNETH T, DELAVIGNE, Supervisor

SUBJECT:
! JUDITH COPION
ESPIONAGE - R

At 20330 A, M, this morning, I advised Mre. LAUGHLIN
that tho Judge has denicd the motion made by the defense that
the evidence seized from COPLON be suppressed, and told him
the jury had been called in and apparently the case is ready
to got underway, .

I further advised him that unless instructed .= ~ T
otherwise by the Bureauw, I would continue to have an agent
from this office remain in the courtroon for the purpose of
keeping us advised of developments. “

"KTD:cl |
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o GUY HOTTEL, SAC, Washington Field
FROM KENNETH T. DELAVIGNE, Supervisor
SUBIECT:  JUDITH COPLON

ESPTONAGE — R

]

Oﬁce Mémonmdﬂm e UNITED STATES GOVERNMENT

DATE:  ppril 28, 19L9

, During April 27, 1549, I advised Inspector LAUGHLIN of the Bureau
the following developments during the trial of {l’,his ‘Cass,

The defense attorney desired a copy of the complaint filed in theTcase
he

-and it was arranged by Yr. KELLY that it be telephoned from New Yok City.

Jury was excused.until 10:00 A, M,, April 28, 1949. Agent MILLER was placed on
‘the stand by PAIMER who, through his questions, was obviously attempting to show,
that the search of COPLON!s possessions was exploratory in nature and 'the evidence
obtained thereby.should be excluded on the basis of a ruling in a Japanese cases

In asking ‘the questions, PAIMER was sarcastic with regard to the contents of

COPLON!s, pocketboocke.

:Agent McCARTHY was on the stand after lunch and was.asked the question
as to whether he knew that the telephone of COPLON at her home in New York or

Washington, D, C, was tapped and if he didntt know of his om knowledgs, was he

informed by anyone else, McCARTHY answered, MI don't knowt?,
of the surveillance on the basis of questions asked.pointing t0 why she was not
‘kept under continual scrutiny during the period of the surveillance,

He made a

PAIMER was sarcastic

considerable gqint as to the location of the key to the locker rented by her at

Pennsylvania

tation anddemanded that the key to this locker be produced.
stated that COPLON claims the key was in her purss at the time of her arrostiy

In questioning the various agents, PALMER asked where COPLON was
carrying the bag and it appears he may be 'trying to cause a discrepancy in
testimony in this regard, He asked McCARTHY whether he knew that COPLON was

“to meet UGBITCHEV and received a negative answer and then asked who told McCARTHY
‘to follow her and roceived the answer YGRANVILIEY,

to whethexr the person who originally furmished the information on which this

investigation was based was not jealous of COPLON because COPLON had received a

higher efficiency rating 'and received the answer "No,"

During ‘the questioning of McCARTHY, PALMER asked.him whether he had made
COPLON take something out of her mouth following her arrest and asked McCARTHY what
this was-and received the response -that it was a life-saver,
asked whothexr McCARTHY thought it was poison and McCARTHY.replied.that.he-considered
that possibility. He then asked whether McCARi:HY forci'bly tock her ,ﬁocketbook and

McCARTHY responsedtmo?, but he did take it,

L=s1v4-334
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PAIMER

He then asKed the question as

He then sarcastically
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In questioning the various agents, he asked numerous questions as
‘to whether the agents heard COPLON asking for an attorney or for permission
to call her mother and as to whether -they saw any papers passed. He stressed
considerably the point (apparently 'in connsction with his claim that the
search was .exploratory) as to whether the agents knew the contents of COPLON!s
purse prior to arresting her and searching the purse,



HMrestar, FBI

QUY HOTT-Ly OAC, Vash'nsbon Flold

JUDLTH COPLON
TOPT UACE - R

Aprid 29, 29L9

Thera ara belng tranmitted hgmihh, the complete

Index to the Waghington Meld Office report of.

Harch 29,

1549, in the above ca.ilonad nmatbare 03 eoplos of L)l
Index are herein mmiahx.d o the Bureau and five ccﬁ:a
are Sunlshod to the tlow Yark Divisions

‘Iork coples nay be furnlshed to upOCiﬂl
Attorney Gonoral, Lre Te Jo LOIG

(ns of the
Agsistant to the
My shald he desire me,

It is noted that ‘the indsx at front of instant report is
only an Aindex of the persons interviewed,
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DIRECTOR, FBI ‘ April 29, 1949
GUY HOTTEL, SAC WASHINGTOM FIELD

JUDITH COPLON ’ '
ESPIONAGE -~ R ‘

Reference is made to San Francisco teletype dated April 22, 1949 ;
.roque‘gtlng & detailed summary of the information available on MERVYR EVERETT !
TOBIAS, , N

The peraonnel record of MERVIN EVERFIT T0BIAS meintained at the ‘
Toreign Economic Administration diselosed he.was bhorn June 19, 1911 at New :
York, New York. He is tha-sen of PAUL X. T(BIAS, born in Russie and IDA /
MAGHUS, born in Germany. He attended the City College of New York from 1929 '
10 1934, receiving.a B.A. Degree and Columbia University from 1934 to 1937
and from 1939 to 1942, receiving an #.A, Degree. He married MARY SINGEL, :
who was born in the Bronx, New York, the daughter of JACO SIEGEL and GERTRUDE :
HIRSCH, both -of whom were born in Russia. T '

yﬂ ’ In a Hateh Act Anvestigation of TOBIAS wondueted by the ¥BI 4n 1944
investigation revealed that he registered in New York City as a voter on Osto- N
‘ber 15, 1940 giving his legal politisel affiliation as -the American Labor Party. :
He was employed from 1930 to 1932 by the Hebrew Orphan Asylum, Trom 1932 to
1935 he was empleyed by the Bronx County 8PCC and by Urs. HANNAH SIDEMAN, real
‘estate agent, TFrom 1935 to 1938 he was exployed by thé International Institute
-of Bocial Research, New York City. This latter organization has been desoribed
as thecretically darxist and.consisting mostly of Jewish refugees who Iin their
political theories ars "amildly leftists.¥ : ‘

From July, 1935 to June, 1942 he was employed by the New York Depart- )
ment of Welfare and was also employed on.a pari-time basis from 1937 to 1941 "
‘by SAMUEL LEIDER, & brother of D, WILLIAN LEIDER, who was considered a leading
figure in Communist activity in New York City until his death, ¥rom 1939 10
1940 he was euployed on a part-time basis by BLANCHE WOLFFE in Mew York City.
" WOLFFE is believed identicel with an individual by thet Lame who signed a '

‘ 1942 election petition for the: Communist Party in New York State and identieal
with the writer of a comrunication to Governer DEXEY requesting the releass of ;
HMORRIS U. SCHAPPES, an alleged Communist now serving a prison term for perjury. - !
From May 18, 1942 to May 20, 1944 TOBIAS wss employed o8 an Feonomist by the N
Yar Production Board transierring on the latter date to the Foreign Foonomic :
Administration,

65-5128 | x
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Jatter to Dirvetor with ce to0 San Fransisso (AMSD) JUDITH COPLON
April 29, 1949 ESPIONAGE - R

C=-319, whose identity is known to the Bureau, advised on June 14,
1943 that the name of MERVIN TOBIAS, 2634 Tunlaw Hoed, appeered in records
of a known Communist ’arty member which records wers believed Ly the informant
to be -2 1ist of meabers of the White Coller Brench eof the Communist Party ef
New Xork and that the local bwench was cautioned comserning the importance of
. the job which TOBIAS then held, It should be noted that TOBIAS resided at
2634 Tunlaw Roady NV, Wrshington, D, C. until the Fall of 1947 Xn a airned
statement furnished by TUBIAS to the 7B in 1944 he denied ever being a member
of the Commmist Party or Communist Party Tolitieal Asaceiation,

Ce437, vhese 1dentity is kmown to the Bureau, advised that on Detober
18, 1946 YFRVYN TOSIAS oontacted WILLIAK R, REMINOTON to tell him about his,
TOBIAS's, appesl before the Civil Service Commission, TOBIAS mentioned that
he had about ten Congressmen 2nd Senators interseted in the caso and willing
to apply pressure with the nossibility of nore, He also szid that the Demoe
oratic Nationel Commities hed called to inquire about the case, The case to
which TOBIAS wac ‘referring wus the one soncerning hinself whiech wes then being
tﬁod before the Civil Service Commission oongerning TOBIAS's Comxunist affilie
Aslons,

Inforsant GCREGORY, whose 1dentity is known to the Bureau, adviced
that WILLIAM R, REMINGTOR was involved in a Boviet esplonage conspiracy in
Washingten, D, C, and New York City 4n the early 1940'ss that he was a olese
assooiate of known Communiste and pro~Soviet syapathisers and for a period
knom to this informsnt wes a duet=psying member of the Communist Party and
further that REMINOTON was & frequent oontact of an eduitted Soviet espionage

agont,

C»502, whose 1dentity is known to the Banreau, advised that on April
2, 1947 DAVID WAHL conteoted MERVIN TOBIAS at which time TOBIAS advised that
he wes leaving for San Fronoiseo, having obtained a job in private industry
with an old esteblished expert firm, the name of whioh the informant under-
stood to ba Gutts Brothers and Company. TOBIAS was to handle the bullding
xate; sl section and 4in this connestion advised WARY that his new job weuld
svertually take him abrced provided he did rot have troudle securing & passport
fron the State Departnent, According to this Informant TOBIAS informed WAN,
that the president of this cempany was named ¥, A, MAY and that he had formerly
bean a membor of the Boerd of Feoncaio ¥arfare,

”Q whose idemtity is known to the Bureau, advised that DAVID WART,
ves g a Conmmurist Party underground movement in Weahington, D, €, in
the late 1930's and sarly 1940's, He wos a close associate of known Communists b7D
and pro-Soviet sympathizers snd upon =n occasion WARL advised this informant '

- P .
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Letter to Direstor with co to San FPrancises (AMSD) - JUDITH COPLONM
April 29, 2949 -. ‘ - 'ESPIONAGE = R

that he had been sent from New York to Weshingtom; D, C, to direet the scti~-
vities of ‘this group, K

On April 7, 1947 a physical surveillanos was maintained by Special
Agents H, DUDLEY PAYNE end A, 8, BRENT of the FBY of NATHAN CRECORY SILVER~
HASTER who was observed to meet MERVIN TOBIAZ in the Villard Notel lobby, ’
On the cecesion of this meeting TUBIAS and SILVERNASTER conversed {or approx=
Amately fortyetive minutes, ‘

Infornunt GREGORY, whose identity is knewn t¢ the Buresy, advised
thet SILVERMASTFR wan involved in a Soviet espionape censpireey in Bashington,
Dy Oy and How York in the esrly 1940's; that he wes & close asaociate of knowm
Commmigte and pre+Boviet sympathisers and for a period of 4ime known to the
informent was a duss-paying neaber of the Comsuniat Psrty and further that

" SILVERIA TIR wet & frequent contact of an admiited esplonage agent,

In agcordance with refere-ce taletype requestings more details cor
oerrdng the extent of the relationship between COPLON end TOBIAS, the Tollowing
is & sumnary of an investigation mede at the former residencs of JUDITH COPLOM
at 2634 Tunlaw M’ Ns "’I?., "“hinﬁtw. De Co on March 15, 1949 b’ Spaom
Agent CARL W, BUCHHOLZ, '

S Mrs, GLADYS FULLER, Resident Manager of the Tunlaw Apertments,
Apartuent #leB, 2628 Tunlaw Roed, H.¥,, advised she wes soquainted with

JUDITH COPLON during the iima the latter resided at 2634 Tunlaw Reed but

know her only as a tenant and was not socislly moqueinted with her, She
stated COPLON was prodably mere olowely sssocisted with MERVYN TOBIAS and

his wife who resided in Apsrtment 7102 than anyous slsa in the apartsent house,
s, FULLER advised she censidered the T0BIASes to be of the intelleotus)
type and that Mr. TORIAS had lost his position with the povernment and had
noved 0 Califernia during the Fald of 1947,

, s, JOHR BODDIE, Apertment M) mﬁmm. ’0":) advised
she had inowm JUDITH COPLON slightly during the time the latter resided on
Tunlaw Road, 8She stated that COPLON had becn a close fyiend of YWERVYN TOBIAS
and his wife and spent considerable time in their apartsert, She slso stated
sooislcuinaad peogiss - She Toisbed out (R ST e I VRS MR 1R
Aived in the & houne they hed & ¢olored maid who ate her neals with
the fanily, She stated that from eonversations she hed with the T(BIASes
‘she had galned the impression that they were interested in the Communiat

b, 'lvs, BODDIE stated, however, that she did not know whether COPLON
Shared the TOBIASes! {nterest in Communism. She advised that her husband had
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Letter to Diveetor with co to.8an Francisco (ANSD) JUDITH COPLON
Apeil 29, 1949 ‘ESPIONAGE = R

told her that at the time MERVIN TOBIAS left Washington, D. C. bhe had resiyned
his position with the Fereign Xoonomic Adminiztretion beeause he wos under
investigation due to his Communist affiliations. .

Wrw, CYINTHIA GARLOCK, 6212 Grwentrees Road, Bethesda, Maryland, advised
Bhe had formerly resided in Apertnent #106 at 263/ Tunlaw-Rosd, N, ¥, and that
while residing at 4his address had been mequainted with JUDITH COPLON, She
stated that COPLON was closely soquairted with Mr. and Mrs, MERVYN TOBIAS
and that en mmercus occasions had dinner in the T0BIASes! npartment, In this .
-oonnestion she said that COPLON meemed interested in ihe TCBIAS children and
would stay with them when the TOBIASes wanted to go out.

Mrd, YERA MARY HoGUOIN, Bureau of Faployment Security, Federal
Security Agenoy, advised that she resided in Apartmest #101, 263/ Tunlav Road,
3., and was aoquainted with JUDITH COPLON during the time she rosided on
Tunlaw Roed, She stated she kuew COPLON {6 be friendly with the TOBIAS family
also residing in the apartment bullding at that time and that on occcasions
COPLON would take eare of the TUBIAS ehildren,

It 15 to be neted that the ferwarding address of MFRVYY TOBIAS as
furnished by Mrs, GLADYS FULLER, Resident Henager of the Tunlaw Apartments,
is 1758 18th Avenue, San Franeisoo, Califcania,

San Franeisco is requested to immediately interview TOBIAS concerning
his soquaintance with COPLON, her mctivities, cther associates, and to cbtain
all Information which he has coneerning her. The ¥ashington Field Office is
tho office of erigin in this oase and the San Franscineo Office is requested to
subnit a report imaediately.
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JUNTIH COST0M, LSPICUAGE = Re  f0U JILL NNCALL THAT COPLON AT TH TLIE

OF HER LV‘R‘:ST HAD T 1R POSSESSION THRO-ATIOH OONCETN T ALFFD Mmﬂ

STEVINSON, STEVAMSOH VAL LRI I D BY 1IH SUPERIORS AT ARLTHOTON HALL
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FEDERAL BUAEAJ CF IBWESTIS 1734
U, §. DEPARTIENT CF JUSTIEE
COMMUNICATIONS SECTION

APR 301343

TELETYPE : ,

WASHINGTON AND WASﬁ?;GTON FIELD 'FROM NEW YORK 'y 30 1~14 PM

DIRECTOR AND SAC U RGENT ' K

JUDITH COPLON, ESPIONQEE Re CI NYT FIVE ONE TWO THIS DATE
INDICATED -SUBJECT IN BROOKLYN, NY, WHERE SHE ATTEMPTED TO CONTACT

'ENGLEWOOD THREE DASK THREE THREE THREE SIX, SYLVAN A. WOLIN,
'ENGLEWOOD, ‘NJ. AT TEN TWENTY AM,. SUBJECT CONTACTED HER ATTORNEY,
‘ARCHIBALD PALMER,WHO TOLD HER HE HAD BROUGHT ALL THE BOOKS AND

DIRECTED HER TO .COME TO 'HIS OFFICE AND START 'WORKING ON THE //
TYPEWRITER. SHE ASKED IF HE HAD BROUGHT SOME OF THE GREEN BOOKS

R
‘AND ‘HE REPLIED THAT HE HAD BROUGHT EVEi&HING THEY 'HAD IN THE

BRIEF CASE WHICH THEY -HAD IN COURT YESTERDAY. NO ‘FURTHER DETAILS
AVAILABLE., DEVELOPMENTS WILL BE REPORTED.

- SCHEIDT
' a}ggga Cuwﬁfnullu)n4Mi““kJ£:

\g?“‘ & \BUREAU -ADVISED, A EYEY 4 53@
F.B. . ‘

liﬁPR 10 23 y5 BE; ’efqﬂ«»
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STANDARD FORM NO. 84 . ‘ ’ ll‘ “ .
Office Memomndzzm + UNITED STATES GOVERNMENT

TO'  .:SAC, vashington Field DATE: April 29, 1949
FROM. 3 Aé, lew York | —.
SUBJECT: JUDITH COFLCN

Espionage -~ R y

Reurt:el this date.

There are being forwarded to your office, as enclosures to this letter,

the key ring and nine keys referred to in the referefced teletype.
: \

RUSD
Znclosures ’
65-14932
AJMIRJIB
,(;7‘ g”“ B - @21
| F.B. L
f’/ Seott /»r.//er " ler30 1 w1 PHYS

A :  WASHINGIUN,D.C.




FEDCRAL BUAEAU OF INVESTIGATION
U, S. DEPARTMENT OF JUSTICE

COMMUNICATIONS SECTION
MAY 1~ {949

T STER

WASH 1., WASH FLD 1

OPERATIVE INTERVIEWED TODAY WITH NEGATIVE RESUL[S.

FOLLOUS. .
@& KI MBALL (.J/b WM
agy |
END ACK PLS é\{} 1y 5//3

NEW YORK 1 FROM SFRAN
DIRECTOR, FBI AND“SAC&S WASHINGTON FIELD, NEW YORK R O U T INE
JUDITH COPLON DASH .ESPIONAGE R. MERVYN TOBIAS WHO WAS UNCO-

®

S=i=49

1-25 'PM | |

REPORT |

F. B.i:

My | 6 u2PH g
WASHING': UN, D. C.
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EUREAU ADVISED




PDECLACETFICATION MITHORITY DEBIVED FELOL CASC14T81 . o ' A i o J
HL APsat . [t T BT TON CUTHE ,

LA TE UO-13-2015 J4a014T81 . ‘ '
. * 1
v ' \
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, Director, ¥BI - L/25/u9
i 4 f I .
: X\; SAC, Baltimore ' ,
i p ! i
| AN T corLox STRI L 0

v\@ \  EIVIONAGE = R === ﬁ

Re WFY let Apr. 19, 1949, requesting ‘thal the Balto. Uffica arrange to inter-
view MYRUH XAUFYAY, wa tike Xeufman, unless advised to the contrary by the
Bursau by Apre 22, 159, ‘ - F

' In this connection the Duresuts attention is called Lo ths case entitlad
LTEON STUART XAUVKANN, SUCURITY MATT?R ~ C, which was initiated with the
Baltimore Cffice as origin on a letier from the Bureau dated Juse 5, 1948.
‘The Fureau lstter of June 5th.requssted an investlzation of XAUFYANK, sueh
roquest of the War Nepartment based upon & :ar Dept. memo dated Apr. 165, 1946,
The iU was not furnished with 3 copy of Pulet daled June 5, or thoe far Nept.
wono of Apr. 15, 1948, which was enclosed with referenced Sulet. ' :

Thers are enclosad ‘for the completion of 570!s files.and for their information
a.copy of julet dated June 5, mewo from the 7ar Dept. dated Apr. 16, 1743, and
A newo dated Apr. 22, 1943, from-the Intslli-enca Division of the Army. Thers - .
are also enclosed {6 “IF) veport of SA JOUTWM, CALLAAN, dated at Boston, 7/9/L8, .-
éx; &ea:a::’.:mu.d_’ﬁ:rgflzdmx}w ?TAUF!!AR}!; ropord of HA SUITH HLAIR, JR.) v

: s and report of BA J03IPH J. “LANTY ‘
e laderpites 3 3}!‘ 4 3 SA JO33PH LANTITY, dated at

;It will be noted in tho 7ar Tept. memo to the jureau dated Apr. 16, 1948,
that aaon; the persons Listed ds contacta of TAUFVANY are ALFRD) AYNINL ST & ) p
STVANSCY and FLOYD B ALIBRT. /2 | 0 282 A4 &/ 00-16)5 457 -9 L %

1= 1. X . /2.

It i3 elievad that the Pureau and WWY m%?m? 2: review the Momtio‘ne / (a? /74
anuabhnconcaming YTRCH STUARY XAUFYAYY befors he is interviewsd by the ’
Talto. Gfilce, Accordingly, he will not be interviewed Ly Pslto. until ‘
further advice is raceived from tho Faresa,

RlLiars
£5-1634 e
2 €0 Y70 = £5-5128 = incls, (6))} |

" 65-5153 v/ | LS5 14-33 1

| E , | FBl = 'WASH. FIELD
co Ea.&%}{'gl . ‘ APR 271349
, ‘ &M@,ﬁﬁzﬂ'{{, f’ﬁjj{: w
y " fed " /ov-lﬂsé; |
/%,ﬁ/ _—f/,l:/@#?'f f’.
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Dircetor, ¥IX Arrid 22, A5k9
00y mifulo

JUDITH COPLAT
COPICTANS - 1L

. fngpoetor CLUOM CLYDE of the Tuul;ration and Yaturalization
Service, ouffalo, Tl York, supplld 4ho following dnfernation which Fo sbtadned
whidle on teoporwy duty in lew York Citys

urdng the doursa of tdo dutles ho dntorviewcd a 're L.112C0H who
45 U0 osnce of a Lubchor shop on Austerdan Avenue near fest 13Lth Streot.
urdnz the ourse of the dnt rvies Lre JULHICK showed idm 3 newspapcr olipring
wideh liad tho photocraph of JUDITIH COPLOI and VALL PTIE Ae GUBITOIY ab tho
tino of tlelr arrcots. Ho stated Lo dntended to send this reaspaper elirplig
aneny..ously to a woman axed IALTIIIT, shio 1dved on Lhe third floor of i
ararinest Louso whers o llveds o inbended to rub a ressie on theo wwspaper
elir~ing staking thrt she, meaning INLI.CTY, would bO nexte e LI stated

Lhat he ard hils wifs had seen JUITH CUTLIT on L way up to the apaaizend -
occuplod by ALY ST ab tiaes accorpanied by VALITIIL Ae CLOZTCLYe  lngnector 4
CLTLS atbanpled 4o qob Surthor inforcation Lrom lre 2.L1ICK who stutod Lo wis "

not $00 well aequalnted with tle Sacts bub thid nls wile, lrse MMIL GIOICK,
kiav ovorything $hib went on dn the howse and could proloibly supely ay :
Antor ation dboub the nelribors and thelr conmuny, !

13, ZULNICK can be locited at Ler residonco, 3317 . ochaslean
Avomio, The Droaxz,
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'STANDARD FORM NO. 64 -

0]7‘206 Memowmdum UNITED STATES GOVERNMENT

“TO

FROM :

SUBJECT:

.GUY"HOTTEL, SAC, Washington. Ficld patE:  May 3, 1949
KENNETH 7. DEIAVIGNE, Supervisor

JUDITH. COPLON
ESPIONAGE - R

On May 3, 1949, I advised Inspector FLETCHER of
the Bureau that the ‘testimony in this case was still concerned
with -the: first surveillance and that at the time of the.adjowrn- /
rment for lunch, Agent BRENNAN was under cross—examination, I ]
advised hin that thus far, PAIMER has cross-examined all the
agents who testified m‘bh regard to the first surveillance with
the exception of Agent HRADSKY,

I also advised Inspector FLETCHER that Agent MILLER,
at the request of Mr, KELLEY, has been sitting at the Counsel

‘Teble during this trial,

KTD: el | _(g,f QJVX.,.&

65-5128.

wpum magy &

MAY 31849
WASHINGTON. D. Ca A
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U, S. CEPARTMENT CF JUSTISE
COMIUKICATIONS SECTION

P> P

FBI WASHINGTON FIELD '5-3-49 453PY Ls
SAC BUFFALO. URGENT o
<JUDITH..COPLON," ESPIONAGE= R. CAMERA  AND ACCESSORIES IN POSSESSION x
COPLON' DESCRIBED AS KODAK THIRTYFIVE, SERIAL NUMBER ONE SIX FIEXXX FIVE
FOUR SEVEN TWO, F THREE POINT FIVE LENS.. LEATHER CASE. K DASH ONE'THO
WRATTEN FILTER.. PORTRA LENS. LENS HOOD. RETAINING AND ADAPTER RINGS.
BUFFALO ENDEAVOR AT EASTMAN KODAK :DETERMINE STORE OR' DEALER ‘TO WHOM
CAMERA SHIPPED. SUTEL LEADS TO TRACE CAMERA TO COPLON.

HOTTEL

END .
OK FBI BU DRV LSSt ;f —3 43 |
L . )




STANDARD FORM NO, 64

.
Office Memorandum - uniteD STATES GOVERNMENT

TO : X DRTE 3

GUY HOTTELZ SAC, -Washington Field , May 3, ‘19L9
FROM

THOMAS A. MENDENHALL, Special Agent
SUBJECT: )

JUDITH COPLCON .

ESPIONAGE - R

On May .3, 1949, Assistant United States:Attorney
JOHN M, KELLEY stated to the writer that he would advise the
‘Washington Field Office immediately should a subpoena be
issued from-the Prosecution or from the Court directed to
VALENTINE ALEXSEEVICH GUBITCHEV for his appearance as a
'witness in the COPLON trial in the District., Mr. KELLEY
stated that .the Government does not anticipate calling
QUBITCHEV and was awarse of no movement on the part of the
Defense Counsel 'indicating that GUBITCHEV would be called
‘by him, ‘Mr, KELLEY said, however, that the possibility
exists -that Judge REEVI'S nay subpoena GUBITCHEV as a witness
of the Court,

In order to insure being advised in the event
GUBITCHEV is called as a witness by the Defense Counsel,
Mr, JAMES MENENDEZ, Chief Clerk, District Criminal Court, ; V
was requested, and agreed, to advise this office in the '
event his office learned of Defense Attorney PAILMER!s
intention to subpoena GUBITCHEV, or if PAIMER requested
any subpoena forms. Mre. MENENDEZ explained that should
PAIMER request only a blank form, the United States ,
Marshalls Office, SINY, would have the first information
as to whether a subpoena was directed to GUBITCHEV,

T A 374
L =B .

S-51z [AAY 41949
65-5128
WASH!NGTON. D. C.

N - €
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VAR ’ FEDERAL'BURLA) TF INVESTi2aT 0l

U. 5. CEPARTHMENT GF JUSTICE
COMMUKICATIONS SECTIOH

1849
TELYTYPE
FBI_BUFFALO 5-4-5//5-4=49 4-47 PM EDST EJP
AC WASHI_NGTON FIELD VERY URGENT

JUDITK COPLYN, ESPIONAGE, R. REFERENCE URTEL MAY THREE LAST.
THOMAS J. CRAIG, EASTMAN KODAK COM., ROCHESTER, N. Y., ADVISED
THAT RECORDS OF SERIAL NUMBER OF 'THIRTY-FIVE MM CAMERAS ARE
NOT MAINTAINED, BUT FROM SERIAL NUMBER OF CAMERA, RECORDS
DISCLOSE IT HAS BEEN MANUFACTURED SINCE FEBRUARY TUENTY FIRST,

'FORTY NINE UNDER ORDER NUMBER FIVE ONE THREE SEVEN AND THAT

SIXTEEN THOUSAND .FIVE HUNDRED OF THESE CANERAS HAVE BEEN

'MANUFACTURED AND SHIPPED FROM ROCHESTER, N. Y. TO VARIOUS STORES,

BRANCHES AND DEALERS. IT IS NOT POSSIBLE TO‘DETERMINE TO WHOM
THE CAMERA VAS SHIPPED. RUC.

MAYNOR

END ' ,

450PM OK FBI WA LS 655728 43&

. F.B.I.

' Hry 4 5 0 PH "9
WASHING | JN, D..C.




Yiie D¢ Mo LADD April 28, X549 X
e Ba FLJICIHER |

‘nJl)ITJ{ ’CC‘PL\K‘, }1.‘33
SOPLONAGE ~ R

Yasterday during the testimony offered by the Uovernnent in
comectlon with the moiion Lo suppress the ovidence, Special Agent
Zdward V. "'cCarthy vus asked about fiva questions rclating to the
existence of technical survolllances. Speelal Ajent MeGarthy does nob
have any personal knowledpe of the exdistence of tealmical surveillances,
and the wording of the questions as recalled by Wm permitied hir to answer,
"{ don't know.® The questions were objected to by !y, ‘hoearty and ¥r, Xelley,
but the Court overruled the objections and required the answer.

¥re Kolley last nipht advised Special Agent !cCarthy and pecial
Azant Hobert lobinson tlat in his oplnlon the Court 19 not roing to sustain
wny objections to the questions relating to the existence of tecimical
survelllances, and 1% 1s hilm opinion that any queations along this line
#hould not be evaded but sliould be clearly answered.—At the present time,
| the Agents are instructed thiat 4f ther are asked as to vhother they Ynow of

the exlatence of & technical survedllance, they can properly angwer "I don't
'i mow"3 however, {1 appears that the defense attorney, Palmer, will as!:

questions in tha following mamner:t ™Do you have reason to beliavn Lhat tech-
|, . nical surveillances were used?”, or "Did anymne tell you that technical

survelllances wore used?” Such questions, if permitted, and 4t appears that
they will be perrdtted, will require tha angwer "ros" on the part of all
dpacial Agentse lr. Kelley states that sinco it is apparent his objcetions
will not be sustained and it s quite clear that tho exdstonce of swrvelllances | -
will becons known, that the fact of the axistence of nurveillances should be b
brought oute lle feels that to do otherwise i3 to cause evasion, which will

make a bad impression on the Couwrt and the Jury.

I have dlacussed the matter of technical surveillances +Ath all of
‘ihe persornel ani have attenptad to point out that as long as fhey are asved
questions desisnad to slhiow 4 persona). knowladpe of fecindcal survedllances
they can answer, "1 don't Jmow.® T also pointed out to then that i1, hearty
and lire Kellay both stated to me that 1f the questions went beyond that peoint
o they would take the matter up befare tho bench. Apparently, however, thay have
. not one 80 up to this time,

ATCOM BIATION: - { 4*‘0
s (5-5)20=2%"
: 1% 1s recormended that I again talk to all ‘peclal Asonts who gipear. . .
ag witnesges in this case and tell then that tha JBuresu-does not adsive t‘:gt
they atterpl to cover up the existence of survelllandes; Q}aﬁ 1f the.quesilens—
1s go worded tia% the only possibla answer ia ves, tiwni Bhonld pegpond ves.
T balieve this 1o neccssary, because ', Jhearty and g, Kélle:;g\?vc ,‘nfgtl‘gp to

; | v
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Memo for Mr, Ladd

now taken tho matter up with the Court and have relied upon objestions,
i8 also recommended that I advise Mr, Whearty and Mr, Xelley that the Bureau

docs not desire %o be placed in the position of having its Apents evade proper
- questions, and that the Bureau has no objection, 4£ thoy deem 4t desirable and
necessaly, to their advising the Court of the faot that technical surveillances

were utilized in this case.

be stopped,
< );"'P r’ .
A A e T
"Ii"- 'Q;az -—‘wintd
c};{‘ gt I?,J'Jff o £y ( {
- F

' It is believed much more desirable that Mr, Whearty
and Hr, XKelley discusa the nattor with the Court outside the presence of the
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| STANDARD FORM NO, 64 . .

Office Memorandum - oxitep stateEs GOVERNMENT °

TO GUY HOTTEL, SAC, Washington Field DATE:  April 26, 1949
FROM : Willisx Jo Klima, SA, Washington Field
‘SUBJECT: . JUDITH COPION

INTERNAL SECURITY - R
Attention: Special Agent Thomes A. Mendenhall

Miss HELEN GRUNDSTEIN, 1301 15th Street, N. W., exmployed in .
Legal Division, Labor Department was interviewed in Washington Field Office
by Special Agents Charles D. Chapman and William J, Klima on April 25, 1949.
Miss GRUNDSTEIN related that she had met JUDITH COPLON for the first time
at a beach party during the summer of 1948, She believed that JUDITH
COPION was invited to this party by SIDNEY BERMAN. JUDITH COPLON was
pleasant and friendly. f

Later when SIDNEY BERMAN was leaving the Labor Department,

.GRUNDSTEIN, with JOE STONE,.arranged to have a, farewell party for BERMAN

in her home. Upon recollectibn the following were present on the
night of December 10, 1948:

JOE STONE

ANASTASTA TAUNHAUSER with a lawyer from NIRB

ROBERT CLEMENTS

ION EISENSTEIN

MURRAY EISENBERG

"IRVING .HERMAN

MURRAY LIFTIN )
JOE MLADINOV ‘ i
SIDNEY BERMAN

JUDITH COPLON

The ox;ly unusual thing which GRUNDSTEIN could recollect regarding
the party was that JUDITH COPLON was the last one to arrive. A(

: GRUNDSTEIN read of the indictment and checking back she
noticed that one of the counts charged removing papers around December 10,
1949. In checking back she recalled her party for BREMAN was.December 10,
1948 ard that JUDITH COPION was one of the last to arrive for the party
‘and that was very late in the evening,
; GRUNDSTEIN could furnish no additional information which appeared
to be of value, [

65~5128

APR 26:1249
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STANDARD FORM NG, 64 -
* ‘ .‘

Oﬁice Memomndum UNITED STATES GOVERNMENT

TO :  GUY HOTTEL, SAC, Washington Field DATE: May 5, 1949

FROM : KENNETH T. DELAVIGNE, Supervisor

SUBJECT:  JUDITH COPLON
‘ ESPIONAGE - R

1fr, FLETCHER of the Bureau stated it had been pointed.
out to hinm by Mr. WHEARTY of the Dopartment that the latter desired
to know whether a weman wearing ‘tortoise shell glasses who has been
sitting in the courtrom during the trial of this case with Mrs.
COPLON, is identical with Mrs, - SINDERBRAND. '

Agent HOLLIS W, BOWERS, who has interviewed Mrs,
SINDERBRAND, went to the cowrtroom and identified Mrs, SINDERBRAND
as then sitting in the third row from the front in the courtroom.
Agent BOWERS furnished this identification orallyab the time to
Mr. JOHN M, KELLEY of the Department and I have so advised Mr,
FLETCHER.,

et bilordl lus

MAY 51349
WASHINGTON. DAC. \

ROUTE TO F)){g)\)
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

“Forma No. L.
“THIS CASE CRIGINATED AT i nsnn'(;m' FIELD FILE NO. 65-4 047

. REPORT MADE AT mmm r:moommncﬂm: REPORT MADE BY

SAN FRINCISCO 5/3/49 5/1/K9 RICHARD G, FLETCHIR ~ td
Y h ’ R 7 CHARACTER OF CASE /
JUDTTH COPLON | ESPICNAGE ~ R

SYNOPSIS OF FACTS:

}iEFEREN'CE :
DETAIIS s

WFO letter to Bureau dated 4/29/49

MERVY2 TOBIAS advised ‘that he had ,h.vcd in an apartrent Just acry

“the hall from COPLON for approximately li years.. He said he met

COFLOI! “through one PAT BRADY, a foraer emoloyee of tihe Justice
Departzment. COPLON .arranged téirough 3RADY to rent the latter's

apartzent when BRADY poved which was just subsequent to VE.Day if

June, 1945, It was ab tids tiace that BRADY introduced COPLON to
TOBIL/S. TOBIAS stated that he and his wife had never invited
CCPLON to any of their parties nor nad she invited then to any
parties. "He szid 'that he met one young men in her apartment, owt
doesn't recall hils names TOBIAS .admitted knowing ¥WILLIAM RENIIG]
and DaVID 1AL, but denied knowing SILVERIASTER. TOBIAS .said tha
he was mnaware w'xether COPLON knew any 'of the turec above, ie
stated -‘that he 'did not know whether COPLON éver ovrought any of he
work home and never saw any govermmend docwants din her apartitent
Hle added that she lived a normal life-and he noticed nothing
unusual relative to her activities nor could he recall anything
which would reflect on her loyalty to the United Sgates.

]

©  =RUC -

AT SiN ‘FRINCISCO, CALYFCRITIA: . d

MERVYN EV.'BETT TOBI4AS, 1758 = 18th avenue, upon-interview vy

+| - APPROVED AND

FORWARDED: -

SPECIAL AGENT mmw -
s BN CHARG! oo L ES

SS

Snecial hgent DAVID E. TODD and the wrzter, advised that he had met JUDITH COPLON -4
approxmatcly June, 1945, He stabed that as near as he couid recall, it was Just
subscquent to VE Day and would probably be in June, 1945,

2 S A i

5 ‘Bureau (ASD)
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Relative to the circusstances under which he met COPLON » TOBLAS
said that he and his wife had been very friendly with one PAT BRADY, 2 former
employee of the Department of Justice, who ived in the apartment just across the
hall from TOBIAS at 2634 Tunlaw Road, N.W., Washington, D. C. TORIAS remarked
that just subsequent to VE Day, PAT BRADY gave up her apartment and went to
England to gei married. TCBIAS said that PAT BRADY was absolutely loyal to the
United States and that he had never met any Russians in her company nor had he
ever heard her make any remarks which would indicate that she was sympathetic with
the Soviets, He stated that BRADY's address is xow Mrs. BRIAN FINNFGAN, MCraeg~
millar", Vale Road, -Bowdon, Chesire, England, IR '

) TOBIAS stated that when PAT LIRADY left her apartment, she arranged
with the landlord so that JUDITH COPLON could rent it and introduced COPICH to
TOBIAS and nis wife as a fellow employee. TOBIAS said that he .and his wife never
became as friendly with COFLON as they were with JPAT BRADY jinasmuch.as COPLON' &id
not have nearly as much personality as the former and they had no desire .to enter
into a close friendship with COFLON. .Despite the allegations dn the reference
letter, TOBIAS denied that COPLON had ever been. invited to their apartment for
dinner and remarked that she had never been asked to attend any social . gatherings
at the TOBIAS' nor had the latter ever .been invited to any parties given by COPLON.
According to TOBIAS, the only acquaintance of COFLON that he ever recalled ‘meeting
wag a "boyfriend" whom TOBIAS believed worked dn the government ‘somewhere, but he
did not recall where nor could he recall the name of fhe individual or his desc-
xiption, but said, "He was definitely not a Russian."

TOBXAS said that he had never observed any governsent documents
in the apartment of COPLON, but he did recall that on one occasion during - a
general conversation with COPLON, she mentioned. that she had knowledge of the
Russian language and used 4t in connection with her Job in that :she was reviewing
Russian Literature and published writings of a generation ago, He.said that she
offered no further information relative to *his matter and he did not pursue it
further. He reiterated that COPLON was merzly a casual acquaintance of his wife
and his and that as-far as he knew, she led a perfectly normal life and'that he
had ‘never noticed anything unusual about her.activities nor could he recall any-
thing which would reflect on her loyalty to the United States nor.did he-recall
any conversation that he had had with her through which he was able-to7cbtain any

- indication as to her sympathy or lack thereof with Soviet Russia. He-said that

both he and his wife were surprised to read ‘the recent newspaper publicity concern~
ing JUDITH COPLON.

With reference to NATHAN GREGORY SILVERMASTER, TOBIAS said that
he had never heard of this person and persisted that this statement was true even
when confronted with the information in the reference letter to the effect that
he had-been seen to-contact SILVERMASTER. It is noted that TOBIAS! méeting with




"“ - N

- SF 65-LOLT;

SILVERMASTER was observed -by agents-at the Willard Hotel on A4/7/K7. TOBIAS denied
any recollection of such a meeting, although this occurred.one-week prior to.his
departure from Washington enroute to San’Francisco on),h/l5/&9.

] o TOBIAS. admitted knowing both.DAVID WAHL and TILIXAM REMINGTON!
through his employment in the government,. but stated that.he had:had:no political
-discussions with them and did’'not know whether they -were members of the. Cogmunist
Party. He sald that he had never heard them make any ‘statenent which would reflect.
on their doyaity to- this country. TOBIAS said that he had no-indication that
COPLON -was ‘acquainted-with either SILVERMASTER, WAL, or REMINGTON. He further
‘added that he did not know any employees.of the United States ‘Governaent ‘who were
members of ‘the Comaunist Party nor had he ever-been-invited by any employee of ;
-the Government ‘to.attend any, meeting which he thought was a Communist. Party: meeting
‘When asked as to whether'he would. advise the Federal Bureau .of Investigation in'the
-event-he did know that:a government employee’was a wember-of the Communist Party, o
he said that.he would.not answer this gquestion. TOBIAS was generally reticent, ’
uncooperative, and vague throughout the interview. :

1t is being left to the discretion of the Office.of Originias to °
:whether 'PAT BRADY should be interviewed. , : '

~ REFERRED UPOLi COMPLETICN 0 THE OFFICE OF ORIGIN —
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Toree copies of this report are being designated for the New York
D;v;sxon in view of the fact that COPLON was apprehended there.
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0]%(76 Memo mwé%m ¢ UNITED srers GOVERNMENT

TO H
FROM *:

SUBJECT:

GUY HOTTEL, SAC, Washington Field patE: May 6, 1949
KENNETH T. DELAVIGNE, Supervisor

JUDITH COPLON
ESPIONAGE =R

on May 6, 1949, T telephonically advised Inspector
LAUGHLIN of tho Bureau that I had granted SA THOMAS A, MENDENHALL

‘permission to leave Washington, D, C, for one week, in view of

the fact that he is to be married on May 7, 1949, I advised hinm
that MENDENHALL will be within one day travel time of Washington
and that X had had MENDENHALL personally contact Mre JOHN M.
KELIEY of the Department,. who had advised MENDENHALL there was not
& chance in a nillion that his testimony would be required at this -
trial, I told hin that Mr, KELLEY had approved the departure of 144
MENDENHALL from the city for this period of one week, I told hinm
that this procedure would be followed unless I was advised to the
centrary. : ‘

75 62 - 350
F. B. L

HAY 01949

WASHINGTON, D. ¢
ROUTE TO IR
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. ;STANDARDHOI‘tM;O.“ | . .
Oﬁice' Memuovandum + vnrrep ST?I‘ES ‘GOVERNMENT

TO :  SAC DATE: 5/ ‘/ L9
FROM : SA‘William T. Forsyth

SUBJECT:. Judith Coplpn
.Bsplonage~ R
65-5128

~ On May'8,1949 , at 10:30 PM , one Capt. Frank P. Wormwood , USAF, who _

resides.at 1104 Queen St.' NE- and who is assigned to the Penbagon, extension 74935
advised“the writer that he had been told by one Robert Smith., who operates

dhe' Penn Radio shop in the 1300 block , Penna. Ave SE; that he had heard information
coue over his "ham ® Radio/get that concerns the "Coplon Case®,. TWormwood who .
admitted to being’somewhdt intoxd.cated ‘advised that he was not quite ‘sure as to
whether Smith and his gitl friend(name unknown ) were talking due to the effect A’a/
of alchol or whether tliey were in’the’possesion of information of value, Wormwood
stated that he was going to.get "in contact with thewe individuals-at 10:00.AM
Monday morning and would call this office at 10:30 AM . 'Although Capt Wormwood
was drinking he seemed to be capable of intellkgent reasoning.

L5129 353A
-y S F.B.T.
. Hy 3 74748

WASHING 1 N, D, C.
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' STANDARD FORM NO, 64

O]ﬁce Memordndum e UNITED STATES' GOVERNMENT

° » SAC DATE:- 5-9-49
FROM ; :F..B, Mc Givern

supject:  Judith Coplon
‘Espionage - R

This is to advise that Captain Frank F, Wortaroodg Pentagon, (Re,.-6700
‘ext. 74935) telephonically contacted the WFO at 10:20 a.m, this date and stated
that .on ‘the previous evening he had talked to Agent Forsythe relative to a matter
vhich appeared to .be very'hot", He stated that in talking to Forsythe, Fersyther
told hinm to make sure of his facts and to call back again today. Captain Wermwood
ztabed that Robert Smith, who could.be reached at Atlantic 7893 had all the facts
n the matter and he desired the agent to call Spith relt? tothe matter
RPN XY
SA Forsythe-inforzed that ‘the matter de w‘IFﬁﬂe Coplon Fase,an'c;
that ‘he had prepared a memorandua relative to Waraw = ‘

[AY 01949
WASHINGTON.D, C.

"Bgo e |BD
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0]7:!6‘6 Memomndzzm . UNITE’D'STATES GOVERNMENT

o : aUY HOIYREL, SAC, Washington Field DATE: May 9, 1949
@93(0»4 :  ROBERT R. GRANVILLE, Special -Agent

SUBJECT: JUDITH COPLON
ESPIONAGE - R

At 2:30 P. M. today, I called Mr, H., B, KENNEDY of the New York
Division and advised him that Mr, WHEARTY and Mr. KELLEY had requested additional
photographs of the surveillancs route involved in instant .case, I then spoke to
SA GARDE, who is familiar with this area and requested that he make arrangements
today to obtain-the following photographs: K

1, ‘The 191st Street - Soventh Avenue Subway Station, photograph
ocking into the Arcade and cut of the Arcade; also.a photograph showing the
side exit on 192nd Street and St, Nicholas Avenuo- further, photographs from
the ‘turnstiles locking- towards the elevators and vice versa.at the Broadway
level of the.191st Street Station,.

2, Fhotographs, both north and socuth on St. Nicholas Avonuo from the
Arcade; also photograph north from Asbells Dpugstore at 190th Street north to
the Arcade and south from the Arcade to Asbells Drugstore,

3+ 'Photograph east and west on 190th Strest between St, Nicholas Avenue
and Wadsworth Terrace and north and south on Wadsworth Terrace between 190th
Street and Fairview Torrace,

Ity ,Photograph down Fairview Terrace to Broadway and from Broadway up
Fairview Terrace,

5. Photographs of the stairs leading from 190th Street domn to Broadway,

6., Photographs of tho 191st Streot Tunnel of the IRT Subway to Broadwa
and a photograph of the offset from the change booth to the IRT Tunnel at 151ist
Street,

, 7+« Photographs of Bickfords Restaurant at 18lst Streset and Broadway and
the theatre across the strect,
]
8. Detailed photograpns of the area in Fort Tryon Park where COPLON
appeared on the night of February 18, 1949,

9. Photographs of the Luncheonette at LLS1 Broadway and photographs of

any exits from Fort Tryon Park to Broadway, é 5 ,‘5/ Z 35‘}
Moo 13349
RRG:cl WASau 0N, b, ¢,

65-5128" | * m
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I pointed out that they should cbtain, where possible, street signs
in the photographs. They were also requested to obtain photographs of the
independent subway station at 190th Street, particularly the exit to Fort
Tryon Park via elevator and the tunnel leading to Bennett Avenue,

While speaking with the New York Office, ASAC BELMONT advised that
clerical employse NICK HAND had obsorved COPLON at L:00 P..M. yesterday,
(May 8, 19L9) at the Eighth Avenue Subway exit at 181st Street at Fort
Washington Avenue, She was accompanied by a ran .tentatively identified as

'PAIMER, They were standing on the intersection of 18lst Street and Fort

Washingten Avenue, walked a block from Bickfords Restawrant, X told him’
that I would advise Mr, WHEARTY of the above information, which was done,




STANDARD FORM NO, 64

| 1O :  SAC GUY HOTTEL
FROM : SA JOMN C. NEELY

' SUBJECT: UNSUBS: Capt. FRANK F. WCRMNOOD, Inf. /
Internal Security-R

furnished to SA FORSYTH on the night of May 8, 1949.

“\

DATE: M3y 12, 1949

W. 7

4 r, 5’ I'> &
Infornmant telephonically contacted WFO at 10:00 May 11, 1949 and

wanted to be advised if anything had been done with the information he
He was advised that
he could not be informed of the results of FBI investigations. He stated

o

/
that he ggn;ytood and wanted to say that BOB SMITH, operator of the PENN

be reached at RE 6700 exto 74935 and that his home telephone is TR 1857.

2

Ojﬁb‘e Memow’zmdzmz, e UNITED STATES GOVERNMENT

RADIO S should be contacted as SMITH is the original sowrce and bepau’se
SMITH may have some recordings which night be pertinent to instant investi-
gation. WORMWOOD also said that if 4t is necessary to contact hin he can

&

Bob SmitH . 4R+ ’/30/, ] f
s/ 98579 ¥ &d/ P""g F.Bot
P-4 23 y§° MAY 131949
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STANDARD FORM NO, 64

Oﬂi’c‘e ‘MeszmaZzzm e UNITED S’i‘?I‘ES GOVERNMENT

To : S.AC paTE:  May 17, 1949
FROM : S.A. P.E.Ertzinger

SUBJECT: Judith Coplon
Esplonage Re
65-5128

Capte. Frank F. Wormwood, US Army, telephonically requested the
writer to advise S.A. Hollis Bowers that:he and an Agent from the
Arny Air Force Intelldgence:had interviewed a woman, whose nane he
could not recall but whom Ageht Bowers knew about, at the Penn
Radio and ‘that they examined the alleged proof and discussed the
case thonmoughly with hers He said to tell Agent Bowers that there
was absolutely no evidence and that the "whole deal was colder than
a packeral and that he owed his apologies to Agent Bowerat. MHe
‘stated that Agent Bowers knew all the details of the cases

The above information was furnished to Agent Bowers by phone

on this dates
2
zgk? ?

4
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Fedlowing the md-moraiu; recens, Agert $M1ioe aals toak
e glanl, at widoh o Paluor asked hin {f any Azonta had been
located in the smme aoartoont Dntldln; ng Gubdichew 1n I York, waich
s arswerad nepnblvelye Iloer asked 1f Ay Joacts wore Yocated in a
bt dding in Lhe imwediate vielnty which we sl wnewared vogabively.
o thon asked Aoent Mllor 10 Conlunte telaphore had Dean tap o2 in Now
York: ¢r achinglon or any other plasey to which A emd Mller replied, @I
m—:’,% “ne asked Wiler 1£ beo would W0ll him 15 he did lmow, MIlcy
»

A et Tom Logllar tock the stecd at 11939 AL, and almor asbed

hinm AL he had over Boen on a2 surveillance on eonvulatos, enbessics, or the

United Maticos, Tido weé objocted So ey Wa's Kellay and tho chicctics: wan

susteined, Falmor thon statod that the Judge had aliowod & Agent Lo™munwor

tidn guontion yoa »" to whidh the Jndgh seid e didntt anroy ho was .

ling on i todaye IV 43 Dolloved thal. Velmor was making refercuce to Ue A
; queotiun which he nd (ub % Agent rth couesrning comtarosriom e agenty :

vihen he mde e ebove stetart e muavelllonoas,

 falmer then Wrowht wp the quegtion of PHY obeorvers in cowrd
a.d the e sald ha woildd pot allaw Palzsg to pureue this 1ino of @uesbicriug,

Just bafore the noon racess Palier asiwd Agert Zuellor 1T he lad
rotes taken ont Lhe Suwelllaroe, Zooller said ttat ho did hove bub ald uot
Jooot whether tuy were in Vieshingten or low Yorde e Rolle:: 1os requested
Lat i these oths are in Tashin ton, to 1ot him have Liem. o sald that
ho Ll objecy to the Litruduetion of theeo nules hut that he beliewves it
1avimile to object 40 stromosly, JAxge “eoves also aniod fpert
-oollor that Af le hod Unge nolog avallalle ln nenington, o brlig Yen
ta court tide aftesmoon, Azont Zooller will oamply with tix dudgota
ingtruction in this yopard and lzve the notom avedloble in cow't.
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' BEOTOIAME -~ R

i . ‘ :

' Bebtween 10:00 ALY, anud the nid-morning recess in the trial
of imstaut csse, at ll:10 S& T+ Scott Miller, Jr, was called o the

.~ stand by defense coundel Palmer and hag been identifying shotozraphs
Palmpr Dersom’lly ook of the area in the vieinity of X93rd Street and

* 1

: During the aession of court, Palmor requested the identity

+ of the remaining New York Agents who will be eslled to the stand $o
testify. This wag furnished him by the Govermments He #lso requested
the identity of the ¥FO Apents to be called as witnesses and Governzent
Prosecutor Kelley declined to furmish him this information, Mr, Kelley
cbjected to the introduction of the interview log and notes regarding the
Interview of Cubltchew srd the Court reserved de¢ision on this matier until
SA Robert J. Wirth is azain ealled to the stand, Palmer also requested p
the court for all persenal logs and notes of alX Agenis on g1l surveillances
and the Court advised hin that this was & matter he should take up with the
~ Goverrnment prosecutors. Mr, Xelley said that he will oppose tlis. However,
" he qualified hig remark by stating; that he doesntt believe ho should deny
Palrer this request too stremwously in fronmt of the jury inaszmch as he
feels that the introduction of thoese hotes misht further Lsypress the jury re
¢ surveillances. ]

Pabner asked that these notes and logs be brought from MNew York
so that they will Le available in the svent ’cha Court rules that they rust

be produced«

T 48 o ba noted that these socunasts ore now avallebla in
gl ington, ,

RRGixer
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wh oMby o clasowezadnation, -&er atirlluied @ cetaln : '
statonect of $oots &3 havig bean sald iy wollor, widh dets

ad nod Leon taetilled o Uy Zoellers Judge Nedves $0ld ralner Lat

e vl topag hind not made Suth atsto aing, L0 M Palnoy shoulid

domiut frum telally: e facts aroux, and Lab bey Ye Mo, had

# a0ificelly hosrd the witness mels stytent’s stiich wore directly :
Tenntyary 0 those pade b Mre Jalnoae. He fuptier told Falesy Sl

e latter should Motop this uousenses Paloor atated thet ke dld -

nob ke She uge o Loe word ronoendo, ¥ Yereapon Juio Neeves lufomed

‘alar tlat e e being fined 100 and thah eneowidon stould be stayed

untlk the comploiion of the trisl. nlue? sald thet he could payr tie

! ilne oow AP the Jege m deeired vt the KCoo plated st 8% obiuld mit ¢

, unt’l the and of the trials : ' '
o alrer thon mabed for 8 TAOtrial, Wi wes denind IS
3 | oowenn 3300 8 4KV Gulle of dnatart date tie ordziml |

nobes 1eds by A Zoollor au tho guwolllanoe eof iare, 4, 104, nore
1“!5%‘53&@& indo ovidanoo aod Palrer wiod {heu (v oronowsctamiing
] ™

~ e ‘ntroduetlon into ewidengs of tiic KAtchey intesrview lop and notes
1 nade ln comnection thorewiti. The Jud® aunotnced tuat he hnd We |
A T Yog mxd Agent Mrthty poteg widch ba wae poli Lo reviow on the Lintant 1
ovondny: to dedauritin v ther Hey aro ralowat to vhe Ontact telal S

An viow of the foct that Dubitehev 48 nuot 8 dofendant in thic cace, |

¥r, Kelley otated that in his opdndon the Judro would not
alloy the Aidtciov Jop or metes & bo inlyoducod into ovidenso,

i
raloay Lotweon Jro. ol 40 DuHe on U e {idtent dnto demanded o
' i

e
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A the agtornooa sossion of the teis) in Ligta 4 cave

betwoen 213 aad 3100 e, Coverment frosocutors Bolley ax.

Lhoarty apreared Bogotiny with Falewy at conhferencs hafaoro Wy
enche A %at the the Sovervment wesol od o omarandu of law
vbjoolin; to the Aaalabin: of neies of futbe, codnting oub that

767 can ouly be desanded when these netod ave ublilized on the mand
¥ rofresh the resolloction of the witussas Jwice ‘weves advised 4hat
he was inelinad 0 agres with tio covermmentds Yarorandm of Law,
Howgray, “olmor olted & case in point %o suppord his stond and
dupe Beves lustruotod Rt vhore notes are awilable to ' tossen
teailfying, that theso noltem are first 4o e extmsined by hin, Mdes
Lecved, i 1L ey shonld bo admiited accordly o hioy Nodee “ecwost,
oAnion, ke sl aduid gmo, ,

e teevos polnted it to M. hearly and e Kolley that
ho vas taking this stand a9 & rocaution to wovart revaraibls exyer.

Hoaors, 'Learty and Kolloy lilowise dlgeussed wiih tho Jilre
Lo Inadviga ity of Wi almer to quosblon any ‘gents conovon.ing
counteresidonace activitioa sl as quosilom stmilnd to those - uf to
VA Re e drth yosterdes and 4o Jadce gald that b 1l sunta'n en
objection 10 any ainilar quattiow from horeun oub,




STANDARDNRMNO.“

Oﬁice Memomndzzm UNITED STATES GOVERNMENT

TO 1

FROM ¢

SUBJECT:

‘LAUGHLIN's instructions, I telephonically reached Agent
‘MILIER at the Court House and on his advise that he would

GUY HOTTEL, SAC, Washington Field pate:  May 20, 2949
KENNETH T. DELAVIGNE, Supervisor

JUDITH COPLON
ESPIONAGE - R

At 1:23 P, M,, in accordance with Inspector

see Agent MURPHY prior to MURFHY!s testifying again, I
told MILLER to tell MURPHY that Inspector LAUGHLIN desired
to point out to him'that there might be same question
raised ag to the size of rom 1526 of the Yepartment of
Justice Building, I advised that Inspector IAUGHLIN had
instructed that the agent respond that he had not measured
the room but if asked.to give an estimate, would estimate
its size at asbout 15-x 15t.

Vo5 \5/}?4 35’?
| F. B
P T mAY 201949

" WASHINGTON. jﬁ.
L ROUTE TO 1.
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AV w.y second morning session of Lha trial in tnalant
case A Jo Re Murphy conplated his direct testimony and fimer hsd
Juat hegun iross-sxumining Apent Murphy at ko noon recess.

Nothing of particular imterest oceurred duriny this rericd.
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AL the £irst motning session bobween T0sO0 ond 11300 Al
o Whe trial in ingtant case, Jui o Peeves ruled ont uhe adedosibilily
of the Uultohev intetvwiew log and notea concoruig Sdbitchevia
interviow. Juize Jeeves excluded $lose and Inlmse requested to e
alloved & oxauine thems Judse lecves rofuscd this request of Folmorts
and tien Faluer sshed for a pencal explanativn as to voal therr sere;
tigt 19, the maobetr of pages typed o writion, ote., am Judge Peovos o
fised to tell liw aiytaing wateosver aboul tie notos or ths intorview lozs

“almer, st this session, stated that he wanted 4 nut on the
record m demand for the swweillanes niotes of the Azents who have teevisuoly
toatiflied in comsction with surveillances in Lds matier, Judpre Vedves
did ol rule on s questlion and yogquosied menorande of 1aw be submitted
Trem the Govermpeont and the deferac.

! hpent Trmas Zoeller complotod his testimoty, mde a favorsble
Inpression, and A Je Ré Marphy will follow dn t6 Lhe stand when courd |
recorwenes. this sarning.. ‘
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awin; te af’am:zwn seuslon of tha Coplon trisl the
folloving overdy af Lerust Lok rlecer

mmina tm crosa~aadintdon of SA John He Jiurphyy Mre Jalme .
dananded that tha Goveranont ;woduos i ond Harpkyts potes wileh he had
fiade Ly comwction with the gurvetIlance. o&' Coplon on tho eight of mm
4y I09e It vmas uooosaary to send someota to tho Juwtlce Building Yo
ocure these notes and upon Lhelr arriving st <he oourd house tho were
sivel to Mre Kolley, who intarposed o objection to ihelr belns mwxmc@d
on tie sane mb Lo had stated m cotmootian with Agact Zoallarts roiog,
Tae Jucio siatod tat o wes zoln: te owarule Ure Eolleyts objection,
The tolos were then olnced 4n owlidenco.

“elallve to the dovind wauo by M, -aleer for tha pednotion
b.,f tho Governmomt of the survedllase notes of loonts who havo completod
wely destinony in concoction with tads trdel, M, Zol'oy advised that
tho Judge hna ol yob mded on Lhils ond 1.mmma that aroba’b“' Judee.
roowes would treat these holes Jfforently than the notes of the Agzouts
who aro currently testifyling,

Hre Bolley furthar advised S Sllar t.a‘i“a W thowsht &n view
of the Juigets stand in commastion wlih he survelllaoe notes ol ‘ronta
wio are wot on the sland o o are to tale ﬂmmmﬁmmtm
theiy m“éea ghould be ziven to Mn (Ir. Kolley) bofors that Agent tals B
o nlande L

AMiontion oiudd bo cled o the fact that Mre Helle) wea
worrlfad ahout taw fagt that zoesibly Apeut Murlyts 1olos would ot Le
mrociead befere the eid of tho trial todsy, which vwoul! cauge (olner to
mako gomo eoment abont e Jovesmrwit dalav:wg Lo voeduwilon of thq nrm.

In wwsctimx with the eregss-ovmdimtion of both Aronbe Zoollar
&iAd Am**&cr Valouwy hag soked the Asauty whother t:-xoy koow that it is
posuible L. deterdne Lhe ao of .mk anxi wanted Yo I why ey ad
Projared Lholr swvelllance notes in enoile It @was vern ovidont that
Paloey wes troin; to insinnate that tig nwtes mnd been m ared aftar
they had bean demnndod by "almey e ey *

!,225’” i3 e;u

he !md ma.*-ﬁ rﬂ* a8y

3 stca, fhyed TAgage
¢ il in Yecb ::4 10 !

uring e orosseenardratlion o
im a2 muestdon concz ing hisg dewledee o f‘ m e
awgwoillancog « Livestigalions of Lw::*m%a
dele;ations, cbes fhis question was wmtod ,x.a
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dooven custainod tho objrotlons Folmer tion anled Axige Leoves

AL e, Jalmery worded e queetion in tho szae wey YAt ho had worded

e question sab 4% W0 o dwo daym ago (GA Ne Je Srth), wordd Jule
hooved.allow 1m0 quostion to be answorod. Judge Reoves stated that he
defindtoly wuld not allow any such cuociions to bo angwered An the fubure,

As or your Instevetlons, ab the tira the notes of Acent
ey vere Jeliversd to Agent Miller, hie Lnlowaed Ure Rlley that the

Taroat wos atronly oprosoed to Yo introduction of thess noioa into  vidonod.

wre Holley stated tah he had mo altemmalive but to nroduce tho notes amd
re'e hio usual objooblon and ablde b the Cowrtts rulins,
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Director, FBI Moy 22, 19L9
Guy Hottel, SAC

JUDITH COPLON;
‘Espionage

X am transmitting herewith to the Bureau for such actian
ag it deems advisable two copies of a conversation between HAROLD SHAPIRO
-and an unidentified man at Garfield Hospital on-May 21, 1549, which was
made available by informant C-600.

65-5128
KTD/ktd
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Divector, FOI ' L w23, 09
QUT TOTTEL, SAC, Washingbou Fleld

JUDITH COPLON
ESPIONAGE — R

On 22 Bureau 5 T requasted this
oﬂial_m_&mm_ﬁ:snﬁ o£| |JUDIT£I COPLON .

}.*’;z
b7D:
N
(#)
'mo abcm S.nx‘m-nat.lm m roeeivvd from-a confident:
2 p’ds are o be used in court,
is ‘the proper person 406
1o bring the records to-court. | ,
A d/ 5
RFWsEL é PACYZY s L
65-5128 g~




STANDARD FORM NO, 64

' ‘

-Oﬁice:Memomndum e UNITED STATES GOVERNMENT

TO g ; : - . ' DATE:

GUY HOTTEL, SAC, Washington Field May 20, 15L9-

FROM

KENNETH T. DELAVIGNE, Supervisor
SUBJECT:, ) )

JUDITH COPLON

ESPICNAGE ~ R

At 1:20 P, M, this date, I advised
Inspector LAUGHLIN of the Bureau.that: one of -the Building
Guards had just called and informed that COPLON and her
Attorney PALMER had entered the building at the 10th
Street entrance and had taken the elevator,

T advised him I:was-‘taking no action to
determine their activities in the building wnless the
Bureau' so instructed,

Y Y4 ESAMETA
. F.B. L

MAY 2351949

"WASHINGTON. D. C.
| ROUTE TO FiLE 7
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. STANDARD FORM NO, 64

| ® o
Ojﬁce Memorzmd%m e ‘'UNITED STATES ' GOVERNMENT

0 1 GUY HOTTEL, SAC, Washington Field . patgs ey 20, 15L9

FROM 1 -KENNETH T. IELAVIGNE,, Supervisor

SUBJECT:- JUDITH COPLON
-ESPIONAGE -~ R

1
On-May 20, 1949, Supervisor LAMPHERE of w{u:
the Burcau called.and-suggested that Agents COURTLAND J. '
JONES ‘and IUDWIG W, R. OBERNDORF carefully review the

surveillance logs maintained in this case so that they

will be able to testify as to the ""dates: they participated.

in such surveillances,.

JONES and OBERNDORF were advised of -this.

LN | mz_n;{/éy 13¢a
‘ . B,
MAY 251949

l__WwaAsHineTON. D.C. |
ROUTE TO HLQZ%?

t
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At tho Lirot aorulyg aesslon of the trial in insiad casa s
oday ©A De Te Carde was on the stoud aid 4a mresently imder ‘
cresg-cxardnatione 4iho only Ltem of Interwot which transpired .
Tud & quegstlon by Malmer on ervsze-exauination where o asked Jaxde
whore he was gent on January 15, at wW.ich Llme 1w Sureau vas
ablamauin; o lientify (whiteheve, Carde wag ab ‘Lat tlze sant to
Amtere al Q10 Mrdison Avenue, LYC . Lo wofused 1o answer th's question
and W cowrd puled thab ho would ot be required to ansuar it.
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At %0 Lirat soxrdug seastr - o v dpdel (S Wis e vl ’
Ak rarde resizunel o Wie sande O 0 v rg rethine of sigrdflcsncs
witht Lezard U ig egtiwstr Wit Die v tion L2 dhe fntreduatlion
of the conpusite swevelllance lo; Jor Jnwely Me 742 guvelllsice
1oz vaz dolivered to Vre Keller sl Moy Theards b L Ve Se Killer this
morning aud Arent Mller adviged hth Myy ke 102 aad Mae Vhearty that the
Burean whrenucusly objoctad to 1y intredugticr 12 hiils log and 4% a)reared
taat a nrecedont vae baln: eatabllsiod widch mlht onan the door fur tha
narohction of Lo ovilor gurvelllaice 1o:g.

I, Heller objectnd to 4hn intreduetion nf e Jog before L e
courd ol the time leluer callod for bhe gwwvelllunce loce liowevor, Ju' e
Jacves oyortulod thie lawermmentts objeetion and pormt*ad the fmdrodnction
of Lthe lo. inlo evidence, The swrveillauce otes of 1ot vho Lave
mrevicouely veatdiitied 4u A cage wiil rerard to the -drufcal cuvedllacses !
i Jenvars 14, February 18 and lhrch 4 ware Adven o lledarge Kelley a4 Tt
Vheark:r on Ma; 23 by SA Te O Millop, AL Ve Uie thid vocd vere dome
dyexed o Mesurs, Kelle, and “hearty he wag advipsed, 08 he hne boen in
L@ tusby Loab tue Duwreau sfronly ebloclad to the Lidrod.oulon of Lheso
nctes Tuto evidionco,

The veetion of the inknduetion of the rules of Apents who
have. rrevioual:- wostificd has wob as yeb beon doc!dea U, Jud o Reovos,
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2nd addendum to memo to Mr, Ladd from Ur, Fletcher dated 5-19-L9, re
Judith Coplon, Espionage - Re

ATDENDUM

Mr. Granville was instructed, per lr, Jaddts instructions,
at approximately 1:58 p.m. to have the Agents point out to Uessrs,
Whearty and Kelley that the Bureau objected to the introduction of
any of its notes or documents and to recommend that Govermment counsel
vigorously protest whenever a demand for such documents is made.
Tt was also pointed out to Mr, Granville that the other Agents who
might be called upon as witnesses in this case should be informed of
the Bureau!s position regarding the sintroduction of any official
documents or notes,
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I'Te Do e Tudd Vay 23, 1WL9
He Ne Fletcher
JITITH COTLON

ORI W - 11

t.ring tho cross examination of Speocial Agent Mani<l ¥ “ardo
on the worning o1 the inglant date, he wes asked whethier he hud nade
any 1o 8 in cofbuction with the surveil lance of Coplon and Gublitchev
on Jaruary 1, 147, Agent Carde astuted Lo hod made some notes, ‘ut
subge,u. ntly ostroyed Lhom,

At tho boginrdng of the artormoon session At was 1lselosed that
Agent farde had [one 1o ¥re. Palmer, the United Status Attornovs and tho
Judge and stated he hed rado sone notes in connection with tho survelllunce
on what dato which ho liad dogiroyed wnd shortly after that he hod nude sone
mere notos pertdining to tie survelllincae. I* s'ould be polnted oubl it
Auent Carde was mekin: rofercnce to a lengtuy survelllance 167 covering
the activi-iea of Coplon and Guuitelwy on January 1k, 1 Lp, a4 d shich ia
alsialed by five othor 1 velal Agenits in alditden to Apunt Cardes, The
zajouridy o this lo, ie 4dn, (he handwrlting o. Agent Sande.

Talrer auked Agent Cude 1f those rotes were :still in azistonce.

gord Carde stated he 14d ol “now, utl ha ha! Liven Lhe notus 4o Specisl
Avert To Beott Plllere At this polnt ;alior asked thad 1t bo deterain d
whothyer Lhese noles were st.l1l in existence and Af 30 that the "nitaed
States Attorney Yw inatructed ..t they .¢ produced in Cou-te Tho Jurlya
saked the mited Stutes Attorn.y whather dhey wore atill in exiotenco,

at which time tr. ¥elly asked \gent ¥4llcr whid notaes .\gent Carde had
refoerence tn. Nr. Xolly wag advieed by Ajent #1ller that Agent Garde
andon tedly Lad reference to tho log referred to above and in s'dition
Lhat the 1lc,, wao in exlotence.

T4 011l be recklled thet Mr, Xelly ond Vr.e Thearty ud been fur-
nisied plovostatie coples of all survelllance logs in comnectlon with
this caves 70 thould be pointed out that the conversation Letween Ajent
Liller and ilre Kelly could rot Lo overheurd by anyone olse in Yho Court
rooms r. Zolly Anstructed Agent llor to hive the log In que. tion avall-
able in Court i ‘he »orming of Vay 2k, 1L9.

Tho question of wholhe- tho Covernmoent will have o ;roduge the
orlyinal surveillinece notis nt the Agents who have completed foly tLestimony

has ag y ¢ not been toelded by the Courte These nob o AEPARTAN
ssasaion 9. Ure Kelly und Yre " card: A S T "
P‘i’ ” wie VAR - S e a' el : - TN dnigz"(
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Je Us laad vay 23, 1949
‘i%o Je Flatcher

JUDLUTH Gonlsi
. .ifJ.U «AQF: - Hr

‘t U.0 Zirst aflerncon session of Lhe trd:dl of ilds case, Lpocial
sonb e B Unrde wasd on the utand wxler croaa-ex.ﬂnikmdom e
ml.f itoit of dntervsd wam s question by ialmer wheiher Uarde kiew
of any swvelllances of consulaves or embassies. This question

wai obje .tod %o and “tlo objeotion was sustained, ‘
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A% L sccond morndng seszlon of the trigl, U6 males of
Lpecial Ajent Ue fe Garde oo

mj,zmn; ta s lerch 4, suwveillamce
were introdueed into avidensee licthin; elsg of sistdllicance

cccurrede Aport Cavde 1:1 atill on croso-oxa luntion,
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JUZITH CulLil '
LRGN - R

Assistaut to the Atierney Jeneral, telepionically contaeted o

and advised that he desired Lo have 4in osurt as soon as possible
tha origlnal notos of the Azents who had proviously testified with
Tegard Lo the swveillances in the trial of inswanit case.

I advised Idm that 1t was 1y understand ng from his disoussion
on Friday wlth & Te Se Millor that it would not be nocessery to have
Y.ese notes in cowrt tody Wt that the Goverment wmy poin: Lo argue the
point of law of “ho aduise.bility of tle notes of . ents who have
oreviously tostified, and tlat socerding to his comrmnts on Friday, 14
arpocsred unlilely that Judge Neevos would rule trat thess nobtes should
be introduged, Yr. Xolley statod tuat that wao right but that the
Soversment, vanted 30 have the motes svellable so ¢hal should Judze
Feaves rule ey wore o be introduoed, the Govermoent would o in a
rosition Yo presaci them immediately.

itk rogard 10 Lhe physlcal swevedllanco on Jamary 1, iuatant, '
an exacination of the f£ile reflecis origiral notes of only thme of the
8ix Azents, - They are Spocial Agents R. L. Brennan, R, Tu Hredeky, ond
Te o M1lar, SAs 0, F, Oarde, J. 7. Haley and Heger o, Rebingon
wainuainod no no-es. lowever, & composite physicel swoveilionce log
wag mairtained for G suveillance on Jonuery 34, which is availabis.
It aipears that the introduction of this nhysical surveillance log
wuld be imdvisable in view of the oxtgimal entry whioh reflectod that
s surveillaince was taken ovor [yom :As Dudley Payne end Thoms
Hondonhall of tho /F0e  T6 has boen determined that 4t would Lo ine
advisable to utilize thoas Asents in comiection with teatifying in
ingstant case in view ol  revious confidential assimnments wilch they
cerformed whille investigatin; this case. The oydginal noioy of 5A
Te 3¢ Wller llewigo contall; an enixy reflecting that the survelllance
was talon over from SA9 Heuderhall and M'ines. Oriiinal uotes are <
meailablo for the Ajonts who have tastified in conneciion witi the supe 394
veillanca on Februsry 18 and jarch 4, ingtant, R O ;
Tu Siould Yo polited oub t.at in the ovent auy suvelllance
1o.6 are introducod into evidewe, this rd hit opon Lhe door fordbg. . .o -
cad ol valuer for $.o lntroduetion of all physical survelllance log |
it have Loeu malntalned durlng iho jmveatication of-idia-eage,: I = -
view of this 1t la rocorwndod 4 at in tho event e cowrt dnbtructe
tlat e purvelllance notes of the Azets o woJuded, pzwm %0 %Q ’
demaix! of . alrer, 2l o notes of tiw Ox0elel 4 .La on LA wwEl P Yo ,
e rodueed Al o noilion Yo mide wWiatgoover of 4 .smmtﬁ}ﬁ‘x}gg Ioge
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; g:;ﬂg.lzlj to J‘...':Ba §oéay~ e Jury wag emlmrﬁrwmraﬁngﬁ Srial
o ihcarty and engazoed in extausive argumnts as to the

2 aund:sibi 1ty of the 1ot os

| Vostinprer, e dadae > Of We Azents who have coumloted toelr
? - e;; Orye D6 Judge Lag ok as Lot rulsd on 1he ;?:;‘,;1?03 t‘*w
w Fever 42 will ednit Ghese noles into evidense, o ion 44

of thoe M:ﬁf Bhove was Uim only slgiificant feature of Uils goantion
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A ward comlam his tostlmotry 8% 11300 Ae Hep aﬁ‘&r g deh
5, Robert waﬁvim we placed on the stands During h:t.s teatinorgy
msmMWmWMWW4mwm
placed in ovidonewy: He was askod by Palner Lf he had erderod w : :
talemmoxmwcaplonarwmberaﬂmmwtmm " ﬁ
he resoonded noe Do wal then askod 1£ he had morsonal knowledie of :

any elephone of Judith Coplon or her faslly bedig tappod &nd he

mfmdedm. mvmmgmm,mummm-mm,

mmmlmwﬁwmmm Mwwm,u
wiich question there was mobjectimmiaxtmwm
mat.nontlnmmuv::}?wnmmemm‘tmed Loy lmm.
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During the alternoon se:sion o the trial of inutant case,
Spacial A ent Hobest Re Uranville « 8 on Lhe stand during this reriod.
*he- cross oxaszination of Agent trinvillo was primarlly directed toward
establishing, whotner thae-e was probuble ecasuse for -he arrest of Coplon
and (ubitchev on March the hth. Agent tranville will retmm to the stund
Honorrov.

Following the dismissal of the jury today, Palmer mide a -equent ;
of the Julge for permission to take nome the notss of the Ajonts who participated
in the physical surveillance on January lhith. These notas have been sarked
for evidence azd Lhe Judge has reserved the duciasion ar t: whather he will X
aliow them Lo be used while the Jury iv in Court.

v - N

ur. Kolly has advised that in the event jigent _vanville states yir
that he obbtained '‘swwled e of the uctivities of Coplon and Gublitchev on N
January 1, 1947, from these notes, then they will be discussed in front 3
- of the Jury. Howaver, in the event thud Agent Uranville states he nbtained
, knowledye of the case (rer olher sources, such as belng orally inforued by
. another Agent, then the Judge will not allow Palmer o use thesc nobes in
front of the Jury. .

The Judge pereiited Palmer to take t-e original notes wade on
Jaauary 1h, 19h9, by the following fyents, home with hinm and requested ihat
hé roturn Liem to Court tonorrows Speclal Agent Michard T. Dradsky, Richawd
Ee Mrenneg and T. Zcott killer, Jre ’
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JTOITH COPTON
ESPIONAGE = R

At the rorniny session of the trial of instant case, Special
A.ent R Re Uranville was on the stand and completed his teatimony
shortly before 12:30.

he principal item of interest was that Agent Ci-mvine was abls
to bring out in a responsive question on cross examination the fact that

from the rest of his money and were in a plain white unmarked envelope, and
he had furnished no information to Granville as to wh:r he had this zoney in
his possessiom _

Up to this point, Palmer's cross examination had been direoted
grincipally to attacking the facts as set forth i the affidavit., Apent
rranville's teatimony was consistent with the atfidavit. Por approximately
twenty minutes Palm r questioned Agent Granville concerning the interview
ol Coplon in the Xew York Office on the night of Yarch Lth, which questions
were principally directed: toward deternining if she had boen advised of her
ri,ht to counsel, Constitutional rights, et cetera. As Agent Granville was
not present. during the interrogation of Coplon except for a short poriod
of time, he could only testify zs {o «what had been reporteéd to him and not

- fro= his own personal lmowledge.

Palver spent. considerable time on cross examination leading up
to asking Apent Oranville what question he had put to Nips Coplon and comw
pleted this line of crosa examination when Agent (ranville was able
bring out that he had asked ¥iss Coplon if she deaired anything to eat,
This occurred at about 12:00 p.ze on the night of March Lth.

‘ Special Agent E. F. McCarthy is on the stand aod will probably
be on the stand for the rexsinder of the day.

RRG {108 o é‘f 5’/,2 f‘j" 317
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ce~ Cranville /

H

CobA Waimer nad on his posseseion $125 In §5, £10 and $20 bills which were separats
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PEASCNAL, &M

Res JUDITH COPLON
TSPIOMAGE = R

Director, FAL

Dear Sir

On Htay 26, 1949, acting on Bureau instructions, Speclal Aqont
CARL &, VOSIXSR of thls office contactod U, Se District Judge ALBIRT
RFEVES yolative to tho case of SAM MeCONNELL WFAR, Depertmental Applicent,

. Ue Se Attorney, Wostern District of Hssomd, Booau 30 of Agent vofm!s

past contacts 'ws.th Judge RYEVES,; thore was an axchange of pleasantrios
and tho matter concerning SAY MC&PI’ELL EAR 'wag pramptly handled,

Tollowing the above, the Judze voluntoered the camment that
he wouldntt make this ptatemant to anytne else but ithat he thoult the
Spocdal Agents who had beon o the witnesa stand during the courso of ;
the trial of COPLON had handled themsolves very well and that -they wore i [t )
0 ba coomended, Ha-stated that he knew of tho difficulties involved s
4n tho tyiel and that ho hinsel? nipht cwently bo critlelzed for not !
Merackineg dom? on sone indlviduals, He statad that considering the
present trend of decinions of the Uy S, Suprens Court and the Importance
of this case, that I wuld be best handled in this mannsr,

Judzo RIEVES then quotoed the title and the sectiocn under which
the trialm being prosocuted and remariked that while the removal and
note taking of i ntial infarmation con the mﬁMmuﬂty
Was pretiy wall es 3h wondered aboud Wha Eovormont
SVLO8iTos Woild B8 ddicerning the intent to uge this .ﬁ:fomation ‘o the
Anjury of the United States or td tho advantage of a foredgn nation, He
ﬁated thet he inmagined that tho Zovermment would prosently establish this

Severgl times during the conversation, Agent VOELKUR informed
Judge REEVES that he had no deglre %o discuss the case but the Judge appesred
concerned over tho case and mbeted that ha was only maldny those yeqarks in
the strictest cmﬁdence. ;

" “Tho above is ’being .mmishad the Burcau for its Anformation and

4t should be noted that at no time during the souvorsation woro any namos
mntimed end that all of the remarks ware nade dn the strictest confidonce.

{—HW Yory tiuly yours, ;},/
. @’ww,w A mfr@‘o |

b Qzﬁ . Special Agent in Chorge
Vi - 4]




‘\

~ L [
. .} 4 r . PR 7'}4 -4
o .

. De Mo IADD May 31’ 1949

1. He B. FLETCUER

JUDITI COULON
ESPIOIAUE - R

Azent Miller advised as of 12130 7. M, today, at the time
e court recessed for lunch, that he was still under direct
examination and the documeits waxe admitted into evidence. It
wag anticipated thatd Agent Miller would be on >he s tand all

afterncon,
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JUDITH COPLON
ESPIONAGE - R

Concorning the progress of ‘the trial today it ia desired io
advise that Agent Miller is presently on tho stand, Follow ng Miller
the plamod sequence of testimony 13 to use SA Courtland J, Jones
of the "I'0, Supervisor Robert lamphere of the Burcau, 8 representative '
af tha Atomlo Energy Commission, and then SA ludwlg OQbermiord of the '
0. The Judge overruled the motion to auppress the contents of the
purae,
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JUDITI COPLOU
Z51T0IAGE - R

The Court receased at 12:35 P.il. today for lunch and
‘at that timwe Apent Mller was stil) on the stand and will probably
' be on the stand Lfor tha rest of tho day, ;

Dzrin; the mornlng gession Palmer read to tho Jury the
axrest log and also nortlons of Asont Miller's report dated Mareh 3,
1049, pertaining to Coplon's backsround, \
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. / ! '][r. Ladd
: . ‘@ Mr. Fletcher
: ‘ : Mr. Whitson
\ Mr. Delavign&/

Mre Do ¥e Ladd June 1, 1949
H. Bo Fletcher | | f

JUNITH COFLON
ESPIONAGE - R

|
Agent ¥iller has advised that during the late portion of |
the mornin;, session, Talmor asked whether the documents admitted |
in evide~ce constitute all the materinl removed from Coplon's purse, )
Yo which ldlder responded nejatively, Palmer then rejuested that .
Agent Uillor take the recelipt w.lch listy aldl of the propirty removed |
lrom Coplon (and hich hus heen admitted In evidence) and check 0.'f those |
1tons appreardng in the receipt which have not yelt been introduced in 3
evidence. Judge Reeves has permitted this to be done. '

‘411lcr stated that at this point Palver has not indicated tho
tactics ha intends followin, in this regard, '

KTN2IGS




STANDARD FORM NO, 64

Oﬁice' Memorandum UNITED STATES GOVERNMENT
o . GUYHOTTEL, SAC, Washingbon Field oarg, e 25 259
FROM 1 KENNETH T. DELAVIGNE, Supervisor

f JUDITH COPLON
SUPIECT:  pSPTONAGE - R

on June 2, 1949, Inspector FLETCHER of the Bureau requested
the writer to ascertain whether any agent had made the statement or
testified to the effect that during the COPLON surveillance ‘the
agents -were in close contact with Mr, PEYTON FORD of ‘the Departuent
by radio comunication (as reported by Radio Newscast this 4. M.).

After checking with Agent T. SCOTT MILLER who has been:
in the courtrous since the inception of this case, I advised Nr.
FLETCHER that I had been unable to ascertain that any agent had made
such a remark or testified to this effect,

65-5128

KTD:cl X j/af,! 337
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SAC, Baltimore June 1, 1949
Director, FBI " ‘ ‘

' JUDITH COFLON, WAS : ‘ )
ESPIONACE - R l ,

|
Reference is made to your wemorandum ef April 25, 1949, | ‘
regarding Myron Stuart Ksufmansn, |

o You are instrusted to interview Xaufmann concerning s
Jmowledge of the mctivities and contacts of Judith feplom.

Incidental to this intervisw, you should develop inforwation
ovoncerning Kaufmamn's background, which you will alsc desire to report
4n the Xsufmann case file. In both cases, ‘the information should be
set forth in report form.

_cc: Tashington Field 0ffice
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Agent Seott IM1ler e stil) on ho o and and advicod thad
derdiy the morning godsion Malmer askod hin a nuder of queations
abeare the 12 expacgated data olije sady. in potncction wth this,
aghed him ~hetier he knew, pofor to hia %aking the 5.and, that eortaln .
o" the documenie wore not to be shoen Ll courte %hare wag an oo setion
15 this question vhich wes sustoined aud folloAn: this calmar aalad
arnther question and then immodiately yo-aohed tho question perteindiy
to the o Joledye vhich had boen objectad to and suwstolrnd. He
was ireodiately held Uy the Judge to be In comtespl of court and fined

¢

o Durdng soosion :almer yead verbatis all of th

qg.g.':: to the J vy oh lmve beanr adn theds Lo aoled !&3.1«?1*3&3&2;@
Ly in awsonee of Lo worl, uced informan’e and otool lgeonds -
there was. an objsetion to tie tomms stool plgeon whileh wes rustainad, ’
and the queodion g re-acked o' tiing rofarence to stool jAgconss
Hdller o:;uwod the quastion affirmatively, statin: this wmg dong on
aocasl ond .«

Wilar won agalin osked & quostion ag Yo whetiar undore '
ngegm e aeploved by Shiis Govermont In forelsn emimssies, co?x;?i.tm
otce Tiore wag an cbjection o this quest o vhiali wo suotalneds salorr
aln? agg::gxx 15,1102 w.ether prior to Fabmumswy 10 throw was wiotlxy documont
vent b the ?\u-eau to tha Dopartient $o be ruxle avaliable to Yoplen in
a ma;r:wr eivdlar to the other plandted docomrnt, IH1Llar rearonded he dd
not. toow wad wao Loon naked whether he hiad hoard o | ngr sush thing Vel
done, to vhich e responded ho lnd boen tolJ vonol. crat on wes betn: ‘
civent G0 ihe sending of suct Infummtion %o the De arinout ut added (o -~ |
 ud nevor hoen advised that this had boon dano, A
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Oﬁice Memomndﬂm e UNITED STATES GOVERNMENT

TO i GUY .HOTTEL, SAC, Washington Field DATE:  June 3, 1949
FROM .1 T, SCOTT MILLER, Special Agent

'SUBJECT:  .JUDXTH.COPLON
ESPIONAGE - R

Re.Memorandwa -of Jdune 3, 1949, from M¥r. FLETCHER to Yr. IADD in.connection
with the capticned matter. / '

When Court reconvened.at 2:Q0 P, M, on June 3, 199, Judge REEVES excused
the jury.and advised both Govermment and Defense Counsel that he wished to adjourn
until Monday norning at 10:00 A, M, so that he could take under advisenment the
question of whether the FBI reports from which the -informaticn on ‘the Data Slips
was obtained, should be aduitted into evidence in their entireties.

-
At the request of Supervisor IELAVIGNE, I asked Mr, WHEARTY whether AA »

there would be any restrictions on the number of Washington Field Office Agents '

PAIMER could subpoena-as defense witnesses. Mr. WHEARTY stated there was-no

limitation as to the number of FBI agents he could subpoena but that there would

be linitations as to what type of information he could elicit froa.thenm on the

stand, ‘Mr. WHEARTY stated'that in the event PALMER dgi topoes : agents

as his own witnesses, objections will be made to-questions asfed 'of “these ’ i

witnesses which do not pertain-to the issues of the cgse,. o

JUN 3 1549

TSM:cl ‘ ‘ S/'. &/ vg - 39  WASHIvC "o b, ¢,

65-5128 ROUTE 70 _ /s
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itafaxanos 18 rade Lo the memorandmm to you, datad “oday),
refleciine inforrmtdon supplied Yy Special Agent . J, ‘arphore concorn-
ing o demnd wsade by aalner of the Court that 3ho entire FUT report Srom
utdech Informabion on the data slips wau Kteined be aditied. Palmer mde
Wl deaand while sient tenphore waa on the atand and was acpladndng that the
infomation on the data alipa wao taken frem an FBI report, using enly a

Thore was considerable aygument by both Govertmand and defonse ‘ ]

 cfounsel, the Dumor qonteniing ihat L the prescnt demande of FPaltor are

moty 4hai thara 13 no way of knowdng “hert the situation w21 phop®

‘ Goverment, sounsel gtated that Palmer, after looking &% the emtire repart,

eould then dasad the entire file relating to that particulny subject end
20 on and 'on wntd) he had laid Yefore the world all the confdentSal inforw
matdon in the fllee of the i, '

14 might bo atated “tab <o Judie xade a reoark wile sueh arcwiont
w8 sodng o that he thoucht that dhe reporta dn thedr ootiseby should be
intraduced. tnasuch a5 this particular sabter pocg towmrd oetabldching the

Inftent of tha Jofendant dn connection il the charpes.

7 Alre during the srguent, tho Jndge ‘teld Palmer, when Palmer devanded

- 8 copy of the Govorntont's remorendus yelating to the dthholding of wost of

the dooument, tlat he gt rule dn Pelrerts fuvor,

" 2 4 mﬁ Sivised Jpectal M,;tt 1, feott ;aiz.;w s o | A :
so $old i, Telay ‘ expurpated daa olipo, that he, thoe Judge,
did not ace vy the toverrmant Cid no¥ dniroduce thomo aim; and 'ﬁlmﬁ the

Anternal aocudty of tle sountcy would prebobly not ba je ged Loo muche

Judyo Noeves has atated that tho Jurr AL ba callad bast ab 2100 P
today for & contimiation of the trisl, ‘
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e, STANDARD FORM NO, 84 ‘ |
Oﬂice Memommlzmz UNITED STATES .GOVERNMENT

"TO.

.FROM

SUBJECT:

‘KTD:cl.

GUY HOTTEL, SAC, Washington Field
KENNETH T. DZLAVIGNE,; Supervisor

JUDITH COPLON

ESPIONAGE - R

DATE:
June 6,

At 10:50 A, M, this date, I advised
Inspector FLETCHER of ‘the Bureau-that Mr. FOLEY of the
Department had Just advised Agent COURTLAND J. JONES that

‘Mr'. KELLEY had told hin KELLEY had learned that PAIMER is

1949

presently in the Office of the Clerk of the Cour} in:process
of obtaining a subpoena for the appearan

at this trial and all employees of the Fj

(ﬁ PRy, :yf -373 “ |

65-5128

GS-of Justico vepartmmt.,
JUN ¢ 1943
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peclal Azent Ge Jo Jurs oompleted his teetinmony ab 3u4s
: ‘o t.ow and Puretu bupsrvigor B, J. Lanachoye was placed cn the
a.and.

nwin; Jones! tontiuony the direvt cxmainasidon was
roglricted to the lecation ef the 7 deta slins by him {n hoom 2220
on Harch 7o Tarlig (he aressexamimtlion “almer attemotod to widen
the aoo @ of 1 e qrostions asled on direct exeminetion but wap restrictod
to the divect eovimiion by the Judses Daltoyr has resorved the right
to ¢all Acent Juncs a8 a dafense witness ab & later date.

LGRSt o

R N 1Y
m

54 Iamchore tegtilicd for aparordraiely 20 ndoutes on Aot
oot im*a ose His tastlinony ulawd to tho eorparison of b deta
BlL o with *he Donartrentds oo leg of e v3X mm*b whilch bag provicusly
: veen vloaved for wee ab the riale A photestatie rorbich of one )T
¢ m oh was Lendueed inte ovldoiee al which 4 ¢ the trial wos
\ peqasdud AL toRorTov MOIRAIG. ‘
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draclal A_out Tooll mmrr ang advised tiab Loglindnn

#th the aftexnoon Session /Alwsr contimued reading the repaindor
czf tio documerie fouwrd 1n Coplonta possession ar<d, followly:, .ils,

ade 8 fomal Jewrd for the 1R nxpun,atad mmzts clalmin: the
m’ch}mldf.e of these docusnty would serlovsly rrejucice his clioniis
dafense. .l.u requost wes overrled. i, hu.:f when mrked the 12
ex-urated 4. cuments for {dentification ard requostod Juwdpe Moeves
to axardne these documonts himself and to mc. his vy decladon ag tn
vhiother the withhoddin: of then would Lnjwre the yigfte of thé dei‘e wlaide
aluer objested W Lhis rocadwd on che basls that such & Tl ghald
be a *'mtionofthe Ay and not of the Judge and mnsdn overraled,

C Agert [1ler comploted Mis teatimony al 2130 .ile and Agont ‘
o Jo Jones of the 0 tovk ihe stands Shart fon«d.r the beginadng \

of Palaerts cross-cucimbion he abtempted o e Joma A d@fmm
ﬂﬁnm. Howover, oy Lostrucsied by ihe Mdpe fop the time holng

to gonfina hila qma“cm to the soapo m.i‘ taoso asked on dlreet ennination,
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' @
Oﬁic‘e Memo’zmdum UNITED STATES GOVERNMENT

10 SAC, Washington Field DATE:June 2, 1949
/%D\\OM : Director, FBI
SUBJECT: JUDITH COPLOMI, Was.,
ESPIONAGE - R

Pursuant to a request fram the Bureau, special agents of CIC in
Japan interviewed Josephine Helene Klein on May 5, 1949. Miss Klein is
employed as a P-6, DAC, Economic and Scientific Section, SCAP, APO 500.
sShe stated in substance as follows, according to the report of CIC.dated
uay 6, 1949:

nshe was one of three lawyers who, in July 1947, were trans-
ferred from the office of Price Administration to the Department
of Justice. .

ncoplon Judith and Klein had offices on the 6th floor of the
Justice Building, and Klein met Coplon in July 1947, through
Putzel Henry, Jr., a.former associate of Kleints.in the OPA. ‘
Coplon was an analyst in the Alien Registration Division and in
her work handled a considerable amcunt of propaganda material
from all types of organizations. Although Klein and Coplon were
not particularly close friends they did visit each other in their
respective offices, and it was something of a habit for Klein -
'to ask Coplon for something of interest to read so that she '\v&
could relax a bit, from her work. Coplon, however, had never
given her any particular type of material, nor had she ever
attempted to influence her reading.

nThere were occasions, also, when Klein and Coplon had had
lunch ‘and dinner together; and several times they had planned:
to attend the movies together but had never been able to find
anything of mutual interest.

] #Coplon had entered night school at George Washington University
for the purpose of studying law, and there was some discussion about
trading their apartments since Klein lived near the University.
However, ‘before anything could be done about it, Coplon.learned
that the New York Bar Association did not recognize night law
courses and as a consequence quit the school. Much of Coplonts
time was taken up in her work, night school or dancing schooly
but Klein said that shedld not know any of Coplon's associates.
Klein's conversations with Coplon had usually been general in
nature and centered around their work and mutual interests
although, on occasion, Coplon asked Klein for her advice in
her law studies. They had never discussed.politics, but: i: -was.
Klein's izpression that Coplon belonged to the 'middle, of the
road!.school of political thought. ¢ _éf / oyl "“37 é
I
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nAgents Notes:- Klein admitted being very surprised -when:she

heard’ that.Coplon:had been arrested. ‘During:the:interview she
‘attempted. to conceal her .obvious ‘pervousness; it -was noted- that

she smoked nearly.half.a package of cigarettes. in:léss than:an hour.n
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At the afternoon sossion of thw trial 4n this cese 5pcclal
Azent Pe Jo Tan hare continued on the stand wwdar crosowexsdnut!one
o Buroauls memorandun L0 Mre eyton Ford dated Jenuary 27, 1049,
wag ead 4n Lt entirety by alur to the Jury, Zhis memorandiy deals
wlth owr investigation of Yhe Anterp Treding Corperation. The deferse
 atkorney saked SA lamrhore quostlong regarding the confidertial natiwre of
" that memorandum ard quostlons regarding the Duresu stampy placad on that
macranchm vhich sets forth Llat the mwmorandws 18 confidential, The
defense altormey atten;led to detormine 18 he Bureauls f1leg resarding
the Amterg Tradly; Corporation had been roviewod by ihe wiivecs prlar 1o
the rreparation of this wemortndu, The Anent seatified thay vt of
the mmorand:a had Yeen »rogered from tho Bureauls flleg and tuad nart had
beer. Lhe renudt of tho nreparatlion of anothor Sroaisd Ajents silumr Uien
deranded the nme of that pergon which wes iven sg 8\ John Suartss

Intor talnor asind a eeries o gueptiohe desicnod on asceriaining
when the Ru-oeu undertook ho dnccsiizstion of Juddth Coplane Alber an
ocvjrobion by e Guveiviment counpel tho Jadge Lmptructed ihe witiegs to
Agver, ‘the angwer glven was thwt ibe witheas Lud peeolved lnsiructions
during the latter ramt of lecesber; 1043, to ingtitute an Livesilizat on
conoernd::, Muddth Conlone slmor then santed to know vhether the Anm
sttt ong wore witten < oral, ls wom advised that the instauetioms

 ware riol and, upen further quesiioning, the wiliness testdficd bbat Tusrcotor
Rovard Floterer bad piven tho {mteuotiocns,

Iater in ihe day ralmer procecded to read the 17 date allw
witch o lad rwoviowsly not cleared snd woich ‘he Juine has permiited
Palmor to place in evidonce aa his exddi¢s, Sl the roadind of tlose
data alips Malaor would sasl tho Aioesy Lo meanine ol cortaln vterra ani
in one drstacce asked goncar ity Seliod, which was a sonfldantdlal tafemant
of the San irasclseo Offlces Tbo A nub doclined %o arawer Lhe guesiloen on
ithe crounds that the infomeation wag conlldeniial and «me prolooted und
Deparmental Opier 73720y The Al w pisted ‘hat the wiinasn was o answer
tho quegtion 2. he wan ssscing I rosporwlbility for the answer., It
a8 aradn rointed out o him by e Ageut Wath Lis was confldential infopw
pabion sidch the igent did nob fael ho sould teatify to as 15 ceme fyom the
#les oo ho s The Judse insirocted 4al tho wlinoss autoor a9 to vhat
57 gtncd fore Tho wibmw:suy thor #.ateo Hind 03 atosd S Gay Sranclicos
Mmlnor hen luglated Lial the Aceud teeldy 128 ik stood Loy dupililng clse
ay relatine to the mumbeyr L4063, Ancihaor obJection wes nedo &l upon the

4
Judzaly Ioalatonce tia Aent angversd Wias 1L ntood Ior 8 confidential j/j':f/zf’ 347

tafvrmut of the San Froaclace 97 co, The dx!e U.en 3 wi-an sojogtion
+o auy ek gquostlon pegaxine this dnforront il informed thel Soaet el
Acert wlinoss that such a guastlon pould hava ecally Loon ansymrnd v divek,
yevnall.s aigthlog wab was cunllomiiale / ’ .
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T4 18 to be noted that rrieor to the time thad Palmer atarted to
resd iha 12 data s1ips whaloh aro now his exhidits, Goverroend atterney
Xolley venewod hin request tlat ador 4o the +ime such da‘a slips were read
that the cottrotm should bo oloared of everyens with the excetion of the
defondant, defenss counsel, Jovernmoni counstl, and the hury. The Judpe
in his ruhng rofused to order the courtroom ci o For somo reason
shortly thereaftor Mlmar mde the atatement to the Agout on ihe stand
as to whether he lnew the Tass represontative who was in the cowtroom
buslly taldng notes, An objection 'ns made to this quostion and the
Judre sudtained the obJootiong

Rl S TION

Thls 1o for your informmtion,

- 3o



:
- s Y g
. ) . ;
. ,
.

1 D e TAD Jme 3, 1949
We ie Ve FLICIIS

JETTH COrLay 89

WHoTR T e ]}

m secordaice with my Lutrusiions, prior lo the opendng
o2 tao trMal this novning Supervicor Dedavizne af ihe 70 sontacted
e “honrt; aud pointed out to him that hds neme 1s incorrostly arelicd
as Dolrwvan on LLe subvoera duses tecus cbiainoed by the dafenee In thiy
ouse W.joh 18 (trected 10 i Arecter, re Rohols or Delavigm in tin
alterntive, Ho also poAnted out 10 Mre Theerky dw Lect tat te
Pursan 12d svtodited & remorardin o Yhe Attorey fencral advialn; tiat
yelianco wadd bo tlaced o Demartnortal Order 32727 andy Aurthery that Un
rouoris roferred to in the subpoma are alroady in the poseeagion of tie
Clorl: of tha Court,

‘ sty SHoarky advised that the misspellirg of ihe nae wos 1wy borial
&% 2123 rolny amd oould be corrected at a later date 1T iocosdary, ‘heardy
Btated Uad he vas [ully conwegmant widi ke fact that tho Duread vorerts
axe in the pogsosaien of the Clark of 1he Courd and advised he intehded
mu motton Lo diomisg all of the swbpoonses lasved in todm rejards
s 4 oon ingtrueted Supcrviser Nelavi ae to oulex vhe eourd TotRt.

A the epmidn: of eowt i, ¥elloy rade a wotlon to dsmice
all of %@ owbooerdes dotalned by the deferme including that droctad to
the *4ractor and 0 i Scliedlor of ihe Department. Kelley baged tids
requeat on 2 Fadaral rile w.ich requireg Lat vhere mubsoenaos are lamicd
4v, the case of an indiont dafecdant the deferdaut 1o required o & %
arstdavits pottin, forth the meme and address of tho witneas and 4 mrary
of the evidenco expooted from that witwaa, Rollsy poliled vut that Palmey
had net comsliod, Palmer thon srgwed that tho gubposiacs had beer iy
1amied ol that he had ald to the Y, 8. Marshal 4n oomoction wiir the
subpoanans 198 m of .3efi0e

Mdze taovon stated that e woudd take this medter wxier
aovissnent and would resdor s Joclsion at @ loter datde The Jwipe
ton excmed A1) viineased ttho were ragent in the dotrd rom in
commeation Ath tha supoehnes wntil Hizther noticee :
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8. Tughors has advised that ab 11100 Addle tho dowrd took
3 recess until 2100 this aftexnoon &t wiich time TA Lm;zhm wiil
bae back on the stand, After t.e motions whlch were rrde thds “!g
conpdening ‘ha quashing of the subpoonsss Lor varloms Dowernme:
witnapges sadch Paluor vanta 4o s ln dhia natboxy widgh bas boen 3:
avhywb uf 2 asparate mencrendum 10 yngy the Jury wam finally oalled in,

A’c thia time almer attemted to get the et to identdfy the

variouws FEI 8 fron vhiioh the information in the data alipy was
\ abatrsetad, was done over tho objection oS Coverrment counsel, |
| who pointed out to Lhe cowrd that 4n 2he court's wridten desision tho :
f crurt had miled 4% wuld bo eoessnry Jov Mre lalmix to shovw “he ' '
| mteriality of the ITI reportse The courd plated that 1t would allow :
| lre Polemr %o have Lo reports marked ih evidence bub ihat 1% wag colt
* to attamnt Lo koep the intommim 4n the roporis restxicted in wo far
an m posaibiae  The Juige stated thad ke valld rile on the materiality

portdon of tho FUT resord as {i matter came Uy before hime A
um;%mﬂ tanfod 10 the Joverunentts atiormneys who ﬁ.d not undersiand
wad the Mdra memd by this raling sa &t would anear that Palmer will.
now attemnt to Lbepin roudir o the JTY rovorta at wWilch time the Covernamd
coungsel w1l n,;atn vhiirot, & 1t 4s balleved $ad at thad tlme the: Jadpe
will ada on rateplalivy of tho ax*hiquhr rexord vmiokx e s altemptia;
20 rend.

<4 lasghere only answored one or o queetim st o the

~ time durli: s nemdng sossion belm: talon up with the maﬂ:ﬁ.nu of

! the ronorts with the daba 9119 Wuch hmd boen plecod in ovidance U the

, dofense, Tt wag this delay mic.'h cuused tho dourd te recess wtll 210X, T

The gou b hag y»ulod that i, Malmer will npt Lo alloved to have wfim A"/ :
ol “he resorts mule for hils ow we and thad it zill be nEocssary for ‘

L Lo caarde s them 3b the presence of the Qlerk of the Cowrbe

This s for your Infovmailon.

! IR NN

A+ T-371




o , @

i e MORID
I He Do FLTCUT,

FITT COPLOY, “Se
CEUIAAL - 1

™l 10 to adrizo that on Jun Gy 1940, 84 T Deotd 11l
contaoted Kre Jokitt fe Tollay, Jrs AU MY £d ndvised Bre
Kellay that 1t wos tho Dwreau!s deeire that & strenumm objogtion be
4rtervossd by tLo Oovormrant counsel whon Palamwr sttampted to introduce
the DT royerts frow whioh tio informmidon on tho data sldpe had boen
obtatnids Hre LKelldy otated taat the Julze had already yuled on lhe
addasibility of thoso veporis and bad 0o atabtad sn a pmorandom o tho
poralng of the same dates e Xelloy wem xequestoad t0 snkm o metdon %o Lho
cowt to the offeat thal the courtroms bo oleaved of ovedytns emart to
Jory, the Judge, ond tla cotmoe), 47 and whsn these FBI repciiss are xesd, .
Mre Kalloy stated that ho not only wakt going to do thia but alse would offer
& ougpotion fo tho sowd thet e reports be seaded and given to the jJuy
to road, vhich widd ebviate ths noossally of e JAxice havin, o clasr tha
oourtromme 1i'e Kollay stated e would make thiis Iatiex suy:ohlon in the
the Jwige gtated he did not goe iho necomality for olparing the oourds

%o Bolley advinod Apant Miller on & striotly confitentiel tasls
that over tho Hust woelmand he hnd boon to goe Jxige Beerss wi tlrco
MAflovent codnetone for tho muhose of Uxressing the Jrle tha e
teong gontidertinl mature of theso ST renperts and how much harn could be
done bir ublic disdlomzo of thume Nr. Eolley staled that he could d no
megw than Mot he e dune sand W1 pomtinue to ohject o the lntredwotlon
of the raportse . . _ .

ot
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The Dircctor ' | June 2, 10L9
De ¥ Ladd

JUDITH COPLON
HSPIOVAGE - R

In the attached memorandum 1t was posinted out that the
Court ayr-ed to allov the defense attornesy Palmer to atudy tho reports
thls eveniny in the presénce of the Clerk of Courts You dormentedi
"Certainly an effort ehould be wade %o have present either a Nept. or
FBI representative.®

It should be noted that Palmer informed the Court ghortly
before recess that he desired to bo in the Court Room -t 8300 asm, 4n th
mornin,; in order to stody the reports hetween 3109 and 10:00 &.ne The
Judge direeted the Clerk of Court to be present at §si0,

o Spacigl Agent R. J. Lumphere spoke to Xr. John Xelly at ! 115 pem,
regarding the possitility o having a Department or PRI representative present.
Jirs Xelly advised ihat at the time of the adjournment of' the trisl os this
date the Judge had callaed ihe Attorneys to the bench at which 4ime he gave

to Pelmer tho right to extract from “he TB' reports such inforzation as Palner
should desire for use in this “rial. ¥r. Kelly pointed put that on the hasis
of ‘his lateat wulin: by the Judge, the presence of an YRY o» Departient
rapresentatlve wuuld have no real effect. ‘

Hre Kelly further pointed out that in order to have o represente-
tive present, particularly a Specisl Agent of the FBI, he believed thnt it -
would be necagsary to et the Judge to make such a yuling in order that the
Judie would not fecl thut the dignity of the Court was being ynestioned,
particularly inasmuch as the Clerk is an administrative officer of the Court.
¥+, Kelly atated that, o. course, the Judge hes left his chambers for the day.

REGO.: EMDATION : *

This is for your information in conneotion with your cownent.
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¥r. Fletcher
Xr. Ladd

¥r, D, M, Tadd - ' June 8, 1949

Hs Be Fleteher
JUNITY COMLOX
SSFIONAGE ~ R

In the aftomoon sesmion of the trisl of this case, Paluer
procecded to read from the ¥BI report on Frederic March and {row the
report on Tacconi. Ha read these reporta in their entirvety.

Prior to his starting to read these reports, Nr. Xelly made a

. very shon, objeetion to their being read, basing his objection om the confi~

dential nature of the reporta, which is an objection he had previously mads.
He also baped his objection on the Judge's memorsndum desision in which the
Judge had pointed out that he would allow ihe dntroduction of the reports,
mbject to the d:.fense's showin; thelr materiality.

Judge Reeves stated that he realised that this hed been hls
ruling, but thatthe only way that the matter could be determined would be
for him to take asmeh report and to examine it in detall., He stated that
he d1d not have tims £o do this, Kelly pointed oub ta him that it was his
duty as the Judge 4n this case to do &0, particularly under hic miling. .
Judge Recves became somevhat incensed, and stated .that it was not his function ;

~

st a menber of the Judiciary to proteet the swourity of ‘the United 3tates,
put that it was his duty to administer justice, He statod that in the evend -
the Government desives $0 proceed 3ith ite case, it would be necessery for the

deferse to have the riht to resd any or'all poviions of the reports.’
After the Jul.e's riling, ¥e. Xelly then requested that the

. reporte be read only to the Jury snd the counsel for both sides. Judge

Rewvss said that he could not do this, that 1t was a publiec trial and shat -
he hed no ri ht to classify some of the excerpte a¥ Msemf public.,” Following
tha reading of the report on Frederdc ¥arch, the newspaper roportars made
arrangements to. obtain complete coples of it from the Court reporter,

After Palner had read the Tacconi report, Mr. Kelly stated io i

" the Judze that now that this had been done, it was quite apparent that it
did rot relate to the issues of the case, but Judge Reeves stated that ine-

asmich as they wers docuuents from which Coplon had allegedly extracted
information, he thou ht the entire repertt were material,

Followlnyg this there was a discussion among the Court, ‘r. Palmer
and ¥r. Kelly as to which of the reports would be read in there entirety, and
¥re Palmer indlcated that toworrow he would get to the Court it about d300 3.,
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and review all of the reports 8o that he would not have to read the reports
pertaining to the twentyetwo data slips which had ordginally been offered as ! X
evidence by the Government., He indicated that he wanted to read the twelve p¢perTs
sxpurgatad-data—elips In their cntivety to show that there was no justification

for the Government to contend that they were so super that they could not be

made evidence in this case,

At this point Ur. Palmer's cross examination of Special Agent
Lamphsre pertainin; to the two deceptive memoranda was continued, Palumer
harriered again at how the two memorandums were prepared, when the, were
prepared and who instructed that they be prepared. To most of these questiong
there was objeotion by the Government counsel and objection sustained.
Likewise objection was sustained as to whenm the investigation of Juiith
Coplon started and who had siven instructions to Speoial Agent lLamphere
relative to thie investigation, Objection was alo sustained to the question
a3 to whether any telephone taps were employed.

Later Palmer asked as to whether or not the Special Agent “Witness
knew that Judith Coplon worked on the Amuorg Trading Corperation investigation
in the Foreign Agents Registration Section. The witness answered that he did
not. Palmer then asked as to why that caption had been placed on the deceptive
memorandum of January 27, 1749, He was answered that the witneas believed that
if a memorandum on the Amtorg Trading Corporation was prepared and contained
information to the effect that the Bureau was using two hichly placed officials
in the Amtorg Trading Corporation as informants that that would be important
enouch Information so that if Judith Coplon were engaged in Soviet espiona;e
she would transmit that information to her Russian superiors,

‘ This «itness will continue on the stand under cross. examination
by the defense on tomerrow's date,

REG™ ! ENDATION: This ia for your information.
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JOITH COHLON
SOPIONANYE - R

At £300 Peise Juno 7, 19’»9, Y. Ray shearty called me
and-steted that Lhe approach of Froluwe indicutes that hls efforte
Yo .ot nformation about the Buremuts astivitiea and ihe resulis of
it. invostigation .o Leysnd the needs ol thu dafense of foplous [le
states t.ab this trlel bhas boen prolonged, that 1ts conclusion date is
wost in'afinite, wid tsab Lt lg 'sown shat Palmor has two roomp ud the
Jillard Hotol and a9 had thuge two rovws slnce the beglnnin, of thds
triale It 18 also ¥no.n that he Las ocnme sselstand working altost full
time on briefing points of lew, and !ia expenge aprears to he heyond the
mown Thuenciel capacity of Coplen or huae familys

Hrs Whearty stutes 0 for as is Jnown, the ohly payronte made
< Yo Palmer by Coplon are those adumitted by Lor of 52,000 4n fiunds being
realized frow a sale of savings bonds. In ~akin; Lond, the Coplon family
uxpirionced conciderable difleulty an? apparently oxhaugted *helr rinanolsl
TOBOUTCON,

Yire hear.y oxpressed the thouw bt that some othey person or
group of purs.ng wapn underwr ting i cost and the attorneyts fuce, und
tnat in repaysent Paluer b trylng to et (ut the opan 48 wuch of the
Bureau's tactios and proocedures aud Infornation as possidle, He wuggested
& dlsoreet inguiry to letermine, 4t posaidbls, lalner's cusront ssurce of
fundse  He sald he wua oakin, no request {or such aotion, but he wanted
1o ;lve the ldea to ihe Murseau.

AELOL MDD TTONe '

<0 long «@ falrer le veprcaenting Coplon as Jefurse ullornvy,

14 .ould appeatr to be undesiveble o nako any ingedry ovan LI 40 Ly disercet,
ag persons must of necessity bo contastod, wnd 17 1% gho 1d baeove movm that
he Bureall & waving «n inveotigation into any of Falnoer'o activities, 1t
ocould be uluhly crejudicial ab this tines T4 1& vecoumonded, ho gver, that
1f an vhon LU booomey 1o,ically pouslble 40 make .uch an img.liy that it Le
done to seo 10 thore 18 sny foundation for the suypestion that fel .+ Lhe
boon pald by litere te odher Laan Coplone
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Re 3s Flotcher

JIDITH CoPLod
IPICCE - R

A 6!00 Detinyg Jd.me ‘7' 1&”49’ Are My Jhmty called =0 and
ingsired 36 Lo whother or not I had soen the writbten declsion of
fudpe Reeves with reference L0 the aduission of the ‘welve data
slips 1o yet admisted into evidence. These twe!ve dets slips, becnuse
of the Inforvabtion setita.ned in them, were not Antrcotuced by tha Go eruament
and the Oovernuent has vujeoted to having tnes pleced in ovidence by Falner.
In the declaion of Jud;e Reeves @ His Tuled that they should ' o outered
into evidenoa, )

yr, vhearty stated that 1t hes becone inoressingly obvloue to him
trat Jud o weves, due to the strein of the trial, was perhaps failing not
only physicall; vut nentally w.d Lad sade statowonts indigabing that he had
1oy this “rial et oul of hande Iwe Theariy slated that lho written docision
of te Judne inlloated a .onfused stoleq of sind. e sskod 1f T would like
0 uve 8 copy of the declislon s Y replied ithat T would, ¥re thearty
statod that re woul ! Jdrop one at ny offlice.

A fow minutes later 're “heart lefd with ne the attachued deciolons |
of the Court, one ol tilch rolates to the lealily o4 the arrest of Coplon
acd the adnl.aibility of the ovidence vocelved ab the time “rom her, "he
ot e douls with the ieclsion of e Court of Yho adarlissibilit, ol the twelve
data slips,

In the first paracyvarh of ¢ o Judge's deelsion on the twelve data
aipn, he indieates ho has exanined thew and concludes, "TMwey do not auggest
danger to our national secucity ocr our natisnal Lefensa.Y Litorally .03
xar be triey, Lul 1 cannot bu sald otherwizo thaen ag u yatbter ot faeb t'ey
do *ylate Lo the national security, and ihls is v rt.ally adoltted by *he
Judie in the followin:, slatesent which certainly doss not Jusilfy the nde
risalon of the lwalve data slipss "The nost “hat could be suld of Lhelr
hamiul offast, il any, 17 they Lo oxprsud, s that Lhoy would produce
ivritations and perhaps render nu, a'ory offorte of our Tatelli,ence <ervice A{
on particular imuiries ard caybe endan,er (ndividusl lives,®

On Page 2 in the LI parsgraph, Lthe Judie refory to one of the
objoctions Ly the Covernment counsel <o “he wfiect that Lhe rejoprts not
orly involve the subleet natter wel oul in ~ne Jats olip, bul Involve ot ew
and cnrelated subiect raticers. The Jud e has misconstrued deliberatuly op

! T 'y ,
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unoonsoiously the objection, He states, "Intelli ence reports ou. kit to be
complete within thenselves aud two unrelated sudjects ought not to bw bound
Yogether, and, if so, then in an important matter such as this, the court
ought not to be ealled upon even to atlempt %o scparate the subjects s0 as
to exclude one part fros the Jury.?

‘ The Bureau reports relate to the subject of the iuvestigation only,
bul in setting forth the subject'y, aotivities, referonce ls xade to all of

. his contacts and there ars worde of explanation as to their identitles and
activities to srow the Jsportance of the oontact or assooiate. Such references
to other persons are unrelated to the data slips, because they arv not refarred
to in tha data slips. Disclosu-e of the contents of the referenves reflects
the Pureat's interest and coverasge rot only of the person who is the subject
of the case, bui ail of his associates and contacts of signiflcance,

. ACTION: Yone. - [or information.
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¥re Do Yo Tadd : June 8, 1.4y *
He Tla Flotcher
JINITH COPLON

LSPIOLALY -« R

Turin, the resess of the Coplon trdol 4 18 rorniny, A-ent

1l r adviged t st Palner had siarted 4o intyoduce the ¥RY reports
Toow ~hich data ¥lips were taken which was objectoed to by Mo, Fellsy,
e was overruled by tha Courts Telly tien requested that L@ reports
ba restricted 10 ihe Court and Jury. The Judge is takin: this vnler atvise=
nent and as not mileds It 1s Ajent ¥illerts opinion that he may . rant
this remest, '

.. Falmer 4hon reyuesied parviission $0 photugiat <he veportgs  Thig
was denleds la fhen regucated permizelon to tike tha reports to hi: notel
roas for study overnisht, This rotion was also denied, ‘

1L was finglly s:reed to mlléw Falser to study the reports this
we::.xm, _én gha jresenco of tha Clerk of i Court. Agent Lampiiers was gtill
on the atand, ! ,
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JUITTH COPEON, " il !
TEITUIGE w B

. e Kolloey adviscd Spoclal Asenta ie Je Lmaphore and Te D
11%ex that An s conversation he Lad with Lho Jipe over v
iha Judze yemarked thatd 4n s opinton iho tiovernmont had already proved
wae Layond A reogonablo doubd that Judlth goplon 4a pullty a9 ¢ arged in
L intletoante e added, howewr, ihnd in s opdnton e furor Oould
waa & oarersly asalind 4o doverumont'a case and jeve all oppoaraioes
of havAn, m-o W hle 1dod as to shere hio sentimordt lica,

1, Kolloy roquestad that the Ase.ty tveat tl.is infornation
ahou’ hln comvorsation with the Judee and tardloularly the Aipels vemrla
a3 sy conoontlale 0 :
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‘Mr. Whitson
Mr. Delavigne

Ur. Do Mo Ladd June 3, 1949
' HQ Bd :;Rl‘d'tcher

J' DIIR COr N
S3RY JAGE - R

At 3:20 p.n. Agent THller udvised that Jidge Reaves haa

admitted 3nto cvidenco all f the Bureau reports covered by the data
slips 4in this casec. ile has also porrddéed the Jury, the Press and

spectators to remain in the Court Roon,
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BA Ve Dootl Wlker callad Sren tho cowd voms at 10418
AoMe Loday and stated that Mre Saymond Py lisardy had advlsed kin
that e, loybon Ford o the Dapartment wanted Lo soe & deny of Lhe
royort of Snoelal A joub Fdmard , Durke dated Novembeyr 23, 1947 at
sewarky lov Jevsey, 1h tho case entitlad SPhilip Yavy, Inummal loourlty e
(Bfile 100335078 )¢ Moy Mlllor gtated -hat Surketo reuort probably wlll
be nno of seversd ¥ ich w1l be introduced inte cvidenoe ‘adsye

Altor cheoldn add loaridng that tda recort and all of the
oilors frort wdoh ihe 3/ data sheots on this case wore rroqarod sore Lransnlited
to Mre ‘eyion Ford on Jduw G 19, and in accordance vdth the authorization
o Mze Madd, I edlled lave Fordis secrotaryy ~dus Thomagy and advised ner
that 8 end olher veporia of intorest wore then on reulo 1o hok office.
Plag Ihomss sald ohe spmrelated secelvin: o la information.

A oximtely ten minutes later Miss Tmag called and advised

that tho womorardhas ord resorts had been reoetved and that sho wag brinzlng
thom frewdiately Yo she attemtlon of My Ford,

LLLapex




STANDARDF'ORMNO.“

T % ‘
O]ﬁce Memomndzzm UNITED STATES GOVERNMENT
T0 i SAQ ' DATE: June 11, 1949

5340 PM
FROM : ' Harold Hair

SUBJECT:  JUDITH COPLAX
Espionage

At thig time Mr. Elvin S111, 5005 17th Street, North,
Arlington, Va., called. He is the men who furnished information about
Henry Dunhan as disclosed during instant trial. He sald that today at 5:28 PM
he received a telephone call from a man who said he was Dr. Bryco (phonetic)
of 4308 Connecticut Avemue, and wanted to know what motivated Sill in soying
that he did zot want to live next to.a person like Dunham, Sill replied that
he did not think it was any of his businessk to which the caller said, ¥Oh yes,
it's a lot-of my tusiness¥, and then bung up. Aff

At 6320 PM Sill1 ca2lled again. He received a call at
6:18 PM fron tho ¥Voice of his Conscience® saying, 9Thou shall not bear false

witness against thy neighbors®. This was epparently a n %

At 6:30 PM he called again. The caller aggs*t #VZJ
Lt. Sandstone who said, ¥God damn it, I used to visit the 41 an
no Comzmunist. I en. 175% Anerican, You ought %o be shot,s Fil} saig opp, of
Dunhants visitors was a Navy Lieutenant. 'U ' H ‘fq

Gy o

S§111 is extremely upset about the :.:-b
He can't disconnect his phone becasse his mother is i1l
calls people make. Heo didn't like the threat in the 1hsf o]
to call a friend he has on the Arlington Police Departaent.
can't help him physically eand he seemed satisfied with our position. He
sald he will advise of any more calls where names are given.

HHH

fre’ée‘&ving.




STANDARD FORM NO, 64 pe .,,2
B e

®
Q_ mge Memomﬂdum e UNITED sm%zs GOVERNMENT

TO : SIAC g pATE: 6-10-49

FROM 1 F, B, Mc Givern

SUBJECT: Judith Ceplen, etal
Esplionage- R

fhis is to advise that ‘Elvin Sills, 5005 l7th Street N rth, Arlington,
‘Virginia, (Ch. 9318) telephenically contacted the WFO at 12:45 p.m. this date and
informed that several yeard.ago in 1944-45 he rela'ted some information to SA
Oscar Sells and later repeated it to SA William Temple relative to a neighbor
named Seversky (pho.). He informed that today this information apparently came out
in the Coplen trial because he was called by both a-News and Star .reporter inquiring
about the matter. He stated that the News reporter, whose naue is Keech or Keats, .
first told him that he was calling from District Court and he got the impression
that he Wad some connecticn with the court and talked with him. Vhen he determined
that he was a newspaper reporter he was sorry that he had. He stated that the
reporter then wanted to come out and.take his picturel. .

-

Sills was very upset about the information geéting ‘out to the newspapers
and wondered if the FBI could call the newspapers and not get his name in the papers,
-

‘ He was informed that it was throughino fault of the Bureau that the
information he had furnished had been given out in court and though it was un-
fortunate, there was nothing the Bureau could do_to kg.ep__t‘hg_mspapcr,s.fmmpub-

lishing it. LS 7728 Al gqo
The above is set forth for information purposes. F. R L
* JUN 1351349

WASHINGTON, D. C.

NEAD, Jor |,




* STANDARD FORM NO, 64

Office Memo

65-5128
TO -+ SAC: DATE: 6—10—!;9

Y@NAnume + UNITED STATES GOVERNMENT

FroM : F. B, Mc Givern

SUBJECT: Judith Coplon, etal :
© -Psplonage IR )

This is to advise that Miss Jeannette Walker, who resides &t 1701 }
21st Street, N, W, and whose business phcne is Na. 1594 telephonically contacted:
the WFO on the morning of this date and informed that in regard-to the Coplon
trial -the.name of Ajice Stapleton had come up ih connection with-one of the
FBI reperts that were disclosed at the trials According to an article. appearing.
' in the Washington Pest today Ajice Stapleton was listed as living at 1701 1218t

Street, N, ", and as,a result there.have beenseveral calls to the complainant's
residence about this. °he informed that she has lived there since 1946 and no

Ajice Stapleten has lived there or received any mail there. She desired that

the FBI'file be checked and she be ‘advised whether or not that was the correct address .
listed in the file or whether the .Post had made a mistake.

_ She was informed that informationcontained in the.files of 'the FBI is con-
fidential and is under the custody.of the Attorney General and ‘that no information
from-the files could be disclosed .to- hers.’

The above is set forth for information purposes..
1 4 | o728 | =4l k

- | o F.B. I
\ | 1 JUN 131949

WASHINGTON, D. C.

\ e g T




Mdrector, FBL June 13, 1949
GUY HOTTEL, SAC, Washington Field

Naws Comentary Broadcast Over
Stetlon WOL Cancerning the Burean

Special Agent DONALD i, CHASE of this of floe
has advised me that at 11300 P, M. on June 12, 1949,
over Radio Statlon VOL of the Mutual Broadeasting System
he heard a breadesst by WILLTAN ITLIZAN, Washiogton
Bureau Chief of Crowell-Collicr Publishing Company, which
Speclal Agent CHASE informs mo presented the fairest and
moat favorable coment of the Bureauts slde of the
yevelabions in the COPLON case with particular reference
‘o CONIONts attitude regarding it.

Ab the iime of Lho broadcast, Apont CLASE
galled this to the attention of Superviser MOSSBURG who
was o duty ab the Bureau, and in {urn was requested to
subwit the information in memorandum forme

bf A:f ,
(17
TNCtel -
655128
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AL Lo ond of todayts eesaion, i, lalner inforerd
courh tiab all of the portions which ho desirod 1o have yeod to L
Juy o complotads o plated Lnb g ecadinab’on of SA B Je
Lostiere ¢otd . Yo rou md at 4o Lelmln, of Yoloy s sesaln,

dre . olmow offored Lo gtl wlate the handedtin: and foordlidi
exartal teatdnonye This wolld owlste Lo rocesstls: of e taotimny
of "A tioth nnd He testinony of 24 Oberndord Toparding tho selstte of
e g vortalle pewdtor wider 8 soarol: wvaments 0f oourea, 1t w111
, Lo ucossar Zor (1w actusl gtiulation to Lo entered 4nto rior o
guch 4ino a8 44 can be rade aboolutely coviali L.t nellier uf ‘Ywoe
agenta ! tosilnony will Yo roesssosss,
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Tda L9 for your informatich, -
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ELlass R ICATION ADTHUETTY DERIVED PRI

ZBl SUNEBATILE DECLASSTIZIUAT LN GUINE
LAtE De-11-2015: 2450141681

¢ W ®

Directox, FBI Jwme 1, 19L9
QUY 1107TEL, SAC, Washington Field

VATIONAL TAWYERS GUILD
TITERMAL SECURITY -~ C CON -

JUDITH COPLAN
RSPICIAGE = R m

As would appear from the following conversation
furnished by Confidentisl Informant C-516, between ROBERT J
SILB'RSTRIN, Executive Secretary of the National Lawyers Guild,
and JOSEPH FORER, locel Washington attorney, the National
Iawyers Guild plans to issue a statoment re the FBI investie
mations disclosed at the COPLON trial, the s to sst
forth "genersl principles which are viclated¥, (2 - (i

SILBERSTEIN, according to infoymant, stated that
he ‘sunposed it would be to0o expensive to get the full record
(FDI £ilos 4introduced in the COPLON ease), and that it would
bo rather wnlikely that he could get the material firom
ARCHIBALD PALMER after tho vase was over. He added that it
was important that something be done immediately. SILBERSTEIN
wag of the opinlon that enouzh had come out already, espscially
in the New York Times, on the basis of vhich the Guild could
say something, He indicated that cach of them should do some
preliminary thing for a day or so and como to some conclusion
about some general prineiplos that are violated.%f@m

In answer to FORERts question, SILBERSTEIN stated
that he supposed CLIFF (pro reforring to CLIFFORD DURR,
National President of the Gudld) would issue the statement, ‘
SILBERSTEIN agroed with TO:¢R that the issuance of a statemont
would not be a substitute for a full analysis although ihe\
statenent would have t0 make somo anslysis of the materials! ) ip/

he above is being subniited for the Pureauts

mmim.(w) )
x ¢ A’f,’

PJTecl
100-1522 o

o6 - 1FO Tile 488128




}' Mr. Delavi gnej .

Wie De He 180 Jue 13, 1940
He Be Flotohox

JINTTH COPLON, was
ESPIOMAGE - R

On the 1nstant date clerk of Judpe Reewats Court advised
Speelal. Acent T Saott Miller that Paloar had had subpsanss issusd
Lfor Mr. and Jrs, Sdmrd U, Condony M and Mrse Frodorick Nerch, and
Rdward O, Robinson in their appoareiwe Yo tostify in the defendant's

]

Tho clerk advised that he understood Plmexr was poing 1o have
‘s conferance with &, Condon this afternoon rolative 'to any possible
teatinony Mre Condon pdphl be sblo to wmyply,

T M«v«?(,lg“{»t
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Mr. Fletcher
‘ ‘ Mr. Lamphere
L,Jaﬂ‘Delavigne Rm. 1513

H#re Do . Ladd June 13, 1949
He Be Flotcher

JUDITH COPLON
RSPITNAGE - R

|

| Special Acent Lamphere finished his eross examination in
i this case at approximately 3:00 p.m. on this date.
\
|
|

At this time, the Government attempted to rest its case, but
Palner demanded the right to read the surveillance logs of the Apents
| prior to the time thit the Covernment vested. The Judge allowe him to
do this, and he then placed Special Agent ¥iller on the stand to read the
particulsr surveillance logs which he, Miller, had prepared.

AGTION:  This is for your infoermation.

>
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Mr. Lamphere
¥r. Delavigne.

‘ "“’cc --g: glaggcher / ;
/573

¥re Do o ladd * June 13’ 1)"9
He Bes Fletcher

ST COFLON
EIPIORAGE - R

A 3400 perts today, irmadiately after Spacial Agent Re J
Tamphere left the stand, the Jovernment attorneys arnounced that the
Government rested. At this point, Defencze Attorney Palu~y stated that
tefors the (overnment rested, 4w wanted to yesd Yo the Jury tho originasl
mrveillance notas of the Agsnts whith had been introdusad into wvidence.

Pulner told the Judge that he wanted tho 1atter to instruct Agent
Ts 2 ¥illen %0 take the etand and read hij own survelllance noies in cone
fnection with tha surveillances of Junusry 1ll, Pebrnary 18, and Yarch li, 19L%.
After this was done, the Government and Pelmer, with tha Courtts permission,
agreed thad it would be hetter for Agent ¥iller %o read the notes of the
other Azents, inasmuch ag he would be familiar with the abbroviatisong used' -
by the A ents in makiny the nates, . -

o Pursusnt to the J\ui_go'n“ inatmctlom, Ayent ¥iller Degan reading
the yenainder of the notes and at Lt00 p.me toduy completed z1l of the
notes with the exception of those pertaining to lureh L, 14L9.

Palmer, before the Court suspended for the day, atatud that he

wanted tho Court 0 call William Foley back to tha stend so that he, Falmer, :
- oouli erous examins Foley in conneciion with the deceutive remor.ndm dated \
Jaouary 27, k9. Judge Reeves stuted that he wou)d allow ‘this, bnt wo' 1d :
restrict sueh crose examination 0 a very short tlme,

Tamorrow morning Agent ¥iller will read the rast of the survelil-nee
notes, alver which ¥r. Yoley will bhe recalled to tho stand, at #l=h point the
Government will then rost.

In the event Falmer's wotiona lo <disalss, o4 osters, srve overmiled,
then Spocial Agent Thomas A. Mendeahall of the “ashington Flold 0Qifice will
takae the stand as the Cirst Defense wit.ess, ‘

-

éa
RECE YINDATIONS This ig for your Information,
TMaIn3
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A% bo bogdnadng of tha trlal today s mmtimma
entorod An%o Lebwoen the Couneol Lo the Covorrmont end the

dafordont 40 Lho offnet that tho data o24pa hiad beon tyoed on variow ~
typowritorg, Lo of them in tho of Joetlod ord ono of thom )
in Judidls Coplonts opartorete Thore waa Rloo a gtipulation so 4o the '»
handadtinge This will coviate tho nodosaity for teatimryr of :
Smoalal Agend (berndorf mad Special Apotd T4 tooxndort wan o

$o0tily tg to tho selsww of tho partadblo typauiﬁnrmhma poaxrch

werrant sl Vebb was W toatdsly conossrdn L0 Yypewriting and

handad thryge
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O]ﬁc‘e Memomn‘dzzm, e UNITED STATES GOVERNMENT

STANDARD FORM NO, 84
@ ) 1
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FROM : Harold H., Hair

SUBJECT: JUDITH COPLAN
Espienage

R
Mrs Edwin G, Brewn of the Brown Instrument Co., and the

Minneapolis-Honeywell Regulator Ce., 1919 K Street, N. W., phene EXecutive
1162, called at-the office, He advised his name was brought eut in the _june 1 4
Colpan trial last week as stated in the Washington Post last Wednesday on :
page two, and in:view of other developments in the trial he anticipates the b
pessibility of being subpoenaed by the defense attorney. \ A “;.’7-7_,?”

I LQ (P
Mr, Brown said that s time'ﬁetﬁm;r 1947 .and March J ?jl"f f:,7
1948 he advised an Agent of x-'-—mﬂ%:lphia .Office of conversations he had 9 3 © W
with a Mr. N, N, Elshin Anmtorg with respect to.Amtorg's wanting to buy e
some equipment that might be considered of use for the production of atomic
energy. He cannot remember the name of the Agent but thinks it might be
Donavon,

|
0 : SAC Hottel DATE: June 13, 1949
|

. 'Mr, Brown said his recollection of events and conversations
is now hazy and he weuld like to have his memory refreshed by being told
by us:what he told eur Philadelphia Agent. I told him he would be advised..
He had numerocus items c;g;'pers'pnal_ identification with him,
S7ofe &epl

joo=t1201l =3 )2 20 213t ° J\ow.ef“ﬁlgﬁ‘ona/: v T he ,[(lu?"t/

Sthter, |
L Fy s Nekolai Nikolse yic/‘ﬁ‘lsmulﬁqur?, ST u-/;o»JH e wue
210 mModiten Ave, Ay < ) Residence, 324w 4T
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MW Ja U NN June M, 10450
lle Be Fletoher

JONITE COPLON, was
SIPLUACE = R

Durlng the morrdn; session of tho *rialy Specisld Apont T Soott
Mler ceeploted the readia; of the swveilling sgenta Y notes

pertaindii;, to lMarch /4 1949, after vhich Wre T411iam Folay of the Departmont

took tho stand for further croos ecwsdnation. During the cross examination of

Mre Foley, wlmex bogan asidn- questions conosrndn: tho toouments relative to
Coplonts sbllity 4o obtairdng top socrot reverits on Soviet and Cormundst coplonage,
Palmar alicltod from Foley the fach that “his roport waa kept in 2 locked safe

in & room adjoining s A Campballls office and a Miss Irookley had «farse
of the safos AY this point Palmer demaned the protuciion of t44a Lop seoret

SBY wvopert atd repdided Jixlzo Roeves of the latierts earlicr »ruWlin: nestalnit, to
tiie FBI yeports from whleh the data slipe vore nodoe

Tiore wan an Limediateo objootion fron il Uovermwnt Cownsel on the
grounds Wit the roport was irpatorlal 4o the facts of Hio cosee

Judpe S“eovos imeddatoly told Melaer thut he vng denyin: e lotterts '
denmid concarniliyy the procuetion of the report. Heluer then livicated U.at ho wes '
Doln Lo have a subpoona dszuxd for Yoy Drookley to produse this yo-orte

Thon e Foley loft 1o stand tho Jury was diemisved aid Paley node a
motion o sirike frow 4o record a1l evidence partainiag; 40 the deooptivo memorands
of Jammary 27 and Haweh 3, 1949, on ih¢ provals ot 1t was & clear vage of
ontrapmont by tho FOX and tho Dopartment of Justivce. Thilo motion wos iLrvediately
overruled by Judpe lcoves whio stated, "0f compee thore 1s no ontrament."

Ploor U.en atalnd he wanted 1o axgue Lo moblon do Alundsa, ad il A
tioe Mwlge Pooves stated ho uld nob allow Lha Lo arguwe tho motion, thad ho covld o
orally tam Hw motion to the cowrd bub no armment would Lo allored. Mo also !
told Palisy et ho wea puln; to deny this wotion to <iamdsg,

Falnor thon stated that Lo ordared Speeial zout Thomg Al Menden'all to
tale tho atord ng U0 2ivst defense ritross,

SUCOT IALTOE P your Auf eration.




¢cc = Mr. Delavigne

® @ noon 1513

¥re De N ladd o0 1:1’ LLe
e Do Fletzher

JTTH COPLOY
BSPIMNAE - R

1

Durdng the afternoon Court svssion on the .mstand date,
Delenge Altomoy Falmer callud Speclal Agent Thomas Ae Nenslcnhall,
Suparvlsor Tenneth Delavigne and Speclal Agent in Chargo Cuy flolteld
of the .ashiln, ton Fleld 0ffice as Dofense witncoses, Paluut was very
unsuocessfl In ellclting any dnfermation from these Liree mon, inasmuch
a3 ncarly every questlon he askied was objected to sad the Court sustained
the objootion, The Court did not evon aldlow Paluer o ask Lue witnes.oes
on Wit datesCoploa was surveilled in Jashin,ton, who gave Lhese en
lustructions to investipato Coplom or what these instructions wera.
Palnor did ask Agenis Delavigne and )} endonhall when they first lLeard of
Judith Coplon and both answered "in ‘hu early parh of January, 104D

Tho d-ta alips were exhibited o Agents Delavigne und lendenhall
aryl both answered ihat they hud never secn these parilculur dosuusnts
{reforring Yo the orizinals). Tikewise the Agemts ntated ‘hat the had
no knosledpe of the two deceptive ecoranda o January 27 ard Rareh 3, 17L9e

Palnor exhibited %0 SAC "obtiul Lhe TBY investigative veports from
which ilie data slips were nado and acked him what kid of reports they were.
Lre ‘ott:l anewored that they wers inveobigubive reporte. Fal-wr then exhi ited
Lo tre Tollol the two deceptive nmocorarda sentioned above whlch nould uot be
ldentidled by Mre fodhole

During tha 3;b0 Jhelie recoas Mye Falior advised Specisl Agert Te 3.
M1 rthat since She Judge was $7ing hle hunds 8o nuch with resycel to His ’f{
Questiondng of Agent Lendenhall that ha probably coudd pet thirou h with f&

Asent Nelaviiiey SAC Modte) and Insjector Plotcher %y 3130 or LiCU Duiey
aul roquested thit fgont 3l 'ler call v, Victcher and lLave him oove wo thy
Gourd Uouses  Agent Uiller told Mre Kelly of Palmerts voyest std . K 11y
adviged Ajont ¥illor to 2ell Ur. Tlotclier that 47 he liad beeu served
wlth a 8¢ pouna Lo appear at Cowrd, bud 18 be d4d not have a s bpoera for
hin ol to a;puar,

A he suspeus on ol Court todsy ab 4100 peti, Palner inilesbed
thot he was odn 4o call Tnnupootor Modoher o3 the frut widigs Yor 4y oMo
POPNINLe  re Yolly ctaded thad AT Ure Pl3cher Las Loen Lerved 1ith & the
peend 4L o ghmdd appear, ollerideo note

WARLHI LMV ONY Thiy L8 Jor your dnloveaddon. f,‘ &,‘2 j’ / ) gfm ’/21

N

T

‘ oo no [




¢c - Mr. Ladd
‘ & Fletcher
' . Lamphere i
Mr. Delavigne - Room 1513

¥r. D. ¥y Ladd June 15, 1749
K., Be Fletcher

JUDITH COFLON
ESFINNAGH « B

At 3145 2.m. on the Instant date, Archibald Pslmer talephoni-
cally contac'ed Special Agent T. £, Miller and requested that the
1atter have ixr. He Bs Fletcher and ¥r. Swarts of the Bureau availsble
Yo tes ify at 10100 a,m, on the instant date. Agent Miller advised
¥r, Palmer that esterday after Palmer "ad requested Agent ¥iller to
get -in touch with ¥r, Fletgher concerning his testifyin;, that Agent
¥iller had jons Yo Mr, Kelly and advised him of this request. Purther,
that ¥rs Kelly hed said that if ¥r, Fletcher had been served with a subpoena,
he ghould appear, but otherwise not.

¥r, Palmer then advised Agent Jiller that he had a subpoena for
both ¥r. Fletcher and Swarts which had been issued by the Court, but that
he thought it would not he necessary to ;0 through the forrality of having &
United Statez ¥arshal serve such & subpoena on these two tovernrent officials,
Azent Eillor told ¥r, Palmer that he had nothing whatever to do with making
such a decision and that Mr. Palamcr should take it up with Mr. Kelly.

¥r. Palmer then stated that he would appreciate if ¥r. ¥iller
would rejuest Mr, Fletcher and lir, Swarts to at least he available arcund
10:00 a.m, so that if such were required they could be forually served ith
4 ‘sutpoena, whith, as stated zbove, are outstanding.

Apent Millepr advised Mrs Palmer that a8 ¥r. Lamphere had testified

on the stand the other day, Mr. Swartx wight possibly be out of town and un-
avallable at the presont time.

TS421CS

h
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DIRECTOR, ¥BI ‘ Jme 15, 1949
SAC, WASHINGTON FIZLD : -

JUDITH COPLON
ESPIONAGE -~ R

‘ On Yune 13, 1949, Mr. EDTIN G, BROWN of the Brown Instrument
Conpany and Minneapolis-Honeywell Regulator Campany, called at -thig office and
‘advised that hig name was brought out in tha COPLON -trial as.noted in the June
-8th 1ssue of ‘the Washington Post, He stated that in view of other developments
in the trial, he anticipated the possibility of being subpoensed by thw deinse
-attorney., In-this comection BROWN said that betwearn Wovember 1547 and March -
1948 he advised av agent of the Philadelphia Offico of comversation he had with
a Jir. ¥, ¥, EESHIN of Antorg regarding equipment Amtarg wanted to buy which
might be used for production of atomic energy. BROWN did not recall the nawe
of the agent but thought 1t ‘might be DONOVON. -

. BROWKN stated that his recollection of his conversation with
this agent is now hasy and requested that his memory be refreshed by being told
what infarmation he had furnished, ' '

The newspaper item {o which BHOWN referred stateds »Other info
produced from the FBI flles relating to the Russian Trading Agency includeds
E, G. BROWN, of the Brown Inst. Co., Phil., told the FBI he had been asksd by
an Amtorg representative to act aza *frontt in the purchase of vacuum equipment,”

' The indices of the Washingten Fleld Office reflect omly that
NIKOIAI NIKOIAEVICH RISHIN was in 1547 a staff momber of the Amtorg Treding Cor—
. porstion, 210 Madison Ayemue, residence 32l West 8Lith Street, New York City.

The Burexu is requested to advise immediztely whether -this in- ;

formatian can be furnished to My, BROWN, sad whether or not this infermation ;

:;111 be rg‘:iabd +0 the Washingten Fleld 0fffoe by the Bureau or by the Phila- ]
phia Office, ‘

TAM sMAH
:65=5128

e,

Mo




) Subpoena to Testify » ”
1] . \h | \ :,f,

Bisfrict Court of the Unitedr Stafes
SRR ' “FOR THE

‘DISTRICT OF Columbig
i DIVISION

No.381-49

t
4
(
i

To .§.A.,Thomas Yendenhall "}(‘tflef' person intended being the person who fetumed;
documents now marked for identification to brother of defendant) :
Federal Bureau of Investigation :

' Department of Justice Bldg.,Wsas tqn,DO, . " '
Youpare hereby.commanded to apgeargin ’the‘D}ixs 3§t 8oui't of the United States for the

L. Criminal Court No.5 . .
District of Columbia - at 5th and E Streets NW in the city of

W,ashinglton .on the 310 .day of Jyne 199 -at q1q Oclock , M to
tes'fify in the case of the United States V. Gopy1 on

This subpoena is issued on application of the ﬁef endnnt

(and bring with you all receipts covering the spaid.
return and being HARRY M. HULL S
the docuuents.or

on snd prior > et S

to March 4,1949 wien keys.were taken f 3

defendant «of sald’room) ;Réceipt dated e

1 Insert “United States” or “defendant” as the case may be.

Y

$5-812-6- #25



RETURN ON SERVICE

Received this subpoena at

and on at
within named

by delivering a copy to h
lowed by law.

Service Fees

Travel
Services
Total  merecrvcmrenencnne $

B S

A Y §om .,

District of,

THE UNITED STATES OF AMERICA
V8.

United States District Court

and tendering to.h

SUBPOENA TO TESTIFY

¥

on
1 served it on the

S

the fee.for one day’s attendance at the mileage al-

By

p
U W
-z =g
s -
l..-#‘ r——
]
B
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3
Duces Tocum “

Bistrict Court of tbe WUnited States for the Ewtmt of Columbia

HOLDING A CRIMINAL COURT FOR SAID DISTRICT

THE UNITED STATES C)

4

vs. P
" No. ..381-48 , Oriminal Docket.

corernenerINAL £1.. 0OPT1ON e

J.Edgar Hoover, Director,FBI

LT PR L R P Py T P Y PP T e ) Y O r '

L.Nichols, Assistant Director FBI, or
The Presivent of the Tnited States to .......Sunervisor==K.A.. Delavan... ,

You are hereby conmmanded to attend the said Court on W ednesday

tRE worresnnBericnnn. daY Of - Juhe , 1948, at . 30...... o’clock .A«. M., to testzfy

on behalf of the defendant, and bring with Yyou -.all-oxri inel-FuBrlv-rocorde——
covering and referred to as being the original records from which all data
~sttps o;r ape'rs' removed-fronpoekedbosk ol Tud It Cop IoN "By "SpesiEl
NV SIAE 0 Arent T.Scott Miller on night of Maxrch 4,1949, _were alle-
> " ’:‘1 ged to be copied in whole or in vart and which have been
respvsslanensissesvonsasines il referred.-to--a6-$he-34-on-{roreor- Yese)-daty-y Bitps
,*\l o ‘ ‘) being the subject matter of the indictment filed as
e "y gboveTnuRYETed anad A T SHIng—the case now on trial (a

and not depart the Court without leave thereof. en 131@-) - ‘a
wlmtgé, The Honorable Chief Justice of said{Court, the 6, ..

A

o of - ,.41)1949;

HER LHARBM MY D, C.

’4“. ,’
(U IS L) ' s

(X/WVI/]’

Depz{ty Clerk.




MARSHAL’S RETURN

Summoned personally all, the

____________________ day of eeeeee o, 19
Nottobefound: . .. . .
Marshal.

Criminal Xo. ... ... ...
\S i

[P AU

UNITED STATES

) vs.

SPA AD TEST ON BEHALF OF DEFENDANT

(Duces Tecum)

Criminal Court Nou oo .

Justice.
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O]ﬁce Memowmdz;m UNITED STATES GOVERNMENT

TO 1 GUY HOTTEL,. SAC, WASHINGTON FIELD : 'DATB: June 15, 1949
PROM 1 KENNETH 7.DBIAVIGNE,, SA |

SUBJECT:  JUDITH COPLON
ESPIONAGE - R

On -June 15, 1949, Mr. HOTTEL advised me that the Director

has issued instructions. that no agent is to testify .in the COPLON case:
andess he is in prior receipt of a subpoena,.

KTD:MAH
65-5128

' 5
¥ ‘ '

(sids5/709 +437]
- F. B. | :

* JUN 151949
\\NASHINGTQN DJ
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STANDARD FORM_NO, 64 .

0]7‘26‘6 Memomndum UNITED STATES GOVERNMENT

TO : GUY HOTTEL, SAC DATE: June 17, 1949
FROM" : HOLLIS W. BOWERS, Special Agent
SUBJECT: JUDITH COPLON

ESPIONAGE - R

65-5128

.Re memoranda by SA WILLIAM T. FORSYTH, dated May 8, 1919, F. B.

McGIVERN, dated May 9, 1949, JOHN C. NEBLY, dated May 12, 19l9,

T. F. CURRY, dated May 1k, 1919, and P. E. ERTZINGER, dated

May 17, 1949, all concerning JIDITH COPLON, Espionage -~ R.

Reference memoranda éertains to certain telephone calls
from Captain FRANK F. WORMWOOD, United States Ammy, who originally

-telephoned this office on May 8, 1919, concerning certain informa-

tion he obtained from ROBERT SMITH, Penn Radio Shop, 1227 Pennsyl-
vania Avenve, S.E. In response to the complaint of Captain
WORMFOOD, the writer interviewed ROBERT LEE SMITH, of the Penn
‘Radlo Shop, who informed “that HARRIET MacDONALD, of 1251 G Street)
S.E., a former student of SMITH's in a War Production Board ‘
Training Center, had-heard over her radio a code and she had
broken the code down.anduthat it pertained.to the COPLON case.
SUITH said that she picked the code .up on the radio by induction
and the way:she determined that her information was .commected

with the COPLON case is as follows:

JAN VALTIN wrote the book, “Out of the Night®, which is
concerned with Russian and Communistic activities; further, that
WVAL® and ®TIN® are the first three letters and the last three
letters of the name, VALENTIN A. GUBITCHEV, and that it was through
this 'breakdown that she came to the conclusion that the information
she had had to do with the JUDITH COFLON case.

It was explained to Mr. SMITH by the writer that if Mrs.,
MacDONALD had any information of value, the:FBI would be rost
willing to.accept it, and that she .could telephone the writer at
his office through a pay station and feel secure in discussing
whatever information she had, or she could core down in person..
SMITH said -that he thought that she would be reluctant to do-that
and thought perhaps the writer could interview her by making a
voice recording‘in the radio shop. Obviously the writer declined
to do this.

?--‘ =00
JUN 17 1949

W

i
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Tetter to SAC -June 17, 1949

Reference memorandun of May 17, 1919, reflects that
Captain TORMNFOOD telephoned this office and stated:he offered his
apologies concerning ‘the complaint by SMITH -and the -dnformation
‘that he, WORMWOOD, had furnished to this office.

‘No ‘further actlon is contemplated. in this matter.
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STANDARD FORM NO, 64 ’ . oo ,‘ ““:’T
’Oﬁice Memworandums « UNITED STATES GOVERNMENT

'TO" 1 SAC DATB: May 14, 1949

SUBJECT:UNSUB om— ‘ f 'X / \‘ . !
FRANK E WORMOOD, INF ﬁe;fer to. serral 73
INTERNAL SECURLTI* G

_Above .named individual telephonically contacted the %vri’te’rv this date
and advised that he had just interviewed ROBERT SMITH and tHey-had-nade-2.
off- irhorftance re

recording of the conversation they had. He considered it to be
cormunist matters and stated that he had contacted' SA BOWERS and that SMITH

had been- interviewed by Bowers. Wy 15 12.07 04749
The above info was furnished to SA Bowers whe.adviseq dhati duterviey, had’

failed to disclose that informant or Smith ‘had . inforpation ¢L7yaIlues oTa
clains to be Air Force Capt and will furnish the info he has )



'

Washington, D.C. ‘

I, BERNARD 8, XORRIS, make the following stetement to Special Agents

HOLLIS Vi, BOWERS and LEWIS E. OLENN of the Federal Bureau of Investigation,
T give this atatement freely and voluntarily, with the understanding -that
it can be used against me in a court of law,

Prior to my moving to the second floor from the sixth floor of the Justice
Bullding, X recall a conversation between MR, WHEARTY, MI3S COPLON and
myself (I don't recall anyone else!'s presence) regarding the 'program for
examining organizations under iixecutive Order 9835, I don't recall
whether MR, WHEARTY actually had a copy of the standards with him, 7T do
not remember any specific details discussed, but I do have the impression
‘that MR, WHEARTY, at that time, was rather unhappy about the way in which
policy had been arrived at with regard to methods to be used in analysing
the organizations,

After that time X do not recall MR. WHEARTY having said anything further
about the organizations placed on the Attorney Ogneral's list and it is my
opinion that after ‘the above-mentioned conversation, Mr, WHEARTY handled
his assignment in this comection very efficiently.,

I have no recollection that MR. WHEARTY ever made any statement to the Y ’
effect that he anticipated joining the American Civil Liberties Union, )
I do not recall that any discussions occurred, after the Attorney General's
21ist of organisations was compiled, concerning the fairness or unfairness

of 'the inclusion of any of the organizations in this list,

I have read the above statement consisting of -one page and to the best of
my recollection, it is accurate,

/8/ Bernard S. Morris ‘
401 23rd Street, N.W. #405 \

Witnesses:
Hollis 7, Bowers, Special Agent, FBIX
Washington, D.C,
Lewls F.. Glenn, Special Agent, ¥BI
Washington, D.C.
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Diyestor, FBI | Jume 17, 1549
GUY HOPTEL, SAC, Washington Field ‘

JUDITH COPLON
LSPIONAGE - R

This As to-advise that on June 17, 1949, Special Agent
T, SCOTT UILLER teleshoned from the Mmielpal Courthouse whare the
COPLON t>1ial 42 being conducted and advised that Mre JOHN XELLEX
and Mre RAYMOND P, WHEARTY had requested that BERVARD S, MORRIS

be interviowed, tha reason for this bedng that COPION had stated
that she and the rest of the employees of the FARS were dlspusied
with the standawds that had been sot up to be used as » basis.for
putting organizations on the subversive Llsts further that COPLON
had ~iven the pencral xossen for this Msgust eg balng $hab
Andivitvals would be hurt Tho wore nob acstually subversivos :
further, that RAYION) WHEARTY had told PALS employses that he folb
the sams vay, at which time BERVARD MORRIS was presemts further
that RAYMOND WHEARTY sald he falt like Jodning the Ameridcan CY
Libertics Union and that these statements had been made in the
office on the sixth floor of tho Justios Buflding in the presence
of BERNARD MORRIS. ‘ .

‘ Spocial Agent H, DUDLEY PAYNE of this office obtained
clearancd from lire HOWARD FLEPCIER to have BERNARD HORRIS intervicwed,

on Jupe 17, 1949, at 12110 P, M., Special 4gents HOLLIS
W, BOERS and LETIS B, GLENN of this office interviewsd BIRNAHD S.
MORRTS in room 105, State Departnent Amnex #1, LOL - 23rd Strest, N, W,

 7THORRIS wes asked if he recalled any cohversation amongst .
the employoes of FARS converning orpanizations placed en the subversive
1ist, MORIS stabed he did not recell any specific conversation nor
did he veeall any specilic discussion by WITARTY; furthor, thet he
didntt recall WHEARTY ever saying amything about jodning the Americsn
Civi], Tibertios Unien o that he desived to join, MORRIS added that
he didatt think the Mnion was on the subversive 1ist, MOR™IS continued

that he didntt rreall any post morbtensg by the 7ARS emnloyees concerning

orgenizations on the 1ist after 14 was published,

; HORRIS advlised that ho thinks thers wag ame (dcoussien
Yoo .rding bhe standarde for placiag the organizations on tho List Lut
he oouldntt rocall any me aplovee saying anything aboub tho 1lets

655128
Incloswre
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further, that it was his idea that the list was a cmtinuing study, meaning
that an organizgation could be dropped if 4t later was declded that it was
not_subvorsive o an organization could ba-added to-the list, He explained
that in his opinion that would quash.any idea about the falimess of the
standards, o ‘ !
Tidth regard ‘to the hurting of individuals, MORRIS said that
that may have -been paxt of the picture -but he docen't recall -any
particular diseussions:concerning this points MORRIS also sald that if
any of the employoces didntt 1lilke the standards that he thinks that
Feritical™ would be the word rather than "disgusted”, MORRIS informed
[that his office was on the sixth floor of the Department of Justice st
ona tine iniroem 2., the axact muber he couldntt recall, andfhab
RAYMOND WHEARTY did.come up and talk to him.and CCPLON and apparaitily
at the tine hod had a Hull dress discusslon with somaone on tho socond
f£loor concerning the methods to be used in analyzing the organizalionse
MORAIS sald it was his impiossion that WUEARTY was not too happy ab the
ting but he eouldnt. say exactly why he was wnmhappy. MORRIS cald that
this visit by WiIDARTY was pricr to the time the 1ist wus publisheds that
after the 1ist was publishod, RAYMOND TTIZARTY Just continued in his ‘rork
and hendled 4% well and said nothing, \ « | |
f § (.4 ' . , R
: The signed statenont furnished by BERNARD 8, ORRIS upon the
conclusion of this interview has been turned over to:lMre JOH! KELLEY at
the Mmicipal Court, One copy of tha signed statément of BYRNARD S, }MORRIS
13 being forwardod to tho Burean with thls lettere -

- -
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STANDARD FORM NO, 64 ,‘T “
’

Memomndzmz 'UNITED STATES GOVERNMENT
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"TO
FROM

SUBJECT:.
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GUY HOTTEL, SAC, Washington Field DATE:  rune 17, 1949

THCMAS .A. MENDENHALL, Special Agent

JUDITH COPLON
'ESPICNAGE - R

At 1:05 P, M. today, SA T. SCOTT MILLER
telephonically adv:.qod that Mr. KELLEY wanted the list
of itens in Miss COPLON!s roon at Mclean Gardens,

-

The 1ist in question consisting of two sheets

- of lined notebock .paper, handwritten in pencil on both

sides by JUDITH COPLON,, had been“turned over to the
writer by her brother on March 27, 1949..

This list designated:as X-33, was furnished

'by SA FRED VEBB ©6f ‘the FBI Laboratory, and after.approval

by Mr. FLETCHER, was delivered to Mr. KELLEY at the
Courtroom during the. 3:00 P, M. intermission on-this

-date,.

At the same tine, the results of a reinterview
of BERNARD S. MORRIS conducted today at ‘Mr. KELLEY!s
request was furnished to hin. This was also with the
approval of Mr, FLETCHER,

M

; =
TAM:cl / ! : N 1.7 1949
465128 1 Jb:‘(l?
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‘ CC # Radd
. #Fletcher

M¥. Lamphere “

¥r. Delavigne _'{1‘5'13

Yr. D. ¥ Ladd Juna 16, 1749
H. 0. Fletcher

JUDITH COPLON
ESPIONAGE - R

Special Agent Viller advised that at 2:00 p.m. today Lr. Ray
iihearty of the Nepartment was still on the stand and there were no
developments of significance. Mr. Thearty was asked as to the identity
of the confidential informant upon whose information the case was opened
and the obJection 10 the yuestion was sustained.

T talked with tr. Whearty last ni ht and he advised he 1id not
know *he identity of the informant se any further guestloniny along that
1line will not be harmful.

ABPII0S




Ae Ladd
! 6 MR Fletcher
' Lamphere

1. Delavigne - Room 1513

¥rs Do Mo 1844 June 17) 19}49
s 3 Fletcher

JUNITH COFLON
ESPIONACE, = R

. Vetween 11390 &me snd 12230 Peke, Coplon tastilied to the
Anformation being et out hersinsfter,

In the eurly part of January, 1749, William Poley came to Coplon
vith s veport, allegedly oade by the FBI, and rarked "Top Secrst.” (oplon
sald that this wus stranse inasmuch as the strongest language she had ever
seen describing Fal repoita way "Strictly Confidential." ghe stated that
Foley denoritied the report as beln; one dealing with NMussian sspionave in
tire United States, She asked him if it were ahout the aton tomh, She said
thet Foley asked her to look through 1t, which she did. Coplon said that
this so called confidantial matter was a laughing natter insamuch a9 she
had goen nearly all of the Anformation in the newspapers in connsetion with
the House Me-tmardcan Activities Commiites, Her subsequont testimony ¢one
cerming the top seored revort was trying Lo yive the inmpression th t Foley
showing 1t %0 her was also a "decoy® and that thoere was nothin: ennfidential
aout the report.

She explained the typswritten statemeni found in ier puvse at the

tiwe she was arrested pertaining to the top searst report by stating thad -
she was ;oln; to include that {n a ' ook ahe was writing,.

Relative to the three surveillances in guestion, Palmer 111 roduced
into evidence 4 detacha le¢ shoulder strap which Coplon hooked on to her
purse in evidence and testified that she was using the shouider strap on 3/
the occasinn of January b and Pebruery 13, 1.4, Lecause she wasourrying f’

A valise on thoze two occasions, L
~ Coplon testified that she and Gublichev were arrested near the

sorner ‘of L0tk Street and Third Avenue, but tuet they were ap-roaching

Third fvemue, GCoplon stated that on “arch L, 1949, Walle Azent Ta S. 4iller

was  queetienin; her she .1ld nod reconlze him or unyone ¢lse in the

room ag nelng someons she had even previousdy. She did state, however,

that while sho wuis In lhe Jomens louase of Netention in New York City, she

tegan thinking about lies Yancs and racalled that ghe had geen ¥izs ‘anos

in the elevator at 190th 3trest on February 10. Coplon further stated

that <en Avent Willer took the stand and testified chout his surveillance

of her in tha «lovator waniloned alove, she recalled & man who uppears

1o he ¥y Viller in the clevator end subsoyuently in the park,

L4 -573 ¢ ’«4/3’/
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Coplon stated that on the occssion of Jenuary 1L, upon arriviny
in Yew York City sue spent forty-five winutes in the ladias roon but that
most of that time was consumed in a “elephone booth ab which time she was
conversin, with Jubltchov as Lo where they would meab, She sald that
thoy oriiinally wanted to nmeet abt Toffwnetiils at L3rd Sireet and Time Square,
but that Qubitchev asked lier if she would xeebt him al the sorner of 173nd
Sireet and Rroadwas inaswuch #8 he had to o up in that nel hvorheod in
order 1o goe a wan 4n connection with dSubitchaevis mited Yationa work.
Conlon sald that she called Uubltehev abt the United Mations, ,

Coplon statad that when she went up to 193rd Stroeet she declded
4o stand in front of the Little atore inasmuch xs theve were a .roup of young
men in the store and she did not feel that she wanted to wali in therewith
thea, '

She stated thit she took the elevator at tho Si. tiicholas urd 173l
street stop Lecuuse she had snever been to that station before and did not
know her way.

Aelative to February 19, 1519, she stated that she vory easily could
have had soue Lype of fol ‘el paper in her purse when Agent Miller looked in
&t in the subway train as he so testified. She said thal she did not know
that Agent Miller was atandin, behind her, 3She testified that the slastic
strap on her riht shoa Lroke on that ni ht and the reason she hcpliated
©-4n Penn gStation whils walking to the subway station was that vhe paused
in front of the ghoe shine ntand wondering whether they could fix it,

X foplon ataled that Cudbitchev called hor twice at her houe over
Indugural Tay weekend {January 12«23, 1719)e I was at this tima she

- s reed to meal hin on Tebruary 18, and that they decided to meet at 193rd
and “roadwey inasmuch ag Gublichev save tha ssme vxplanation &8 on January 1k,
88 10 why hu wanted to neet there. '

. Coplon stat d thal prior to the time ghe set Mubitchev sha was
considerdn quitting her job &nd suking for an application blank Srowm 'nited
tationse At thle poinl Palmer introduced an savelope and upylication blank
seat to Coplon Ly M. ’

Palawe also introduced an envelope and Civil Service parphluty
dealin;: with sxapinatlony and spplications dn commsciion with "Intelligence
spesialisty,n ’
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At 3100 pome on instant date Judith Coplon took the stand
ard at LieQ0 pore whsn the Court suspended lor the day, she was undep
divect examination by Falwmer.

Sne ;enerally teabificd to her back round and stated that she
had hecome interested n being a ropovter wiille at Pamard College, having
work-d on the schisl paper, the “ammard Dulletin.

She ptated L=t she first wet Valentine (ubjtchev on Labor Nay
weekend in 10 at New York City, ©he stated that she was lookin. at an
art exhihit In the lusoum of Modern Art (lLast 53rd Street, Wew York City),
and while lookin, at the exhibit soneone near her stated Tihat do -ou think
ol that.™ Caplon sald "not nuoh,™ amnd she struck up a conversation with the
parson w20 had v ade the vemark and who turned out to be Gubitcheve She
tegtificd that she saw him 4 ain in Septecber, once in early October, once
in the la.ter part of Uctober, and on Christmas Day. On this latter meeting
they met ut Rockefellor Center nt which time she _ave im B necttie axd a box
R copkties and ne jave her u bouguet of flowers.

Relative to January 1l, 1948, Coplen stated that ghe had wed him
in Tashin ton NMeichte snd had ;one to the reetaurant, and it ras about the
tiwe that they nad left the restaurant Lhat Gubitehav to1d her that he
wag racrieds  Coplon slabed thatl she b.came very upset because she bliorht i/
tab 609 wan in love with nulltchev and during their walk fron the restanrant ﬁ
to thy subway he Lried to caln her down, and she kit at hin with toth her i3
fiste and 2 rolled-up news)aper, i

Ab L10O pomy Palper presusebly was rolny, into matteres relatin: /
to tarch L, when the Court suspended for the day.

It ikt ho gbabed “hist during the direet examinetion, foplon
catu orieally denied the char,es in the Litletient o ieh Faluer read b:
heps She also denled thal the ever - ave Oublictev any dotumonts, ef celers,
&nd fuprther thal he did nel ,ive er avythin other 4han the bouquet nf
rLowers.

she steted that he informed rer of Wis oceupation an” 61 had
kerely told him that she was ewployed by the Department of Justice. 2e
gtated thet they nover discuss:! tin'y resrective oscupationg, inasrmeh
a8 che did nobl want to full abuvt hera and she kner nothing aloot sonstrvetion

engineering which was his owcupation, & ..é/ (l % - 5/3 f 7
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Relative to the wanner of contact Letween the two, Coplon advised
that. she nad supplied OQubitchev with hor telephons nusber in Yew York and
washin ton aoi on one ocoasion he cslied her in Fashin tune (m seversl
occaatons he callud her ai her hose in New York (that of her parents).
Coplon sald that on thiee vccasions both her mother and her hrother snswered
the phone, Just prior to the time that Falwer sllolted this vatho! of
contact o Coplon, he sakted Coplon L pubitchev kad an accent Lo wilch
Coplon angwored in the aiflrsative,

The prasecuting attomneys are oontenplating bringing out in cross
sxuninatdon and, 1 nccessary, pubt on rebittal ovidence whlch is concerned
with Coplon's illicit velationship with liareld Fe Shapiro, & Departmental
Attorney.

REC REWD TINNS  Yhis i for your informatiotie

N
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Between 3 and 4 p.m: of the afternoon session of court Mr. Palmer

conbinuved his direct examination of Mr. Vhearty. * Generally spezldng ¥r.

Palner was trying to elicit from Mr. Whearty Coplon's personal qualifications,.

how populax she was among the employees of the Security Division of the

Department and information about hexr effieclency ratingg. It mizht de stated
: that on one occasfior Paluer asked M. ‘hearty if he had ever had any Information
' from any source that Gubitchev was a Russian spy. Mr. Whearty asked Lr. Palrer
"You mean exclusive of this case.™ Vhereupon Palmer said "Yes" ard \hearty said
"No .~ ’

!
Tomorrow Worning Palmer will conbinue his direct examination of Mr.

Yhearty. |

% It mizht be stated that Judge Reeves told Mr, Xelley and Mr. Whearty

i that Palmer frequently comes into his chaxbers and that he, Judge Reeves must
call his secretary in co that there will be a witness to the conversation..

ﬂ Recently according to Judpe Reeves, Palmer told the lattex that he Felmer camot

! see how there could be anything bub a convictlion In the Coplon case.

ERCON TSI DATION: This is for vour lnformation.

1/fag /

NAYRYY MW,
SN 20139 |
WASHI 9N D C
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June 17, 1949

At 2:00 p,m, on instant date, Judith Coplon again took the stand
on direct examination, at which time she resumed her testimony concern~
ing the meeting of February 18, 1949,

She stated that when:-she, Miller, Manos and McAndrews got out

of the elevator at Fort Troyon Stop, she and Miller were the first out, at which
time she approached Miller and asked him how she could get to Broadway, She
said that Miller muinbled something and walked out into the esplanade and that
was the last she saw of him. .

-She then substantially corroborated the testimony of Manos and

MeAndrews concerning the events which immediately followed, with the exception
of stating that McAndrews made the statement that she must be 3 very brave
and courageous little girl to walk around a deserted park at that time of night,

clothes, Coplon asked if this was necessary and they said that it was. Coplon
. stated they both poked around her body and made her open her mouth, After
they had found nothing they gave her her clothes and told her to dress, ;

TSMmpd

The line of gquestioning was then shifted to the event which took
place on March 4, 1949, after Coplon was brought to the FBl Office after her
arrest, She statnd that in ¢connection with the strip search of her by Sappho
Manos and Genevieve Chara, Manos held her while Coplon pulled off her

¢

The testimony of Chief Clerk Sapphe Manos weas to the effect that /
she and Miu Chara requested Coplon to remove her clothes,

Coplon stated she was then taken to be photographed in the presence
of several men (dressed, of course, at this time). She stated she was then
taken to the room where she was questioned and that present in the room, other
than herself, were Agents Miller, Robinson and ‘ilson and Misses Manos and
Chara, She said on several occasions that Agents came in and out, She stated
that during the questinning someone handed Robinsbn some pages of typewriting
and Miller and Robinson would talk to each other in an obviously loud whisper,
mentioning "*men'’ **Russian,’’ and "*papers,'’ trying to meke her think that

it was Gibitchev's confession,

55128 - 43

Coplon stated that Miller advised her of her constitutional rights
before he examined the contents of her purse and later on, just be{ore he began,
asking questions of her, She said that Miller began to question her and that it
was he and Robinson who did most of the questioning but ‘Wilson ssked her a
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few questions. Shc stated that Nurse Chara.gave her some- ammonh -capsules
and safd’'they were 3“:! to- smcn in the event . she felt.like she was going to
“{n‘o !

She stated she .immediately asked for a lawyer and that Miller '
told her they would get to that-a little later, Slwsutu she asked that her. :
family be notified while she was in-the nurses’ office and later on that.evening,
about 3:00, asked that they not call'her family but to.call-her brother who would.

explain to:her family, The Agents-testimony previously in’ this case was to the
effect.that she did not ask:-for an attoraey uatil approximatsly 2:35 p.m., at
which time the questioning ceased and that.she at no time requested:her brother
or her family be notified.

She said she did not see Mr. Whearty until just before she was
brought before Judge Ritkind at about 4:30-a.m,, at which tkn« he said ‘Here
is & subpoena Judy.*' l

. Relative fo.the:questioning, Coplon stated that Manos made:only
side remarks and did not question her. She stated that the Agents voices
were [riendly in the beginning and that:she answered. all questions with *'No
comment,"’ She stated.that Brewer Wilson was writing most of the time.
{wilson. was' keeping the arrest-album.) .

She stated that she was not advised of what she was arrested for,
The testimony has:shown that she was advised that she was being held on
espionage chavges,

She stated that later in the questioning Robinson called her a piece
of white trash and he had come in contact, as an Agent, with all kinds of-trash Cor
sitting in the 3ame - chair-as she. Robinson emphatically denied:this charge .
when it was made to him by Palmer on cross.examination,

She.stated she had no.chance io~slc’¢p. The testimony shows that
she was asked about 3:00.a,.m, by Mr, Belmont if she desired to lie down and

'that. subsequently, between 6:30.and 11:30, arraignments, she rested on a bed

in the New York Office.

¥

She stated that when she was allowed to:call an attorney, Mr. Levin,

‘at:about 5:30 in the morning, that Miller wrote out the charges for her on a

pilece of paper and she advised.her attorney-of them, She stated that at the
second arrajgnment the judge asked her if she desired to atay in the.custody

-z’- ¢
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of the: FBlor be turned .over to the United States:Marshal and upen her
attorney's. ucommondatlon she advised:the judge she desired.to remain with

th.Falo , , ;o b

Coplon:stated:that during the evening Nurse Chara told. hor she.
shonld tell-everything so she eould be: gltmorous like Elirabeth. Bentley,

, Relative to:the time that:she was allowed to'lie-down, between the: f
~ second and third arraignments, she stated that Misses Manos-and Chara

talked incessantly and she could:not sleep. She.said she couldn’t have slept
any way but she would have liked for-them $0.be quiet. i

She stated that before 7:00 a,m. Robinson would go out. of -the room
and.come back in, slamming newspapers. down on the table to.frighten her,
This was denied'by the Agent on cross: examiao.tion previously, :

She stated that at the 7 :OO»eraigmout,‘thcy read the:charges-aad
that Mr, Whearty asked for $50,000 bail:on her and $100,000 on Gubitchev. She
said that Whearty told the judge.that this was.a serious offense and that.they

expected her to'-lloc.

She 'was asked by Palmer-if she knew of an attack on Clark. in: the:
Dcpartmcnt of Justice by the press.and was asked if her arrest dida't. detract
from. the attack on-the Attorney General and 'the Department of Justice. ‘

Coplon stated she was taken to the Women's -House.of Detention
where. she was in jail for over-a week. She testified that her brother, Bertrand,
came to the Women's House of Detention during the afternoon of March §, 149
in. the company of Special Agents Kolar and'Glascock, at which time her brother .
had her makeup -kit, which she had:checked in Penn Sfation upon her arrival'on
March 4, She stated she signed a permission for them to search the kit and-
stated that Miller had previeusly asked -her to sign-a waiver of search but she
had stated she would net sign anything in the absence of an attorney. At.this
point Palmer introduced the following documents in evidence:

(1) A statement by Bertrand Coplon dated March.5,.1949; setting out
the details of his relationship with. Agontvaohr -and Glascock
with r lecct to the obtaining of’ Coplon s makeup kit at-Penn
Statiod and of taking itito the: Women's House of Detention, :

. (2) A waiver of .search signed by Coplon on March:5,.1949 with
respect to her makeup kit,

-3 -




(3) A waiver ot search signed by Bertrand Coplon on March 27, 1949

{

(4)

(5)

(6)

S

granting permission te Special Ageat Thomas A, Mendenhall
to examine the material of Judith Coplon in a locker which she
maintained at McLean Gardens ln Washington,

A letter addressed to the FBI h the handwriting of Judith Coplon
requesting that her keys be turned over to her brother and that
her brother be allowed to obtain some personal articles of hers
in the Department of Justice Building.

A letter to the Fairmec Organization, operators of Mchm’Gtrdcns,
giving her brother permission to nmovc her personal belongings
from hey apartment,

A list of items in Judith Coplon's handwriting which she gave her.
brother for use in obtaining her property at her apartment and
Department of Justice office.

A list of items made by Bertrand Coplea, which, presumably, is
a list of the materials he removed {rom her home and the
Department of Justice office.

The line of questioning then shifted to the part of the surveillance

on March 4, 1949, in the midtown area, Coplon stated that she had beceme
pretty hhd at Gublichev for making her sit apart from him on the bus going
dewn 9th Avenue and also on the Canarsie Subway train. She said that while
the two were walking down the Subway Station stairs Gubitchev told hex that

he thought he was either being followed By his wile's detectives or by the NKVD,
He told her at that time that they would go to Luchows and eat, She atated that
when they finally get together after leaving the Subway Station at Third Avenue,
she told him she did mot want to go to Luchows because she had a lot of things
to talk. over with him about his being married, etc. sad that she might cause a
scene in Luchows, Coplon reiterated that she at no time ever thought she was
being followed by anyone, especially the ‘FBL

During the walk just prier te thc time they were arrested, Coplen

said Gubitehev told her he wanted to explain his actions of February 18 and
about his wife,

Coplon stated that while she was in New York over the George

Washington weekend (February 18), Gubitchev called her and wanted to know if
she was coming to New York the following weekend, She soid it was too

“,-




expensive but shewould be in New York:the first weekend in March,

Palmer thea entered into an examination of her concerning how
much money the FBl'took {rom her when she was arrested. Coplon stated
she got paid that day and that her check was in the amount.of $102,25, She f
said she deposited $40 in the Lincoln National Banrk just befors leaving Washington
which left her $62.25 out of her check., She said she had between $10 and $15
befere she received the cash frem the bank, She stated she bought her round.
trip ticket, which was around $15,50, got something to eat before she left
Washington, speat some meoney in Weitsman's Restaurant in New Yerk, and
made some other minor purchases out of the money she had, [t is noted that
this brings the amount she had left to approximately what was found {n her
purse at. the time of her arrest, to wit $37.27. It was obvious from. the direct
examination that Palmer was trying to.show she had received no money {rom
Gubitchev and gave no intimation whatsoever this was mot the correct amount
found in her purse, At this peint Palmer-introduced into evidence the typed
receipt, setting out the denominations of U, S, currency in her possession
upen her arrest, which she refused to sign but which was signed by Agent Miller
and wimnqlcl by Agents Wilson and Robiason,

Palmer then elicited from Coplon that.irom the time. they-left
the-Carnasie Subway at Third Avenue, to the time they were arrested, they
bad been walking in the vicinity of Rutherford Plagce, which is adjacent te a
park. (actually Stuvyessant Park). Palmer then said that while they were
walking along the Park she could easily have taken the papers in her purse
and sheved them inté the grass, to which Coplon said that she could, and alse
could have shoved them inte Guvitchev's hands, She said that she knew mething
whatever-about Gubitchev being a céunterespionage ngeat, She also added that
she did not think that she cared any more for Gubitchev,

Relative to the deceptive memorandum of January 27, 1949, she
said that Foley had just thrown it on her desk and ssked her to read it, Relative
to the deceptive memorandum of March 3, 1949, she stated that about 9:00 on
the morning of March 4, 1949, Foley brought that particular memorandum,
together with two letters, and told her to xead the one absut Amtorg Trading
Corporatien because it was ‘‘hot and interesting,’’ She further stated that Foley
told her to write down the high lights of that memorandum and get to work on,
it tmmaediately, She reminded Foley of tlie fact that she was going to New York but

be aaid not to cancel the trip but to make the notes and work on it over the weekend
in New Yozrk, In his presence she then made notes which she identified ag the

.5“




Government's exhibit (the one which had been removed from her purse) and
asked him if he wanted her just to put.it in her purse, He said “'no'' that she
should. fold it up, put a wrapper around it, and in compliance with this she
did fold it, put a wrapper around it, and secured it with scotch tape, She
stated that this conversation toek place when no one was. in the room but
Folay and herself. She then stated that she put it in the same place in her
purse, whare Agent Miller had testitied he found it,

She stated that Gubitchev never told her to keep their acquaintance
secret {rom anyons and that she did not. She said that she mentioned it to
several people aad.that she mantioned she was seeing someons from the
United Natiens, an engineer, to Lenvin, the Departmental attorney in the FARA,

Late in November, 1948, Gubtichey told ber he was geing to the
hospital, She said she came back and asked Lenvin about the type of operation
Guvitchey was to hive and Gubitchev explained to her he was going to have

one which was an operation.close to his heart, At this point the ceurt suspended
until Moaday moraniag,
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On June 13, 1949 an Agent of this office was interviewing
Captain C. BURNS PRESSLEY, NA, Arlington Police Department on
another matter, at which time Captain PRESSLEY stated that he had
been contacted that day by Mr, ELVIN W, SILL, 5005 N. 17th Street,
Arlington, telephone CH 9318 relative to the above ecaptioned
mattor, stating that he had furnished information to tha Buresu
about nelghbors residing at 5001 X. 17th Street; nams not given,
who had several orgies and parties in their home which had been
the source of complaints on the part of several other neighbors.
This matter wae brought to the attention of the Bursau by Mr,
SILL, according to PRZSSLEY, because of the number of high ranking
Arny and Navy officers and foreign appearing officers in attendance
at the parties. Aleo, ¥r., SILL reported that the residents at 5001
N. 17th Strest had been seen in the open in the nude while these
parties were in progress, During the trial of the subject it was
brought out that the above address was being used for elandestine
purposes and ¥r, SILL'S name was mentioned in the newspaper releases
as having furnished information regarding the psrties, etc,

Captain PRESSIEY said that Mr. SILL had told him that he
and his wife, since the releass of his name in the papers, have
received frequent callas on the telephone from persons apparently connsst-
ed with Communist activities accusing him of being anti-Copmunist, a
"Red baiter", and using abusive language to both him and his wife,
¥r, SILL prevailed upon PRESSLEY to have the local telsphane eompany
remove Mr, SILL'S present telephone, mentioned above, and replaece
it with an unlisted number, Captain PRESSLEY seid this action
had been taken on June 13 and the telephone eompeny had agreed to
change SILL!S number on June 13, 1949. Captain PRESSLEY said that
Mr, SILL was incensed that his name had been mentionsd in the abeve
matter to the newspapers, He told PRESSLEY that he was planning
to report the above facts to the Washington Fleld Office in person
later that day,

The sbove facts were furnished telephonieally to SA KRNNETH
DRLAVIGNE of the ¥WFO, itlehmond indices reflect WFO letter te the
Bureau dated June 12, 1945 entitled H. WARREN DUNHAM, Internal
Security--Hatch Act, in which ELVIN SITL 38 the informant., No action
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Agent tilller at 11110 during: recess .f instant trial, advised
that Coplun had testificd concernin; the phssicel layout of the Poreipn
Agents Replstration 3ection, her dubles und explanation of the Tegistration
Acte She slated that early 4n January she had dissussed wilh Mpe Foluy
the uper conilidential report, Uhe stated Lhat she hisd not known that she
had lLeon under survelllance or invostigetfons A short “ime apo sho asked
& froind 10 her 4elejhione wsa tapped a9 she had Luard some ticking nolse,
The ,frdugngtmpuod Lo Ax the FRT had her poune tapped she wiuld pob be
aNuve v

Falwer 18 now reuding the \lturme, Generalls subversive list.
fhe Surther stated that s and the rest ol the cuployees of that guction
were dis,usted with tiw standards sob up for the eubversive List, She
stated that Ray hearty fult the san way wil had go stated in the presense
of "ernaxd Norrlse Also, that Hay hearty had wade the statetent 4o hepr
in the presence ol Gernard Yorris thul he felt 1ike Joining the Ameriesn
Clvil Lilertlos Unione. <Zhe sald the r.ason why they were disgusted with the
auliverglve 114 wan that gne of the organizaticne and individuals resed
way noh aotually be sudbversiva,

re Whearty sud tre Yelly rejuosted thut Bernard Norris bHe inlor- y
viewed irmediately,
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Oﬂibe ,Memo?mdum « UNITED ngEs, GOVERNMENT

DATE:

TO  : SAC s 5

FROM :  SA A, F. CALABRESE L St ST FE_ 270
SUBJECT: _ BOUDANTZ (mn) o0l 5EF I %3 ¢
orn Sutity = R S —/faﬁ._/ovg"

‘SA EDWARD F. STILES, NY Division, called and stated that C. I.,
NI 7507 advised that ONE BOUDANTZEU and another man left NYC.at 11:30 AM, .
DST, for Ds Co on Train F121, Car #210, and were to arrive. at 3:25 PN,
STILES said that SA GRANVILLE of NY -advised that surveillance should be
made to ascertain whether GUBITCHEV was one of the individvals. STILES
stated either SA's MENDENHALL or McQUEEN knew of this matter. This infore
mation was transmitted to Sypervisor DEIAVIGNE, and SA MENDENHALL. SA's
SINGMAN and FENSTERMACHER were assigned to take care of this assignment,
and_accordingly were apprised of the foregoing by the writer.
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OﬂiCe Meﬂw’dﬂdﬂm ¢ UNITED STATES GOVERNMENT

TO : SAC DATE:  6~20-49
FROM : SA JAMES FREW
SUBJECT:  VALENTINE A. GUBITCHEV,

ESPIONAGE = R '

65-5128

This is to advise that efforts were made by Special Agents, CWEN

‘Be CHANEY, and the writer, to ascertain if L, S. TOLOKONNIKOV was aboard

Pennsylvania Train #102 which departed from Washington, De C. at 11:45 PM (EST).
The above agents were'unable todefinitely establish that TOLOKONNIKOV departed
on the train, However, a check of the records of the reservations, reflected:
that Lower 1, Cr#1026, was reserved under a name which, although badly writteg
resembled the name TOLOKONNIKOV. A last minute check reflected that the berth
was occupied and the records failed to .reflect any cancellation of the above
spaces The information was telephonicall furnished’to Special Embloyee
JOHN S. WINTHERS, of the New York office at 1:15 AM, '6~20-49, upon instruc-
tions of Supervisor DEIAVIGNE.

The above agents observed no person boarding the above train who
would answer the description of subject VALENTINE A. GUBITCHEV.
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* QUY HOTTEL, SAC, Washinghbon Pleld
JUDTTH COPLON:
ESPIONAGE = R

' Enclosed herewith 1s & oopi of a signed
gtatement taken Saturday, June 18, 1549, from. HAROLD
SHAPIRO, in accordance with Bureau requests
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STANDARD FORM NO, €4

TO

|FROM &

SUBJECT:

»

Oﬁice Memommlz;m . UNITED STATES GOVERNMENT

GUY HOTTEL, SAC, Washington Field DATE:  June 16, 1549
'KENNETH T. DELAVIGNE, Supervisor

JUDITH COFLON
ESPIONAGE - R

On June 1, 1949, Agent PRYOR of the
Alexandria Resident Agency telephonically advised the
writer he had been contacted by Captain of Detectives

'PRESSIEY (National Academy) of the Arlington,

Virginia Police and had been informed by PRESSLEY

that ELVIN W, SILL, 5005 North 17th Street, Arlington,
Virginia, telephone CHestnut~9318, had been -receiving
a considerable volume of telephone calls from various
individuals during which he had been called foul names,
a red baiter, a Comxde, etc. These calls apparently
resulted frcm the publicity in conmection with the
reports made public in the COPLON trial,

PRESSIEY advised that SILL had recently
arranged to have his telephone number changed to avoid .
receiving such calls and indicated to°'PRYOR he was
merely furnishing this as a matter of informatiocn,

‘ No acticn appears necessary.

| IA4E w/ ] 7B
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Dardy the dleeeb exatlnatdon of 0 LT @ the moraing of Jue 20,
BLo, AR An doaling with 1w dota slips in her possosedon whleh lad boan
dysed o hor wm typowriter, olicited Infomation from COOLON to the effoct thab
the stenogruphars 4n tho Intornall Securldy Section woro avare of tlo fvct tlab
CoTION took wark ho a o do, sud: work coneisting of typlng menoranda axl cata
aliss, The said that sho would belng theca data ¢lipa to tho office axl lve
thom to tho stenogra hers o bo retyrad and Shat Lhe ptencgraphers had ruavkoad
©ab ey porgaud typowrltor appoarad S0 Le an old fushiouod one lnaswch as the :
byon waE VR largds. §

At ths Losloboneo of Mre KLY, SUvIGN ddontiflsd she sianegrenhe:s
In quentdon ag BLOISH, TAYIUR, DIAUSTSIH and HAVRY Se

e & JdusY requostod that tho abovo four stonograpiara bo relnlorviowed
cancorning gtatesents nade be OO0 pantioned above, as A% o pocsiblo Loab any
oo or all of tlo four may ho used an witnesoes in blo rebutdale 're ! 1 oY ’
stated Lhuy 1t would bo wncoescary for the aonta Lo takeo sl ned stabewomeg iTon
tlie stonraphorse .

"rge LG ULITLT, cocrotiry, DAGA vection, leqartnent of Justloo, wap
insarviowd and stoted that sho reeadloed on only uno occasion, Just befor: o 7l
st Lo Farona dn iy, 1048, {hie lavtor hadl Lukem ham a roport on viatb Mt
P D olleved to bo tho Anbarg Tredldng Corporatlon and hod placed brackots
around Lhe natorinl that che deslred Lo be placad on data tlipse IThe data <diss,
hovevar, wore Shon actudlly tymed by othenr stenogruphors in tho Leparions after J
SOPLON Bad nonne Mo, TILITD reocellod furblier that OVION frequantli Look
newaners hoo vhilch tha lattor stated sho intended reviewing, bub knew of no /
ot vork thet O TON (Ld ab hows,

Trge 7 N padd thiot oho 'wxl no 1dea o Lo whot monorenvla W UNE o 2d
have tyoed ab homo amd d1d nob thinle thed & 7080 tomed Cusa allpe st howy,y noliklng
oub that won AL Der oy egonal Lymosedbor had large Yo 1t would nob Lavo neenntile
tatod robyoing of data slipse Sha ntabed, hovovery hab 826 vaguely rocidlod
sowthing beiny sald concoming Lo Lo and thoiib ¢ ab 1t nd 1t Lavo besn
sonthliy aboud Blo 1370 pr Galwrelod Baaobion soobdon of tho B a4 b
00 LA may hewa fyved wy L nonoeaidun o seuo sord ab haw wroma Ocbobey LG
soncoarndny Hidy avssiiane oo wWag nob ab all cortain of Lils hub conla Uliks wf
no otlivr discugsim concernliy lax ;o typa,

A el (7t !
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with m?g?’ iy mg tmtigm ggg.ni ngm&nob o f L "f g;f:: 31,:;;;:
, type o any duts elips g beacaung of Lar: e
stated that she uocos not reould ¢ YLON having tysod any date elipe ab have
and docsntb think she would have typed thom thoras

1Weas “TTA TATIOR, Yeeretsry, Departwont of Justios, wa Inlorviowed
on June 20, 1549 and sad that siie navor know of COPLIN having taon any vierk
homes he stetod that COTLON would on Infyequent occasions W*ing hor roush
draft memoranda o be typed wilch 8!8 msewmad shat CC0LON hed syped on hop
offloo typewriter, lilag TaVILR stated that sho 1z certain thut CCMLON novor
geve her any data slips for yetyping even frem the latteris orfico typewriter,
She statoed wery definiiely that CorLW had naver ;ivon ler any naterisl or date
alpe that had been typod with large sised types

THes TAION statod that sho oould not huve yemaried that COPLANYY Ly -0
seeiter waa old fashionod begause of Lhe large Lype for t.0 reason that sha had
navor aeen any Uepartment of Justios nmutorial that Lad been typed with large typee

Mree JUTH He SLAUSTRIN, spartaent 22, LIS - 15t IMace, N, L., advisod
o Jaw 20, 1949 that she ro typing momorends aid data aﬂpl Loy CUPLON
which appeared in the handwriting of GuiL M, 8. BLAUSTEIN etated at no time
dld she rolype date elips or memorunds fap COPLON. Mree BIAUSTED further
advised List oconveming the meworsnda and deba slips vrepered 4in thoe handwmdting
of JUDLITH CuPliRly she doos nob know whethor they were preperad st COPLONYS home
o in tho offioes vhad the originals were prosontod 40 her at various Limoas
duedng the days Mrse BIAUSTEIN furthor advisod that it was noro or less comon
~ during the war for persamel of the “spartment of Justioce to ta:e work how with
them ingluding FBX veperts but she has ne speeific Infermation whethor COPION -
hexrgelf ook FBI reporbs Money Mro, DIAUSTEIN stated that she did nol know that
COPLON awen hid a vynemriter at homo and she stated at no tina did she make any
rexaxk to0 COPILN to the effuot that hor typewriter was ald fashionod and had
~darge types lhree DIAUSTEIN furthar advised hot ab: no biva did CuSLON $a11 hLay
that she gua witing & book but dld mention that she hnd to write a thosis for &
Yaators Jarrec,

Iirae MV e TANKINS, 3T1) Honsas Avorve, was inoyrvievmd on June 20
199 and adviged thot aho was om;loyed ab the Lesartrent of Justios, Crimiual
Division, up witdl sbout April, 1949 and shat for about two years price to
Novenbry 1548 ohe was eployod as 4 sienographar within the ANS -of Jugtivo,
where, vith 'iree ZATICR, BIAUSTEIN and ITED, che wan asslnod to tate &lctallen
and type matorial drafted and mavshalled by COPLUY and othusm witidn tha Scetdong

. Sho recalled ¢ t on-savoral oceasions ;wic o Hovembox, 1346, o, LR
had asied lep Lo wake sxtiw ooplog of data dips stiich Lo hor kmovledge Ci. 70N
had teken fyam the daa 9lip 4160 In FA<A Joctiune Uho stated thnt 4t no tine
did sho have sny reasen 10 Lollave that /oL had typed any data s1ips or obher

matorialy {404, oonoranda, abo, of sn offielul nature awey 13 Lo ofNco.
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_ sha st ed ¢l 1ocallod that CONION worked o groat Jdeal with tha dria
ally 41lss ad materdals wad soomed 0 ba the only one in tho ~estion vho ld
any groat maunt of atte tion to thove :aterials, the rcullod furthor thub
COPLCH did a conslcersble amount of typlig whilo on duty in tho offiese She
zloa.‘l{gd Hlat CurToN had deloted a large asamd of duba tlipe o lor, likde
TAUAT N .

Ehe stated that COCLON ;uve the Jeneral appeerancs of working: hawd and boli
4n & rush ot al) tlwgy dhot on two ar three oceasio d when U o vwas tletuting to :
Yrse TANKIV.., CoPLON indloated Lhat ol woo ruoied with Loy work ord mipld
probably have to da soie work ab howe lirde JAWKINS statd that on no oecasion
did sho have any tpecific lmomled e 68 to tha ddentity or typo of any raterial
gggwk which CuPILH nay have taon to bor howe or returned Nroa hoer hao Lo Lhe

“. ’ '

She stated that she d d recall secing COTLON o 4wo or Yiree occnolung |
taicing an accorcilon tyna od foldor cut of the offleo with or wien Loaving ob
rdghte JUOKTIS staced that ghe had no Ldsa am to tho contonts of such envelopons

Urse HAYKINS ywealled thab in abo @ Heptember o Octobery 1948, &1 1
had gone dnto the offoe on two or three mumings naking an aspearancs of belng,
sleepy and tired, IAWKINS astated that 5.0 had made some kidding remark to
CCALON sbout not petting enoush sleep and that COULOHN had in twrn made oono
comont to tia olfect that sho hud bean working late at nd htee Mise HANTID
veltorated that ohe knew of no typed naterial which C.PIOH had brou ht 4nbo tha ,
of floe whiich mipht havo boen typod by CCPLON at home, furthor opocifying that f
she rocslled no comvorsabion an the part of any of tf\e othey stonosranhors cone
gerning any tysod materdial vhiloh COPION might huve dene ab home, In Lids i pard,
Mra, HACKINS stated spedtfiocally that che recalled no mention of the aovarance
- of tho typing chavaoters on any naterial which COPLOW might heve had in hop

o HAGRTING stated that she recallod CL-LON lwd un one ocoasion browht
in savoral slips of paper of the same Sppradi-ato sime of date s2ips on which
appeared pevoral Polish, wuselan and Ceechooloveldan nomos in hundmeliing, :la
recalled that C' P had Aven thesa Lo her with instructions Lht thoy we o uob
o0 Laportant but it sho would 1Le foir Krae [AUKDHS to type them D socoilnn
w.en she had froe time, 'iroe HAWKINS sald alwe hald b.ose for ebout tirve o
four nonths, 240ally COPICH askad her if she had trped them yot, and won hey
voply to CUPLCH that she had nob had tire 4o do them yot, GL:’MJ{! sald, ‘ell,
they arentt roally Lmpartantty took thom and tore then wpe

1:8e VAWKI'S Stated that oe aleng with the olher atonocraphers nasod
usually filod tho data uling wileh CoPLUl had Sictatad Lo Lhone
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®

Oﬁio‘e‘ Memomn’dzm e ‘UNITED STATES GOVERNMENT

T0 £ SAC, Washington Field . 'DATE:  June 18; 1949

mbM. g Director, FBI

'SUBJECT:  JUDITH COPLON
ESPIONAGE - R~

Reference is made to your memorandum dated June 15, 1949,
‘regarding the contact of Mr. Edwin G. Brown with.your office.

We cannot furnish Mr. Bromn information to refresh his memory
because if‘'subpoenaed the fact would be brought out and would be prejudicial..

You are authorized to -advise Mr. Browm that no subpoena-has been !
issued for hinm to date.

§
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Director, FBI June 17, 1949
JAC, Philadelhis Attention: TInspector H, B, Flatcher

-JUDITH COPLON:
SOPIONAU - R.

Reference is made to the telephone eall from Inspector H. B. FLETCHBH of the
Bure~u %0 ASAC WILLIAM HINZE of the Philadelphis Office, wherein the Philn-
delphia Offiocs was requested to secure photdstatic coples of thé originsl
roglatration of subject at the Bellevue-Stratford Hotel snd to nscertsin who
the proper party 13 to subpoena to introducs thesa records in court.

Enclosed herewlth are three photostatic coples of each of the following original
documentss )
e Reglstratiofi card of Mr. and Mrs, H, P. SHAPIRO, No. A19848, wharein
it shows that they were ‘nsgigmd to Room 1535.

2. Ledgar sheet showing room ani restsursnt charges for Mr. ani Mrs.
o Po SHAPIRO for Room 1528, .

3. Resteurant Check No. 51720, showing room sevvice for two people in
Room 1523 on Jnnuary 9, 1949,

Mr, ROBERT LOWRY, House UfTicer, Bullewus-Stratford Hotel, has =scerteined thot

the room clerk whose initisls appesr on the originnl registration oard is ,
STANLEY SIMKIN, He is presently endesvering to ascértain who the weiter is who
served Mr. and dra. H. P, SHAPIRO in Room 152% on Januery 9,"1949. In the -
ma=ntime, the Biire~u has been requestad by telephona to forward immedintely to

the Philadelphla Office photogrphs of Mr. H. P. SHAPIRO and JUDITH COPLON, &0 that
these photographs may be exhibited to SIMKIN and the write to see if they oan
ddentd fy COPLON =s being tie Urs. H, P. SHAPIRO #ho registered nt the Bellavue- J/
Stratford Hotel and we=s served in Room 1523 on January 9, 1949, .

Both My, JOSEPH KuLLERE', Xssistant Msnnger, and CONJAY BENNETT, Tre~surer of/{l‘:a
Bellavue-Stratford Hotel, advised that the proper persom to subpoena to produce
thathree aforementitned recdrds would bs ROBERT LOWRY, Holise Officer, Ballavue-
Stratford Hotel, Broad ond Walmat Strests, Philadelphin, Pa.

Bure=u I8 requested to expedite forwsrding photogr-phs to Philedelphia,

WB13 40
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- STANDARD FORM NO, 84

S

Oﬂice Memorzmdz;m * UNITED STATES GOVERNMENT

TO ]
FROM

SUBJECT:

GUY HOTTEL, SAC, Washington Field DATE:  June 21, 1949
THOMAS A, MENDENHALL, Special Agent

JUDITH COPLCN
ESPIONAGE - R.

‘SA T+ SCOTT MILLER advised at 1:50 P, M. this date

that COPLON had testified that she had conferred with -one ARTHUR
SHIMKIN of the SIMON & SCHUSTER Publishing Coupany in New York'
concerning the publication of a manuscript. COPLON stated that
she had called him on January 1L, 1949 and had made a.date to see
hin the following weekend, which appointment she subsequently
cancelled,. '‘She: further Stated that she intended seeing him on ‘
the weekend of George 'Washingtonts Birthday and that she .also
intended seeing him on March 6, 1949, .In her testimony, she
stated that she on.all of these occasions intended to talk with
SHIMKIN concerning the possibility of SIMON & SCHUSTER publishing
a book which she was writing, / ,

~ Agent MILLER advised that it was Mr, KELLEY!s wish
that the New York Office interview SHIMKIN and determine from
hin.all of the dates on which COPLON was in touch with him or
intended seeing him and whether or not she mentioned having any
written manuscript which she desired to show him, He should
further be questioned as to whether or not he had any knowledge
of a mamuseript which COPLON claimed to have taken to New York
on the Inaugural Weekend and whether or not she had ever
discussed with him the publishing of this manuseript,

Agent MILIER suggested that this office telsphonically
request the New York Office to conduct this interview and furnish
the results by telephone to the Washington Field Office as socn as
possible,

a4
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Judy stated the counts in the indictment are false. Said she was never a

Communist., Has never been gullty of an offense againat the United States,

Q
A

When did you firat meet him?
I met him Labor Day weckend ~ 1948,

Judy stated she wes in college on & scholarship; I had MYA jobs while in
college; majored in history, mainly Americen history. Stated she met him
first in the Museum of Modern Art in NYC.

4

Under what circumstances did you meet him =nd he you?

I went to the museum and was looking at pictures (intermpted anc said she
goee to museums & lot). I mas standing and looking at a picture; & a sasll
group wag in f{ront of this certain ploture. A man said what do you think of
thatj he was standing next to me. Thet turned out to be Gubitchev. Then we
begsn t0 talk together; we went sround together discussing various pictures,

Judy stated she went to Furope in 1548 on a tourj part of the time I was on
the tour arranged thru A-:,

Did a certain Senator in Washington suzgest that you be sent to Washington.

My office in NY prepared several reports which they presented before Senmator
Kilgora's Comzittes on cartels; there were American members and American and
Nazi businessmenj 1t was widely publicised in the press; at that tize I was
not in town; was on a vacation; Irom tizme to time my office sent me to
Rashington for short periods to do some work; I got materisl from ECA snd 0SS,
Mr. Retts, Aes't. to the head of the War Div., had once been in.0SS and I aske:
him for & recommendation; He knewx several reports which I had writtenr were
used as 2 basis of the reports which they zave Kilgore's Committee. He got me
the transfer to FARS in Jan. 1945. Lawrence Kmapp was the nead; McKnight vas
head of ths Analysts Seotion. Was in Washington from February of 19453

I took work home; that wag the usual course; I brought it back after taking it
home,

Did you discuss art with Gubitchey? A TYes.
Did you have anything to do with Communists 77 on the tour? 4 No.

I visited art museuns thers; the Louvre in Paris, the Vatican Gslleries in
Rome and also in Florence,

. 91d you iknow anyone in Europe? A I did know some girls who had been working

in Washington who were witn the American Embessy in Parlsj and friends asked
me 10 look up people.

Did you associate with communists or communist activities in FPurope?
Not to my knowledge.

Fhen you met Gubitchev, did you discuss the art places? A Yes, he had not
been in Italy imt had been in France. -

He told me hls position was = construction engineer with U.N. then. I told
him I worked in the Dept. of Justice in ¥ashington.

I heven't seen him since the arraignment or hesrd from him; no one connected
with him hes been to see me. 1222127

Did you or Gubitchev at any time between time you met him until you next

saw him have occasion to discuss his job or your job? A Xxmumismkixiskikxhimx
wxixxhsnt A He couldn't tell me much sbout his job; I was not interested
becsuse I didn't know anything about construction engineering. Mr. MoKnisht
cautioned us not to discuss tha fact we worked for FARS. I did diccuss a
personal problem which had arisen in my work in oonnection with snother person.

Between Labor Day weekend ~nd January 1949 I saw him & times.




Did Gubitchev ever tell yoix[ he was a married men, No,
¥hen did you discuss he was married? On the night of Janu&,xfy 4.

Re your actions when you met him in NY, tell us when for first time were you told
by Bx Cubitchev that he was married and under what circumstances? The first time
was just before we left the restaurant or when we got out on the street. I had
been asking him to come to my home. He had informed me he was in love with me.

I thought I was in love with him, yes. Just before we left the resteurant he
told me thers was something he couldn’t keep from me any more. He told me he was
merried and how miserable he wzs with his wife. I wasz astounded. I guess I let
loose and started to ory and I was brandishing the newapaper. He tried to calm
me by putting his arm around me and I pushed him off with the newspaper. He toR
_me I was pxmximxikaX provincial like ell American women. We walked and got into
the pubvay and I was a 1ittle more under control.

Yes I lost my temper from time to time with him; also with my fellow workers in
¥sshington. I was so indignant, He told me he couldn't see ze much longer.
Then I asked to gee him snother wockend. He esid he hed to 1eave in a hurry smd
get domtow:}.

Fhere did you see him at Xmes 19487 At Rockefeller Center. Ye went into a
xmx little store on 6th Ave. & had coffee. Agein on Xmes I asked him to meet my
fanily.

Palmer: The Gov't claims you hac papers lnteuding to give them to Gubitchev; did
you ever 1ntend to give him any pepers of any kind or character. No, never.
I gave him a-tie & box of cooklies; he gave me flowers.

Did he sver give you anything else. Ko, never; only talk,
Did he ever kiss you? No, only on Jenuary l4th when I got upset.

T met him next in latter part of Sept. He called ms at two places; in Washington
and asked when I was coping in. We went to Central Park - rowing. Met him next,
in Octoder. I had no source of income except what xy father gave me occaslonally.
Pmbably ‘3,000 in 'ﬂr bondﬂ.

Why did you want to go to Burope? 1 hadn't had a vacation in years and wanted
a long vacation & & change, I wanted to get out of Washington. Foley had been
- talking about going to Europe. He had advance reservations, I have never been
married. . .

Fhen you met Gubitchev, was he a charming percon, Yes.

What vas your impression of him? I thought he was at.tractivr he had enormous
knowledge of literature, art & music. I never i’ound this in any other pergon. He
was & gentleman, respactful, intelligent, etc.

I met him next in October. We ate in Greenwich Village twice. He took me hoze from
Central Park; took me to the door; didn't go in my father retired early. He tele-
phoned my home in NY. Cub. had & very decided accent.

Did there come a time when Gub, telephoned your home & sometimes your mother answerec
the phone. Sometlzes my trother snswered the phone algo. $he said here that her
brother discussed with Mr. Whearty ths fact that her brother wes devoted to her
father.

I met him at “Columbia University; said he had roz-k todoon a U.l. construction
problem. We walked to Rivarside Drive; then he thought it would be & good idea to
go to the cloisters. Here she said something about Dyckman Street.

Degeribe to the jury what the clositers are, We spén‘; t;fm the;; ;xsmlnin art, ete.
Fe also went outside as it was very beautiful. ; ST T TR ’
Will you tell me &= you stood at 193rd St. opposiie dmg store, as yoy look up, tell |
me whether the helght of those bills running on St. Nicholas Ave. &»fo& the other
side, re ximxkx cloisters, are high above Blway, ,A Yes.
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e Be Flotcher

ST COFLOH
USPITNAQLZ - R

During the morning se:sion of Court, Coplon contlnued under
direot sxaminaiion and it sppears will utilise ihe rerainder of the day
and possibly sone tinme tomorrow in completin: heér direct examination.

The first part of the vorning wya epent with Caplon ving inte
“Jetail resarding her work in the ' ARS of the Departrent, §ie brou ht out the
fact that she 3id o sowe logal work and work not restricted to analytiesl
worke Coplon touched on statemants wada by ir., Foley to the offeet that when
he siviced her Lhat she was being taken olf of intermal security work she ®wade
& scone.™ Coplon stated that the only reason she became perturbed sbout this
inoident wgs the ..anner in which Foley 4014 her shg wis not xoing to do this
work, and thet nls attitude was what perturbed her, not the fact that she was
no longer godng Lo do it

foplon ulso toutilied *hat Poley sontinued to allow hix to read .
ihe smopaia ol Internal Security reports, inasmuch as Nisdé Rosscm was uniaeiliar
with soraening: the reports. Coplon stated that 1t was abeurd to think she wae
engeged In aay serreptitiscus work with refe~ence to the ¥BI raports, :

~ The teatimony thon was shifted to the night of January 1k, 19k, ‘
when Gubltohev Jumped off the wubway at 125th 3Street. Coplon said that Jubibchev
quickly Informed her thst be hal to leave and asked her 1 e coul? sed her, %o
 wlideh Coplon allagedly stated, "You had betler forgot about it 3he sald that
Agatits 'n their testirony failed to state thal when Oubitchev left t'e subway
“a.n he put his hends to his head in despalr.

Goplon testified trat bLefore Jamuary lh, she told heor mother about
Gubitchev and that her mother had taken one ocall Srom tubitchey and told Coplon
thet moveone wanted to talk to her, btut that she, ¥'rs. Coplon, oould hardly
undaratand him,

Goplon sald that when Gubltehev ot o L ¢the suvbway on 12§'Lh Ttreed
on Jamuary i, sse did not know th.{ 8.8 was yoing to soe Gubiishev szaine -

Rolative Lo Fehpuary 13, Coploa stated thal when she hoysn cro.sing
the atreet in the ~ainer tostifl 4 o »y Lhe AontBy o u 144 ot gee fuhilshey
uniil ane roached lie gurbe AL thls point she and Tslner zade a femonstration
Lafora t-e Jury usin, hor ta, «ith the srculder strap attachment Lo discredit
tae to tliony of Agents o Juson and n1ller ubout b 2 onening her purse just
before she oave in contset with Guolitonev,
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She explained Gubitchev's reschin, his right arm across in front
of her by stating that he was trying to hold lier right shoulder go that she
would ook a% hiw,

Coplon stated that after she had Lad her shoe repsired on this same
nizht, she went down o Rickford'a to use the ladies room and had gone back te
193rd Btreet shortly before B:00 pne She stated that after she geparated from
Gubitecliey she went to Penn Station, obtalned hor bag snd went howe. She did
not tell her mother about meeting Gubitchev on this ovening,

~ (oplon then began testifying about events whioh ‘took pluce on Karch k,
snd started out vy statin, she never dressed she was poing to be arrested. She
stated that the FBI, smong other things, took her glasses and a book entitled
"411l Thy Conquests,” and thet on March U, after her arrest, she had specifioally
asked Agent Miller if he would give them bask to her, bubl he refused,

It should be pointed out that when Agent Uiller was on the stand
underyoing cross exanination, he sdvieed Palmer that the FBI had in no way
rade the declaion as to what shovld be returned to Coplon, Mt that the declsion
was tads by Departmental officiale.

The next portion of the teatimony jealt with her application with

the T8, Clvil Service Commission for the job of Intelligsnoe Specialist.

Coplon then read a portlon of the Jeanuery 27, deeceptive wemorandum

; wt:ich dealt with the poseidbility of VEVD ajents opeyating within Amtorg and

stated that she had leawned of the work of the WEVD in Ruseis and in the Mited
3States from ¥FBI reports, 80 that when Gubitchev told her on Warsh L, that he
was belny followed by the NKVD, she bocase terrifiai, She sald Qubitchev told
her this when they were zoing up the subway stairs at the 3rd Avenve atop of
the Canarele line. ,

She stated that there was nothing wysterious about eny of her
movements on Uarch ki, and particularly her action in walking [rom Penn Jtation
to Lith 3ireet and 3th Avenue. She said that she got off at 181at Street ‘
hecause she had a 7100 p.u, dats and that her actions of reversing herself
in the subway station wes because she had never “een in that station before,
She said she stopped at & luncheonette on the way up 1o 153rd Strest and
Lot » ®coke.” She stated that upon arriving at 193rd Street, she walked back
and forth until she ot cold and hungary, so the went in the Cigar Store und
had some pastry and coffee. She sald that she then had to .0 to the ladies ‘
rooum, &0 she xent baok down to 181lst Strest and used the ome in Bickford's.

. She triud to explain the zammer in which the two had arrived 4n the
vieinily of 133rd tirest and lrondway at 7:00 p.rs on Pebruary 18, and warch L,
ut had not actually come together until. close to 8100 peome Sha gald that
prior to ¥arch L, Cuoitchev called her and stated "I'1l meet you tha sana time
29 on the 1l0th." Coplon said {hat she thousht that was 7100 pemey then realized
that ‘she hed not agtually met Cubitchev on February 18, until 3100 p.m.
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Relative to the meuting betwesn the two on harch L, et 185th
Street and Brosdway, Coplon naid that Gubitchev serely said to her, "I think
1 an being followed.™ Coplon sald, #what ajain.® Gubitchev tien told Coplon
1o meet him at Times Syuars on Tth Avenua opposite the Tismes Bullding., Cone-
tinudn;, Coplon said that Cubitchev started followin, “er and somewhere near
- 139th Street, drew np along vide snd asked her not 1o be unreasonable ao that
she decided to meel him,

' Coplon then yave substaniially the same testimony as the Agents
d1d in regard Yo coing to 170th. Street, turning sround and golvw: bask to
uposdway and into the 191st subway entrance. She sald that she had seen the
pubway ontrance as she was walking on the Easi side of Broadway to go to
Blekfords and that that ¥as the £irst timoe she had eover been in that Yunnel,

She said that while she was waiting at l2nd Street and 7th Avenue,
Subitchev approached har and merely said'start walking vest, I'1l follow,
She aaid she did this until they alrost reached 9th Avenue, at which time
Cubitchev ran by her and said, ™Run for the Lus, I'11 hold it,™ Sho sald that
when the two zot on the bus, he told her not to sit with hime S3he also zald
that Gubitcher told her to ot off at Lith Street.

Coplon again stated that shio at no time gave mnything pertinent
go gm&m States to Uubitchev snd that she had no idea she was aver bhaeing
Lol . o

Coplon then teatified that sometime in the early part of January,
1249, Toley was talking 4o her about how lax Alexander Camsphell, Assls .ant
Attorumy General, was with reference to t'.e handling of a 1list ol persons
recoierded for custodial detention in the event of war with Rus:la, G5he
said that she thouysht that tils was a decoy also,

: Coplon stated Lthat she would tgke work homeand prejars “emos

- sand datd wlipe on her $ypewriter ot home 2 i would bring the rough drafts
to the office for retyping by one of the steno_raphers, she said that the
stenopraphers did resark that her typewriter must be an old fashion ono he-
oa pe of 4te large type. She identified ihese stenographors as Flanstein,
Taylor, Hawkins, snd Elldred,

¥r. Kelley has requested that the sbove stenographors be reinterviewed
by Purean Agents and questlonei! spocifically with regard to Coplon's prejaring
rough draft data slips. It is reealled thai some of the stenorraphers stated
thad Coplon uever prepared any data slipses T 12 possible thet Yhuse woven
¥%.11 he nsed in rebutdal, |

Arran;enents afe bea'ng rade for these four individuale fo ke
interviewed,

ACTION? The ahove is for your infor-etlon.

{
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vobween 2100 3300 petiey Coplon continuad on direcy exmmbiiaticon,
Sho testified that avout 20 minutes prior w0 the time that rie wms arrested,
ouhitchey 1ot her on the corner anc rmade & tolephone cgll in a clgar olore.
Dmediatoly {oXloain: Upls, Palmor asked . er severnl queaticus about whether
Bhe k ow viether Rbltchevins a counteresplonage agent warlkdng for the
Idted otovone |

'  Ceplon is now testifying that the data olips which she had in Ler purie
uron her arrest were oing to e used b hey in connection with her evamination Jjor
~ the position of Intelligonce - peciallat,
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STANDARD FORM NO, 64 .

O]ﬁce Memomndum o UNITED STATES GOVERNMENT

TO ¢ GUY HOTTEL, SAC, Washington Field
FROM : T. SCOIT MILLER, Special Agent
SUBJECT: JUDITH COPLON

ESPIONAGE -~ R

pATE:  June 20, 1549

‘During the direct examination of COPLON,
PALMER in dealing with the data slips in her possession
which had been typed on her om typewriter, elicited
‘information from COPLON to the effect that the steno-
graphers in the Internal Security Section -were aware
of the fact that COPLON tock work hame to do, such work
consisting of typing memoranda and data slips, She sald
that she would bring these data slips to the office and
give them to the stenographers to be retyped and that the
stenographers had remarked that her perscnal. typewriter
appeared to be an old fashioned cne inasmuch as the type

was very large.

At the insistence of Mr, KELLEY, COPLON
identified the stenographers in question as BIAUS'I‘EIN,

TAYLOR, HAWKINS, and ELDREAD,

¥r, KELLEY has requested that the above four
‘stenographers be re-interviewed concerning statements
‘made by COPLON mentioned above as it is possible that
any one or all of the four may be used as witnesses in
the rebuttal, Mr. KELLEY stated that it would be
‘unnecessary for the agents to take signed statements

from the stenographers,

TSM:cl
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‘Hre Do ¥. Tadd , June 21, 1549

He Do Flstcher

JUDITH COP.ON
ESPIONACE ~ R

During the mornin; seseion, Coplon testified that she was
ascyuainted with one Arthur Shiskin, who is cornected with 81 ron and
Shuster, book publishers in New Tork City, She said that while in
New York on the weekend of January 1l, 1949, she called Zhimkin for an
appointment for the following woekend, which was Inaugural Day weekend,

‘but subsequently had to bresk this appolntmeat. She did, however, bring
a manuscript of a book she had written te New York on Inaugural Day weekend
a8 she wanted Shimkin 1o see it. She atated that the book hed many sketches
of individuala she nad mown in ‘Washing;ton wnd that t)here was one ohapter

in the book on espionage hysteria, witch hunts, et cetera.

Loplon then sated that she was positive that she had been followed
by the FBYI after she ot out of jail on hail and could tell b+ the signals
the Apgents would _.ive, Cha wus not allowed to elahorates on the so callad
slynele. Sie stated that she was positive her parentts Lelephone was tapped
inasmuch 25 she used the tclephone after heing released on 'ail and she
cgnsﬁnt‘ly heard bussing, cracklings, ringings and other interference over
the lins,

Coplon stated that upon arriving at her home when released on
bail, she recalled that Agent Miller had requeeted of her a walver of
search An connection with her parent!s home in Brooklyn and further veoall.d
that the ¥BI had the key to her mothert!s apartment, She immediately went

/’% herbureau and took from it the nanusoript of her book, being fearfiul
] 8

& the FBY wi, ht get it, she tore it up sud threw the places down the
incinerator. Defore this, however, she asked her parents and her brother
3£ ‘the FBI had searched their home. Coplon sald that no copies of the
manuscript were made.

She stated that the first chapter of the book dealt with her
:omtng :o ’ioashim;ton under war-time conditions and her subsequent disillusion:ent
n Yashin;ton.

She sald this chapter also deadlh with espionags, petting of docu-
ments, hysteria, witch hunts, loyalty program, ab cetera, Coplon sald that
actual names were not used in her book.

Coplon then procesded to explain that the dotumint in her posscsslon
which had the cornent ahout the top secret report was matorisl for hor book,
She also said that the free character gketohes were material for her hook.
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She said that sha did naot intend to use the sctusl names of Sinderbrand and
Stevpuson, but was ;oin, to substitute navess Relative to the name Vichael
in the top secret ncte, she said that Michasl was & sharacter in her book,

She then deseribed Poynis, Mertens, lore, Altschuler snd Silvermaster.
She was tryin. to enphasize that the informetlon about these individuals
‘was very old and s matter of public record,

She stated that she was goin; to use the data slips in conneetion
with the taking of an exmpination for a position as Intelligence Specislist
and that this work had to be conpleted by Xareh 15, and therefore she was
going to work on it over the weelend of Mareh L.

Coplon then stated that she had read all of the reports in evidence
from which the data slips were made and that they are typical of the reports
she was constantly reading while employed at the PARS., She stated that her
impression of the reports was that "daughter was informing on her mwother,
wife informin. on husband asd in general set out the way that the TRI athered
evidence” This testimony otviously was aimed st diserediting the investigae
tive teohnique used by the Huresu in developing of confidential inforwunts.

Coplon stated tiat the data slipa in evidenoe were her personal
property and not the property of the United States Government.

o Relative to the weekend of March k, 1949, Doplon stated that she
intended to gee Gubitchev Friday ni. ht and Sunday morning intended to see
Shirkin relative te her book. .

Ab 12320 pem., Palmer gompleoted the direct examinution of Coplum
at which time Mr. Xelley bLegan the oroce examination, 7The eross sxamination
1lasted only ten minutes until the Court suspended., During this time, Coplon
said that January 1l, Pebruary 18, and March L, 159, were the only occasions
when she uet Gubitchev on Priday night and prior to the time that she went
home,
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JDITH COPLON
ESPIONAGE - R

In ny sbsence Special Agent Dndley Payme of the Washin ton
Fleld Office called st 11115 @eke #nd furniched the following inforwa-
tien concernin; the progress of this triel up to the midmornin, recess.
Coplon,wio is still testifyin: on tircct examination, stated she was
positive that the FEI surveilled her after she was released from prison
on bail, She also testified she was confident that her howe telephone
in Brooklyn was tapped beca se ghe could hear buseing, orscking amd other .
sinilar noises,

At this point Mr. Kelley, who was objecting -ery strencusly to
Falmerts 1line of questioning, .ob in an argument with Palmer d.ring which
Palmar shouted at Xelley, ™yell you know whether her phone was tapped, Wus
it3" to which Xelley replied, "Ko.®

Coplon then testified thad she had written a book and took the
ramscript with her to New York on ier visit on January 1L, 1949, at which
time she rede an appointment with a Mr, Shickin of Simmon and Shuster Publ ishing
Company for soxetinme over the Inaugural weekend, This appointment she later
cancelled. She testiffed that at the time of her arrest this wiuescript was
in & dresser drawer in her mother's apartment in Brooklyn. Coplon cluimed
that tha firat thing she did after ‘wein, released from prisom on bail wes to
ask Ler mother and drother 1f the ™I had searched the spartzent, 2he stated
ihat ahe rememberud 8pecial sgent ¥illor had ssked her for perminsion to
searer, but ghe was told that such &4 search mas not conducted. 5She then
irmcdiately Sore up the meauscript and ithrew {t in the incinerstor.
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STANDARD FORM NO. 84 '

O]ﬁce‘ Memamndum e« UNITED STATES GOVERNMENT

o GUY HOTTEL, SAC, Washington Fleld DATE:  june 22, 1949
FROM THOMAS. A, MENDENHALL, Special Agent )
- . i
SUBJECT:  JUDITH COPLON ‘ (¢
"ESPIONAGE ~ R }\‘v 1
2

At the afternoon intermission of the COPLON
trial, SA T. SCOIT MILLER advised that defendant appeared
to be M"cracking®, ‘Because of the lack of time, Agent
MILLER.did not explain this further. He stated that the.
defendant had just testified that the night of March L,
and morning of March S, last, was the most horrible time
she had ever spent in her life, She alleged that she
had received horrible mistreatment from FBI agents in
that she was not allowed to see her attorney or her family
and was incessantly questioneds

Mr, XELLEY for the Government then asked her the
following questions:

1, Why didn't you report this mistreatment to
Judge RIFKIN on cne of the three occasions:
that you were befors him for a hearing?

2, ‘On the morning of March 5, 1949, when asked
by Judge RIFKIN whether you would prefer to
stay in the custody .of the FBY or be twrned
over to the U, S, Marshalts Office, why did
you state that you preferred to remain in
the FBI's custody?

[

She was unable to give a satisfactory answer to
either of the above two questions,

Mr., KELLEY further asked her whether she had been
‘present when Special Agents of the FBI testified under 'cath .
that she had-not been nmistreated and she replied that she
thought that the agents' ‘testinony was ®childish",
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To:

COMMUNICATIONS SECTION,

Transmit the following message to:

t

HDP:cl
655128

FBX WASHINGTON FIELD 6-22-49
DIRECTOR, FBI

3

Lsls PM ‘URGENT S

JUDITH COPLON, ESPIONAGE ~ R. DURING THE NOON RECESS, MR. KELIEY
'REQUESTED OF AGENT MILLER TO.OBTAIN FROM NEWYORK, COPY OF THE HOSPITAL
'RECORD 'FROM THE MEDICAL ARTS CENTER :HOSPITAL, 57°WEST S7TH.STREET,

'NYC,. OF VALENTINE' GUBITCHEV, WHILE HE WAS HOSPITALIZED ‘FROM TECEMBER 17

1

THROUGH: DECEMBER 20, 1948. THE NEWYORK OFFICE WAS TELEPHONIGALLY
REQUESTED T0 ATTEMPT 0 OBTATN SUCH RECORDS. ‘HOWEVER, NEWYORK |
SUBSEQUENTLY ADVISED IN ORDER ‘TO-GET THXS RECORD IT WOULD BE.NECESSARY
T0 TSSUE A SUEPORNA 0 MR, WILLIAM P, ERODSKY, ‘MEDICAL ARTS CENTER.

‘HOSFITAL, S7°WEST 57TH STREET, NEW YORK 19, NEW YORK, AND THAT THE
SUBPOENA SHOULD -READ: WREQUEST PATIENT!S MEDICAL RECORD OF VALENTINE

GUBITCHEV®,
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Dir ctor, FBI Juro 22, 1949

GUY TCIT.L, SAC, Washington Tiold
R
JUDIT:; COPLON o
SSPIUAAGE = R e
\“‘“E

As a result of tostinany arlsing oub of the CuPLON trial, Mre KHLLGY 4
requosted that the results of investigation at the American Autancbile Association,
Washington, Ly Cey in comnection with CCPION's trip abroad be furnished to hin,

' Tho following Anvestipation was emducted by Speclal Apent HCILLIS W,
BHES and the rosults as sob oub in $hds letiter are Yeoing fiunishod Lo ire
KILLEY through Specdal Arent T4 SCOTT 11/ Re ‘

Mes DTIA L2 ILEY, Travel Agent, AA, stated thal she recalled JULiTH
CIPICN coning to the AAA Office in the spring of 1948 and dlscussing a tour to
Turepe, H3s RILEY rcelled that CuPLO asked if it were possidble to ;o Lo
Russla, whereuwpon she (RIN:Y) checked with superiors who told her it was
impossible and sho so infomed CUPLUN. COPLON then sald, "Well I might get in
any way a8 she had a des ra 0 go bohind the Iron Curtein". Miss FILEY con=
tinuad that after that COPLON roturned and she came in Yo soo her coacomlng
the Blue Cars accomodations aboud which she had been very unhapsy. At this
tine, Miss HILY sald sle asked Miss CCPLON whethor che got inbo Russia, COPION
abruptly replied no ohe didntt got in and dropped dhe conversation. MNiss WIIEY
infored that the name BHATHICE BRAUME, Care of Amerlicen rmbassy, Parin, wes
furnished by COPION when requosted Lo givo a foreign malling address, Udss
ALY sald that the AAA flle would reflect the information coneorning COPLONS
toure The AAA file concerning JUNITH COPLON was furnished by liss WARCLINT
ERTIER and a sumpary of the pertinent porticne theredn follows.

4 travel reservation form dated Aprdl 8, 1549, fLor JUDITH COLCYM, 2634
Tunlaw foacd, Ne Hey roveals that reservobions wero made for a TiA trip from
New York to Parla on Hay 27, 1948, with a 1100 ¥4 N, deperture. TWA tickot
#8159% vas issuod for this accomodation. Om this form is a notati-n, Parls
to Copenhagen and then Russim, with a qu stion mark, and Stockholm, London,
Treland, Scotland, London, and Amerdca, 7These notatlons wore explained by iilss
AIIFY a5 belng places that were discussed thab CUPLON rdsht zo to, A recelpd
dated April 12, 1948 In the AAA file wroflects that JUIITI! COPLON daposited
4643 for i er accomodations, AAA hotel reservation requost <ated April 16,
1948, rofl~eis Lhat COPLON reserved a single bodroom with bath ab what anisars
t0 bo llotel Mice, Paris, France, Algso on tids liotold rescrvation xequ ob 1o a
notation, tour 7D-1 1k day motor coach through Irance, Italy, Deloudies, Tyrol,

yﬁd tultzorland, This bour yuo for Yune 6 tlroush 19, 1948,
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Dy lotter doted Apeil 20, 15UB, Js . VAU TLICHE, JBatgory b
netlopal Trayol Division, A, wxoi0 to Olug Carp m%ed, 52 Vencorbilt
Awvenue, Nov Tork 17, How ok, ond inZommoed thot he had not wot sooured
holrl resorvations 5.:1 Pards for JUITTH COPLAL and thoughd perhape Blue Cars
nltht bo of assiastanco, nobing that she is arriving in Paris on "ay 206 via
TUA FUcht #9724 VAN SIYCKH otated she only desirod a vesorvetion in Perle
Lor one nd bt ag she intends Lo vislt with Lrionds for the additionel
perdod, n Anpdl 23, 1040, according to an A rooedpt, JULTIH GOPLOM
danositod 100 tomrcs tho Bluo Care Tours : L

By lotier cated slay 12, 1948, BMlus Cars ldmitod advised the AL Travel
Surcan tlat thoy hud reserved 4 room at the Ho'el lutotin dn pardis for e
ndsht ol lay 28, 1948, for JUNTTH CUTLN, A reoeipys dated jlay 21, 1748
reflogbed thut JULIM CuIAN had paid tho balanoa of fL7h towards tlw BHlue
cars Tours The £119 of the AAA Travel Buraecu omoerning JULLTH CUILON 1s
belny saintairod as an axidbit in this of oo, :

- In eonnection with CUPLONYS desire to vislt lussls, it 4s nobod Hhab
An the Taslilngton Fleld Uffice report dated iareh 29, .?.959, o Page L2, »
is reflectod that iipge UL A RLIVED of the Jspartment of Justics, advised bim
C7108 did vant Lo zo Lo Russia as CUPLAN nade the statoment to hor m
occaslo that tho wanted to know what tho countary waa 1ike, what tho peoule
woro Uke in iussisg that COPLON went so fur as to peourc a ussisn viss,

Joub the et that the visa would cost $12,00 and obhor feo tobeling £25,00
seced Lo daguade hor in making furthor offorise ‘

It 18 Sother noted that in an intorview with !Hss BUSI'R PANLING
A5, en amploysa of tlie Lopartmont of Stabo, ag reflectod in the Lashlugton
F1o1d Offdoo roport of March 8, 1949, pege 50, she advisod that in April, 15LB,
£ ORGT stated that she irtended calling the U. SR Libassy to .ot & vies o0
visit Rusela, stating thal she "Just wanted to soe what Russin was lllce¥,
159 ANIS recalled that sonetime later CUPLAN indicated to Misa AIS thet
8ha had ziven up tho Adoa of visiting the USSR and had not made the eall to
tho T3ER Habussy, '




Diractor, FBI June 21, 1 L9
GIY COPT L, BAC, Was'.lngton Fleld

310 47D SASULY, was
TITELAL 896 ITY w © /
(3ufile 100-258142) A

¥

A

HUaslinzson Confidential Informant C-li25, whose identity ls /o‘fm Lo the
Durcau, advised on June 18, 1)L9, biat SAM (bollsved Lo be SAI KRAFSUR of the
Tass News Agency) had contacted NICK SASULY, at which time SASTLY reminded SAM
thad w en ho had seen hin Thursday night they od been talidng about "blat
transcrist" (of FRI resorts road iutc the court record at tha CCPLON 4rial), and
he asked SAM for the nanme of the reporter vho has i, BAM gave SASULY the none
of “Te JATSON of tho Watsun Reporting Commany, 805 - G Street, N, Y., washington,
e Cuy and tentioned that t'ds men had en extra copy of the transeripste

SASULY on tlo sao date coslasbed ixe UATS W at ls of flce. o identie-

Med hiuself bo ATSOL and sald znab ono of Lhe roporters vho hag been {olloving
tha CoPLON trdal ud Lold hin that GATSCN had scae extra sebs of the dranstceript
for bhe cays tict Lho FBI reparts wore read into the record, LATSW confirmed

| et ho had one oxtrz set and SASLLY asied for the cost of Just the part of Lhe

} transeript cowverin: tho . eports read Into tie rocorde  ATSON told hin Liwh if
Lo macted Lie whole reports it would cost hinm 25¢ per page and would yun about
10C0 »pages. He su gested SASULY gome down and look at the iranscoipt to see w'at
he wants and possibly save a jood parh of . cosh thab viaye SASULY stated that
e was interested in the whiolo thing and wanled to Jo over it to sec if he could
write up a sorlen of artlcles on ite

| WATS: 1! told hinm that he jad a 500 paze volumo of notling bhub worbatim
reports vhich he thouhit would answer SASULY's puroose and/ that he would [ladly
det SASULY look thro.h 40 raste SASULY asked LATSUN 4f/Mho could hold the

, transerints for hin until Mondaye UVATSON replied, Mthe Rugsisn governionl has

/ alresdy called me and T don't have an cxtra copy on 4i.ls dew- stuff qud Ifn

' golng to have 1t copled over if Ttd sell 1t. I111 £eld you frankly, L I copy v

it over, Imm jolng Yo ¢'arge tien plentyt, TATSUN sugiesied that SASTLY ob /
I il one extra copy flrst, /

The currony Clty Jlrectory lisbs a BILAT 1 G, ATSCY, Cowrd ilnorlsr,
roan 306, 305 ~ O Street, e W, The indlees of Llds offlce are novetlvo cun=
coenlng tiio Individual,

tn June 20, A5L9, weaidnghon Confidential Infomant 0-516, v osa icentlty
is nom .0 tho Doy, advised that Jo0 AR of bthe law flm of £ BTG,

¢S1cd
100=17696

com 0T G128 ¢ 5 5 28 /‘/'(' , f'




¥ I

FORER end REIN, contacted PICK SASULY, at which tine SASULY advlsod hm thab
he had recolved come page roforences that were mlssing (apparently referring
to tho transoripts he r colved and described above). TFCRER Hold SASULY
that he wants to add a missing page, 5276, and ilLey agresd o exchanye
reports the following day, JOF told DICK that ha has potten some very
dafinite theorles out of it and he thinks he has fisured out & great deal,
adding that some of the stuff 1s more useful to DICK than Lo "us®, e
retarked thait it is more amazing than he had suspocted from tiha papers, 1ICK
;ﬁﬁ that is his feeling too and froam his ond of 1%, it 1s entirely worth

Sy

FORMR and SASULY then discussed the oblisation of the Mguy¥
(apoareatly referring to VATS.N) furnishing tho misslng pagese JOE exnressed
confldence that he (tha Mguyt) will gilve it to . ICK but if "wa® cantt et it
‘that means thore are a couple of reports'wetwill Just have to elimlnate but
there ls still enoush do work on,

The above ls helng sutmitted for the Dureautls information,
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Durin: the aftermoon -eusion, Kelloy continued to oroas
ana drelon on concerning har knowledge -hat all of the inforuation
in the Y77 rejorts was ¢lassificd us confidential and stated ‘hat all
of tho Lifomiation on the data slipe had been b aken from such reporis
and, therefore, the inforration on the data slips was Lo bLa treated
as confidentinl, '

Sve ptated that between January 1L and February 17, 1LY, she
talked Lo Jubiichev twice by phione, both Llmes over the Inau wral May
woukend., Thae lettor time the 1wo asreed to meel adl tho same pluce in
aghin, ton el itee

¥re. Kalley asked Coplon to explain why she had spent the nl,ht in :
Shapiroty apartaes on the nl hb of February 17, 1,49, and whether she Lacked
a bayg Lo take %o his apartuent. Sho admitied that ghe had packed a hag und
hed taken it over to Shapirots apartme t and spent the ni ht there. She
said there way nothlng wron; in her doim; that, inasmuch as huer relatlonship
with ~hapiro was on a platonie basis. Sie admitted thet she had spent other
nlghts durln, Pebruary at Shapiro's apartoent and then launched inbto a long
dissertation conceraing the inferences zast on her by the Governnon? relative
Lo hier relations with Shapiro. She sald that they had pone to Raliinore .~
on Janusry {, luasmuch as she wanted to buy 4 sult and geated she dl' not
think daghin ton was & jood place for that. She said thal she did not know ,V '
how Shapiro registered for the room and further that when ihey ol up to
the room, he tol] her Lo had obtained snother room and had taven cere of the
re;lsiration for her room.

St adnltted she bad nobl one shopping for the suld in Walticore :
an Lhe {o]lowing day and had declded Lo drilve to Philadelphia where sha .
would have & beblur chanae 4o locate thu suits CFhe sald that tho re.lretraw '
tion for the hotel r.om was handled in the same way by Shapiro at Fhitladelpnia
as In 24ltimore, that Js, he oxplained that lwe had obtained a separate ruom
for “duselfs ““ien Mre Yolley asked hey what %ime they left Naliivore, sha ‘
cald that 1t was around halUl o'elack and they arrived in Fhlladelphia xround
T34y 'Te Kellay then usked her what kind of shopping she o3d alfisr 7100,
She sald that she could explain *hul by statin., that sho bad nod rartieulrrly ’
nobieed the tire they had left Maltliore nnd had fallen ugleod in “he autorolile.
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‘ she stated that she now resliszes that Shapiro 1s part of this
gicantie plot to frame her and that the whole case is nothing but & frane
and one baesed on false evidence, It should be pointed out that Coplon
was highly exaited, nervous snd rasbled on and on with the above explang-
tiona with only an cecasional question by Xelley interrupting hers

© %¥r, Kelley then marked the signed statement of Shapiro for identifi-
cation and showed it to her, at which time he asked if the plece of paper
refreshed her recollection as to what took place 4n a *fashin ton spartment
on New Years Evening, in the botel Ioom in Baltimore and FPhiladelphia and
in Shapiro's apartment on many nifhts in Februsry, 1949. Coplon reed the
statement and stated it moat certainly did not refresh her reccllectlion
a8 to what she did in the apartment on these osccasions. 3ho said that she
wished Mr, Shapiro would come ‘to Court and take the stand.

She sald that on the weekend of January 7, she explained to
Shapiro her love affair with Qubitchev and that he tried to persusde her
te break off her volationsidp with this Russian inasmuch as At mijht cast
a susplcion on her. She sald that Shapiro was 1n love with her.

¥r. Xellay then went to the night of darch L, when Qubitchev

and Coplon left the BT subway and Oubltchev told her that he thought

they were bein; followed by elther his wife's detectives or possibly the
WKVD. Coplon sald that she became absolutely terrified upon hearing the
four letters, WKVD, snd ‘hat such terror cont!nued until they had walked
dlrost a block after leaving the subway station, When Xelley asked hep
why she didn't call the police, or better stlll why she didn't osll the
¥8Y, she sald thal (hibitchev a&ssured her that he had lost the surveillance,

She then related about Guuitchiev making a telephone call shortly
before they were arrested, Kelley then asked Coplon why she didn't throw
har ares around the FRI igents who arrested her and thank them for zaving
her from being killod by the NXVD, Coplon, having previously dramatically
stated how sho was fearful of he 1ife bacause of tha %YV, She said that

ge covldntt throw her arms around the FRI Anunts because they had their
aras around her, » -

She then went into a long string of accusations agsinst the treat-
nent she had received in the hands of the FBI on the nizht of Lareh 4 and
the morning of Marck 5, 1749, The specific accusations were having her
dlothes pulled off her by the matron, not bein, allowed to see an atiorney,
not Yeiny allowed to ¢ull her family, having questiona fired at her Lor hour
gi‘ter h;ur, and heing given sarmonla vials and being glven coffee to keep

er awake, ‘ : ~ ‘
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3r. Xolley allowed her to continue on in this manner and then guletly
asked her why she hiad not coxplained %o Judge Rifkind about the treatment, '
3he said that sha would not hive done do until she consulted an atiorney,
yr. Xelley sald tha attorney got their around £100 a,3, and that she had talked
to the attomey alone aid hed um;le time to spend at the (330 8.ms hearing
to lodye a protest about the itreatxent she received in the hande of the FBI,
Coplon stated ghe still did rot kiow anything sbout Courts and Judyess lire
Kelley reminded . r of her direct testimony wherein she stated that al the
6330 a.m, hoaring slie had been asked by Judge Rifkind whether she desired
o renaln in the custedy of the FBI or tumed over to the United States larshals
wntil the 11100 a.». hearing, She said that she did ibis on advice of counsel
and further she conld not haz assured that i1t was just ®jumping out of the
frying pan into the fire."

¥r. Xelley then asked her if she had hecard ihe sworn tastimony of
tho 7RI A ents setiing oui the wmanner in which she had heon treated and
asked her 15 there ' az acythin, concernin; mistreatment in such tesiimony,
Yiss Coplon erely stated thst she had heard the tgstimony and it -as "t
mout childistt thing she has ever heard.! i
Agend Miller overhesrd two of the reporters asking Palmer after
Court was adjourned wshetiar he intended to call Shapiro as a wiinsss, whereupoen,
Palmer stated that he d14 not have anything % do with Shapiro and that he
would not need hinm.

It should be added that during the afternocon sesasion, Palmer
denanded that tho Uoverment produse the FBI reports, the survelllance
“notes, and the Agents themsolves in conhection with the fovermment's
aﬂz::ua&;uong of Coplonts misconduct with Suapiro. Jud;o Reeves denied
Wily denand,

¥re Xolley advised the press that he would probably complete his
oross exsnination of Coplon before the Court suspends on June 23, 1943,

ACTIONt The abové le loxr your inforsation.
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. ¥r. Kelley started ont this worning by reiterating the
statenent made %y Coplon about the fact that she had no deaire to
over Lo Lo Russia. When ho inforsed her of the faet that she had
talked with & olerk of the tourlst section of the AAA and e wosan of the .
State Departeent ahont the poesibility of ,ettin, 2 vise to visit the Soviét -
Tnion, Coplon said that she had rade ner original statement a'iout her feelinus
in living in Russia percancntly. She admitted thet she had rade some inquiries
abo:t tle possilility of sodng; to Ruesia, .

Fre Xedloy then went into the neoting of Pebruary 19, at whieh
“¥ime Coplon denied th'.t she had any arrangezent with Gubitehev wharehy {f they
eould not u- et at 7300 PeZay then they would autozztically weet cne bour later
. 8% 0300 p.my  Mr. Xelley had previously in & guestion asked Coplon if she
know that euch was a practice among Soviet espionage agonts. She gaid that,
sh¢ was not aware of Gubitchev's presence wn*il just prior to the abbreviated
meeting theyhad on the nizht of February 10, She sald thist a3l Oubitchey
said wag that he cor1d not pee her s nhe Liought that his wife had one oy
two detectives following him. Coplon said Lhat 8he continued walking, turned
right on 193rd Street and walked up Yo St. Hicholas Avenue wubrance to the
1918t Streot station of the IRT subway. She said that Gubitchev did state
Just before they parted, “I'11 cull you and explain," to waich Coplon said,

"Don!t bothoy,w _

Coplon said that on iiLe funday of that saca weelend , Gmiteﬁw, j/
¢3lled her twice at whigh iire they rade arrangenents to r.eet on Priday Y
ni. ht, Yareh L, .

: Kre Kelley t'.em shifted his cross examination to the thirtyefous
data #lips, and in particular the data s1ips which were direct, carvon copies
0i oriiinals found in the mARS, Coplon said that &11 of the data slips
were based on inforwation out of the FBI reports. 3she stated that she put
the thivty-four data $lipa in.hey purse and that they rerained thereg untll
the time of her arrest, She sald that she did not {ntend st anyone bup
herself would lay oyes an vhose docusents wmd 4d not intend to dttach any
of Ve 1ips to har exanination papcrs in conmection with the Intellivence
Specialist position, She gatd she was norely Loin, %o uce them 1o refresh
hepr :.emory when she outlined the thdrd projest for the exsnination papers,
that is, the subjcat of the operation of representatives of Zastern Duropesn
comtries, She said that che did not intend to use any of tiw slips in the
Tirgt project ( Tosalty Program) or the second project (Conmunist Tarty ~ '3

), o
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which were also poing to be explained in her examination, She said that
she did not take the date slips at random, bub made some selection and that
all were in the brown wooden box previcusly desoribed by Agent Jones, ghe
8aid ‘that they were not in cne ,roup, bHut were mixed up in the bhox with
other data slips. She aaid that she made the selection of the thirty-four
data slips on Thursday afternoon, ¥arch 3, 19L9.

During the portion of tha eross exsamination concerning what anthority
Coplon had relative to the destruetion of data slips, Coplon related an inclident
which happened while her office was on the 6th floor, She sald that the
nindow was open and that a partially burned piece of paper blew in the window,
She sald that by reading iY she could tell that it was obviously a portion
of an FBI report dealing with the loyalty investigation of an attorney in
the Anti Prust Division of the Department of Justice. She said the name
of the attorney did not appear on the burned portion. She said that she
showed it to Bernard Morris and later gave it to Mr. Foley who subsequently
$old her that he had ,iven it to My. Whearty who had tuken 4t up with the
FRI, She asid that she was under the lwpreasion that this partially -urned
plece of paper vame out of the inecinerator where the Ruresu hurns its trash,

It mi ht be stated that when Court recessed for lunch, '+, Whearty
told ¥r. Xelley, who is conductin; the cro:=e examination, that the incident
rolative to the partially burnmed FAI report is true.

ACTION® The above is for yeur inforation,
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At 3:40 p.o. Special Agent Payne of the Washington Field
Office called and stated that fpecial Agent XKiller had reported
vory briefly durin; the stiort recess that Coplon had asserted that
she had never been so horribly mistreated as she was on Varch | snd 5,
1949, when she was arrested and i:eld by the ¥BI.

. . Kelley ssked her then if this were true, shy hadn't ashe reported.
it te the Judge when she sppeared before iim on three different times on
karch 5. She had no angwer. ile also asked her if your statement is true
why -did you eleet to remsain in the custody of the PBI rather tham {0 zo
into. the custody of the United States Marshal, She still had no answer.

He asked her if she hadntt heard the testimony o the Agents as to what
had trangpired on that night, and she sald yes and she thow ht the testimony
was ®childish,® o .

Special sgent illler expressed the opinion to Special Agent
Payne that Coplon appeared to be cracking, partlcularly because she did \ /
not have any answers. ‘

P IGS
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Puring the sorniny session today, under ¢ross examination,
Coplon continued to descrite her varions meetings with udtcheve She
started nith iho meeting of about October 2, which was hur scoond *
.a0tins, Sho was very va,uo ss to the details of this meating, uxcept
that Shey lind et ab Colun':ia Tniversity, taken a walk and then went
up L0 the Slolsters, usin, the 8th Avente subway and pottin, off at Lhe
Dyciman Street stop. '

Sho sald that 3% wasdout seventy minutes betw:en her hone In
Rrocklyn and the Was dnpton Heijhis Seotion near the Clolaterd.

nelative to January 1, Coplos stated tbat wien she callod Cubltchoev
fron Penn Station, he morely stated Lhut he had oume work o do with a colleague
and suggestod they meet at the Clulcters at 7100 perte Coplon thought that
to4s was too cold, wherwupon ha Bu; ested thay meet ut a 1lttle cady uLoe
&% the corner of 1931d Strost and [roadway. She stated thal vhen she met
him, he sald that he Ynee of a jo.d Itallun restaurant in tho neighdorhood
but that it she wantod, they could ;o Quwniown to eat, Sho said thal she
d1d not thirk it wap unusual ¢5 have ler cime all the way up 0 13rd 5teet
10 meot him arxl then sek 1f che wanted o 5o back downtowa to cate

[elati e to her visit in Ashbolls Pharneoy ab 190th Street :nd ft.
Wioholag Avenue on thw ni ht of Jamuiry 1L, she sald that sho hal purchased
sorgthing in thore and agked directions aa 2o how o yet to "iroadwaye.

5h. sald that she was undor the improssion that at t'v tine ahe
was goln, ith Oubitchev that ho lived souenbere in the M00c* snd that he
1ived in a Loarding house aloue. BShe could mot explain how she knew this.

she sald thad che aesumad that he mede arowd 27,000 per yeer. /

she dald that Cubitchev told L that ho was considering laking
out 8, citizenship snd that he hed broken wi'h the Ruassisns and had no
use for ths usalan Coverrment. Shs sald that Gublichev iold her ho was
a menber of the Internatinnal Sceretariat of TN Coplon atated that she
world nod have married s Soviob oiifzen. would not have lived in ‘ssia =
an® M4 not want to [0 anywhore near Musuiias Sho stated tigt she zw!o“"" o
no dnguiry o Gubltchev concernlny the rature ol hia- :
aoul” re: sin in thig country or uxastly «hab siteps Je had Laif .
polting MO citizenshin, , ]
JUN 23 1549
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Sho then went into a meetin: wlth Gubitc!ev around Thunks:lving
weekend,  Sha mot hin in front of the Feppor Pot ilestaurant nusr 6ih Avenue
in Greenwrich Yillaye. She sald that the aprointment had Leen made Ly phone
a1 she 414 not !z1.0w whether she wis in fas'in,ton or Yew Tork when it
was mades Sho sald that all thay did wis Y0 dine a«1d then he took her homa,

It was at this veetin, that Gublichev %0.d her that he was joing
to have an operation in ‘re earl, part of Decesber and -hat althourh 14 woe
not 4 serious operation, 1¢ was an Importandt one. e tuld her that te ld
not want her to vigil him ot the hospitul,  (he sald -hat she wia worried
aboud the impending operation, but that ke would not axplain to Ler tha
nature of 1t except to state that 14 hed sozelhing to :lo in the vegion
imzediately balow hds neck and in the upper psrt of W= cheste She zald
he dld look very tired and pale and bold he~ thay the duators had dold
him he should bove to a drier olisa's and rotire,

She said that upon returning to ‘sedn ton, sh; asked Ure Tonvin
ahout the opernidon, *¢lling ' 'u hew friond in New York, whow sin bad told
Lenvin wae comocted with "N, was having an operation sceihare (n thoe njoa
described a'ove, and Lhat Lon.in 10ld her that 1t .as probably .o opomnytsn
dealing with the heart, She said that gho was positive sbc had L de norrrage-
tlion with Tenvin snd further on & previous occaslon Jenvin 2 0d rep Lf
sne had a “eau in New York .ind she told him thet shw ‘ud,

At this point ¥r. Xelley asked bher if o tecallid 2 aunrorzation
with Ur. Xofisky concernin; the convereatlon between Coplon and Foley relse-
tive to the "top secrat report.” Coplon etated that the Al reeall ihis
sonversation :nd she was positive 1t sas Lvre Xofleky.

1% should be pointed out that the prosecution lutends to cal) bhoth
ire Lenvin and Yr, Koffsky as rebutial wiilre,ses Inagwuch as th.y will testily
that they hsd no sushomnversationa with Coploz.

Melative to “he next meeting, Coplon sald that it wns on Christ-as
Day, LU0 ©he had previously “escribed that the: met in oksfellor Center
asd Lkd one over to €th Averus to a coffes shop and exchansed preventa,

She sel] ithad the a.pointment only losted aboil forty-[ive riltvtes ard 1hat
he lelt her at the subway around &63th 'treed a% about Li30 pun,

Coplon wag asked whather Jubitchev looked as though he had under-
5oN8 2 serious operation and whether ho looked tirad, wrak, nt caters, wrich
Coplon answered in the aifivmatives Jr. Yelley then nc'tnd Soplon i1 she
cld not kwow {that from Tecerber 17 1o "ecimber 20, tlau Oulilishav vag in a
Yewr "ok hospital whero he underwent an opsratlon for Lho re-oval of ia
tonslls and sdonolds. Goplon sald she 411 not, whersupon Palrar deandaed
Lw prod.etion of tiwe hospital recovda,

—_
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Coplon vtated that she 4tha tie which she gave Gublitohew
at the tine when Iy Shapdro and icroutaicos were with hare She
whwm 1f he wanted a description of the tie,s hut v, Xolley stated

‘ Q 4 »

U, Kolley then shifted the orces excrdnation to the FBI reports
and the data slipe in ovidenoe. Coplon ademttted that she considered the
information in tho FBI reparts as confidential and admitted that all of the
reports in evidenoe bore a stemp which statod that the infarmetion in these
reports are confidentisl and mut not be givon to wy othor sgemye Coplon

however, thet this gtemp hee 1nison with the Stete
, and she had ¢ discussion with Mre concarniig whethay she
could give any information from thoso reporta 4o the State Depertnent. She
said that v, Folewzld har that the infawation ongiomlyvmﬁrm ap‘h
pblis resord, auwh 83 a nowspaper another Oovarnment agoroy, & publios
um-mammmm-zmmwm:mwwmﬁsm
Departmonte Coplon admitted that the State Department would be the only
agenoy to which she would give this ¥semd mblict information.

Sho stated that she considered the fact that sme of the materisl
in tho I'BI reports was worked confidmtinl was laughabla, She explained
this by stating that somo of the reports would quoto the “Dally Yorker®

o "Soviet Fussia Todays Sho saild that ahe would novey disscminnte ay
information in the FBI reporte outeide itho Depariment of JMuwetice whioh

she consldered coufidential, Sho admitted tiat if the FBI reparts ware
morked o then the extrotions ¢on the data slipc was also oone
fidentiale Sheo tted that all of the infamation in tha data slipe
ware axiracts Zxan confidentisl FBI yoports,

Tho Now York 0ffice i3 being roquested to obtain a rhotostatic
oopy of the hoapital record where (ubltcheyv wag confinode

ACTIONS This ia for your Lnfamations
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During the alternoon session, Coplon continued her direct
exscinutlon, during which tine ohe said that fen minutes prior to the ;
4inu nhe und Gublichev were arrusted (ut shich time the surveillance |
on Lhem hikd besn lost), Gubitchev ha! her wait on the obruer while ho ‘ }
weni in a evsndy store and pade o telephone calls She said thet he cwse : ‘;
tut, walked har around alslessly and Iinally arrived at the oorner »2 1%5th
strvet und 3pd Avenue, whero Agent “oCarthy pald that hae upotted “ublichev ;
ad Coplone Falwer followed this up with several quastions se Lo whether 3
Copion know that Gubitchev wag operetdn; as a countarespionage sgont for the :
nited Statcs. She answercd these Guestions, of course, "I don't know,

zho stated Lhat after Jomuwary 1k, ghe was only porsonally intevestod
in Gubltorev in Lhat she would like t0 heve _otten an explanation frow him
mboud hla narriace,

Puring, the examination, Palmer reidentified all of the articles
which had Loen put im evidence and which werv found 4n hHer purse, ‘e
spocifionily asked her 1f there were any addresses of people in her addriss
book that she 4id not want the Covernzent to knmow abo.t. Tho said noe 3he
also utated thaty thore vas nothing in ber disry which she had eny hesitasy
in che Jury seeing . ’

8he stated that yhe wus soing to use the date slips found in her
purse in oonneotion with a Civil Service exsmination for the position of an
Intolli ence Speolalist so tnat uhe oould yet & persanent st:tus, She seid V}/

she talked with hoth roley and Uorris reletive to the omsxination,

) She sald that she thou,ht the M1 had lapped her telephone, and / ¢
Vo as hor reason the fact that sid Doruan, a Iriend of here in New York,
had bean lnterviewed shordly after her srrost, fhe sald that earlier in the ,
. car Nernan had telephone! her Crom New York and requesto] thab Coplom onll ;
a nutval friend, Joe Stone, and have Stone bring wp either a bot:le of Vat 67 J
or Johnny “alkep {lack lLabel Scotch. Coplon stated that «hen Porman was
intervigwed tho FBY Agwnts asked him 1f that sonversation was & code.

“oraan was 1ntirvieod by the New York Cffico shortly after Coplon ' ;
was arvested und duarlng tho Intorview, Nerman rolunteered dnformation about :
his tolephone oall to Coplon with roference 1o the Scoich as axpiaining 4o :
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the igonta that that was one I his recent conissts with Coploms Thn /‘gent
did not ask whothor it wae & codo or anything o' that asture and rerely
scoepted tho information from Dersan 65 cuo of the tines Porwen and Coplon
were in touch with ono atother. Coplon poesibly testified in the manner
as atated above inssmuch aa there ia an sntry in her diary for Nouday,
January 2l, 19k9, stating thet she called ¥J06 = Vab w- Jo¥e {inddoating
Johtny alker) 3lack Label.® 1t is possille that Coplon has Inileated {hat
the FBI was of tha opinion that this dlary catry for Janusyy 2k, about the
“cotch wag & oode 8o hal she ¢0.13 la.zhingly relute any erous exaainution
by Yeiley vith vefevence to the entry she hag for Jmmery 1L, 149, to wit,
ePe 1tam on aelection rlalewding —- Y0 - olives {black).!

she stated that 51d Derman todld hor ghout the MY cuantusiing hine

While bestifiying concerniny *he diary, Palmer made the wiatevent
that noeither Coplon nor himeol! has lcoked in the Hay, since the FAX had
it 811 the time aftor the arceste AV this polnt, Xelley seid ‘hat Falmer
should 20t sake a statement Like hut inassuch 25 he and the defendant voth
had Jooked at 4te Talmer literally screamed "That's & deasn lim,® at which
% e he was adwondshed, ut notl fined by Judge Acevems After recess Dalner
in frout of the Jury hed to olicit from Coplon the fast that sbe had looked
at the book in the presance o' the Clexic of she Court, Sha rad actually been
gbmzﬁtwfd %0 do this by Special Agent Xillier, Ur, ilryne, acd the Clerk of
lv . .

Loplon sestifiod that ghe had rade inquiries sbout sblalning & part
tine Job -“oo:th the Barmerd Employwent arvice (of Bamard Collegs), inaww:ch’ .
a3 che contanplated enteriny: the Colurbia 3chool of Jourvialiswm. Sho followod
up with a statement hat she bl !egun t e writing of & novel and was followin
Instructiong of Suwmersct Keugh: in *Sunmdng Up.®

with reference to her sxamination for the Intelligence Specialist
position, Coplon olated that it was an uneskembled exsdnation, and olio was
workin, t0 submit three projects on which sho had workede She safd that are
had dlscussed this natter with Bermard Forris 4and hed selected two projects,
but; was undeclided on the thirde She sald that both she and Morris had ploked
the Loyalty Prosren 88 ono project and that the mecond wag a project wilch
dealt with the Communist Party, UBAs Coplon dated that she wes congidering
tho idea of valn,; a third projuct whlch fealt with inforwalion om intellipence
activities of Bastorn urcpean sountibes in the United Stetes,

Coplon pald that the date 2lipy which she had when sha was arrestod

wore <o he used In gonrectlion with thie thixd projovt. 5" sald that she would,

of course, nol use any naves mentioned in the data slips, tut wes morely nsing
toem 20 holp herself in explaining tho L.pe of research she did 4n commection
with the projects 8ho maid that she had & uantity of 2ats uldpy on asotivitive
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of representatives of fastorn Zuropean countries and took ihe group she had
in her purse Lo 80e how stio could work them intd tho examination, She ssid
: ﬁﬁt&d she tﬁd not think that tids would hamm the internal security of the

1 Stat. s,

The direct examination of Coplon will be econtinmed he Palmer at
101006 &y, June 21,

ACTICN:  Thia da for your Anformation,

1
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' ‘Diroctor, ¥DI , | June 2k, 2949
QUY HOUTDIL, §AC, Washingbon Fidld

JULLTH COPLON
HOPTCUAGE '~ B

There 1u attached for tha information of the Surcau,
8 copy of tho sumary concerning the captioned individual as
obtained from tochnlcal coverage on Juns 23, 1949, It 13 sub=
nitted for the information of the Dureau inssmuch Az it covers
& conversation botween B UARD MORRIS and LOU NilIZiR, formey
FARSy Justica Depariment, smployee wherein they discuss the
testinony of JUDITH COPLON on Monday, June 20, 15L9, wherein
she stated that the Department of Justice security was lax and
that in 1946, two politleal analysts had left and taken data elips,

The individual veferred to as NICHOLSCH by M0isIS
s belleved to ba DUIALD L. NICHOLSON of the Security and '
Investisativo Dlvision, State Denrtment, MJESSEM reforred to
by HOR IS may ba JESSIE MaoKNIGHT, a' former FARS employeos

HilBeel C:;;:E - AN )d‘/, #6;7 :

65512
Inelosure
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SAC, New York June 23, 1949
", Director, FAI _ V

P~ 7
- JUDITH: COPLOV, was

| FSPICNAGE -~ R
Reference is made to tha teletype of the New York 0ffice dated
June 22, 1949, reporting the interview of Arthur Shimkin.w/

A thorough and complete interview of this individual should be

’ immediately conducted and -the results should be furrished to the Bureau
4dn report form. This matter must be given expeditious attention.

cc/’fashmgton Fleld 0ffice

£

FBI- WASH FIELD
INUSRT N

- n — t




:FEDERAL 'BUREAU - OF ' INVESTIGATION CC-160
To: COMMUNICATIONS SECTION.

Transmit the following message 'to:
WASHINGTON FROM WASH FIBID 6549 3400 peme

DIRECTOR URGENT :
JUITH COPLON, ESPYONAGE TASH R. RE FHIIA TEL 70 BUREAU AND WASH FIEID
JUNE TWENTY-FIVE IAST. SUGGLST THAT PHITADELPHIA BE REQUESTED T0 .

'HOTTEL

E.LJLopJoxr

Ei— VERT YR

SENT VIA — M Per,




y FLU(‘.A Al Suis .\U “t i sv':’ff‘ﬁsn W K|
. U.'S. DIPARTMENT OF JUSTICE )
’ (@ 1UHICATIONS SECTION ®

JUN 2308

TELETYPE

OK
”/:F AND UFO ' FROM PHILA 6-25-49" 1130 AM MDY
DIRECTOR AND SAC '
JUDITH COPLON, ESPIONAGE DASH R. A MAN'WHO REFUSED TO IDENTIFY
6/7{‘/ HIMSELF CALLED THIS OFFICE THIS MORNING AND :STATED THAT ONE
& JOSEPH RILEY, WHO IS EMPLOYED WITH HIM AS A.CLERK IN THE CENTURY
Gi£%4 ENGRAVING .COMPANY, ONE THREE ONE EIGHT .ARCH STREET, PHILADELPHIA |
Q . smb THAT JUDITH COPLON IS COMING TO VISIT HIM THIS SUNDAY Mo‘muNG,Qt
" JUNE TWENTY- SIX, BY TRAIN FROM WASHINGTON AND WILL GET OFF AT
w STER, PENNSYLVANIA. RILEY BRAGS A LOT AND HAS STATED THAT
' 4 \,'ﬂL { S.TAYED WITH HIM IN KIS ROOMING HOUSE IN PHILADELPHIA -OVER
2%’ A wxsxmn AND THAT THIS WAS DISCLOSED IN HER TRIAL. 'RILEY _HAS
5[2& ALSO STATED HE HAS SECRET FILES FROM THE FBI AND THEY Lm: z?s,&_:m

v 'GET+ NO REFERENCE ON JOSEPH RILEY HERE IN CONNECTIONFWI H COPLON .

5
9 ,If

CASE. DUE TO COMMON NAME COMPLETE INDICES CHECK No’i‘*@bz! oﬁgxi”dq,;e’ :

1

WILL BE TAKEN HERE UNLESS ADVISED TO CONTRARY. W WASHING 0.0
VANISEY ¢ o 500 U0 Phendndudi T
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: Asing the aftemnoon sonslon, cross-coavdngtion of Lopian
contdmaeds 30 bepan by eplatndng et olo dnterkied using the dada oidps
in comecilon «A4h tho emualn Son S0 ho poslidon of Intelid enoe
cprodaldste “Mereho had Sondubal o rathar Jongtly egplanediion,

e Hallgy gave hor m, a pencds ok e data slipss Mo then Joid
hey to drew W the e usitnyg: the data slips in the so0 maumer ol
inten'ed %o do 44 m the wee~cnl o ‘ardi 4o  Coplon docsn very flugteral

wd stoted she colld not do 44 in the oy Hat M. Xelloy wanted hap to, and i
afbor severul axchanges ol vords Dobween-Folley and Coplon, Coplon almost 'Y

loot hor compommae 0 en went tlwouch the Jitellsenco Spocdalint hooklct
na] wrled Yo epldn hor nhe 1na foing Ho voe the nforntdan on the data olipoe
ol Vdy eplanatlon, she sadd Wakshe dd nob intond 40 use propor rorne

or oviy L Ao of cowitides In her outlinge . 'hon she had Jbndshed hex
oplamnilon, Mr, ¥Xelley pdcked wp oo off iho date 9lips an! statedr “iss
Coplo.n{ 2 rexl Lo rou ono of Sho data 8lips wdcl eonsiato novely of acven
vorda Votuard Tepp, sispocted Masolan espdonase agetts  How, 1deo loplon,
weloting the vords Yotuard Yepat, how veve rou polng to use ihds data o)4p?t
doplon vag wwble to e plain execopt ‘ha, she st have plebedd wp that data

alip by wiuatalkos. - )

‘e Kelley then nphad 3o colon how rany coplec of the belldience
Cpoelaldst porphtled ghe hade  Bos Ceplon oald one, vhoeroupon Y. Nellay asicod
hor how shie Interded wortdng vl 4.0 date slips an the mek-end of *farch 4
whion she peglected to tale e parplilel ~Ath her b allowad 1t to remain 4n
wraidington,  Coplonts onlyr explanation wes that she thowiit she was sufficiently
futldar with Lhe repdvenon 8. :

e %oXley than asked Joplun to re-ersp the hanhdtlen renvvendu z :1 :
portedidng to JArdars Sn the same romner as ole bad on Lo noending of Tarel e /
e dfd Sl with sone dLS0tetiityr, and chen she barxded A% Lo v, Yelley, L

Shox asiwd ek vty oo had pud in dnk an arros on e autoide of the amll

peckages Coplon statxd that she wantod to be abile o dentify that srinll

_ paokage a0 world nob confume Lt wAth a vrapper around a "wd of mme Yolley
asired Lier how 4n 2he wotd ohio could confuse Wds Lluble maclkare wAd: o wad of
om, vhereupon Coplon stato! o was nerely telng o wd of g a6 ah axqwensian,
and thelb sho did not wnt Lo confuse the peckege with ayr oo aatl pleco of
paper chg rerhd hove dn o paese onladilen she rniotd poundDile Awow dange
¥oller awtusl hex wir She hnd choson fn amrog awd Jiad not pul her Indlaly or
sy obhap sim o ond added Shat an arrog polste o cawliings  Joplon wan

Y wnablo So .eplain Ui,

- 65- 50747/
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elley then had Coplen wwap tho da’ia 84ps wmyd %ho Moomihical
i‘g‘ntc!m in t.iﬁ <xmugner tho ﬁ;uexl Veen found and aske! har ':vlé; 06 2?11 Loyl
1% necossary Lo pub n ntoo) peoknca wrapper arowyl the anvelopes
contaludng She doouwneniss Coplon stated that she wanted 1o rake the paciage
sm alley m@e hgog she 1?}‘%&1 deryr ﬁtﬁ?t sha had '?wmv h;b.i‘na,,
& Wrappe ¥ e 80 © L% -ould appesy t0 be nothin: rore
Yhan a pacikaze of now gtoeldnys, il wag dented, of eowse, by Uoplon, but
it had its desired effect on moet of tha Jurors,

. delative w the jury, the Goverment attormeys, au woll as the

De e mtﬁf Mm, are of the opirden that Juor tould ig e

sspethetic with the defonse und bellews that he appears to be e typo of
irdividuel who mi-ht poeaibly hold out for an acqpdital. even Lhoush outvoted

11 %0 1s dils 18 Just an opinton of those 'who have cbserved hir and, of course,
ight bo orvongous, , ‘

Wi refarence 1o my previous memorandnm of June 23, relative to
the moming seasion of Lhe trial and in particulor the otaterant ade Sbot
& portially tamed pege of an I Toyalty report, Mr. Vhearty adviced Jpecdal
iﬁm mma‘q‘- wgmineigetgg mﬁu&ma bub that “oley was tho one who
ezed taken the wa up %o apropriate FBI1 official, ‘Theart
stated that he hadld cheok on this with M, Foloy. . d

Uy Helley stated Uit he 1411 Toquire aboub one e hour for
crosg-epcatnabion, ‘ ’

e ahove 45 Sor your information,
AR

At G110 pp I talked with Yr. Hay Fhearty dy t6lephot ¢ and asted
hi about the partiallydurned page of a P4I leyally report. +:lle I «~as on
the teleptnie he cavcked with kre Foloy, he advised him that 44 wng trus that
3 partlally burned pa.e froo a loralt, report had buen discovrred snd 4.rned
over o ¥r, ¥ole: and broucht to hie attention, o stated L 2t the partially
burned pace d.d vet ldentify the suhlect nf he invessicatinn and he wus of
the opinion that nothin. shoudd be done a%ovt It and Le recalled thal ihe
fureau wag rob Inforned of ite o stated that {4 ovscured a% lenst ss late as
last Roved-er. e sumted 4lal tne sorsp of paper was daslyroyods

BFsleh 6-23-49

LR
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He Be Fletcher
JUnITE COPLON
ZOPIMAGE -« R

During the morning session the cross exasination of Coplom
b kr. Xelley continusd, durin; which time she stated that sho had
not choven a definite title Hr her dook and that it was Just something
about a Government .irl, ghe gsid that she was going ta be the leading
character of the bogks She said that a1l of the material contained on ‘he
three and one hall page document which was wrapped with the data slips was
going to e used in this book.

Kelloy them proceeded to go through this document in detail and
asked hor how she was going to nse it. She described Michael (tha. person ,’
to whow she hid deegribed the fop secret PBI report) as a fictional social >
sclence professor in Washington named Michael Smith. Mr. Xellay then went ‘
dnto detail concerning the thyee charactor sketohes on Stevensom and the
Sinderbrends, und after he had done this, he asked Coplom if there wam't
4 thresd of Communima in all of them, Coplon sdmitted that ‘here was,

Kelley- then had the report *Report of the Royal Comission" (dealing
with the Iyor Quaenko Denadian documents) marked for ideatification and ‘asked
Coplon i{ she hud sver yead it. She stated that she had, wheredpon X¢lloy
had her remd aloud the Cuzenko documente whioh outlined the material a Soviet
agunt was suppoeed to furnlsh sbout any given possible recrult for Soviet
ospiondge. It sheuld be pointed out that this Gusenko document, which !
én outline, follows very closely to the character sketches found in Coplonts
Parse,

Coplon's explanation about her statement "She {3inderbrand) reaenl.arg
we a3 & Comnumnist" was very weak in that Coplon stated that it was hor ieprossion’
of Sinderbrandts fmpression of Coplon. , :

¥r. Kelley then went into the details of Coplon's movementis on zgwc-’ :
Narch L, 1549, which Coplon recited much as che had on direet examination ;
with the exception that she Lad difficulty in recalling the details of the
timo she walked Ly Cubitohev at 185th Strest and Troadway.

¥r. Kelley then asked Coplon if she hed made the statecent that
thiv entire case is a frame up Ly the Mited States Government. 3o said ye.is

kre Kelley then stated, "You mean thet the Attorney Gene-sl of tho Thited
Stat s was part of thia [rawe up.® Coplon statgd that she di4 not know wicther

TU1I03 | | 5 /2 F- f72.
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he waa involvud but that it was a frace up and waated to know why Mr. Mendenhall,
who had surveilled her on Maroh L, from Tasttington to Hew ‘ori had not returned
to Washington as in the previous survelllances; =hy Mr. Yoley told her to

rale notes from the decoptive memorandum, fold it aud put it in her purse;

why lir, Thearty Lad taken the Conjreseional to New York on that day; why

¥re Hiiler hed immediately taken out the package conteining the handwrit'.en
meworandum upon opening her purse, and then stated that the whole thing

added up to a ;liuntie frawe up a8 far as she was concermeds This spesch

took approxinutely uevin minutes and was made with gestures, Coplon arising

on occasions from her witness chalr in what appearad to be caused by ireat
emotions Mre Koelley then asked her it 1% were true that she had placed

ail htl:; data slips in her purse on her own initiative, Coplon stated that

she e

¥r. Xelley then turned Coplon over to Palmer for redirect examina-
tion, but since only fifteen minutes recained of tho morning sesslon, ir.
Palpor requested that a recess e called to ho resuned at 2300 pem,

. The Jury sand Judge left the Court Room and the speotators were
1114ng out when Specisl Agent Miller told Mr, Pslmer in Mr. Whearty's prusence
that the money which hud been taken from Coplon on the night of her arrest
was available for return to Coplone Pulmer astated that he had to leave the
Court Room for a few mozents and would be back, During this time, Coplon
remgined seated in the witness chalr,

She Shen ot off the ohalr and walked over to Agent ¥iller ard
. emiled snd in no way indicuted rhat she hud been under the enotional strain
which she was trying 4o portray to tre Jurye She asked Agimt Miller why
the world a swell ran like him would want to stay in the ¥RI. Agent
¥iller mede no comrent to this, whereupon, Miss Coplon stated that Agent
Uiller was one of the grandest {sllows she "as 'mown and that after *all
of thia 12 over she wanted to have a long talk with him,"

Agent 141ler is at @ logs to underktand vhat prowpled ¥iss Coplon
to wake such a statement, inasmuch ag he has had no conversation whatever
with Miss Coplon during the trial and, u-ther, his maintained an unblased
and unprejudicisl attitude both on the witness stand while tustifying and
widils sitting near the counsel table during the trial,

A few nmoments later Mr, Palmer returned to the Court Room at
which time the envelope containing +he roney was unsealed, the money counted
and turned over to Miss Coplon in the presence of Mr. Whearty and Mre Palmer
by Agent Miiler, Ur. Palmer signed a receipt prepared by Apent Nillor in
advange, but added to the receipt that he was signing sane without walving
hig yight to olsim that the seisure of the purse was illegal,

-2 -




have a rest,
vecesgs today,

Ure De ¥ Ladd
H. B. Fletcher

JUDITH COFLON
ESTIQNAGE -~ B

cC =~ ¥Ur. L&dd ;
. Mr. Fletcher }
Mr. Lamphere / 3

¥r. Delavigne -

June 24, 1949

Attention 1s called to the headlinea of the papers at notan

today, which stated in general -that Coplon was hysterical and that zhe

was breaking which-were based on her testimony in the morning session

today, These newspaper articles referred to her lengthy accusation

azainst the Government to the effect that she was being frameds Although,

1o theucasual cbserver it would appear that she was near hysteria, it was

noted by Agent Miller that immediately upon leaving the stand, which wag ;
only abrat one ainute after the conclusion of such speech, that she had !
-complete control of herself and was even laughing. .

Then Court was resumed at 2:00 p.m. today, ¥r. Palmer stated
that because of the fact that Coplon had been on the stind for a week
ha felt that before entering into the redirect sxamination, she should

Mr. Palmer then stated that the Governuent was willing to atipulate

The Government altorneys were in ayreement with an early

lre. Coplon®s contemplated testimony. Tais stipulation set cut thai ¥vs. Coplen

would tesiify that she was bhorn in Klbany, M

born in Troy, hew York; that they were sarried

had two children, Bertram and Judith.
would testify that

ew York and that her husband was

dn Brooklyn and that they

It was further stipulated that lrs., Coplon | |
she received several telerhone calls for Judith from an - '

neknown man who had a foreign accent, but who did not identify himself in

any way. The Jury was called in and the stipulation related to them by Palmer.

testified

clothing store »here she purchased a tie shortly before Christras.

Judith Coplon was then called to the stand for a very brief redirect
exanination to lay & foundation for tha subse

quent witnesses. Coplon merely |

that che nad with Palmer's aid located the salcsman An 5altz r-nts

This salesnan then was put on the stand and he testified that he

has no definits recollection of ¥iss Coplon, but that he recalls a WOIAI

coming into the s\.ore shortly befors Christmas and buying a tie. Ilo stated
that this woman had an vnusual belt which was made of @ man's tie, Coplon
had previously testified that she had showed the clerk this novel belte It

should be

pointed out that the witness was put

on even thouch the fovermment

was willin; to atipulate to his testimony that Judith Coplon purchased a
tie in the nanner which she tostifled,

TEH1IGS
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After the tie salesman wag excused, Falmor called Azent Miller

40 ‘the stand and asked him 4f the FBI had interviewed a lUr. Arthur Shimkin
in Yew York City. }iller utated that such interview had been condusted
" &t the request of ir, Xellay. Xr. Palmer wanted to know if tho resulis

of the interview had been furnished the Buresu in Tashington. Miller
advised him that & coumunication had been received setting out the informa-
‘tion Shimkin had furnished and that this information had been made ‘available
by Agent }i{ller to Y¥r. Kelley and YMr, Whearty. ¥r. Falwer then asked Apent
LAller what Mr, cthickin had sald, at which 4ime there was an ohjection which
was sustained. The objection wasmstained on the grounds that it called
for heresay tostimony. ‘ :

¥re Kelley then rose and asked the Court to yuash the subpoeng
which I had accepted on behalf of the Agent or Agents who had interviewed
Shimkin. The Judge stated that he would take the Government!s motion to
quash the subpoena under advigsement and rule on it ’ondaye. MNpr. Xelley .
pointed out to Agent Miller that since the Judge has rded that Agent }iller
-could not testify to it, then by Lhe same token the interviewing Agents
‘would e unable to so testify and that, therefore, the subpoena winld
probedly be quasheds Nre Kelley advised Judge Reeves that 4f ¥r, Palmer
requested the Joverntent would subpoena }r. Shimkin snd the Goverrnment
would puy the cost of the subpoena.

It should be c&lled to your attention that Shixkin will, dn addition

‘to other mattors, testify ithat Coplon did not sven so.much as rention she
contemplated writing a book upon -the octasion he talked with tier over the
telephonce Also, althouph Coplon has testified “hat since her arrest she

hag talked with Shimkin to delermine if he remembered thuse appointments,
witich she had xith him, Ur, Shismkin advised the Ajents that he has not mpoken
with Coplon since her arrest,

Judza Reeves told Ur. Palror that he did not .expsct tho redirect
exanination of Miss Coplon to take long, to wihich Palmer ayreed, and there
is no indication thit any wore defense wilnesecs will be used, although
thers hag buen & rumor that Palmer hag & surprise witness,

It will be recalled that the Sovernment h.& two or three rebutisl
witnesses after the defense rests.

X also.wish to call to your attention that ir, Xelley advised ‘
Agent Uiller that he had learned through the marshals that several of the
Jurors' are b:coming very concerned about the attitude-displayed by Juror
Goulde They have advised the marshals that (ould is very sudbily makiny
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remarks about what a smars lawyer Palmer is and what a smart worzan the

" defendant is, bul has been very careful not indicating that he has
arrived at ay definite conclusion concerning the Jefendsntis juilt
or innocence. The Juror who sits imnediately in front of Gould has
stated that he has been particularly on the alert for any such atatement
on the part of Gould and that he will immediately report it to the Judge.

lir. Folley stated that he 45 very worried about this one juror
causing a “hung Jury.* It will be recalled 4that Judge Reeves told Mr,
Kelley on a oconfidential basis that he too was worried about one of the
Jurors bein,, *anti-Government®, although he did not specifiocally identify
} ‘the Jurory It has been no secret In the Court arony the marshals and the
Government attorneys as to where Could's sympathy lies.

ACTION: The above is for your information.

£




STANDARD FORM NO. 84
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Oﬁice' MemoMndz;m e UNITED STATES GOVERNMENT

TO
'FROM  .:

.SUBJECT:

GUY HOTTEL, SAC, Washington Field June 28, 1949

DATE:
THOMAS A, MENDENHALL, Special Agent

JUDITH COPLON
ESPIONAGE - R

At the 11:00 otclock A, M, intermission, Speclal
Agent T. SCOIT MILLER telephmically advised that RAYMOND
WHEARTY 'tookay howr and 10 minutes to give the first part of
the Government!s summation, WHEARTY in general went over .the
Governnent!s case and picked out flaws in the defense,

WHEARTY coumented .on’ the defendantts charge of a
nframe up” and pointed -out that any frame up would have had
to have been from the Attorney General on down and that such a
thing is preposterocus, He further pointed out that on
February 18, 1949, Agents MILLER and ROBINSON both testified
thatthey did not actually see anything: pass between COPLON
and GUBITCHEV and if there had been a frame uwp, these two agents
‘would certainly have gone a.step -further and stated that they
had seen something passed, He sald that these agents could not
say that because they were testifying .truthfully,

25.F, B, I, agents, and Department of Justice attorneys
.could not possibly have gotten together and framed the
defendant,

He further pointed out that the Attorney General, ; ‘

WHEARTY also commented concerning COPLONt!s alleged
nistreatment, 'stating that there had been none, He explained
that the strip search of her person was necessary.and that
the F, B, I. would have been derelict in its duty if it had
not caused this search of her person to be made,

-
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PIROTOR, FNI T 6/23/49
SM, BALTTUORR

JODITH OOPISN, was
BSPIONAOK - R

Rebules 6/1/48. Re WP lst W Burean 4/19/49. Pe Balto. Jet e Dureaw 4/25/49.
Balet §/1/48 Teed as followss

"Reference is made {0 your memorandum of April 25, 1949,reguarding Myrom Stusrt
Xaufmann,

*Tou sre iastrusted $0 interview Keufmenn eonceraning his knowledge of the
setivitios and sontaets of Judith Ceplon.

"Insideatal fo this inverytew, you should develep informatiocn somsernisg Keufmann's
background, whish you w1l also desivre %o report hﬁt&mumﬂh, In
both eases, the information shenld e set forth in report form,.¥

Discrest imguiry shrough the Asscoleted Fress st Baltimowrs haa dewslopsd the

information that NYRON STUART XAUPMANY was tressferred to their Newark OTfioe
eheut fowr or five momths ago. He now cah e lpeaud thmngh the Assosiated

Fress, 21¥ m:.y Styeet, Newark, New Jersey,.

The Newark Offies is requested to sonduet the iaterview with XAUNMANR wuthorized in
refersneed Durean letter, For their infomation ead essistance, thers are

enslosed e st office with & copy of this latter, ecpies of referenced letters

frem the Washington Field aad Baltimare offises to the Buresm. In eomwsotien ’
with sush {mtervisw, the Balyimize oflice dnairesd deokgreund infermation om «
KAUFMANN for e oase eatitled "YRON STULRT XAURMNN, SEGURITY MATTER - G¥, 'A’*J‘
now a closed case im this offies, in whieh Baltinsre wes otﬂ.oo of ortgin,

Beltimore File #300-12761,

- Xt 1a elso peinted mt that 70, per their Jetiéer 30 the Bureeu dated

April 19, 1949, desires that EAUFMANY de interviswed for informetion regerding
scquainiznoas, associates, sctivisies and politieal beliafs of LLYRED BOYHTON
STEVERBOt who 1s presently the subjoot of 2 seperats Espidasge -~ R investigation
being oenducted by the VMO,

65-1634 . , "
100-1£76 L/ ~
651637 - \ L e =Y75
g.e, A27H0 (1-65-5128; 1-65~58158) | .

{2) Xewark (2 enolosuree) g e e
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i3 ni possible interest 4o tho Muresu, ab sbout 9100 AV thie date an
Andividusl Wentifying horpel” ~g Viss MAIA ¢, CUINICY, mn employee in
the Fersomoel Division of the Veterans! Admindstiration, 95 learld °i.
Herdford, Comnegticut, ielerhienicelly contacted the lartford T.eallent
Apency and reported tha’ soms fifteen mimites previously she hin! re.
ceived » telejiione ewXl from -u individual who doscribed hlrwelS o
hapiye in low Yorl®, This fadividual dnquirel sa to whether Mzs -
QUTPICT had baen Jolloving tha JUUIT! COPLON trinl 4in New Yorlk, sud
then gtated that JUDITH COPLLI "hag not worked out”, and inqurol =
to whether Mas ( ILIST woul! e interestel in replacing CUFIAN in
the lotterts works Mlsa 00 0 M Anterpretad thiz as weandng; that ine
Ludividual was offexring hicz o lob mu a spy,

ey QUINICT Anformed the caller that che would think the matier over,
~id thet he sleadd eall hey vack in a hnlfalimty or sty The Lrdliviianl
ealllng askod Mus QUIICL to sugrest the nanes of glrls 4o whom 1t
sgdrht e of intercat In the cvent ithet she herself ghould deedd. agrinst
the ;'*tﬂ;‘mtioﬂo :

Mes TIRICE plated that she had attepted 10 nscertain wicther or ant
the telephane eall hal actually come £rom MNew York bat hiad been unable
to aocerdain thime fhe further edvised thot che had decided to “string
flong widh 1Shapdyot® 4in 442 evont the latter shiould call her Laek, and
e ascertad thet she would {ry to mrrenge a rendevous in Heriford with
hin el would keep the Hew Tavsn Division advisad of her progyosts

ew O IRICT dended nny pexsonsl sccuaintance with the SHA IRD ww i8
mrrsently fipuring {n the JUAITY COPIQN espionnge tyrisl in Tmshiington,
MaCay end advised that choe *»a no acquaintance wih the subject of the
trind or any othey rerncng conosrmed in the triel, Bhe did cinte, 'vove
gver, thet Eim had lived my worked in “mehincbon, Do G fron 1945 to
1% ™ Y2140 80 wme teansferred Tron the Voleysns! Admicdstrstion
Hamdeuardorg in vhshing oty ‘e Ca to lbytforl, Comectiot Darionml Oliee
A 4 in apency. Hilsg RLUTOT a gorvted thet’she jwesently rosides n
Apartuent 04 xt 72 Cexden ftreot, hrifod, Coon,

I 4he event that any Jurtiiy details of possible interest i ihe uroemy
in comuetion with tha afarcmontioned ia reoaived they wlll be reotiptly
trmea tal to the Wresu end interested ofTices.

£51040 ' g c5- §/§§’%7 0
ect Clow Topk 4 \,FB\ Swast
“ag'dngteon Alald o 1\0
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Office Memorandum - vNitep sTATES GOVERNMENT

TO  : GUY HOTTEL, SAC, Washington Field DATE:  .June 27, 1549
FROM : THOMAS-A, MENDENHALL, Special Agent

SUBJECT:  JUDITH COPLON
ESPIONAGE - R

‘At ‘the 11:00 o'clock intermission of the COPLON
trial on this date, Special Agent T. SCOIT MILLER -telephanically
advised that COPLON did not take the stand for re-direct
examination, He further stated that Y¥r, LENVIN and Mr,

KOFFSKY are the only witnesses which the Govermment is con-
templating using and-that in view of the fact that their
testinony is expected to be short, there is the possibility
that the case will go to the Jury today.

MILIER further stated that prior to the Jury!s
coming ihto the courtroon, PALMER made an cbjection to the
Judge concerning Ccormentator DREW PEARSON'!s remark on the
radio last night to the effect that he predicted a guilty
verdict for COPLON, and requested the Judge to advise the
Jury to disregard PEARSON'S statenents,

PAIMER coamented further that a man like
PEARSON who is reported to have close comnections in
government circles shouldntt be allowed in the city of

Washington,
- A 128 1477
%M | F.rR /
g 'L mD JUN 27 1949 :
5“512 ’ WA..,.,i:s -C‘;\-;'.E'C . ‘1a
OLET e TaigT
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JUDITH COPLON
BSPIONAGE - R

Just prior to 3:00 p.m. Agent Miller called from the Court
stating that Miss Coplon was expscted to take the stand in the next
faw minutes, and it was desired to have in Court the receipts which
Acent Killer had ‘obtained for Coplon's property and also ghe written
permission ziven by Bert Coplon to Agent Mendenhall to .o ‘throuzh her
locker at licLean Gardens, He also requested the 1ist of 1tems which Judith
Coplon had given to Pert Coplon to obtain from her offiece and hone in
Washington., A copy of this list had been . iven to 3Special Agent Mendenhall
by iert Coplon. The sbove itexs were dispatched to Agent Miller ismediately.

{DPeICS
ADDEDUME  RILIICS

At 3125 p.me Special Agent Payne of the Washington Field Office
telephonically advised vhat Judith Coplon had taken the stand at 3115 p.m.

ott- this date,
| Wk

(S SIAfe ¥T7

Deloy ujp/ poxy

Fogordes 47
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JUDITH COPLON
ESPICNACE — 1L

At 2:40.p.n. Speeial Agent T, f. T'sller phoned and stated
that a motion was made to yuash the subpoens calllng for the a Joarance
calling for the appearance of the A_ent who had interviewed Arthur
shirkin. This subpoena was the subject of a separate merorandunm today,.

He stated that Palmer put him, ¥iller, cn the stand and asked
why the interview with Shinmkin had been conlucted. Heo was told because
¥r, Fhearty had instructed it. ‘le wanted to know 1f the inlormation
was recoived as a result of the ‘nterview, and he was told yes. Te wanted
40 know how the information came in and he was ‘told by teletype. Ue also
wanted 4o know what happened ‘to it, -and he wos told that ¥r. Whearty was
advised of the vesults of the intervier. Palmer wanled 40 know what thege
reosults we~e. This was objected to and the Judgze svstained 4t as heresa.

The Judge took wnder advissrient the motion ‘to quash this mbpoena,
and ¥r. Mlller stated 4% was not neccssary at this time that the Agent from
New York come to testify as to his Anterview with Shimkin. :

Pslmer indicated t-at he was polng to subpoena Shimkin.

HEBF:IGS
ADDENDUM ¢

At‘ 3305 oile }'{ro A hisd '
subpoena had been westatned, Y *dvised me that‘the rotion to qussh the

¥ t
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. WEW YORK | 6/24/49 6/21/4 | BREWER WILSON

JUDITH COPLON : | ESPIONAGE - R

ol

SYNOPSIS OF FACTS: ARTHUR SHIMKIN 1s Director of Production, Odlden Records

‘ Division of Simon & Schuster, publishers, MIC, SUIMKIN
interviewsd and sdvised he formerly lived in meighborhood .|
of COPION and went to mawe high school. Also, bs attended
Columble University at semwe time COPION attended Barnard
College and is well acquainted with her, SHIMKIN steted
he did not see or hear Lrom COPLON after graduation in 1
1943 until latter part of Jamary or beginning of Februsry,
1949, shen OOPION telephoned hiw at his residence, stating °
she desired to meet him at later date for lunch, Week
or two later COPLON telephoned SHIMKIN st his office amd
‘made sppoimtment 4o have lunch with him a few days later, |
On date supposed to have lunch COPLON felephonsd and . P
Jeft message at SHINKIN's office canocelling lancheon

- appeintment, SHDKIN advised COPION was vague re reason
Lor seeing him bus received impreseion she wanted favur,

. poasibly employmant, OCOPLON did not mention menuscripé
or writing a book,. ' :

REFERENCE: Teletype to Bureau, 67??.1/49. ,
|- DERAIIS: On Jamary 21, 1949 SA Dudley Payne, of the Washington

: ’ ‘ Field Of 'ice, advised the New York Office by telephons
that Mr, Kelley, Government Frosscutor in imstant case,
had requested an interview in regard 4o the testimomy
which JULITH COPLON had given on the stand that date,

‘ SA PAYNE stated COPLON had ‘testified she had & memseript
| of a book which she had taken to New York on damuary 14, 1949, at which time
| #he called ARTHUR SHINMKIN, of Simon & Sehuster, publishers, OShe sald she had

- [ APPROVED AND ’ g e
FORWARDED: A Cnna i DO NOT WRITE IN THESE SPACES
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AL COPIES OF THIS REPORT

1 S-Buresyu
1 2
| T4=New York

FBI . ONASH FIELD
S gy

e e o b et

H
'1
L T e

n Fleld

|
ot gy aumrw o




NY 65-14932

made a date to see SHIMKIN the following weck and ‘that this Jdate was subsequently
cancelled. She also stated she intended seeing SHIMKIN on GCeorge Washington 's

. Mirthday or March 6th concerning the publicatien of ‘this book, but:did not see him.
SA Payne further advised that COPION testified thab the wamseript, which she -had
‘brought to New York with her, was left in her bureau drawer at home. She ‘indicated
that the first thing after her release on bond, ‘she asked her parents if the

¥BY had searched her homs and had been informed that they had mot, She stated

she ‘'was afraid such.a search had been conducted since the FBI had keys 10 her
‘apertment, She indicated that on the day of her release she took the manmuscript,
tore 4t up.and threw it down the incinerator, ~

, SA Williem A, Kolar and ‘the writer interviewed ARTHUR SHIMKIN
on June 21, 1949, SHIMKIN advised that he is Director of ‘Production at the’
Golden Records Division of the publishing firm Simon & Schuster, He stated
the Golden Recerds Division is located at 699 Madison Averms, New York City,
telephons TR '9=1130, s presently resides at 18 South Muann Avenue, East Orsngs,
‘New Jersey, telephone- Orange 2-3946, SHIMKIN is a nephew of LBON SHINMKIN,
‘Treasurer of Simon & Schuster, which is located at 1230 6th Avenue, New York City.

ARTHUR SHIMKIN sdvised that he formerly lived in'the vicinity of
JUDITH QOPION's home 4n.Brooklyn, New York, at which tims she resided on Avenue
8, He, at that tim, reeided at 1425 East 13th Street, Brooklyn, MNew York,

and,together -with OOI"IDI, sttended James Madison Eigh School, After their

graduation from high school, WDITH COPLON attended Barnard College, and
-ARTHUR SHIMKIN continued his studies at Columbia University, both graduating in
1943, He stated that during high school and eollege, he : COPLON were well
soquainted and traveled back and ferth to school together on the subway., After
their graduation in 1943, SHIMKIN entered the U.5, Army and he has not seen or
‘talked with JUDITH COPION sinos uutil the latter part of Jamiary or the beginning
of February, 1949, :at which time JUDITH COPLON telephoned SHIMKIN at his residence
‘4% 18 South Mum -Avernue, East Orange, New Jersey. Although SHINKIN was not
positive, he believed this call took place on a Sundsy morninge He stated he
‘was vory surprised-to hear from COPLON and during the conversation asiked her
what she was doing now, COPION replied she was working in Washington, D.C. and
visiting New York for the weskend -for the purpose of seeing her family.
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‘He ‘then advised her that he wag now married and had a family, and
both discussed their lives in & genersl mamner since they had last seen sach
other, COPLON ‘then advised SHIMKIN she would like to mee him and desired to
know 1f she could meet him in New York at a later dabe for lunch, SHIMKIN
agreed and furnished COPLON his ‘office telephons mimber, She stated she would
-¢41l him soon thereafter to make a definite appointment,

‘SHINKIN advised:that JUDITH COPION-was vague concerning her reason -

Tor wanting ‘to see him, but that inasmch as he was often contacted by friends
who were looking for work, he Lelt that she was interested in a positionwith
‘the company, He received the: dofinite :L-pr'nion that she mnted to 23k him for
-gome Tavore. ‘

' SHIMKIN ‘next 'heard from JUDITH COPION approximately a week or two ‘
lator At which time she called him at his office and made an mppointmens-to have
Junch- vith hin, approximately four or five days later, He was not positive as :
4o -the nuxber -of days later, and atated it could have been.less than that, ‘
Arrangements were made uheroby -COPION ‘was ‘40 come to SHIMKIN's office and there-
-after both would ge .out to0 lunch. He stated this oonversation was very short
and was only for ‘the purpou .of -arranging a luncheon engagement,
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‘ hoserding 40 SHLMLIN, kis seoretary om the morning of the day
it Be way e kave had luseh with COVLON, advised him ab spproximktely
G490 Aode LoAL JIDITH CUPLS bad 2alled his affice that momming for the ure
pote of advising SHIMCIN that she wao anabls to xeep their lumcheon appoint-
weat {oasumel a8 she way retursing 46 lashingten, Uele Aocoriing to the
sesretary, JOITH SOPLIK staved she would reoontact him at a later Jale.

8T «K 1k dum LAt »a was aoable 1o resall tae ddentity of ke wesretsry
vho sdvised nim of JUDITH GOFLH1S cs)l inmesich as there wers approximiely
Your vr Aive gArle who were swvloyed in tha oapaaity of sasretary in the
wolden lewerds Uivision and sliermstely sperated the switohbeard.

SRYKIH stated he has ned sinoe heard Irom LDITH COVLON and
that the abovs timea are She ouly enes he has heard from Mr sinte thelr
predustion in 194), e advised Shat ha eeuld wot more dsfinitely place ihe
daten of JUDITR LOCLON'S contacts with iy and Ahat be hes siuce tried b

Tesenber fheu in view af disevesions had with kis sowsin, irs. BERNICH GORON,
nee NIRKLER, wha aleo attended high sehock with JNITH COPLON amd with whos
Bo tug diseusesd the LOPLON sase Mnos JUHITH!S arrest in view of thelir tre~
viour frisndship widh her.

I further veated Shat he has ne resond of JOPIONYI
sentasts with him Altheugh he sveusionally sskes notations om & pad whish
he mintaing in his of fice reganding appeintmsnts. Ne atated that he hes
mintained the pads on whish he mces neiesions and has examined then deck
AnNweh Jenuary alter dinsussions witn M oonsin but couwld not lecete wny
witation regarding an appointeent with her Ko mde Lils exaaination imas-
Wil 29 he was surieus as 10 ibe exaet dates wia which she' ealled hiu.

SR Turtber advises thay in his conversations with JDITK
GOPLOM Sha never wpoke aboul writing & besk, never mentioned s mannseripg,
and he has ne ides taat ahe aver ponsessed & menuserint or we conteaplaticg
writing & beck. ls furtber advised that sines JUDITH SUPLGN'S arrest he ras
not beey dontacted By ehther JUDITH CO-LON, her attorney ARUHIBALD “ALEA,
or any member of the (OPLON family. te stated thet he was soquainted »ith
LKL ik U KTe JHDLRAANAD who alse attended high schaul with him and COPLH.
Hemayel, he hat net diseussed the COPL eaws with sirs. BINDIREMALD since
the arrest of JOPLON,

SHIUCIN advised dhal his cewnin, irw. COHON, has talked with

JUDITH COPLIN sines Ahe latter's arrest. Newsver, e did Wb fumish
any further informtdon regardivg this.

~h -
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My, SHINKIX sdvised that he is preseut in his office during
‘the day and oan De contacted there in the event there are any rurthor ques~
$iong to be asked of him,. |

tho MNew York files refleoct that an ARTHUR SHIMKIN, 1826 Zast
llth Strest, New York City, whe is apparently identioal with ARTHUR SHIMKIN,
referred 4o above, was interviewed on April 7, 1942 by the New York 0ffice
for the position of under-clerk and was unfavorably recommended. There is no
information oontained in the Newark files oomming SHIMKIN. o

Ed
¥
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' LEADS

A————

This ease is roooiv:lhg sontinuous attention in both the New York
and ‘Wuhington }‘101& Uffiees and leads are being handled ag they arrive, .
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', MR, . B, FLEIC ER
,’ . -JUDITH GO LON
~ e TOUTOMACE —« R
Agent Miller advised tbat the jury went out. at 13210 A,

¢ The Judge charged the jury that the FBI reporis did pertain to ,
: pational defense, IHe further charged thea that 1f they deternine ‘

sho intended to give the material to Gubitchew then she should be

found guﬂ.ty. ‘
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ST COPLION, wag
WPOTOTAGE - R

Before the Jxy care in this mornin; Palmer made roference to
romaris made by Drow Pearson last night to the effect that he predicted
the Jwry would £ind Coplon guilty. le stated he wanted tho Ju-ge to
specifically aJsvise the Jury that if they lieard tho broadeast they should pay 1o
attention to it. Tho Judgo stated that this matter would be treated generally in
his charge to the Jurye ire. Palmer then stated that he hed heard that Pesrson
claimed to have an ear inslde the Govorrment and that people like Pearson should not
be allowed in ‘ashingtona

Palner oallod Xre Arthur Shimidn of Simon & Shuster Book Publishing Concern
in Yew York City who testiried that Coplon had called him up in the latter part of
Jammry or early Pebruary and made ch appointment to see him but did not state the
nature of her business. This withess was put on 1o corrovorate Coplon's testimony
40 the effoot that che Liad wanted to seo Shimkin to talk over the possibiliiy of
gotting l.ar book published.

The noxt witness was the Cencral Manager of the Geophysical Instrument
Corporation who testified very briefly about goophones. Most of Falmer'a gueatiocus
were objacted to successively, Palmer was ixylne to bring out that this Company
had newer had any business with the Ambarg Trading Corporation whieh fact 'iad boen
wmnated :  in the deceptive nemorandum of Mareh 3, 1940

e Delfenso thien rested ab whiich time lr, Xelly advised the Court that [ )

they had & shart rebuttal, Dmedistely ¥r. Foley was called %o the stand who . LIe

tostificd that he did not have the opecific conversations Coslen testifled to i

igzgtive ta the "Top Secret FBI Repart? and the decoptive memorandum of Mareh 3, ;
*

At this time Agent ¥iller had to leave tha sowtroom in conncobion with
a contemplated laboratory examination of the scoteh tape on the two packaron
carried by Coplon, Howover, it hes later been learned that threo more witnssses
werq used, two of them in rebutial, and the third one, a Mre Brodaky ls a Director
of the Medical Arts liospital of Mew York City. Palner had demmnded the production
of the hoapltal resords showing that Cubdtchev had been in the hospltal fran
Dogember 17 =~ 20, 1948, in conncotion with & tonsillectomys

Tho 4wo rebuttal witnesses wore My, Lenvin ond ¥, Xoffsky, attorneys of
the Department of Justice, who rcfuted alloged comversations Coplon elhined to have
had with them reladtive to her poiry oul with a man connected with tho United
Matlons aid further, how she had thoucht Foley'’s actiong rolative 1o 4o Top Secret

FRT Report vrera very humoroud, éj, Q &}__"if ¢ g3
I Far - WASH, FIELD |
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Befora cowrd started this morning Agent ¥iller asied Mre Vhourdy AL
ha desired a Iaboratary sxamination of the scotoh tape waed to bind the two
seprate pasknges seized from Coplon on Yaveh 4, 1949 Coplon had teatified
At she wrappod tho prokaze contalidiy: the dats olips and blographical skotelies
in Lox apartpent on tha nijhb of Yarch 3, 1949, and had sealed it with seoich
tapes e also testifind that olie hiad yyapped tho small packnse containing her
notes on the dedepiive nemorandum of Mayreh 3, 1949, at I, Foloy's requeot in
Tom 2220 of the Departnont of Justice Bullding, Mr. “hearty stated that ho
wouwld agk Mre Kolly and chortly bofore e firat rocess at 1100 A M., thoarty
53'd that Mre Kelly wantod to "lot that ride for gwhilo®, AL the 113100 AM,
rocoas Mre Kelly requostod Azent MAller to datermine 1f tho Isboratory eoldd
m'a a quick exmdnation to determing AL the vorlous ploces of ecobeh tape had
cone from one atrip,

Agent Miller brought the exhlbits 4o the laberatory and 1, “lebd
camented an soxamination and hag ascartalned that the scoteh tape vied on both
packases came frau ono continuous siripe

Agent Millar camunicated with M, Dirine, one of the attornays
conrieoted with the case, and advised hin that kr, ‘febb could go testify.
M, Strino advisod that the last rebuttal witness wont off the stand immodiately
before the noon recees and that the Govermment hiad advised tho Cowrt that they
did not want to formally rost thelir rabuttal until they liad a chance to “look
aomo thincs over®, Thorefore, the Goverrmont attorneys planned to call i, “ebb
ag their last rehubtal withess at 2300 Peie todays

ACTION: The abovo 1y Jor youwr informations

L ]
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Director, FBI ‘ ’ June 24, 19l9
SAC, Cinclanati

JUDITH COPLON, with alisses
' ESPIONAGE R)

LOUIS HIMZER, L51 Lovemen, Yorthingteon, Ohdo, who is a professor in
‘the Department of Polit{eal Sclunce, Ohie State Ualversity, Columbus, Chio, and
who was previously interviewed in oonneotion with this oase by SAS JOUH J,
SAVAGE ‘and RALTH ¥, BACUMAY, telephoned SA BACIMAY at Columbus on June 23, 1549,
NEMZER seld thet on that date he had received a telephone oall fron the
Washington Yews, and a reporter told him that in the COPLON trial the prosecuting
sttorney asked COPLOK Af she didn't think 3t improper to take meterial from the
files of the Dorartment of Justice, that she stated that things 1like that had
happened Lefore, that & person named YIMZER and other poeople, whom ghe did not .
neme, had taken material. NEMZIR sald that he comrented to the ‘reporter that
GOFLON 18 obvicusly hysteridsl, in a bad spot, «nd was talking without realicing
what she was saying, that he had no animosity toward her, and that the alloga~ '
tions were definitely untrue and unfounded, :

NEMZER told SA BACMAN that he is atill employed by the State
Departzent as s consultant, that if there is any doubt sbout him his eployment
‘should be torminated, and that there definitely and clearly are no grounds for :
the allegations on the part of COFLON. He continmued that for the past eicht to / {
nine years he had been workinz on a dissertation which was completed about a ‘)V}
yoar and a half ago and during that time he pathered considerable informetion
through the Library of Congress, from .ussian.source material, and on organise~
tions in this country which had conueotions in Europe, that some of the materiel
which he pathered was used by him in his work 4n the Departrent, but that he
definitely never used any Department material for his dissectation or for ey
Jurpose outeide of his employment in the Lepariment,

This is furnished for yow information and for the completion of
your files, .

65-167L , §
AEO1MCC , ' ‘
¢o Washinston Fleld
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CONF 3 STATIONS V///'

WASHINGTON 4, BALTIMORE 1 AND WASHINGTON FIELD 1-44 PK06-25-49 MLG

DIRECTOR ANDGEﬂQS URGENT

JUDITH COPLN, ESP~R. RE BALTIMORE LET TO BU APRIL TWENTYFIVE ANDYL {f“'

JUNE TWENTYTKREE LAST AND WFO LET TO BU APRIL NINETEEN LAST ENTITLED

AS ABOVE AND REP OF SA JOSEPH E. FLAHERTY Dhizq,iy%gsf‘THIRTzsn FORTY-
_ ; 3 3/l Y - ggg’

EIGHT AT PHILA., ENTITLED MYRON STUART KAUFMANN, IS=C. "THE ABOVE

IS ALL OF THE INFO AVAILABLE TO THIS OFFICE AND 'UNLESS»ADVISED TO THE
CONTRARY WILL BE ASSUMED ADEQUATE TO 1

HIS NEWARK RESIDENCE AT ONE PM JUNE THI
MC KEE

5URsAU ADVISED ‘
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SAC ~ Philadelphia June 28,1949
Director -~ FBI

JUDITH COPLON, was
ESPIONAGE - R

Reference is made to your teletype dated X
June 25, 1949, regarding one Joseph Riley who is employed ;
as & clerk in the Century Engraving Company, 1318 Arch
Street, Philadelphia, who stated Judith Coplon was to visit
him on June 26, 1949,

Nhile it appears that there is little basis in ’W{“‘
fact for the statements reportedly made by Riley, you should i
jmmediately conduct a thorough interview with him in order

to determine the facts in this matter,

el )

l/n-/v‘fashington Field (By Special Messenger)

. ' o ; 4 ,Uf W/r‘.f ~ #Xé
) Cal . WASH FIELD | ,
JUIQ nn '}44

;‘,; s




a‘ o lerelavigne/.

. De Yo TADD Jwe 27, 1949
He Do Flotohm '

JUITT COPLOl, was
IHPIOAGE -~ B

During the afbornoon session, Spexial Agent Wobb of the FEI ,
Iabqratmv&eatiﬁodﬁ%hahadmhmmmimﬁmwmsemuw |
vsed Yy Coplon du securing the two peckages #ideh bed beon Lound in her
_ peescsaion on larch 4y 1940 e testified that tiese ploces of sestch tape
{rally had beon one plecas It will be rosalled that Coplon testified that

the larger of tha two packsgea {vhich contained the data alipa) was wrapped ab
‘ homo on laroh 3, Wigress tho smller poolnge (nhiich contained tho handwritten
: Tiotations) had been saapped ot the office on $he merning of Havch e Tuis teabinony
; m'ummmzaamebmmm\c@mandmuwaﬂaﬂonmplmm
\ making Ler Ty nervouss Noatt«qﬁmamwmmtopﬁmco:ﬂonanﬁaphm
how it wes that the scotch tape cane fron 1o sauo r0lle :

: The eowrt adjewrned aftcr Palamr hod rend from e 4reanseript hin wotions
to dimm’ss, et cetarw, which he had made al tho tine the GCoverment hoad reoted ila -
case. Judge Noewss dentod each metion.

Tt was agreod that court would yoswso ab 9130 Adle o June 28 at which
$4mo the swmation would bo given by both sldes, lre advined Apent 1iller
that ho woull comit the suamtion and would coeplute 1t in ono homts Palmer will W
. %aon tave two hows to gomplobe his, aftae which My Eolly wil) be given oue Lowe i
\‘i rwm:wmtmmmmiwmmmwhmwmmm v
swration, i :

: : 5 1a not known shothar Jedgs floovea will give his charge to the Juy
Sanoerow aftearmoon o the naening of June 29

The above ia fir your infamation,

TN roow
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. | c.“&'ra Ladd
¥r. Fleteher
I'r. Lamphsre

¥re Do M. Ladd June 28, 1949

‘He B+ Fletcher

JUDITH COFLON
ESPIONAGE ~ R

Trom 2300 to 3100 p.;m., Palmer completed his surmation

ring 3 ¢ s accusations of the case being a
ggmig‘iu;h%g. 1zjim geggra npig‘ézgg%os%co‘ix‘ 4+he blane on Ray m;urtg'.

‘Puring his summation, he would at times state that the ¥BI Agents
were lying while testifying, and then would turn around and use the FRI
Agent1s testimony to corroborate part of the defendant's story.

From shortly after 3:00 until L0 pene, Vr. Kelley completed the
Government's sumeation of the case, which consisted nainly of rebutting
remarks made by Palmer. ¥r. Kelley started oud by characterixing Coplon
a8 a Russian spy, one who hated the United States Government, and that when
the Russians chose Coplon as & spy they chose well in that she was & cruel,

crafty, smart, acd resarceful woman., He stated that the Jurors could be
wall assured That wany « character sketch on Toplon was gdven to the Russlansg.

vefore she was brought in to the Russian esplonage service.

¥r. Xelley then proceeded to tear down her defense, characterizing
4t 38 a seven-headed dragon (borrowing the phrase from Jr. Palmer) and before
the Jury, enacted the mental process of Coplon when she conceived her varlous

in her story which have beon set out din previous meporanda and which will no
be reiterated here. Xotadble among Kelley'!s argument was the pointing out

to the Jury Palmer's castigation of FBI testimony in one breath and praising
{4 in another when such testimony corroborated in any way Coplon's defense.

defensa.after hur arreste Mr. Xelley hiyzh lighted the various di screpancies ‘7* ;, ¢
4 l“f( f

Tt was observed that Xelley's cool characterization of Coplon
as 2 Russlan apy and Palmer 2s an attorney, who flits {rom one defense to

~ another like a woodpecker Jusping %o one Lirb and another, was having 1ts
effect not only on the Jury but also on Palmer and Coplon.

At the conclusion of ¥r. Xelley's sumrabion and after he had
asked the Jury to .find the defendant guilty, Palier read off a 1ist of
e:ceptions which pointed Lo many remarks made hy Kelley and ™inally took
exception to Xelley's entire speech. :

The Jury will be /iven its charge tomorrow morning and, sccording
to ¥r. Xelley, it will take approxirately one hour.

ACTINN:  The above 1s for your information.

TSH$IGS

y

I'r. Delavirme = m 1513

3
'
'

!
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ﬁ o de | (B cc - Vr. Ladd

I it ‘ b 4 \r. Fletcher
' R Yr. Lemphere :

Yr. Delavigne

Room 1£13
_¥r. Do Y. Ladd . June 28, 15k9 |

He Be Fletcher

JUDITH COPLON
ESPICNAGE ~ R

I're “hearty began the Covernment's summation of the case
durdn, widch time he went over the facts in the case as produced by
the Government in & very maiter of fact and even manner. After doing :
this, ¥r. Whearty ithen asked the Jury to go over with him some of the :
defendantts explanatiors. JYr. %hearty pointed out discrepancies in the .
defendant's story which have Leen heretofore set out during the direct and
cross examlnation of Coplon,

“otable anong the observations by Vr. Wheariy was his rsference é
to ‘the defendant's accusations sgainst the Department of Justice and the
FBY Aents to the effect that the entire case was a ¥(rame-up." WUr. Thearty
asked the Jury if the Department of Justice and the ¥BI were guilty of arranging
a frame-up as the defendant would have them believe. Would not the Agenis
‘who arrested and searched Coplon testify that the package of data slips
was actually found in Gubitchev's pocket as well as the handwriiten memo.
Further, 1'r. “hearty testified, about the acticns of the defendant and *
Gubitchev on the nipht of Pebruary 18, 19L9, would not the Agents have gona
one step further and, instead of testifying that 'the action would rake it ”\ L"(- !
appear that somzething bad been passed, that they actually saw an envelope i

or a package of papers handed by Coplon to Gubitchev, Mr. Whearty stated :
‘that the truthfulness with which the witnesses have taken the stand and

testified was proof in itself that there was no frame-up involved. ’
After the hour and fifteen minute sumration by ¥r. thearty, Palmer

then opened his surmation which was concerned mainly with direct accusations

against Mr. Whearty and ¥r. Kelley, as well as other Departnent officiale

- in arranging the entire frame up. Hae specifically stated that the 7B had

no part An this dnaspuch as the Agents wero Tonly leg men" and merely carricd

out ‘he orders of the Xelleys and the %heartys. A considerable portion of

Paluer's summation was spent with belitiling tha FBI reports which had been

introduced into evidence. Mo narrated how ¥r. Kelley had fousht with the ’

Judge to Xeep the reports out of evidence inasmuch as their éxposure would ".

be a serious threat to the national security of this coun”ry, and how Judge

Reeves ruled that their disclosure would not effect the national, aecurity.

‘ It appeared that Paluerts type of delivery and viclous attacks
3zalnst ¥Yrs Kolley was a mistake inasmuch as the waJority of the Jurors
claired to he Jisgusted by Palimer's actions. It should be pointed out,

~ , £

TSH1I0S é;;? 5 g L9
: | FBl - WASH. FIELD

JUN 291949
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‘ however, that the Juror Gould, previcusly rentioned, paid & lot qloser

: attention o Palnerts summatlon than “a ¢id to kr. Whearty's. AL 2300 peme
Palumor will conclude his svumail u: in forty-five minutes, after which
¥r. Kelley will spend forty-five ‘nutes in coppleting the Governwentls 1
suwation, but wi'l Jevote most ni' “hat time to rebutting numercus renarks C

made b Palmer. |

mau Court cl.arge to the Jury will ncbably be #lven tomorrow
! momiﬁi-go \ .

m
: t
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Director, FBI ‘ June 29, 1949
QUY HOTTEL, SAC, Washington Field

JUDITH COPLON
ESPIONAGE ~ R

1

In accordance with Bureau instruc’bipzis,
there are heing transmitted lierewith, three copies of -
the .Judge's charge to the Jury in the COPLON case this ,

" morning, “\\"E\

, i .
. B ¥

HOPsal | *
65-5128 : .

Enclosures

65 5/2 8- 440
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He By Fletcher
K+ Te Delaviime..-

De ¥ Ladd Re Jo Lamphere June 23, 154D
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ile B¢ Metshor

JIITH COPLON, "'AS.
LSPINHACE = R

At the 11300 a.rte recess, Azond Flller advised bhsy Lirs Fhearly
bad taken sn hour end ton sdnutes to .ive the first part of the Lovernment's
samatione In eneral, ho went ovor the Government's cass and pioked out
the {laws in the defense. “Thearty commenied om the defendant!s enRre
of & f{reme-up tnd pointed cut that any frmo-up would have to lave oum frou
the Attorney Jeneral on down and that such a thin, was preposterous. Hs further
pointod cut that on Fobruary 1], 1947, Agents Killer and Roblnson both ,,eai.iﬁ.ed’ :
ihat they did not aciuilly see anything passed between Coplon ani fubitchev, and
if there had been a freme-up, hese 2 & enw would have ;,ono a 3tep curther and
ptated thal vhe;y had zeen something Paea\sd.

Ha gtated thzb these aoents could not say ibabt hcause ihey Yere
’tosbiijin Lruthfully. o pointed out Lhat the Attomesy Conerel, 2L ¥0T a;ents
and Tepartnent of Juas..l ::e attorneys could not possibly have rotten to; -atheyr and
Sramed the delondantes =hearty alzo conented comcerning Coplm's l;llai_,etzd il g
treatnent, staiing there had heen nonce o explained ‘hat tho atrip soerch of her
person way necessary wnd hat tho ¥iI would have been dereliet in its dunles :li'
it had not caused tids mearch to he made. AT

TDP/rp

65 - 5/,;4%%4/ .
Fei . WA<H FIELD ,
JUN 29 1949
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1Re \le Be FL ICITN

JUITE GULE]
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It will bo reenllsd Hiat i, hoar:y advised e laughlin
of Plmerts cbjachion to tho senxxilrg in of the FBX yeparts to tho
Jury on thae Lhsly of the red narls which had boen placed on the
voports by lre thearty thien ho subaitted tho X2 erapated reporis o
tha Judgo for a dooision 28 4o tholr adnissivildty,

The red marks waro eragod Sram i 12 reparts in quostion ard
a confarence wao held in tho Judso’s chabars reladive 4o thcae revoris.
Palnrr anadn objactad to thelr being asent Lo the Jwy and stated that
adddtional coplea could bo sent du, The Govarmment attornays explained
to Lha Judee that the FUT coplos of the rejarts bore mmerous marhings
&30 euld mlo they cbjeotionable A gent in to tho Juye The Jidce
ghated ot ho wauldd vl and geo il the jury acied a second tine for tho
roraets ond, 1 uo, ho would thon mole n rullnge

At o

45572 - {2
FBI - WASH, FIELD.
JUNS0 1949 4
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In iy abeenca ab 12325 P, e Ray Weoarty of tha Jepertoont
called Hr. laughlin wad stuted that & "pudden myblem® Lad arigen in
cormeotion with thin casce M Lheurty stated sl the Jury wentud to
axalng 61l of Lo cvicemce introiuced during tbe trial, iucluing ¥BI
repurts, Ho pointod cut tht the FOX veporty Intruduced Luto ¢viience sore
e Dejnrtuent's copden and lave underlininge, mergiml linms v Yo phow
apecifionlly st purtdon of the repart fram widoh the duts slipe fowr in
Coplonta possesgion wore oxtyacted, Hwarty steted tlut Felaer objucia to
the Jury reviowing ticso reports il tho arks on thome Therolure, ¥re ' loarty
mntod $0 knw 12 14 would be bio to ohtain & sot of Juplicate, uxiaked
vepoots fron $e Javau Jor ton Lo e Raye Mre Thearty cosorved tlat
tinge ruports rolitin spocifically tu ¢in 12 data clips whilch ware conaldored
1@ty restriotod uro the ces desired. o ywjuested tlut tiwse 13 rvports bo
made avallablo in ondor that oy adght be sdbuitted far roview by the Jury
BL 2130 Polle touaye MW “hoorty sadd tlut he would oall personelly at
lire TArcierts OSfice for the purpoes of ploking up tide axtru sct of reporis,

ne
it 1355 PuM, M. Vhoarty called/oh comwotdon with Liu rojueat and
pursusit to Znotrutions he was infurmod that 1t wag.abecluto), impusoiblo Lor
tha ooy Lo Lurnish cortain rencrts bocauss our coples, too, vontain ?v_%lﬁ
ada’nistratlvae mirkings, underlinings, and otlr morks, Jdditiomally he ws
mi;t’»sod Vit wa do not ;nw su. Molont axtim coplos to naks & set avallabla to
e

s o~ |
' | s 11
‘ , - WASH, FIELD ”
‘ LLLsoow __JUN 30 1949 ?
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O]ﬁ()@ Memomnd%m e UNITED STATES GOVERNMENT

TO : SAC, Washington Field Office DATE: June 29, 1949
M Director, FBI
SUBJECT: JUDITH COPLCN, was.

BESPIONAGE - R

Information has been received from a Ivflsmswg,

who is presently attached to the American Embessy in London, England,” to ~
the effect that she had learned from a Margaret Ansley,)_ 3100 Connecticut
Avenue, telephone Hobart 6565, extensior Z0U, Tving Wallace was
acquainted with Judith Coplon and had gone out with her on a number of
occasions. It was also reported that Margaret Ansley considered Wallace 4&

to b . '
o be a Communist SOl - o s sy }2,1
You are directed to immediately interview Miss Ansley, wh ’»: 59/

presently employed by the State Department, telephone extention 55044 for
‘ any information she may have concerning the assoclilation between Irv:.ng Wallace
| and Judith Coplon. This matter should be handled in an expedite fashion,

and the results furnished to the Bureau for possible transmittal to the

BCA, where Wallace is presently employed.

Your attention is directed to the report of Special Agent Donald
Walter dated October 4, 1948, at Washington, D. C., in the case entitled
| -6 5 "Irving Wallace, European Recovery Progrem." Information has been received
from the BCA to the effect that Wallace is presently employed as a statistician

by the ECA.

It was also learned ’chat an employee of the b7D
(whose neme is to be kept stricbly confidential) stated That he had heard
that I.mun%" llace was & friend of Judith Coplon., He further stated that
neighbors o Bllsce- said that Wallace on many occasions has defended ‘the
Communist Party lins,

You should immediately report to the Bureau any information which
you have received indicating that Irving Wallace and Judith Coplon are -
acguainted. a“)

b5 =Z728 - 6‘775/

\ FBI - WASH. FIELD

JUI 209948
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MR. D. M. LADD

June 30, 194‘2

¥R. H. B. FLEICHER

- JUDITH COPLOW
ESUTOMAGE « B

Shortly before 2:30 P.H. on June 30, 1049, the marshal : L
in charge of the jury advised Agent Miller that the jury had called Hes st
for the Judze inasmuch a5 they had reached a verdict. He conw " »
fidentially advised Agent Miller that the jury had found Judith O ‘
Coplon guilty on both counts,

At 2:30 PN, the defendant was requested to rise and face

the jury, at which tiwe the latter was asked if it had reachdd a verdicts
The foreman stated that the jury had reached 4 verdict and that they had
found the defendant guilty both on count ohe and count twoe, .

|

j ¥r. Palmer _‘:‘i.nmiediately requested that the jury be polled
at which iime each juror was asked to give his verdict with respect
to sach count. The answer was, of course, in all cases guilty.

‘ 1
: Palmer then requested that sentence be deferred until after the i :
Yew York trial had been disposed of, explaining that if s’enbeﬁi‘:zce ware : | ;
posed at the present time the 310,000 bond would not be effective = i
and the girl has no means for posting additional bond. . - , ol

Mr, Kelley stated that the Govermment wanted sentence imposed
fmedia"bely and, further, the Govermment had no objection to s continuation
f “the present bond and that even though. technically the presént bond would Lo
be ineffective, arrangements could be made for its continuation. FPalmer -
gtated that since this was a cash bond the individuals who had put up the _ l
noney were entitled 10 have 1t back and that there was no indication they i
grere willing to let thé money remain as a continuation bond, There were f '

|

i

}

everal argpuments pro and con by Goverment and defense counsel. . Judze

teeves stated that court would reconvene at 10:00 A.XK., at whith time the
question of the senten¢

Upe : L

| ' ' (I

% As a matter of interest it might be stated that Coplon seemed |

very concerned shortly before the jury came in and while the jury was i

being polled. She seemed to gradually regain her composure and upon - o
]

¢ and the continuation of the bond would be taken

leaving the court room and walking through the halls she was’ smiling,
Palmer stated several times during his arguments to Judze Reeves that.

the girl insisted she was innocent, W
' . ] ‘ . ; Eg\
The trial date in New York has been set for July 1l and both ’ ’

Government and defense counsel have indicated they are ready to go to trial, |
on ,'tha:t date- -

(o5~ 5155~ GIEA
|

FBI - WASH. FIELD
s A 301649 !
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MR. D M, JADD. | o Jelyl, 1949
R, H. B, FLEIGHER " :

JIDLTH COPLN,
ESPIONAGE = R

At 11:20 AM,, SA Payne of the WFO called and stated that

the Court had sentenced Coplon to serve 40 months to ten years'on' -
count oney which relates to espionage, and had sentenced her to serve
on{a’ to three yesrs on the second count; which relates to the theft of

documents, thesé sentences to run concurrently. He sot the bond at $20,000

pending appeals Sheé was committed %o the custody of the marshal wntll
suth ting as she posted $20,000 bond, Govermment attorneys hed asked
fo:f 31005000 Yond, & ' | | R s .

| This morning Coplon pleaded with the Judge, claiming she was
innocent. Palmer moved to get aside the verdict, He also argied about
cofxtiming ‘the bond; postponing the sentence, and after the bond wag set
heletill asked. that she be permitted to go to New York over this weckwend
allegedly to pake efforts to gob the bond., It was after these arguments
and statenents by Palmer and Coplon that the Judge imposed the sentence,
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spénd as much as four days cross examini ; one witness who had given very

'Ag?nt.

i SR - : - Mr. Fletcher -

‘ i ' Mr. Lamphere ,
g : , ‘ _ Mr. Délavigne - Rm 1513
H. B. Fletcher

JUDITH COPLON
ESPIONAGE - R

I Supplemental to my memorandum this morning pertaining to the
sentencing of Judith Coplon, I would like 1o add that when the Judge
was making his comments: about the case in answer to Coplon's accusation
that she had not been given a fair itrail, he made reference to the manner
of |Palmer’'s cross examination. ‘Judge Reeves stated that Palmer would
brief testimony concerning his part of the physical surveillance. Judge
Reéves said that he thought that this was absolutely unnecessary in view -
of |the fact that Palmer’ knew that the defendant was going to take the
stand and admit to practically all of her movements testified to by the

| Judge Reeves stated that Palmer did this in such a manner that
he|thought measures should be taken to prevent Palmer from ever practieing
in|Courts, Civil or Criminal, in the District of Columbia. It is possible
th&t a statement by & Judge in this manner is tantamount to a recommendation
by|the Bar Association to disbar Palwer from the District.
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~ JUDITH COPLON, wag
ESPICNAGE = R

¢

¥ro Raymond Vhearty advised Agent Miller that during
the afternoon, the newspepers have boon trying to check on a story
that the Govermment expects not to go through with the trial of
and Oubitchew in Mow York, I Vhearty advised Agent Miller
that the Departmont of Justice has told the nowspapors that they

will be ready to go to trial an July 11 widch is the day set for the

9

Hro m:'by saidy howevers that. tixey are mrkina; on 'c-lsa

idea of having it eet over wmtil September, 1949
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The Judge stated that before Lmposing sentence ho wanted to-say
at he thought that the den year maximm in connection with espionage

vieclations was mach teolow and he did not know what type of violatiom

Congress had in mind when they set only a ten year maximm, Ihe Judge

- gtated that he could nob concelve of a way of violating this partdcular

gggimae law which would be more aggravating than the way in which Coplen
vioiated it, ‘ o S o

| Judge Resves then agked the defendant to stand and said tlmt -
in comnection with cowit one (the eépionage viclatien Section 793)s he

- was imposing a maximum term of ten years and a minimum of threp years,

four months. In comsotion with count twe, he stated that he was sentensing
Per to from one to thrde yesrs, These gentences are to run concurrently
a?d not consecutively,: ' _

‘ It should be pointed out that the above sentences arp the
xm whdch eould have been irposed due to the District of Colunbia law
that when the maximm is imposed on the defendent, the sentence must read
rom one=third of the uaximm o the maximum, which explains the minimum

o{i' the first count being three years four montha. ,
| - The Judge then stated that he could not set the appesl bond in

.
e amount requested by the Government but would double the present bond

nd seb it at $20,000,  Palmer complained bitterly about this bub to no-
a{vﬁl and Goplon was cemmitbed to the cugtedy of the U. S, Marghal, ’

Mr, Kelley then got wp and asked Judge Reeves if Mr, Palmer had
saken any action with reference to his two $100 fines, This mide Palmer
very angry and he entered'into a long discussion with the Judge about the
% eal of the two fines, When Palmer coneluded his disoussien he made a

ark about ¥r, Kelley having brought, the matter up; at which' time Mr,
Kelley got up and gtated that the only reasen he ‘had brought it wp was
hat Palmor had served a jail sentence in Ms om state of Wew Tork in:
conneetion with contempt charges ‘and hes Mr. Helley, wanted to see that
the contempt charges were taken care of in connecbion with the instent casd.
This remark by Kelley greatly incensed Palmer, at which time hé went into
& long diseussion as %o why he served the jail sentence; explaining that
had been in the interest of his client,  Kelley then reminded Falmer

that his client had also gone to jeil in that particular case,
] M1 of the exhibits, both Goverment's and defendmt's, which

. had originally been U. 5 Governmisnt property or in its custedy prior

to trial, were taken from the Clerk at the latter's request perding the

- MY trial inasmuch as the Cleric hud no place for their storage, i The

particular exidbits which had not been given to the propecuting abtornoys

prior to the tirfie the tiial . started will be retained by the WY Field e .
. Division pending the trial in VY, . These exhibtits mainly aré Agents! '

surveillance notes ¢
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CONF WASHINGTON AND WFO FROM NEW YORK 33
DIRECTOR AND SAC  URGENT '

JUDITH COPLON, ESP R. REURTEL JULY FIRST REQUESTING JURY PANEL, SDNY
BE CHECKED., JURY CLERK, SDNY, ADVISES JURY PANEL FOR JULY FIFTH HAS
BEEN CANCELED AND PANEL FOR JULY EIGHTEENTH WHICH IS ONLY ONE LEFT
WILL BE CANCELED IN NEXT FEW DAYS., THEREFORE THERE WILL BE NO JURORS
AVAILABLE DURING MONTH OF JULY. THIS ACTION BEING TAKEN SINCE JUDGES,
SDNY, HAVE TOLD CLERK THEY WILL NOT ACCEPT ANY CASES DURING JULY. INé%L
NEXT FEW DAYS TWO PANELS WILL BE DRAWN, ONE FOR AU%E%ELE?S{N AND ANO-
THER FOR AUG, FIFTEENTH. SUGGEST THIS INFO BE GIVEN™T DEPT-XEEEE AS’

% MR. WHEARTY INDICATED IT WAS DEPTS INTENTION TO SET CAYE BAGK IF POS-

) SIBLE. NO ACTION WILL BE TAKEN BY NY UNTIL TRIAL Dﬁmgggugysgquﬁunﬂ;

HOWEVER, THIS OFFICE WILL KEEP IN TOUCH WITH JURY CLERK.ROR ANYD. CHANGES

IN CONNECTION WITH JULY EIGHTEENTH JURY PANEL. < M.

‘ SCHEIDT
RIREAU ADVISED AR g f I @-@
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CONF WASH AND“4JASH FLD FROM NEW YORK 8 7 2-37 P
DIRECTOR AND SAC URGENT

JUDITH COPLON, ESP R. AS PER MR WHEARTY=S REQUEST, ARCHIBALD PALMER
CONTACTED IN ATTEMPT TO LOCATE SURVEILLANCE NOTES OF SA J. Je WARD

WHICH HAD BEEN INTRODUCED INTO EVIDENCE AND WHICH THE CLERK OF THE COURT
COULD NOT LOCATE AT CONCLUSION OF TRIAL. PALMER ADVISED THAT HE HAD

SO MUCH MATERIAL LEFT OVER FROM THE TRIAL THAT IT WOULD TAKE A DAY

FOR HIM TO LOOK THROUGH IT WHICH HE PROMISED TO DO IMMEDIATELY AND AD=-
VISE THIS OFFICE OF RESULTS. PALMER THEN ASKED AGENT MILLER TO GET

IN TOUCH WITH MR WHEARTY AND SEE IF LATTER WOULD RETURN COPLON=~S TYPE~
WRITER AND FOUNTAIN PEN INASMUCH AS SHE HAS NEED FOR BOTH AND CANNOT

n
)

AFFORD TO PURCHASE NEW ONES. PALMER STATED THAT HE THOUGHT THAT THIS ;f

COULD BE DONE INASMUCH AS HE HAD STIPULATED DURING THE WASHINGTON
TRIAL THAT CERTAIN OF THE DOCUMENTS HAD BEEN WRITTEN ON COPLON=S
PERSONALLY OWNED TYPEWRITER. BUREAU REQUESTED TO CONTACT MR WHEARTY

RE PALMER=~S REQUEST AND ADVISE NY.
SCHEIDTHOLD

e 7 - (j %
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THIS CASE ORIGINATED AT [ A" {9,670 4 21LD LE FLENO. GOe3055
REPORT MADE AT DA'lh‘ﬂEA\gEIEN PERIOD FOR WHICH MADE’ , REPORT MADE BY
NEWARK v/1/e0 | 6/20.8047/1/50 EDWARD Gi BURKE
" TITLE ‘ . ' CHARACTER OF GASE
FIASU CCILOT, wrass TTOEICAL -
SYNOPSIS OF FACTS: STRICT Y ¢

MYRON STUART KAUFMANN interviewed at Newark and
admitted acquaintance with JUDITH COPLON and close
friendship with ALFRED BOYNTON STEVENSON. He
advised that STEVENSON has dated COPLON over a
two-year period and introduced her to KAUFM:NM.

He denied CP membership or sympathy end said his
political views were the same as STEVENSON.
KAUFMANN made date with COPLON, which did not

teke place because of her arrest. He later
contacted STEVENSON who described COPLON as

s wolf in sheept!s clothing." He stated that
STEVENSON was aware of COPLON's political and
economic views, which KAUFMANN and STEVENSQN

cons idered to be those of a Communiste. He
edvised that a fommer roommate of STEVENSON's

was definitely "a fellow traveler." He insisted
that STEVENSON was & loyal, trustworthy Government
employee. He agreed that he and STEVENSON hed
access to highly confidential information while in
Army Security Agency. Details of interview set out,
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DETAILS : AT WEWARK ; NEW JERSEY

MYRON STUART KAUFMANN was interviewed at his residence
100 Spruce Street, Newark, New Jersey, on June 30, 1949,
, by SA BLAKE Es TURNER end the writer, at which time he
furnished the following informetion:

Background end Personal Views of KA FMANN

He is a logal resident of Belmont, Massachusetts, where his parents
reside. He attended Harvard University and mejored in Biochemistry, receiv-
ing an A.B. Degrce as of 1943. He comploted his studies while in the Army
between 1943 and 1946. Ho was assigned to the Army Security igency,
Arlington County, Virginia, for the period of the war, While in the service
he became acquainted with ALFRED BOYNTON STEVENSQN, who lived with him in
the same barracks. In February 1946 he was discharged from the Army.

After seoking employment for three months, he boceame monaging
editor of & nowspaper published principally by the Amalgamated Meat Cutters
and Butcher Workmen, A.F. of L., at Camden, New Jerssy, whore he resided.
This employmont continued elevon months, after which he went to work for
the Associated Press at Baltimore. He worked at Baltimore until April
1949, whorn he was transferred at his own rcquest to Newark. He stated he
had requested assignment to the New York area. He is o night dosk man at
the iAssociated Pross office, 271 Halsey Strect, Wewark, Wew Jersoy. He
rents a room in the apartment of ERIC WERTHHEIM, 100 Spruce Street,

Kewurk, New Jerscye. .

Ho oxpreossed in groat doteil his political views and opinions,
in the course of which he denied membership in the Communist Party or
sympathy with its program. He read excerpts from a private notebook of
his, indicating pride in his Jewish ancestry and extolling the desire of
Jews to remein a distinetive people individually end collectivelye. He
pointod out that this was repugnant to the Communist philosophy. He
called abtention to a note he had made concerning an Hungarian nows
dispatch which classifiod togother Zionists, Trobskyites and Fascistss He
stated that while he was not a roligious porson or a Zionist, he felt
decp sympathy toward such persons. He added that he was in the process of
writing @ novel with & Bosbton background, which was non~political in
character. ‘

Ho dofined®a fellow traveler® as one who knowingly or unwittingly
adhered to the Communist Party line. In this rogard he said that he would
consider & person who opposod the Marshal Plan, voted for WALIL.ACE, and
approved of practically evorything the Soviet Government does, taken
together, as cléarly indicative that such porson was "a fellow travelor."




He did not regard in that category persons who favored race equality;
progressive legislatiuon, and disapproved of the Marshal plan, taken
separately.

‘ He stabed tha} it was his often-stated opinion that persons from.
Brooklyn who obtained college education were invariably "féllow travolersift
He said he had also often expressed the idea that intellectual persoiis who
prided thomselves in their rejection of conventional bgliets and ideas wore in-
capable of individual rejoction or denunciation of the intellectual group
pattorn which they had adopted and dn foec% hed merely oxchanged one
orthodoxy for another, Ho'cléarly ihdicated that ho did not belong and
could not accept the rigidity of| such persons and views. He said he held
an opinion of colored peoplg that amourted to a regard for them as inferiors
ond that this also amounted “to attributing race charascteristics to
individual moémbers of the raco. He pointed out that this view; too, was
inconsistent and incomputible with Communism.

KAUFMANN 's Relations with STEVENSON, COPLON, end others

| KAU FMANN fufnished tho following observations concorning the
character, background, and attitude of STEVENSON :

Ho is a native of Toxas and a graduate of the Toxas College of
Miness His parents worc dovout Methodists. STEVENSON indicated to
K/UFMANN that his mother taught him tolerance toward other religious and
ra¢ial groups. He said STEVENSO§ had what he regarded as the typical pride
of Texans in thoir state. .

STEVENSON favored greater equality and opportunity for the Negroes
but rosented, in & manner which K.UFMINN considercd typically Southern,
criticism of the South and its treatment of the Negroes when voiced by
Northerners. Hs said STEVENSON insisted thet a great many Southerners
were conscious of the race problem,werc doing something ebout it and did not
want Northerners or the Federal Government to interfere in the solution of
the problem.

He considered STEVENSON to .have an alert, learned and original
mind. STEVENSON as an English major at college was well informed snd
interested in literature, KA UFMANN rccalled a discussion with STEVENSON
in Baltimore concorning literature, in which STEVENSON deplored the effect
of tho Soviot influence on satellite state literature. Ho thought =a
Hungarian, for oxample, should be free to write a Hungarion novel,

STEVENSON stoted that Russians were compelling satollites to become Russian
beforo proceoding towards the goal of Communism. STEVENSON at the time drew

-3




a diagram to illustrate this point, He drew an arrow from Russia to "the
goel™ and then drew an arrow from the satellite to Russia and then to
"the goal." K.UFW:NY said he wapnted to emphasize that STEVENSON was not
advocating that Russia should pormit the satellites to proceed to
Communise in thoir own way but was confining his discussion to the wffect
of tho Russian influence on satellite literatures: STEVENSON roferred to
the Russian influonce as a "dead -h-nd." in Iiterature.

. EAUFMANN regardod STEVENSON as "old fashioned" in some respects,
particularly asto women. He said STEVENSON was extromely tolerant and
understanding of persons who held views differing from his own. He indicated
that STEVENSG was deeply sympathetic with his mother's dovotion to
Methodism but did not shars her opinion. STEVENSON disegreed with KAUFRMAKN
on the racial inferiority of Fogroes cxprossed by KAUFMNY.

He said he was convinced that STEVENSON was not a Communist or
Communi st sympathizer. He refsrred to his stondard for testing on this
point by saying that he knew that STEVENSON was o registered Demcerat and
had voted for HARRY S. TRUM/N endopproved the Murshal Plan. He pointed
out, howevor, that STEVENSON had originally favorod the candidacy of
HENRY Yi..LT4CE bofore it was publicly shown that "tho Communists controlled
him." He oxpressed tho opinion that a Communist under no circumstances
could support the TRUMAN condidacy.

He soid ho considered STEVENSOE and himself to be Mnon-Marxist"
politically end oconomically. He did hawover, "state that they were not:
Wenti-Marxist."

Ho concluded that he and STEVENSOY shared the same political
and economic opinions.

XAUFVANN said his relationship with STEVEFSON was of such a nature
that ho was cortain that he knew bottor than any person the views and opinions
of STEVENSON. Ho was certain that STEVENSOE would not conceal them from him
and, in fact, would attempt to confince XAUFVANN of them. He said that if

- STEVEFSON held Communist opinions, he would know it, and ho was sure thatb

STEVEFSON would try to convert him, which did not happen. “In the poriod
since K.UFMANN left the sorvice, he has beoon in touch with STEVINSON in
person, by mail, und by telephone. Ho said there might have been a threc
or.four months interval without contact, but there wers also poriods that he
was in touch with him two or thres timos in a week.

KAUFMNN stated that he appreociated the nced and desirability of
meintaining and investiguting the loyalty of porsons having access to
confidential information. He statsd it was the right of the CGovermment %o
do so, and he approved of it. He stated further that he considered
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STEVENSON to be a talsnted man for his work and completely loyal to tho
Govornmont of the United Stated and trustworthy in every respect. He would
regard it as a real loss to the Government, in fact; if STEVEKSON were
reclioved of his presont assignments Ho statod that the work of the Army
Socurity Agency was highly confidential andrefused to explain its function
to the interviewing agontss Ho admittod that STEVENSON had access to
restricted information and material in the' Army Security Agoncy, as he had
while in that sorvico. :

KAJFMANN said, as far as ho knew, STEVENSON met JUDITE COPLON
while both of them wero attonding one of the Washington, D.C., colleges
(probably Americen University), whero thoy had classes togethor. .
STEVENSON!'s interost in her sosmed to arisc, he said, from STEVENSON's
kindnoss or tenderness because COPLON presented herself as a “poor,
lonesome little girl." He said STEVENSON dated her fraquontly over a
poriod of at least two ysars until tho time of her arrest., Ho pointed
out, however, that she did not appear to be in the forefront, of
STEVENSON 's thoughts, and that he was interested in and dated other women
during tho same period. He recalled one of these individuals as being
Mrse. ZVELIN BLINDING, a divorces. KiUFMANN thought this was not romantic
oither and that STEVESON merely felt sorry for her because her husband
had given her a "hard time." STEVEISON once told him about a girl who
proposed marriage to him, but he cannot recall tho name if STEVENSON
mentioned it. He said thers was also a red-haired girl whose name he could
not remember. XAUFMANN had soen her and did not think she was polibical,
but mercly a "party girl." '

KAUFMINN said that after he had obtained the job in Camden in
the spring of 1946, he returncd to Washington and contacted some of his
old friends in tho Army Sccurity hgoncy. This resulted in a dinner party
ot onc of the Washingbon seafood restaurants (probably Hogatos). He
romomborod it was on the waterfront and that they had had to wait in line
for service. Ho rocallod that while waiting for dinner, he was introducéd
to COPLON by STEVENSOW, who brought her. They had a little convorsation,
in w hich he learncd that they had a friend from New York in common. The
name, ho said, was of no significance. Tho affair was purely social, and
ho cannot romembor any conversation of any significance that took placse.

To the bost of his recollection, the dinner party inéluded
STU4RT BUCK, an employes of the Lrmy Security fgency, his wifeé, Mrs. MIRY
BUCK, a stepdaughter, NANCY BUCK (age 13 to 14); FRANK PORRLS, his wife,
Mrs, HELEN PORRAS, both omployess of fLrmy Sceurity Agency; ARTHUR LEVIS,
his wife, Mrs. K.THLEEN LEWIS, both of Army Security agency; and JIM
LuKEMAT of the irmy Security sgsncys He said he could not bo positive that
the last three wero presont, but Ho thought thoy were, and probably others
whose names ho cannot recall. Ho said CCPLOK made no partiocular impression
on him at that time. ’
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4 short timc later ho visited COPLON's spartment with STEVENSON
and possibly FLOYD .LBEPT, a roommato of STEVEWSON. His best recolloction
was that thoy meroly sbtoppod in during the aftornown to pay a social call
ot hor apertmonts Ho remombored thut ho looked at hor collection of bonks. He
is inclircd to bolisve that he mey have at that timo formed the opinion that
she was "vory far left" from tho naturc of the titlos. Ho could not
romombor any of tho titles but thought it probable that a lot of them
doalt w ith Russia; although ho could not bo cortaini

He did not soe JUDITH COPLGY from that day unbil the interview.

About three months before COFLON was arrosted in Fow York; he .
visited STEVENSOW, and STEVENSON suggosted that they visit COPLON. He said
thet ho had just "fallen out" with a girl in Baltimore, and STEVENSON
probably regarded him as lonesomo ond wanted to "fix it up for me! with
COPLON, whom ho also probably considored as lonesome, He said STEVENSON
‘told him that COPLON had confided to him that her family were putting pressurs
m1jwr to got married becauss sho was gotting along in years.

KoUF¥ANN was asked why STEVENSON wasn't interested in merrying
her himsslf if she was as attractive as deseribod, intcllectual, lonesome.,
8tce To this ho answored he didn't know exactly but belioved thors would
be objootion to o "mixed merriage."  RJUFM/NN said that ho approved of the
suggostion and then made somo commont concorning COPLON's figurc, which he
deseribed as "buxom" end askod if she had her own apartment. STEVENSON
said sho had givon up the apartment and wes rooming with the family.
STEVENSON appearcd to rosont the romarks as indicating that KIUFMLNY might
have a scxual intorest in her and docided not to take KaUFMANN to mest her..
Ho said STEVENSON did not oponly state this objoction but, in faect, said
hs did not think it would be a good idea because JUDY might feel inforior to
LaUFEALN bocausc KAUFMNE was a Harvard mon. STEVENSON, howovor, did give
K UFMIRY JUDY's tolephons number,

Approximately thres months later (probably on March 4, 1949),.
KAUFHATN telophonod COPLOI™ from Baltimoro and asked her for a date for the
following Tucsday or Wednesday, which. were his‘daysjoff. Ho said she said
sho couldn't arrango it thon because she had some "roporté to get ready"
ond suggested that thoy make it the following weeck, and the dats was made to
meot hor in Washington. He said that his acquaintance with hor was so
slight that ho did not know whether sho would recogniz o him when he called,
and he told of having mot her on tho occasion proviously referrsd to, and
she recognized him at once. (It may bo noted that if STEVENSON was attompting
to find & boyfriend in KAUFMANN for COPLON, he probably spcke to her about it, .
which would oxplain her recognizing the caller.)
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After the arrest of COPLON, KAUFMAWN saw the account in the
nowsPapers‘and in his owmn office but did not realize that it was the
individual he know until Monday or Tuesday after her erresti The reason he
didn't reccognize her, he said, was the fact that he thought her name was
JUDY COPEL4ND, that she was employed in the Labor Depertmont, and attended
Huntor Collcge. MWhon. he realized, however, that it might be the same
individual, he called STEVENSON at the Army Security sagency from Baltimore
and had the following cryptic conversation with hims

KAUFNANN:  "Do you remember the girl whosc telephone number you gave mo
a few months ago?"

STEVENSON : "Yos,"
'KAUFIANN ¢ "I havo a date with her for next weel,™
STEVENSOW: "I don't think it's o good idoa,!

! . ‘
KAUFMANN :  "That's what I wondoreds I thotight maybe it was a case of
rnistaken identity."

STEVENS(": "No, it isn't. She's a wolf in sheep's clothing."

KAUFMANN explainod to the interviewing agents that he was guarded
in his conversation because STEVEKSON was at his place of employmonte.

KLAUFMANN on his day off, which would have been the day planned for
the date (apparently March 15), went to Washingbton from Baltimore to seo
STEVENSON. Ho indicated that seoing STEVENSON was incident to seeing other
friends in Washington on that day, although he admitted he weas anxious to talk
to STEVENSON about COPLON. Ho described STEVENSON's attitude on this occasion
as onc of concern, chagrin, disillusionment, and amazemont. STEVENSON stated
that he had not given, nor had she solicited, any informaetion concerning his
work. He was concerncd, however, that COPLON might havo lsarnsd something of
value by morely knowihg him and appraising the character, quality, and nature
of the men assignsd to the work ho was doing. STEVENSON thought it possible
that this in itself might have intolligoncoe value. He said STEVENSON was
also greatly concernod lest the military authorities consider that he had
been indiscrcet merely in associating with COPLON.

KAJFMANN said that STEVENSON indicatod a belief that COPLON
was guilty as accusod, as did XK.UFMANN. He said STEVENSON made no defonse
of her and was shocked that a psrson who had appoarcd to him so innocont
could, in fact, have been so "sinister." He said that the nature of their
discussion was such that it was apparent that STEVERSON end KAUFMANN both
knew that COPLQY heold views and opinions which would classify her as &
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Comminists He said the only differcnce of opinion betwoen them was that
K/ UPMANN was not surpriscd thet she was capablc of committing espionage,
w hilo STEVENSON was surprised.

KAURSANY indicated that all He knew about JUDY COPLON he learnod
from STEVENSON, although hé cannot recall whon or how he tame to the
conclusion that she was a Communist or holder of Communist viows.

KIUFMANN 's attention was direeted to & conversation he had mentioned
having with STEVENSON concerning STEVENSON's own political viows, which
KLUFMAME at first indiceted took place in Baltimore at the time of tho
discussion concoerning the offect of Soviet domination on satellite
litoraturce On sccond thought, hc wes of tho opinion that this discussion
took place in Washingbton on anothor occasion porhaps six months bofore her
arrests During the discussion, the dotails of which were rather vogue in
KAUFMANN's rccollection, STEVENSCF roferrsd to a Communist or Communists
characterizing STEVENSON as a "confused liberal." STEVENSGN did not identify
the porson or persons he was roferring to, but at tho timo X4UFMAFY thought
ho was roforring to -JUDITH COPLON, Despite tho fact thet ho thon thought
and still thinks STEVENSON was roferring to COPLOF, ho cennot rocall what prior
discussion he had with STEVENSON concorning the naturo and character of
COPLOH's views.

It may be noted that according to KaUFMANN, he mot hor st the
dinner at Hogatos, visited her apartmont once shortly thercaftor, and had
the singlo telephonc convorsation meking a date. Ho, thereforo, know
nothing concerning COFLQN's activitios or associates, nor did he know what
activitios she participated in with STEVENSON. Furtheor, sinco he appeared
convinced of COPLON's boing a Communist, he must have loarned it from
STEVENSON. Hs was roasonably cortain thet his opinion was not bascd on
retrospect in viow of her arrest., He casually mentionecd that STEVENSON and
COPLON may have gone to foreign movies.tsgother. Ho also thought that the
courses they took togethor in Washington werae in the fiold of labore.

STEVENSON on some occasion informed K.UFMANN that he was being
investigated by the FBI as early as six months before COPLON's arrcste
STEVENSON regardod the investigation as more than routine and suspected
that someone in his place of omployment might have roported him maliciously
becauso of his attitude on racial discrimination or-sogregation. At that
timo it never occurred to STEVENSON, he said, that it might be because of
COPLOE.

KaUFNANN was eskod about othor associates of STEVEISO. . KAUFMANN
volunteerod that BILL s who roomcd with STEVEKSON for a short while
was "dofinitely a fellow traveler." He described BILL as & school teachsr
in tho Montgomory County Schcol System, Maryland, who taught Hisbtory- or
Social Scionco. Ho playod tho cello and gave private lessons in musice
He thought his last name bogan with ¥S" and that it was a onc-syllablo name.
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He was thon asked if hs wore acguaintod with PLOYD ALBERT, a
roommate of STEVENSON. KAUFM.EY said he knew him but not well enough: to
know what he thought about enything. He doscribed him as unusually roticent
on the occasions whon thoy were togother. :

It moy bo noted that practically all of the infermation set out in
this report was furnished in a froo, flowing narrative by Mr. KUFMAT with
littlo need for quostirming oxcopt for clarifications It was observed that
EAUFIANE trembled from head to foot during the first hour or mors of the
intorviow « Ho was unsble to control his hands or facial musclos. Although
tho room was comfortably waymj hc got up during tho intorviow and put on a
swoater because ho said ho was colda

He stated that he was unable to furnish any other pertinent information
but that if he lator thought of anything; he would immediabely contact this
of fico, ‘ '

FELUFMANY stated that he had told a great many frionds ond
acqueintances of tho fect that he had mado a date with JUDY COPLON Jjust
beforo she was arrsostod out of a feeling of pridec in being assoeiated
with some hotoricty. He also adviscd that just beforo tho writer called
and made an appointment with him cn Junu 29, 1949, ho had mailed a lotter
to STEVENSON asking how his moralec was and what was now in tho COPLON case.

KAUFMINN advisod tho writer by telephone July 1, 1949, that he
felt obligated to advise STEVENSOE that he had been interviowcd by the FBI.
He re-stated his loyalty to the United Statos, his loyalty to his employer, -
and his loyalty to his frionds. Ho felt that insofar as these loyalties
wore not inconsistent, ho would be bound to be as frank and honorable with
STEVEISON as he had bsen with the agents. Ho said he was convinced beyond
doubt of the honssty and loyalty .of STEVENSON and would cxpose him or put
obstructions in his path if he thought it possible: that he would bo disloyale
Ho said he was of the opinion that STETENSON may have been accidently
or"stupidly'in. very bad company but that ho w as incapsble of boing disloyal
to his Government, and he would not desert him while a mere suspicion
existed, o expressed the utmost respect and confidence im' the work of tho
Fedsral Burcau of Invostigation and of fered to be of any assistance possibls
eithor in talking with STEVENSON cr in ovaluating contacts, acquaintancos,
conduct, or allegations that might arise concerning STEVENSON. Ho stated
that he would.rot discuss the mattor with STEVENSON in & manner to prepare
him for questioning or to make their stories consistent or do anything that
would prsjudice any investigation. He said STEVENSON had been informed by
othor friunds that they had'boen quostioned by the FBI concerning him.

REFERRED UPON COLPLETION TO THE OFFICE OF ORIGIN
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STANDARD FORM NO. 64 ' ¥y

- Oﬂice Memorandums « ovNITED STATES GOVERNMENT

TO : SAC, Washington Field DATE: July 8, 1949

FROM : Director, FBI
UBJECT:  JUDITH COPLON

ESPIONAGE -~ R

Information has been received from Mr. Harold Schilz, an
attorney with the firm of Claggett and Schilz of Washington, D. Cs, to
the effect that he had been in a garage at Annandale and that one of *
the mechanics had informed him that a man from the State Deparitment
had stated that he received a telephone call from Judith Coplon about
two dgys before she was arrested, at which time she requested a complete
list of the names of persons on the black list during the past war.

Mr, Schilz stated that one of the mechanics at this garage
is a man named Nay and that it was his associate who furnished the
information to Mr. Schilz. .This garage specializes in working on midget
racerss

The Richmond Qffice should make contact at this garage to
ascertain the Identity, if possible, of the individual at the State
Department, who was contacted.

The Waghington Field Office should report any'inforMation which
they may have received Irom contidential informants indicating the contact
of Judith Coplon with any one in the State Department concerning the black
liSt&

While it is realized that such a contact may have been within
the scope of Judith Coplon's employment in the Depariment of Justice,
it is.‘desired that this matter be definitely established.

A

w’ﬁ‘ ¥l
L

cc: Richmond




STANDARD FORM NO. 64 . '

O]ﬁce Memomndﬂm e UNITED STATES GOVERNMENT

TO 1+ GUY HOTTEL, SAC, Vashington Field DATE:  july 11, 1949
FROM : H. DUDLEY PAYNE, Special #gent
SUBJECT:  JUDITH COPLON -

ESPIONAGE ~ R

Miss ELIZABETH OLDFIELD, telephone SHepherd-L765,
called on this date and stated thst she is a friend of Mr,
HOITEL and lir, TOLSON, and that she had picked up information
from a designer to the effect that JUDITH COPLON was in Ge orge
Washington Hospital approximately one year ago and that she
was most anxious to keep this fact from the Justice Department.,

Miss OLDFIELD stated that she was unable to gather
further information, however, i the FBI could not verify this
fact and was so interested, to telephone her and she would make
another attempt to gather additional information,

v

7,27"/? Vietsr F. Ludwig (TR
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«  STANDARD FORM NO. 64 '

Oﬁice Memorandums « vnired S’Lgi‘ES GOVERNMENT

TO  : SAC, ‘ashington Field - DATE: July 11, 1949

MM :  Director, FBI

SUBJECT:  JUDITH COPLOWE
ESPIONAGE - R

There is quoted hereinafter the contents of a memorandum from the
Criminal Division of the Department of Justice dated July 8, 1949:

1Tt will be appreciated if you will initiabe an immediate
investigation to determine the amount of expenses incurred by the
defendant and counsel at the Viillard Hotel during the course of this
trial. Any further information which you can secure concerning the
defendant's financial status will also be appreciated. This latter
request may involve a recheck of her various knovn accounts and such
other accounts as may be discovered as a result of your inquiry
regardins the Hotel Willard residence.

"The foregoing investigation, as indicated in the letter to
Judge deeves, should be conducted with the utmost expedition. It is
not thought that it will entail any inguiry which will embarrass the
Bureau. If it appears that all such expenses were paid by attorney
Archibald Palmer, then I will appreciate your views with respecc to
extending the investigation to cover any possible receipts by attorney
Palmer directly or indirectly from Soviet sources.!

In accord with ‘the request outlined above, you should immediately
institute an investigation at the ifillard Hotel and also recheck the subject's
bank accounts. You should determine in so far as is possible, the financial
transactions involved in the writing of the 20,000 appeal bond by a Surety
Company, bearing in mind that the 10,000 bond previously posted in the District
of Columbia reportedly was in cash. You should report any other information which
has previously been developed regarding Judith Coplon's financial status at the
present time, as having a bearing on the pauper's oath taken by her. This matter
should be handled in a most expeditious fashion and the results furnished the
Bureau in report form.

ce ~ New York
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DIRECTOR, FBI o o July 8, 1949

JUDITH COPLOW, wae

i
}
|
i $4C, PHILATHLPHIA
} ESPIOHAGE - R

K

Refaronce ﬁumau le’ctm‘ dated June 20, 1949 requesting thet one JUSEPH RILEY
employed as & olerk at Cemtury mngxaving, Company, 1318 Arch Strest; Fhilae
delphia, Pa. bo interviewsds The Century Engreving Company advised that the
only esployes by thet name was one JOIBPEH W, RBILLY, who was esployed as a

‘night elerk, working from midnizht to 8100 holy, that he. resides at 1536

.\».&E spe “hroots Phihd@lphm‘u

i
o

" on Jul;g 7, 1949 Specisl Agent Ho H. FINEL interviewsd JOSEPH e REILLY vho

occains.es & small apertment on the third fleor at 1536 Masters Street, REILLY -
denied thet he ecver seid he knew JUDITE CUPLOK, he doss not know her, nor

has | ghe evor vieited him or been in contact with him in any mannor. @b stated
f-’fmt he only knew that which he read in the newspapers. Ne denied that ho over
had dr conld obtain any files from the FBI. REILLY then stated thot he did -
nc:‘!,ltmlieve COPLON tobe guilty ard he was informed by interviewinz Agent that
the | jury that returned the vordict had decided that quostion. REILLY wae
nomima@ly upeagy during the intcrview, denying everything, yet trying to

bring up his opinions sbout the case for purpose of argumsnt. Ip furthcr re-~
lat during; the imterview that he was going %o try to redse a defence fund
for |COPLOY and stated he had talked & 5‘;&8’6 deal about hor ocase Lo others.

1% x&‘as also obsorved thut REILLY evidently spends much time gt a typ@wim?,
the room in which the interview took place was filled with books, papers;
lat?@ras, panphlcts snd other materizls, During the intorview RZILLY interrupted
it, [to po dovm to the first floor for his mail thet had just s.rr*rmd and ha
camd beck with quite a numbar of letters, etce _

| g '
The imail box in the hall had the following notice placed on i¢s “leave mail
for YUr, and ¥rg, JOSEPH W, REILLY, Star Dook Service, Veterans Cdmmitiee on

rta-Martial Cases, Star Stamp Compeny, Bastern Pemnsylvania Yduth Cmunecil,

Pnaon vimg m&maalpm. Resist Conseription bommitt%, P"xihd@xip*ﬁa Comittee
for »&maawyo

3 ¢ is the opinion of interviewing Agent based on his conversation and obgervation ﬁ:?

 tlizt REYILLY is mentally uneasy and belicves his life is to be sgmﬁ in assist~-

ing jeonscientious objectolse |

Tho Philadelphia office hds & pendiny investigation entitled JUSBPK .. REILLY;
i . . ’

ERBAD - - e

65=4205 / ~

€6 - {2)¥iashington Field Office (&g
© Phila, file 25-25008 . G

'J%_H,_ ; ~:;
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DIRICTGR, POI | ‘ - duly B, 1949

BLISADDTI Re S mams, Seloctive bervice Aot af 1948; ﬁa&iﬂﬁnm &
pording repert of Speeial Agent EUGENR ¥, GOYIE, Philadelphia, Eamwylvmiag
datad Juns 21, 1949 sets forth the activities snd Pureau's identification ef
mzﬂm The case is preseutly awaitiag sn opinion from the Atternoy General
a8 ‘3@ REILLY e f‘urtalwr pwcsewtim in tha mtwm
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JUDITH COPLON, ESP Re TRIAL OF COPLON AND GUBITCHEV SET BACK TO
OCT. SEVENTEENTH, FORTY NINE. GUBITCHEV OFFERED NO ARGUMENT TO THE
DATE SET FOR TRIAL. ARGUMENT HEARD BY JUDGE BONDY ON DEFENDANTS
MOTIONS TO SUPPRESS EVIDENCE AND FOR RETURN OF PROPERTY AND FOR INS-
PECTION OF GRAND JURY MINUTES. JUDGE BONDY DENIED PALMER THE RIGHT
TO INSPECT THE GRAND JURY MINUTES. PALMER REQUESTED AT HEARING ON
THE MOTIONS TO SUPPRESS THE EVIDENCE AND FOR THE RETURN OF PROPERTY,
AT WHICH TIME HE WOULD SHOW BY THE TESTIMONY OF AGENTS OF THE FBI

} THAT THERE WAS NO PROBABLE CAUSE FOR THE ARREST OF COPLON

ON MARCH FOURTH FORTY NINE. HE TOLD JUDGE BONDY THAT THE EVIDENCE

IN THE WASHINGTON TRIAL CLEARLY SHOWED THAT THE WHOLE MATTER WAS A -~
FRAMEUP. THE GOVT. FILED ITS MEMO IN OPPOSITION TO THE DEFENDANTS ‘'
MOTIONS WHICH MEMO IS MUCH THE SAME AS WAS FILED IN THE WASHINGTON
TRIAL AT THE TIME THE SAME ISSUES CAME UP. JUDGE BONDY HAS TAKEN
THE MOTIONS UNDER ADVISEMENT AND DID MOT INDICATE WHEN HE WOULD RENDER
HIS DECISION. AFTER THE ARGUMENT PALMER TOLD WHEARTY THAT HE WAS
}ifoch TO FILE ANOTHER MOTION PROTESTING A STATEMERT BMADE
f

END OF PAGE ONE Bt 4%V' el Ju 17 12 o3 A "9
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PAGE TWO

BY WHEARTY TO THE EFFECT THAT COPLON CORROBORATED ALL OF THE
SURVEILLANCE TESTIMONY GIVEN BY THE FBI AGENTS. IT WILL BE RECALLED
THAT JUDGE REEVES MADE THE STATEMENT THAT THE DEFENDANT.HAD CORROB-
ORATED THE AGENTS SURVEILLANCE TESTIMONY AND THAT CONSIDERATION
SHOULD BE GIVEN TO DENIAL TO PALMER OF COURTESY AND COMITY OF THE
DISTRICT OF COLUMBIA COURTS BECAUSE OF HIS DELIBERATE PROLONGING
OF THE TRIAL WHEN HE KNEW THE DEFENDANT WAS GOING TO CORROBORATE
THE SURVEILLING AGENTS TESTIMONY. 1IT WAS ON THE BASIS OF THIS STATE-
MENT BY JﬁDGE REEVES THAT SAAG WHEARTY MADE THE STATEMENT TO JUDGE
BONDY AS SET OUT ABOVE. DURING THE ARGUMENT JUDGE BONDY BROUGHT
UP ON HIS OWN VOLITION THE QUESTION OF WHETHER THE NY TRIAL WOULD
PLACE COPLON IN DOUBLE‘JEOPARDY- SAAG FRED STRINE EXPLAINED TO JUDGE
BONDY HOW THERE WAS NO DOUBLE JEOPARDY. AT THIS POINT PALMER STOOD
UP AND BROUGHT OUT THE FACT FOR THE FIRST TIME THAT HE THOUGHT
THERE WAS DOUBLE JEOPARDY. SAAG STRINE ADVISED THAT THE GOVT.
IS NOT WORRIED ABOUT THE QUESTION OF DOUBLE JEOPARDY.

SCHEIDT
HOLD PLS

BUREAU ATVISED




Washmgton Field Office, Room 1706

July 13, 1949
lMr, Roy M. North |
Postmaster 5 '~ Re: JUDITH COPLON
Washington, De Co ESPIONAGE - R

Dear Sirg

- Reference is mads to my 1et'ber dated
January 5y 1949, requesting tha'c. a mail cover be
placed on the mail of}

Miss Judith Coplon -
3685 - 38th Street, N. W,
Washingtony; D, C.

It is des:.red that t«hls znail cover now
be discontinued, . .

Your cooperation in this matter is greatly
appraciated, ‘ -

i
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Director, FBI ” July 13, 1949

GUY HOTTEL, SAC, Washington Field

JUDITH COPLON
ESPTONAGE - R
(Technical Suveillance)

Rewfolet dated March 9, 1949,

This is to adv1se that the technical
surveillance on the residence of HAROLD P, SHAPIRO,
telephone HUdsan=9L99, symbol C~600, was dlsccntlnued
at 9 0o Ao Mo, July 13, 191190

TAM:cl &;fﬁ | M

65-5128 —




'“Directcr, FBI e S July 13, 1949

ouY HOTTEL, SAC, msmngton Fiold

JUDITH COPLON
ESPIONAGE - R

- Re Grand Jury lnezcment rai;m’md on Hareh 10,
1949, in the Southern District of New York jointly chamm
JUUITH COPLON and VAL‘“‘HTIIE A, GUBTTCHEY with viclations of
Title 1B, Us Se Codsy Yecticons 371 and 793, and in addition
charging COPLON, but not G{}BTTCHEV, vith a vidlation of
Section 79&, . ,

Tt is nobed that pax-agraph (4) of this Seetion
s‘oates that if two or more persons conspire to viclate
this Section énd one or more of such persmns do any act to
effoct the objéct of the conspiracyy each of the partiss
to such coaspiracy shall be subj *»ct to the puniskment pro=
vided fop %he ofﬁanse vhich is the object of such congpiracys

I is fur’aher noted that Socticn 79 carries a

mavdmm penslty of 20 years,. whereas, Sections 371 and 793

carry 2 maximu pemalty of 5 end 10 yaam, respectiw:lv.
" This is being called to the attention of the

- Burean for amuidemtian a9 to vhother it should be brought
to the attention of the Dopartment that a further Grand Jury

indictment in the Southern District of New York might be
securad against GURITCHEY charg;mc him with a v:i.ola. tion of
Section 794, Title 18; Us S, Codes
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JUDITH COFLON
LSPIOHAGE = R -
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‘ Rebulet dated Jma 29, 19h9 andl mpm of s;wm &gant. THRAS. A. :
A m»mmsm, dated June 28, 19 ﬂ% at Washington, DyOe -

N Ploase be advﬁ.»:ezd that Miss MARGARET ANSLEY, room 506, Gld State :mming, .
inforasd that she had learned from Dy CLARENCE m&m that mmﬁ VALLACE wag
‘acquainted with JUDITH COPLON, Uiss wsm said that sho didn't went to be a
- gosbipy person bub thet ARCHIBALD PALMZR had no ingonsed her with his actions
e”m*ﬁng the coursc of the GOPM trial that she gpthe to BERTHA SGQRBORGEK}H,
friend of hers wWao knowWy IAMONT CAUDLE of the Jugtice Department, Miss Mﬁm
. mh that Dre CARTER Was the one who had tald hew of IRVING WALLACE emd there~ -
, would be able to mxpply tha infoymation he had obtaﬂ.nad. .

Hiss fu"..au..f'“r then intpodueed the agenﬁ %0 Drs CARTER wmp vmrmd m‘bh

- izer in the same roam, Histiorical Palley m::mmh, State B@partamt,

i - Drs CLM&ZINGB &&R’i‘ﬁ’ﬁ, when m‘éﬂf'vimd :lnfvmeﬂ that h@s had. learmad of
TRVING VALLACE fras his song WILFRED S. CARTER, who Bold him WALTAGE had siade
a Gatoment, that he vas a friend of COPLON, ‘nad ‘dated her, and s proud of ite
Dr. CARTER could not furnish any wﬁmﬁim showing ?’ALMGE to be a Conmunist
or did he have eny additional infotwation 4o that just cutlined, He infoimed
wk. his son was in business in Cockeysville, Maryland and wos the president of

lded Products, Ing, in that city, Iry CMETEZR suggested that his son would be
. 'Lm brast soures of infomatim ccmceming X%ﬁ@ﬁﬁ %LIAGE. ; ,

p tire WILTAED S. CARTER was interviewod in the %%aahingtm Field omea, at
. vhich time he advised hé had met IRVING VALIACE approximately ope year ago ab the
: zﬁc.r.@an Gardens Cafeteria, at which time he was introdiwsd by & Camander WEAVERe

He said thet FWEAVIR at one time lived at Melean Gardenss WILFRED CARTER explained

t!xﬁz a nunber of single people eat brealkfast at the Heleen Gardens Cafoteria
thet he has no information showing WALLACE %0 be a Commmist, He said that

%hay had discussed palitics and it wags his impression thub. wALMtCE would be ,

clagsifiod as left of the New Deml, or o British Socialist, He' further informed .

that on one occasion ho was. kidémg VIALLACE ehout his socialist viewpoint and

saild that "I suppose you belonged to the laague Against War and: Faseism vhile -

you were in collegeMs . He ssid that WALIACE told him he did mot belong to this =

mm,ﬂue and th&ﬁ he had g(me to City Gallewa of Waw Tork and Rmvard I}zﬁwr*sitya

pecd e T
Ry 2y .




| CARTER mnwad VALIAGE 4o be an Ecmmaist and sada m was alveys o
quoting the London School of Eeonomies in dlecussions, CARTER informsd that S

VALLACE had. atated that his bellefs ron elong the lines of the British .

. -Spelalists; further, that VALLACE had indicsted he was in favor of HENRY Ae
. WALIACE and his pram, and CARTER said ¢hat he chided him for his Support

ab he was working for the ECA and ab the same tims supporting HENRY A, WAL_MGE.

cm‘*m said VAILACE's romarks at this time were that he (CARTER) was 411 _
vovad, WILFRED CARTER could not furnish the names of any other individuals

10 would be able to supply information indicating IRVING WALLAGE is a

o CW&t or was closely assoolated with JUDIT COPLONs

|

i Tt is to be noted t}mt Mr. CARTDR vag very caopamtim and gaid he
wps willing to furnish any information thet he had in his possession bub that

'mz vhich he had furnished was a:u. he kmew cmmng this individual,

'" " Reference report of Special Agant MENDENHALL, an page, L2, centeins an
intemaw of IRVING WALLACE regarding his aaaoc&&im with JUUITH COPLON s .

~ During the course of this interview generally he informed that he was intro-

nead by HAROLD  SHAPIRO and had enly seen JUDITH COPLON on a few cooasions,

Do
- Further, that he h:ad zwt a’a any tdime aﬁiscusaad t.ha 9014. ieal bsliafs of Mles
o ;

JPLOH.
Fuarbher mmamm ln ﬁhiﬂ matwv ‘am no‘a bea conchwhad unle:as

. a&iriaaﬂ *tm tha czmtrexm
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Director, F}BI S o R T July 15; 191:.9 -

- GUY Homl., sw, thingbon meld L

JUDITH COPLON

- ESPIOMAGE =R~ =

This is to0 adviaa t.hat. @ July 13, 19&9;. My, DOWALD
GOW telephonically advised this offids that his sigter=inelaw,"

Mrss RUBY BI"J%RY, who is present]_y vgiting him at 807 Mt ’Vemm ) o

Placey Ne Wiy Washingbon, De Csy had received a call fron a

- woman vho upon request identified herself as being with the

FBI, and who had requested her. opinian econcerning the JUDITH
COPLON case axxd ingisted that she axpreaa her qoini«;m ag to har
guilt or immcenna.

v ' ]

wm BWRRY mfused to expross such an o}mm ‘and
the mﬂmom woman requésted hoyr nane and-address vhich were alao
yefuped, Th‘m minom individual wotﬂ.d mst. mx-bher identify
h@rsalf. R j 3

65-5128

fsmros=53
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. DIRECTOR, FBI

. ;j{qpncm., ADMIZTED pm mmm o mm ATTEKDING commm AT NEW !enx
- d rm A1 TOLD sm.umr ma; ATTEMD c? mmms AT wm:ca com ThS Pmm.
"*srn,uma ADVISES JAOOBS smmrmrxc 'rmmn copwn Am) mxs com w )

i

e 'm Los mm's Mms

f

d JUDITH copx,on,, Esmomm. NOM JACOBY, mm mazme mmsgn mm
o érxmm. amzom, DIREGTOR or om mxnm womm mon, com mmsn |
" IDENTTY oF mnmmm, mo mmn cmmmm wm mmms WITH copLon,
ow xmm, }mm mm srxmm smm mm. .mcoas. on. womas VEIOR |

. 1DEALIST WHO ms msum. | JACOBS smmn 70 az Pnasaﬂm' IN: m ARE'.A. mu o
]xgmwrsmn 10 AWISE ¥ .mcons snouw BE mmnvmn RE mom.mm OF coPLONIS |
: j’c%p AOTIVI’H Am) mx.m.msss 10 'ms'rm. LA nmxcns mmm .mcons stmscaxm
o m IN NINETEEN Fom wmm AND Amz-cosmmsw i ] umon AO?’IVZ?! ™ nmmm“ S
. PORTY NINE. omm mmcms o PATL JAOOBS cmm = xmmnvmn WITR ABOVE" '

| dacOBS:

':GGR.m o ;- 1;;__-; o o

o¢ - New York- (A.ir Mail) A
mshmston Field (Ail“ Wl) ~ SO

E
i
'
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WASH AND -WASH FLD FROM NEW YORK 44 19 g~01 P
DIRECTOR AND SAC URGENT

JUDITH COPLON, ESP R. SAAG RAYMOND P. WHEARTY ADVISED TODAY THAT HE
AND SAAG FRED STRINE HAD BEEN CALLED TO APPEAR BEFORL JUDGE BCNDY
TODAY IN CONNECTION #I%! PALMERS MOTIONS MENTIGMEL i WY Tin OF JULY
ELEVENTH. PALMER AND COPLON ALSO APP:IA2T) BEFORE JUDGE BONDY. JUDGX
BONDY SAID Hi WAS NOT EZNTIRELY SATISFIED THAT THERE WAS PROBABLY CAIISE
FOR THE ARREST WITHOUT A WARRANT AND FURTHER, WAS NOT ENTIRELY
SATISFIFD WITH THE POSSIBILITY OF COPLONS ESCAPE AT TIME OF ARREST.
JUDGE BONDY SAID THAT THE FBRI XNWu ON MARCH FOURTH WHERE COPLON
LIVED AND WHERE SHE WOULD PROBABLY GO THAT NIGHT AND THEREFORE, THY
ELEMENT OF POSSIBILITY OF ESCAPZ NECESSARY IN CONNECTION WITH ARREST
WITHOUT A WARRANT WAS NOT EﬁTIRELY CLEAR., JUDGE BONDY SAID THAT HE s
WANTED TO HEAR TESTIVONY DN THE CIRCUMSTANCES LEADING TC, AND SURROUN=-
DING THE ARREST. PALMER ASKED THAT THE HEARING BE SET FOR SEPT. FIFTH,

BUT JUDGE BONDY SAID THAT THAT WAS TOO EARLY AND SET A TEM R

HEARING DATE ON SEPT, TWENTY FIRST, FORTY NINE, AT WHICH—EEE @G%N}D

P s R -

YOULD TRSTTFY. , . .
{, J'l Jo 1910 22 P

I SCHEINT ALY
1

Y AX ; '”ig g é g’i l

QUREAU ADVISED S5 e 52 %
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Dir@cter; " R B O N TR

© . JUDITH COPL( Wﬂu
BS I’I(NA{:E R

_ e 0ff109 of Qrigin in. this investigation is baing SER
: ghangad from the Washington Fi€ld Office to: the New York. Offican 

© in view of the fact. that Judith Coplcn is presently raaldlng
. in New York- Cit;. , L

The V383ingtan Pield Office should review 1t6e filea’ .

~ to mske sure that all pertinent infnrmatian ia:kxthe posseasicn ,g,;‘, AN
-of the New York Oﬁxica.‘ . PR \' o

The New-xork Office is raqueated to submit form Fn 122 'fﬁi‘i;gggwi;v

' 'recoamendin security index card for- this subject.u The - subject
- should remain the subject of a _security index card -during the-

‘ period she remaing at 1ibarty pendlng the appaal of her canvicw-
' tion in Washington, D. C. e

el Jm 20 mg




© pivector, FBI- . . guly 22,1949
'SAC, New York | | ' |

JUDITH COPLOY =
ESPIONACE - R,

Remyt.el Jul,y 1‘? > 1949, settwg cmt atataments n'rade by Judge Bﬂmﬂ
to /the affect that he was not entirely satisfied ‘there was probable cause for
tha arrest and further that the element of. COPH):%"S poss:lbllity of escapa

on March 4, 1949, at the tima of her arrest was not clear.

The Bur eau is mqnasted to ascartam if the Bepartmant intemds to
fils a supplemental memorandum to the one previously given to Judge BONDY,
in view of the latter's remarks about po:ssibility of @scape. If. the Daparment
:mtbnds to do this, the Maa York Office would appreciate a copy of such momo-
randum so that a study of it could bs made ‘and- _posgibly suggestimms could be
of:femd to the Bureau i'or transmlttal to the Departmnt if. approvad.

cc;l-?{”ashington F‘ield \/

-4 FBl "~ WASH. FIELB.|
Juusv@é@

TSsBMD
65"11&932 -

) ol o ! b L
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STANDARD FORM NO, 64

0]7%6‘6 Memoﬁmd%m ¢ UNITED STAQES GOVERNMENT

TO - : SAC, Washington Field DATE: July 25, 1949
3 ‘FROM : Director, FBI

SUBJECT: JUDITH COPLON, was.,
ESPIONAGE - R

Information has been obtained from an official of the Department
of Justice to the effect that an attorney in Washington, had stated that
he had learned from the United States Marshal's Office that Judith Coplon
was beginning to. crack. The unnamed attorney stated that he had no further

details or the basis of this statement.

~

You are requested to have a discreet inquiry made among the United
States Marshals to leamn if they have any information which would lend
credence to such a report.

T
£ ool L fpre | e 5
//D \fly ()SFBK TWASH. FIELD |

/»,M\ . ()}'ﬂ ‘}“'.‘i‘ 0{. ’aag
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TO MECHANICAL SECTION:

.FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION .No.
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hmi’ STOR, 81

. JUDITH mpmm
“l o BSPTOMAGE -« B
. HEMOVAL uommm‘r, ABD ILIRGAL

| GUY BOTIAL, a&ﬁ ﬁmﬁﬁum '-?:(EL{:

POGSESS I{)i'e' 0'5" GOVERRMENT ?R’Qlﬁ&'ﬁf B

“August 1, 1949

HePulet dated -}uly 8, 1949, mdvising of inf'omatim taeeimd fmm

¥r. HARCLD SCHILZ to effect tmt a mechanic in & gerage in Annandale had ine -

' ;orqbd that & men from the State Dopartsent had stated that he had received a

telephone call from JURITH COPIOE about two ‘days before she was arrested, at
whic tine she mtmebfad ‘4 complete liat of namas of persons on the blaek list

duripg the past war.

i ~ Confidential Infomantlzlwho' is jkm"rerxv'n to the meemx; advised
that on february 23 and 24, 1949, COPLOH had sontacted ARNOLD B, ANDERSON,
_ Chie‘f Central Europesn %ection, Division of Biographic Information, ‘»mte

B‘apqrtmpt and requested information concerning some sort of list containing
the name, AXFL. According to the fnformant, COPLON had made the inquiry con-

cerning this mattar at the request of a fellow employee in the Department of
Jxmhina , who had c:riginmnj requested NATHAR 1ENVIHN, Depsrtmentisttortey, who

shared & rovm with COFION in the Justice Building, to secure the iniumat,ian

for e

'Ihe Bursau's attenticon i9 called to the ﬁaahing’wn #ield foics
repurt dated March 29, 1949, in the COPLON case, page 54, which sets out the
re&uma of an interview with ANIEFSCN in whioh he advised that on’ February 21,
194&},, JOPLON contacted him by telaphone and requested that she te furnished
with background information concerning the cage of AXHL WENNER-OHEY, ineluding

the tase at the present tim .

cer | SAC, Riehmand- I W
- TRisbh ) 1 J L E s

ﬁ5f5§128

_when he was:placed on the. btlack list, the ‘Teason - theret‘ore , ard the status of

b7D

P



- m"m sacv wmzmmﬁ mm

. He stated that he had no other informationm or- knowladge ehat ‘she was’ about. :
re&dy to break: &mm and sha.t he frankly thm:ght M; uas .}uaﬂ an aet on har O

,Athe mornlng seasion of the trial, GOPLOE apoke for. approximately seven .

" g5-5128

_wm/mhw -

: BIREGWB, mx = S BT Awtz’ 1949 e

JUDITH COPLON - . BRSO ,
ESPIONAGE - R ‘ B T I S
- REMOVAL, GGEOERLMF}M‘. A¥D mzmx, T L R
- POSSESSION OF eczmmam mormw e T e

aefereme is mde to yonr 1etber ‘fdated July;zs,’ 1%9. aﬂviatng e

- that infoma.tlon bad . been received from an: uffieial of . the Department
' to the effect that an attorney-in Vashington had ‘stated that he had °
. learned from the U 8. k!arshal'e afﬁce that .ﬂmxm GGPLBEI was heglnning

to crack., L

on July 39. 1949. u. s, I}eputy !i!arahal PTER GRBGQ advisad L

o that he. and ae;mty Marshal. mm.n FOSTER had been assi@eﬂ to Juige
- . ALFERT L. RERVES for the purpnae cf aaaist!.ng tim ‘in matteérs connected
- with the trial of the COPLOF case. . He stated that he recalled that
" around June 23, 1949, ém'ing the' time that’ mh’f. in - bhis erosa-eminntion

of COFLON, pressed. her for answers eom:erning her affair ‘with SHAPIRO,

- she became highly emotional. @pa!‘ently borﬁering on hysteria, and that -

there vas comment among the. gpectators to the effect that she was ”cracking“.

It is recaned to- your attentio ;_tzzat on June 23, 1949. Mr, H. B.

o m.n’*am. in & memoranfum to Assistant: Director D. M. LADD, advised that .
- . Speclal <Agent T, SUGW mz,m ‘had reporte& 0. the. %’ashington ‘Preld foiee
‘during the a.fternoon 1ntermiasion of the trial “that ‘COPLON. teatiﬁeﬁ on’

~ “the. morning of that ‘date that she had been, horri’bly aistrea.ted by the ?’B!
' on March 4, and 5. 1949, and that ehe ap eared: to be era.ckmg.

It is furthar noted thats a furth_’ emorandmn on the same date

o *pamté&" out that COPLON was highly exeited and nervous, and rambled on
. and on-in her ‘efforts. to convinee tha 3ury that SEAPIF!G uas part of a
" ‘gigantic Iﬁot to frsme her.,, A SR

In a memorandm dateﬂ J'ane 24. 1949. 11: is neted that éuring

minutes, arising on occasion from her wi tnees ‘chalr in what aypaared to

" be great emotion, as. ‘she denounced the Government case as ‘& frameup: Hove .

V' ‘ever, when she left. ‘the witness stand ehe walked over .to. Agent MILLER, and .~
- smiled, nnd in no way iuﬂicateﬁ“she )md been under the emetienal strain '

she was trying to portray to ‘ urys




.. »

HRO 65-5128 LIITR N0 DIRTCTOR 8-2-49 PW JUDITH COTLON

It is further noted in s memornndum of the nfternoon of June 24,
1949, attention ls enlled to the herdlines of the papers rt noon on that
dnte, which stated in gonernl thnt she wns brerking, which reportings wns
based on her testinmony in the rmorning session of that dnte. In thils cone
nection 4t is stnted that although to the ovserver it would rounenr that
she wae neny hysterin, it wns noted by Agent MILLER thnt immedintely upon
lonving the stand, which wes only one minute after her lengthy nccusntions
agnlinst the Governnent, she hed complete control of herself nnd wos even
laughing,

U, S, Deputy larshel GRTICO strted that Deputy Marshal T0STR
is presently vacntlioning nt Capon Springs, "ect Virglnia. He stnted,
however, that he was certain that FOSTTR hid no informntlion other then
thnt which G500 kad glven concerning the possibility of COPLOU's crnckilng.

In view of %the above, no lead 1s being set out for the T'itts-
burgh Office to interview TOSTY!, and unless sdvised to the contrery by
the Purezu ro further isvestipgntion will he made concerning this metter by
the Vashinston Tield 0fflee.




CONF WASH AND WASH FLD FROM NEW YORK 12 2 4-13 PM
DIRECTOR AND SAC ROUTINE

JUDITH COPLON, ESP- Re RENYTEL JULY ELEVENTH, ADVISING THAT TRIAL DATE
IN NY WAS SET FOR OCTOBER SEVENTEENTH NEXT AND RENYLET JULY NINETEENTH
LAST RE POSSIBILITY OF HAVING TRANSCRIPT OF WASHINGTON TRIAL SENT TO NY.
NY IS OF OPINION THAT A REVIEW OF THE TRANSCRIPT IS VERY NECESSARY
FOR PURPOSE OF DETERMINING WHETHER ANY ADDITIONAL INVESTIGATION CAN BE
CONDUCTED WHICH COULD BE USED IN NY TRIAL. BUREAU REQUESTED TO ADVISED
WHETHER SUCH A REVIEW OF TRANSCRIPT HAS BEEN MADE WITH THIS IN MIND AND
IF NOT WHETHER IT iS TO BE DONE BY WFO OR NY. NY IS OF FURTHER OPINION
THAT A CONFERENCE SHOULD BE HELD WITH GOVERNMENT ATTORNEY WHO WILL
HANDLE FORTHCOMING TRIAL AND DEIER INE WHAT COURSE THE PROSECUTION WILL

187
TAKE IN VIEW OF FACT GUBITCHEV WIL BE ADDL DEFENDANT AND WHETHER THE

ATTORNEYS DESIRE ANY FURTHER INVESTIGATION. IT SHOULD ALSO BE ASCER-
TAINED WHETHER GOVT ATTYS WILL PREPARE THEIR TRIAL BRIEF FROM THE REGULR
INVESTIGATIVE REPORTS AND THE WASHINGTON TRIAL BRIEF OR WHETHER

THEY DESIRE A PROSECUTIVE SUMMARY REPORT BE PREPARED. WHILE BUREAU HAS
ABOVE UNDER ADVISEMENT IT SHOULD ALSO TAKE INTO CONSIDERATION THE MATTER
SET FORTH IN REFLET. NY BELIEVES THESE MATTERS "SHOULD BE ACTED UPON

AT PRESENT TIME RATHER THAN WAIT UNTIL PRESSURE éﬁ?Tﬁiaﬁ“i§‘0N BUREAU.
BUREAU WILL PLEASE ADVISE OF ITS DECISIONS IN /ABOVE MATTERSyq

A«»’ //{[.'(/ 7 nsdhiv .
b e Alﬁu%
7y .~-~*fézggﬁﬂ$zﬁfv

SCHEIDT FPIRRE OFA I iy
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%Wamingtm Field wi;,/f” 7

DIRECTOR . august 11,1949

SAC, RICHMOND

JUDITH COPLCN

ESPIONAGE = R

mmwg, CONCEAIMENT, AND ILLEGAL
0SSESSION OF GOVERNMENT PROPERTY.

‘Rebulet dated July 8, 1949 to Washington Fidld advising of

information received from Mre HAROLD SCHILZ to effect that a
mechanie in a garage in Annandale, Virginia, med informed that
a man from the State Department had stated that he had -
received a telephone call from JUDITH GGPW about two days

before she was arrested; at which time she requested a complete
- list of. rames ©f persons on the black list during the past

War, .
WILLIAM “f&YLOR, a mechanic in the Taylor Brothers Garage,
Annandale, Virginia, specializing in repair of midget racing
cars, and an associate of mechanic ROBERT E. NAY at the same
garage, was intervicwed and advised thet a men named OLIVER,
who frequently -comes in that garage, was the ae who told him

. about’ the above incident. He advised that OLIVFR referred to
" a Mr. ANDERSON, not lnown to!TAYLOR, as the State Department

employee who received the call from JUDITH COPLCN as a result
of which ANDERSON had been interviewed by the FBI.  AWDERSON
related this to OLIVER who in t.um casually remaried about It
to WILLIAM 'PAYLO:?.- _

Washington Pield Gfﬁ.ca letter to the B ted August _1,, -
1949 relates thaf Canfidential  Informant f that office
advised that on February 23 and 24, 1949, contacted

ARNOLD B. ANDERSON, Chief, Central Europesn & ecticm, Divisian
of Biographical Information, State Departuent, ind requested
information concer ning some sort of list cmtainlrsg the name
TAXELM. COPLON made. this inquiry at the request of a fellow
aaployee in the Depaztmant of Justice, who had origin&ll,r .
requested NATHAN LENVIN, Department Attomey, who shared an
office with COPLON in t.he Justice Building, to secure the

information for him., It was further stated in the letter

that the ,sashin.gt.on Field Office report dated March 29, 1949
in this case on e ge 54 sets out the results of an interview

with ARNOID B. ANDERSCH wherein he stabes that on February .
21, 1949 COPLGH contacted him by telsphone and reqncsmd that

Aoﬂ"
,/ .

b7D

r e
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$NSE : e ,fm
65-1626 T e
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RH LTR TO DIRECTOR
Avgust 11, 1949

she be fumiahed wit.h background infomatim conperning tha case’
of AXEL WERNER-GREN, including when hs was placed on the black-

list, the reason therefw, and the status of the case at the

present tima.,

It is assumed that ‘the above’ informat.ion covers the raquea‘b in
Bureau letter dated July 8, 1949 and the case fis being cos:sidered

herewith as RUC by the Richmand Office, -

:"ﬁgl - g_,_ oL
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 August 18, 1949 -

i'hare are ba!.na enelosed with this 1stter eigm copias of ths . R
report of 54 T semm, dated augnst 18, 191»9; in oenneeuon wi.t’h the
eapﬁ:.oneamttero o | oo h

i Ner ,‘!cx"k M'fi.cs 1s pwing two, oopies each of the enclased N
i end. mn'mv ﬁ.lese m Msn and ths Washmgton E Lo
ﬁeld should de w:ew:wa - .

ot Washtngton Fi.elé (Enc. 4)
) 4 65*1&939.~ o
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